
   
PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ 
 
Otvaram 8. sjednicu prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 2016. godini Skupštine Crne Gore 
25. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio saglasno 
Poslovniku Skupštine Crne Gore. Za sjednicu je predložena jedna tačka dnevnog reda i to Predlog 
rezolucije o podršci učlanjenja Crne Gore u NATO.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu. Da bismo 
utvrdili dnevni red dozvolite da vas obavijestim o predlozima za dopunu predloženog dnevnog 
reda. Poslanik Mladen Bojanić predložio je da se na dnevni red stavi Predlog odluke o izmjenama 
i dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore. Poslanik Miloš Konatar predložio je da se na dnevni 
red stavi Predlog zakona o dopunama Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. Predlog poslanika 
Mladena Bojanića imate.  
 Da li poslanik Bojanić želi da obrazloži predlog? Želi. Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (16.06.16 13:34:42) 
 
 Poštovani građani, poštovane kolege,  
 Molio bih za pažnju, naročito vas 39 poslanika koji ste glasali ono veče iza ponoći da ne 
bude posle da vas nisam upozorio. Radi se o vrlo ozbiljnim izmjenama i dopunama. Za svaku 
predloženu dopunu postoji debeli razlog, iskustveni, neprijatan, ali postoji. Hoću da vas 39 
upozorim da budete budni.  
 Član 1 Poslovnika Skupštine, u članu 8 posle stava 1 dodaje se novi stav koji glasi: 
"Predsjednik Skupštine nema pristup službenom pečatu". Možda neobična, ali svrsishodna norma 
i toplo vam preporučujem da podržite ove izmjene.  
 Član 26 stav 2 posle riječi: "na predlog pojedinog kluba poslanika" dodaju se riječi: "u roku 
ne dužem od dva dana", misli se na sjednicu Kolegijuma na zahtjev kluba poslanika da se 
ograniči, odnosno definiše rok u kome se mora sazvati sjednica Kolegijuma ukoliko je zatraži 
jedan od klubova.  
 Dalje, u istom članu stav 2 dodaju se dva nova stava koji glase: "zapisnik sa sjednice 
Kolegijuma se izrađuje odmah nakon završetka sjednice i dostavlja svim klubovima poslanika". 
Dakle, tražim ponovo famozne zapisnike, neke čekam više od dvije godine ne sa sjednica 
Kolegijuma, iz neke druge prilike, ali radi se o istoj osobi koja treba da primjenjuje tada pravilnike, 
statute, danas Poslovnik Skupštine. 
 Zabranjeno je ovlašćeno snimanje sjednica Kolegijuma. Takođe, imam neprijatno iskustvo 
da su se neke sjednice snimale, onda se kidale i namontirale kako kome odgovara.   
 Član 3 - generalni sekretar je obavezan da obezbijedi nesmetan prijem službene pošte u 
toku radnog vremena Skupštine. Ovdje ne mislim na generalnog sekretara Skupštine, ni ovog ni 
onog prethodnog, mislim na neke druge sekretare koji su išli do toga da su i poštarima vrata 
zaključavali da ne bi primili službenu poštu.  
 Da to objedim sve sa razlozima kako sam naveo, da pročitam. Predložene izmjene su u 
cilju sprečavanja eventualnih pokušaja zloupotrebe nepreciznih normi aktuelnog teksta i 
preventive mogućeg devijantnog ponašanja pojedinaca nadležnih za primjenu Poslovnika. Eto, 
uklopio sam se u vrijeme. Nadam se da ćete ovo ozbiljno razmotriti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 13:37:42) 
 
 Hvala poslaniče Bojaniću.  
 Stavljam na glasanje predlog poslanika Bojanića da se na dnevni red stavi Predlog odluke 
o izmjenama i dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore. Molim vas da se izjasnite.  
 Hvala kolege. Zaključujem glasanje. Ukupno je glasalo 60 poslanika, 24 za, 35 protiv, jedan 
uzdržan. Konstatujem da ovaj predlog nije prihvaćen.  
 Sada idemo na predlog poslanika Miloša Konatara. Da li poslanik Konatar želi da obrazloži 



predlog? Želi. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (16.06.16 13:38:34) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani građani, kolege poslanici, hvala na ovoj novoj sjednici Skupštine Crne Gore, ali 
ne na novoj rezoluciji o NATO-u već na prilici da predložim, a nadam se vi i podržite, da se na 
dnevni red uvrsti Predlog zakona o dopunama Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti koji ima za cilj 
da omogući da svako dijete u Crnoj Gori prima dječiji dodatak, što sada nije slučaj.  
 Pitanje učlanjenja Crne Gore u NATO je važno pitanje, poštovani poslanici i građani, ali 
mislim da je jednako važno ako ne i važnije da podržimo djecu i roditelje u Crnoj Gori. Mislim da je 
jednako važno ako ne i važnije, siguran sam važnije da omogućimo da svako dijete u Crnoj Gori 
prima dječiji dodatak, a da ona djeca koja su u stanju materijalnih i drugih potreba primaju veći 
dodatak nego što ga primaju sada.  
 Poštovane kolege, smatram da ne postoji apsolutno nijedan kontra argument, nijedan 
razlog da se ovaj predlog ne nađe na dnevnom redu. Ne vidim nijedan valjani razlog da bilo ko 
glasa protiv da se ovaj predlog uvrsti, da o njemu raspravljamo. Mislim da na neki način nosi i 
svojevrsnu simboliku da posle rasprave o jednom važnom pitanju kao što je proces evroatlantskih 
integracija razgovaramo i o nečemu što je budućnost Crne Gore, a budućnost Crne Gore su 
svakako djeca i ulaganja u djecu, pomoć djeci i pomoć roditeljima.  
 Podsjetiću da Predlog i izmjene ovog zakona omogućava da sva djeca u Crnoj Gori do 
završetka osnovne škole primaju dječiji dodatak. To nije novo pravo koje mi dajemo djeci u Crnoj 
Gori, to je pravo koje je postojalo. I ja sam svojevremeno kao dijete primao dječiji dodatak. Sva 
djeca u najrazvijenijim zemljama svijeta u ovom trenutku primaju dječiji dodatak. Krenimo od 
Njemačke, Francuske, skandinavskih zemalja, u svim tim zemljama postoji odredba da sva djeca 
primaju dječiji dodatak. Stoga vas molim, apelujem da podržite .... 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 13:41:34) 
 
 Hvala poslaniče Konatar.  
 Stavljam na glasanje predlog poslanika Konatara da se na dnevni red stavi Predlog zakona 
o dopunama Zakona o socijalnoj i dječijoj zaštiti. Izvolite, kolege, izjasnite se.  
 Hvala. Zaključujem glasanje. Ukupno je glasalo 52 poslanika, 21 za, jedan protiv i 30 
uzdržanih. Konstatujem da Predlog poslanika Konatara nije prošao.  
 Sada vas kolege pozivam da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini. Stavljam 
na glasanje Predlog dnevnog reda u cjelini. Izvolite. 
 Hvala kolege. Zaključujem glasanje. Ukupno je glasao 41 poslanik, 41 za, nije bilo protiv, 
nije bilo uzdržanih.  
 Poslanik Đukanović se javlja za proceduru. Izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (16.06.16 13:43:41) 
 
 Gospodine Pajoviću, od kad ste postali predsjednik Parlamenta pred vama je jedan zahtjev 
da se omogući članovima Nove srpske demokratije da uđu u prostorije Demokratskog fronta u ovu 
Skupštinu. Vi do dana današnjeg nam nijeste dali objašnjenje zbog čega je građanima, članovima 
Nove srepske demokratije zabranjeno da uđu u ovu Skupštinu i da li ovom Skupštinom upravljate 
vi ili neki komandir milicije. Prošli put ste mi saopštili da ćete mi dati objašnjenje, prošla je nedelja 
dana, danas ste mi na Kolegijumu takođe saopštili da ću brzo dobiti odgovor. Uporno nećete da mi 
dostavite dopis koji ste dobili od Ministarstva unutrašnjih poslova. Gospodine Pajoviću, insistiramo 
na objašnjenju....(Prekid) 
 Ponavljam, insistiramo... 
 



 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 13:45:26) 
 
 Jeste li završili kolega Đukanoviću? 
 Ne mogu da uključim mikrofon kad imamo dogovor. Molim vas da uključite minut kolegi 
Đukanoviću. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (16.06.16 13:45:27) 
 
 Gospodine Pajoviću, tražimo od Vas da učinite javnom prepisku između predsjednika 
Skupštine i Ministarstva unutrašnjih poslova, a takođe tražimo da se hitno održi sjednica 
kolegijuma zbog uzimanja riječi i da ne mogu da saopštim proceduru. Ovo su vrlo ozbiljne stvari, 
gospodine Pajoviću. Zabraniti građanima da uđu u ovu Skupštinu, a Vi  da se prepisjujete sa 
Ministarstvom unutrašnjih poslova, a da tu prepisku ne učinite javnom, to mi nećemo prihvatiti. 
Tražimo pauzu, tražimo sjednicu kolegijuma. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 13:46:21) 
 
 U redu. Hvala gospodine Đukanoviću. 
 Tri stavke. Prvo, nemam nikakvu prepisku sa Ministarstvom unutrašnjih poslova, sva 
prepiska je išla prije ili mimo mene, prije mog imenovanja. Kazao sam vam i danas i ponoviću, 
dobićete odgovor od predsjednika Skupštine na upit koji ste dali prije sedam dana, isto na 
kolegijumu. Dva, izaći ću u susret, naravno, vezano za pauzu, samo hoću da zaključimo dnevni 
red i nakon toga, jer je upravo to bilo u toku prije nego što ste tražili proceduralno reagovanje. 
Nemem apsolutno nikakav problem, to želim sad vama da kažem, da nikakav problem nemam sa 
dogovorima i molim vas samo da krivicu za ovo elektronsko gašenje mikrofona ne upućujete meni. 
Niti sam to predložio niti osporavam, apsolutno jeste bila stvar dogovora i mislim da nemamo 
potrebu za bilo kakvim iskrivljivanjem činjenica, ne mislim konkretno na vas, kada je u pitanju ovaj 
postupak.  
 Na kraju da vas podsjetim, ovaj postupak nam samo garantuje da poštujemo pravila koja se 
nalaze u našem Poslovniku. Opet kažem, nemam nikakav problem sa svim onim što je dogovor 
na Kolegijumu.  
 Prije toga je poslanik Labudović nakon toga je poslanik Radulović, mislim na proceduru.  
 Izvolite poslaniče Labudoviću. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 13:47:54) 
 
 Gospodine Pajoviću, tražim da se hitno provjeri da li ste povrijedili člna 115 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore koji reguliše glasanje elektronskim putem gdje se u stavu 1 pomenutog 
člana vrijeme za glasanje ograničava na 20 sekundi. To što ste Vi gotovo minut i po čekali da 
napabirčite kvorum za ovu sjednicu je druga stvar. Tražim da se provjeri listing i da se utvrdi da li 
je trajanje elektronskog glasanja za dnevni red za ovu skupštinu trajao duže od 20 sekundi, ako 
jeste onda ova sjednica nije regularna. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 13:48:41) 
 
 Hvala kolega. 
 Evo prilike da to provjerimo u pauzi. U redu, insistiranje na pravilima ja u potpunosti 
podržavam. Zato i kažem da vrijeme koje je predviđeno za diskusiju treba da se poštuje. Sa druge 
strane shvatio sam da je vaša dobra praksa nalagala ovo kako sam se i ja ponio prilikom glasanja, 



ali apsolutno nemam nikakav problem što ste kazali da se provjeri i utvrdi. Isto tako ćemo provjeriti 
i utvrditi sve ono što je u skladu sa Poslovnikom, a vezano i za vrijeme i za poštovanje Poslovnika 
kada je u pitanju prekoračenje vremena, upotrebljavanje uvredljivih riječi i izraza i ostalih stvari. 
Dakle, namam problem, ali isto tako bih da konstatujemo dnevni red. 
 Dnevni red današnje sjednice, provjerićemo kolega Labudoviću, u pauzi koja slijedi, a to je 
Predlog rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO. Želim samo da vas podsjetim da su 
predlog rezolucije podnijeli poslanici magistar Milutin Simović, doktor Miodrag Vuković, Mevludin 
Nuhodžić, Obrad Stanišić, doktor Predrag Sekulić, Suljo Mustafić, Goran Tuponja, doktor Damir 
Šehović, Ljerka Dragičević, Genci Nimanbegu i Andrija Popović. Izvjestioci odbora su Ljuiđ Ljubo 
Škrelja ispred Zakonodavnog odbora i Mićo Orlandić ispred Odbora za međunarodne odnose i 
iseljenike. Prije otvaranja pretresa dajem pauzi od 15 minuta i molim vas da kolegijum održimo 
ovdje jer nema potrebe da gubimo vrijeme odlaskom u prostorije, odnosno u kabinet predsjednika 
Skupštine. Hvala. 
 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 14:27:21) 
 
 Poštovane kolege, nastavljamo sjednicu. 
 Prije nego što otvorim pretres i dam uvodna izlaganja, želio bih samo da kažem da je drugi 
dogovor saKolegijuma, da imamo 10 minuta za raspravu i da je dozvoljeno prekoračenje 15 
sekundi i da će predsjedavajući upozorenjem 15 sekundi prije isteka od 10 minuta dati naznaku 
onome ko govori da privede diskusiju. 
 Drugi, takođe važan zaključak, odnosno dogovor sa Kolegijuma, jeste da ćemo raspravu u 
načelu završiti sjutra do 16,45 i da ćemo sjutra do 17,30 kraja televizijskog prenosa se izjasniti i o 
Rezoluciji, naravno prije toga o amandmanima. Idemo na pretres. 
 Otvaram pretres.Da li neko od poslanika želi dopunsko obrazloženje, mislio sam na 
predlagača. 
 Izvolite. Kolega Vuković ima riječ. 
 
 
 MIODRAG VUKOVIĆ (16.06.16 14:28:46) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Poštovane dame i gospodo, kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Želim nešto da kažem u ime autora nas 11 poslanika ovog parlamenta, nešto u vezi 
Predloga rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO. Ovo je za našu državu i sve njene 
građane, za ovaj parlament posebno kao za instituciju, važan trenutak.  
 Inače ovo je za Crnu Goru veoma značajna godina, godina u kojoj pored ostalog slavimo 
jubilej 10 godina obnove naše nezavisnosti, godina u kojoj je Crna Gora dobila poziv za prijem u 
NATO, čime je uz ostalo kao što su naši zvaničnici već toliko puta u posljednje vrijeme isticali 
potvrđeno da je naša zemlja demokratska, stabilna, bezbjedna, dobro razvijena država i da 
dijelimo i u naporu smo da to učinimo još boljim iste vrijednosti kao i najnaprednije zemlje svijeta. 
Ne znači to, ponoviću da je posao gotov, da je moguće usporiti, smanjiti ritam. Mogu reći da je ovo 
godina velikih iščekivanja za sve nas, za građane Crne Gore. Izazova je puno, jako puno, kako 
kada je u pitanju unutrašnja, tako i regionalna dinamika ali vjerujem u sebe i sigurni smo da ćemo 
taj put kao i ove prethodne uspješno preći. Ponoviću, od obnove nezavisnosti Crna Gora je 
uspjela da za kratko vrijeme osvoji visoke standarde demokratije koji su uslov da bi se kao 
punopravna članica i kredibilan saveznik uključila u potpunosti u međunarodne demokratske 
organizacije, kao što je ili prije svega, kao što je i NATO. Male zemlje, kakva je Crna Gora, sigurnu 
budućnost mogu imati samo u evropskom i evroatlantskom okruženju. To je put za ekonomski i 
društveni prosperitet i jedina garancija da se ne dese greške i ponove konflikti iz dalje i bliže 
prošlosti. Stabilna i bezbjedna Crna Gora predstavlja povoljan ambijent za razvoj ekonomskih 
aktivnosti i privlačenje stranih investicija, čime se ostvaruju i bolje osnove za dalji ekonomski 
razvoj. Jedan podatak je, za mene, posebno interesantan. NATO ekonomija danas čini oko 



polovinu svjetskog BDP. Prijemom u Alijansu Crna Gora će trajno riještiti svoje strateško pitanje 
sigurnosti definitivno osigurati svoje granice, što je posebno bitno kada se pogleda naša istorija, 
istorija balkanskog podneblja. Crna Gora pristupa jednoj velikoj organizaciji i dobija najbolju 
moguću polisu osiguranja za sve svoje demokratske ambicije. Najkraće recimo suština člana 5 
temeljnog člana ugovora koji se odnosi na kolektivnu odbranu je svi za jednog, jedan za sve. To je 
moto koji se primjenjuje u ovoj organizaciji. Ta solidarnost i pomoć nije samo dostupna u 
ekstremnim situacijama, ona se koristi, ona je aktivna i prilikom prirodnih katastrofa koje se 
dešavaju, na žalost, i van oružanih konflikata. Mi, kolege ne biramo izmedju Amerike i Rusije, kao 
svjetski globalnih sila, koje imaju na žalost mnogo otvorenih pitanja u međusobnim odnosima, ne 
samo danas. Mi biramo i to smo blagovremeno uradili dugoročno i dobro za Crnu Goru i njene 
građane, a to dobro, prije nas, su prepoznali u ovoj Alijansi odgovorni iz 28. zemalja prije Crne 
Gore od kojih je najveći broj, većina sa zasluženom titulom starih evropskih i svjetskih demokratija. 
Prvo što bih naglasio da su solidarnost i konsenzus suština NATO-a. To je jedna velika i moćna 
organizacija koja štiti oko milijardu građana koji žive u zemljama članicama. Članstvo u NATO će 
dodatno ojačati medjunarodno-politički položaj zemlje . Crna Gora time postaje saveznica 
najvećim svjetskim silama i partner u donošenju važnih odluka koje se odnose, ne samo na njenu 
već i na regionalnu i globalnu bezbjednost. Trenutak je složen. Tačno. Već živimo ali na horizontu 
se naziru i novi veliki izazovi za evropsku ali  i za svjetsku sigurnost . Postoje mnoga ozbiljna 
krizna i žarišna mjesta nesigurnosti u svijetu. Pitanje terorizma, podsjećam samo na opšta mjesta 
migranata i  izbjeglica iz raznih djelova svijeta koji stižu u Evropu  poprima zabrinjavajuće 
razmjere, sa više aspekata humanitarnog ali sve više otvara se to kao sigurnosno pitanje. 
Sigurnost tih pitanja vezana u sigurnost u fokusu su interesa današnjeg svijeta. Posebno se 
odnosi na našu regiju, na Zapadni Balkan, u kojoj još nijesu uspostavljene sve strukture sigurnosti 
u kojoj još postoji određena nestabilnost zbog čega je pravi momenat u najboljem interesu, 
vjerujemo, Crne Gore i naših građana da postanemo članica Alijanse. Crna Gora je definisala 
regionalnu saradnju kao jedan od najznačajnijih spoljnopolitičkih prioriteta i kroz visok stepen 
motivisanosti i spremnosti za uspostavljanje saradnje u ovom domenu aktivno učestvuje u radu 
brojnih regionalnih organizacija i inicijativa. Crna Gora će prijemom preuzeti pojačanu obavezu da 
u okviru već postojećih dobrosusjedskih odnosa sa državama regiona bude novi promoter 
demokratskih vrijednosti koje baštine članice ove organizacije i time pomoći da i ostale, vjerujemo 
iskreno u to, članice regiona ako već nijesu, ubrzo krenu putem na kome se naša  naša zemlja 
sigurno nalazi već niz godina. Dakle, ulaskom u ovu organizaciju uloga Crne Gore bi dodatno 
ojačala što bi uticalo i na jačanje stabilnost na Balkanu i na Mediteranu, kao i dodatno ohrabrenje i 
ostalim državama koje žele da postanu članice Alijanse. I ovaj akt, da ne bi bilo dilema kolege i da 
predubrijedim i ja, na bilo kakve prigovore te vrste je ustavan akt, zasnovan ne na Ustavu. 
Predložili smo akt zasnovan na porukama našeg temeljnog pravno-političkog dokumenta. Ako 
treba podsjetiti, podsjetiću. U preambuli Ustava Crne Gore  iz 2007. godine piše da ustavotvorna 
skupština Crne Gore, polazeći  i od "privrženosti  ravnopravnoj saradnji sa drugim narodima i 
državama, i evropskim i evroatlantskim  integracijama donosi Ustav Crne Gore". On sve nas 
obavezuje. Prošle godine smo usvojili Rezoluciju o integracijama u NATO, poruku koju smo 
poslasli bila je realna. Odgovarala tadašnjem stepenu naše uključenosti odnosno puta ka ovoj 
organizaciji, zatim smo dobili poziv za NATO, sada je druga faza da tako kažem. Potpisivanjem 
Protokola o pristupanju Crne Gore NATO-u otpočela su dva paralelna procesa. Krenuo je proces 
ratifikacije Protokola, u četiri države, već sljedeće neđelje i peta, zahvalni smo državama koje su 
to, i njihovim narodima, njihovim organima, uradile. Paralelno sa tim procesom ratifikacije Crna 
Gora dobija, već je to vidljivo, status posmatrača što u stvari predstavlja novu fazu integracija koja 
je počela 19. maja. To znači da će crnogorski političari, diplomate, vojnici, učestvovati na 
sastancima ove organizacije, diskutovati o pitanjima koja su na dnevnom redu na osnovu 
informacija koje su dostupne svima ostalima za tim stolom đe je sada obezbijeđeno definitivno   i 
naše mjesto. Jedino nećemo , nadam se do kraja godine ili od početka sljedeće, učestvovati do 
kraja u donošenju odluka sve dok se ne pristupi, dok se pristupni ugovor ne ratifikuje u svim 
zemljama, dok se ne završi tekući proces ratifikacije. 
 Na kraju, mnogo je argumenata i ranije i ovih dana koji se upotrebljavaju i u Crnoj Gori 
protiv Alijanse. Po meni svi su ili dominatno svi igraju na jednu kartu, a to je karta straha. To znači 
da nema realnih, opipljivih, racionalnih argumenata. Ideja da će NATO vojnici moći da rade šta 



hoće, po našoj zemlji, nije tačno. Mi smo i sada sporazumno regulisali ta pitanja na isti način kao i 
Rusija, kao Srbija prema ovoj organizaciji. Slična je priča je da slijedi i pogoršanje odnosa sa 
Rusijom. Crna Gora je odmah nakon nezavisnosti postavila svoje strateške ciljeve, izabrala je svoj 
put, zna  kuda ide i upravo se ostvaruje jedno od naših strateških opredjeljenja. U tom pogledu mi 
smo postupali i postupamo , principijelno vođeni državnim i nacionalnim interesima čisto i ništa 
nijesmo krili od građana Crne Gore i naših međunarodnih partnera. I nije upereno niti protiv koga. 
 Predsjedniče, kolege, to i mnogi drugi razlozi koje smo saopštili u obrazloženju rukovodili 
su nas da predložimo Rezoluciju i  nadam se da će ....(Prekid)... prema istoj i da ćemo je usvojiti.  
 Hvala na toleranciji za prekoračenje. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 14:39:12) 
 
 Hvala, kolega Vukoviću, u ime predlagača. 
 Sljedeći riječ ima kolega Andrija Mandić. Izvolite. 
 
 
  
 ANDRIJA MANDIĆ: 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Neko ko je danas zakazivao skupštinu očigledno nije vodio računa o tome da danas na 
početku ove skupštine trebalo obilježiti jedan važan datum prije 140 godina. Na današnji dan, 
zaključen je ugovor o savezu Crne Gore i Srbije, napravljena je tajna konvencija koja je dugo 
godina ili izvjesni broj godina bila  i dan Vojske Jugoslavije i napravljen dogovor izmedju knjaza 
Nikole i knjaza Milana Obrenovića da se otpočne sa ratom protiv Turske i oslobode hrišćani koji se 
nalaze pod okupacijom od strane otomanske imperije. Želim da danas odam veliko priznanje, 
jedno veliko sjećanje na te naše  slavne pretke koji su imali dovoljno razuma, dovoljno osjećanja, 
dovoljno patriotskog naboja da suprotno željama tadašnje medjunarodne zajednice, a da vas 
podsjetim tadašnja otomanska Turska je bila u vojnom smislu nešto kao današnji NATO savez i 
imala snažnu podršku kako Velike Britanije, tako Francuske, tako čitave Zapadne Evrope. U 
Britaniji je bila turkofilska vlada koju je predvodio izvjesni premijer Drizael koja je podržavala 
napore Turske da očuva tako ogromnu teritoriju koju je držala pod okupacijom, ali neki ljudi koji 
nijesu mnogo držali do tadašnjih medjunarodnih kretanja zaključilii su taj ugovor i donijeli odluku 
da objedine balkanske narode i Tursku izbace sa evropskog kontintenta. Eto to su bili naši preci. 
Oni se mnogo razlikuju od današnjih predstavnika crnogorske vlasti. Zapravo, predstavnici 
današnje crnogorske vlasti nemaju nikakve veze sa našim precima. Njihovo ponašanje je u 
direktnoj suprotnosti sa onim što je recimo zapisano u toj tajnoj konvenciji. Biću slobodan nešto da 
pročitam  jer mislim da je važan datum i da ne možemo tek tako ga zaobići. 
 Knjaz Crne Gore i brda Nikola I i knjaz srpski Milan Obrenović, pozvani po prirodi položaja 
da vode brigu o boljoj budućnosti, ne samo Crne Gore i Srbije, nego i cjelokupnog srpskog naroda 
u evropskoj Turskoj, smatrajući da imaju ne samo svetu dužnost, no i nesporno pravo da rade na 
tome da se hristijani u evropskoj Turskoj i uopšte, a naročito srpski oslobodi od turskoj jarma, 
bratskim dogovorom i zajedničkim radom saglasili su se na ugovor u sljedećim članovima i oni 
pobrajaju i zamislite zapisali da rat počne na Vidovdan 1876. godine. Za mladje gradjane i za 
mlađe naraštaje koji posmatraju ovu skupštinu moraju da znaju da je tada toj evropskoj Turskoj 
pripadao i ovaj grad. Ova Skupština se nalazila u tadašnjoj evropskoj Turskoj. Nikšić je bio  
evropska Turska, Bar je bio evropska Turska. Ulcinj je bio Turska, Bijelo Polje, Berane, Pljevlja, 
sve je to bila Turska i ta Turska je imala podršku da to i do današnjeg dana bude Turska, da nije 
bilo napora naših predaka, da nije bilo odlučne akcije, da nije bilo ljudi koji su se razlikovali od 
današnje crnogorske marionetske crnogorske vlasti koja nas bruka, poštovani gradjani i sramoti 
nas na svakom mjestu iz jednog jednostavnog razloga što je komunistička sirotinja, kakvi su bili 
ovi ljudi koji danas vode Demokratsku partiju socijalista, početkom 90-ih odlučila da se odrekne 
svake ideologije, da se odrekne svakog zavjeta predaka i zbog miliona evra, zbog lagodnog života 
da prigrabe sve što im se može priuštiti od strane onih koji danas upravljaju i ovim procesom. Ko 
danas upravlja ovim procesom i zašto se danas u Skupštini Crne Gore predlaže nova Rezolucija , 



gotovo identična onoj rezoluciji kakva je usvojena u septembru prošle godine. Svak se može 
zapitati zašto vi ljudi predlažete rezoluciju koju ste usvojili u septembru prošle godine, ali svi 
znamo o čemu se radi. Poštovani gradjani iz jedne tu ambasade, amasadorka je naredila svojim 
marionetama, lokalnoj  agenturi da mora da se realizuje jedna nova poruka, da se pošalje poruka 
kako vašinktonskoj, tako i briselskoj administraciji, da nakon rekonstrukcije Vlade, nakon ulaska u 
Vladu pojedinih opozicionih ministara i podrške pojedinih opozicionih poslanika, treba da se 
konstatuje ovdje na glasanju da se u Skupštini Crne Gore smanjio broj onih koji su glasali prošli 
put za Rezoluciju o pristupanju Crne Gore NATO-u. 26 glasova je u ovoj Skupštini bilo u 
septembru koji su bili protiv te rezolucije. Mi imamo sada razlilčite izgovore pojedinih poslanika 
kako su zbog ovoga ili zbog onoga odsutni i biće odsutni sa glasanja, nije to važna tema, nije to 
bitno, jer znaju oni da se u jednoj ambasadi udaraju štrikovi da li su se oni reformisali i dovoljno 
promijenili da sa kolosjeka anti NATO politike pređu na pronato politiku. To je ono zbog čega se 
ovdje ponovo predlaže rezolucija, to je ono zbog čega se crnogorska javnost pokušava ponovo 
maltretirati gotovo sa identičnim tekstom i ovdje praviti gromopucateljne formulacije kako je Crnoj 
Gori eto samo još taj korak neophodan pa smo osvojili sve i bićemo kao Monte Karlo, što bi rekao 
premijer Crne Gore, spredajući se sa 70% građana koji ne mogu kraj sa krajem da sastave. 
 Poštovani građani Crne Gore, ovo je jedna velika prevara, ovo je još jedan dokaz kako 
ambasade vodećih NATO država, a posebno ambasadorka vodeće ambasade, kontroliše 
crnogorsku vlast, usmjerava i diriguje sa njenim postupcima, zato što je mnogo novca uloženo u 
taj projekat. Ljudi, u Crnoj Gori se niko ne bi opredijelio za takvu vrstu izdaje kakvu smo imali 99. 
godine, od vrlih patriota, ljudi koji su stvorili zajedničku državu Srbija i Crna Gora tako odjednom 
da se prelomi i da predju na drugu stranu. Mislite da je to neko slučajno, da su oni sada došli do 
nekih novih saznanja. Od štafete Josipa Broza sad stigli do NATO pakta i da mi baš povjerujemo 
ovo sve natovac do natovca. Ne, bre, to je jedna mizerija crnogorska, to je mnogo puta viđeno. 
Naši ljudi su se znali sa ovih prostora često nuditi da rade za strance, za sitan bakšiš. To je ono o 
čemu treba otvoreno da razgovaramo u Skupštini Crne Gore. Nemam nikakvog problema sa 
ljudima sa kojima sam se mnogo razlikovao i nas kao političku opciju, ljude koji su protiv NATO-a 
uopšte ne kritikuju oni koji su početkom 90-ih bili za Nato, niti su nam nešto zamjerili. Znaju da mi 
vjerujemo u to kao što su oni vjerovali u neki projekat i u projekat nezavisne Crne Gore. Mi imamo 
najviše problema sa onima koji su bili zajedno sa nama do 97. godine a onda promijenili dres i 
počeli da nas prozivaju da nam oni sole pamet i da nam  objašnjavaju kako su oni smislili i ovu 
državu i kako oni znaju u kojem pravcu će se razvijati budući odnosi. Mislim da se Crna Gora 
nalazi u jednoj velikoj opasnsoti, ovo je zemlja koja se rastače. Ako iznalizirate samo , iznalizirajte 
nemojte samo da mislite da je to naivnu, vidjeli ste državotvorca iz Ulcinja kako posmatraju 
utakmicu i navijaju za Albaniju, to je potpuno prirodno i neka se tako ponašaju. Ali, nekoliko, par 
desetina kilometara odatle vidite barsku srbadiju koja navija za Rusiju u meču protiv Crne Gore. 
Mislite li vi to da je normalno i ne mislite li valjda da je to rezultat vaše politike. Na jednoj strani 
imamo one koji nemaju nikakve veze sa tradicionalnom Crnom Gorom, koji nemaju nikakve veze 
sa onim što je ona značila i civilizacijskim krugom kome je ona pripadala, da danas upiru prstom 
nama, naslednicima, mogu  otvoreno reći, nama naslednicima nekadašnje srpske Sparte da nas 
uče šta je Crna Gora. A istovremeno svi vidimo da sve rade, da rastoče ovu državu, da odvoje 
njene djelove i da ih pripoje onim državama za koje, ne mogu to da zamjerim, to sam jednom 
rekao, i nekim ambasadorkama da ja potpuno razumijem da je onom čovjeku iz Ulcinja mnogo 
bliži Skadar, niti ima jezičke ni bilo kakve druge barijere, nego što bi mu bilo blisko Cetinje. I da 
svaki od tih koji priča da mu je bliže Cetinje nego što im je bliži Skadar  to je obični folirant i da 
glumi i da za tu svoju izjavu očekuje neki bakšiš da dobije iz Podgorice ili iz kase iz Ulcinja. To je 
ono  što je život, to je realni život. Mi možemo da glumimo i da budemo kao neki koji su početkom 
90-ih slušali Baju Knindžu a onda su poslije toga postali crnogorski suverenisti. To prezirem, 
poštovani građani i mislim da je to jedno nemoralno, nedostojanstveno i za svaku osudu 
ponašanje koje urušava ovu zemlju i koje će je na kraju dovesti do veoma velikih problema. Jedan 
od velikih problema će biti ovo ...(Prekid)... pristupanje NATO-u mimo volje gradjana, a o tome će 
govoriti moje kolege, ...(Prekid). ..u redu. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 14:49:43) 



 
 Imamo dogovor, tako da nismo reagovali. Sve je u redu. 
 Sljedeći ima riječ poslanik Mladen Bojanić. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (16.06.16 14:49:53) 
 
 Poštovani građani,  uglavnom ću se vama obraćati danas jer oni koji su potpisali 
vjerovatno slušat ništa neće, ne vole da čuju kritičku misao, samo sekund ako može vrijeme da mi 
se zaustavi. 
 Dakle, poštovani građani, vama ću se danas obraćati, jer većini koja je potpisala ovu 
Rezoluciju neće da čuje ni jednu kritičku misao. Samo da vas podsjetim da na početku ove 
sjednice imali smo, samo se izvinjavam kolega, ako može, na početku ove sjednice imali smo 
jedan predlog dopune dnevnog reda koji je kolega Miloš Konatar predložio zakon da se svoj djeci 
u Crnoj Gori isplaćuje dječiji dodatak. Medjutim, većina u ovom parlamentu ne smatra da je to 
prioritet, smatraju da je  prioritet pristup Crne Gore NATO-u. To je prioritet za većinu Crne Gore a 
ne briga o djeci. 
 Dakle zašto danas imamo opet ovu rezoluciju? Svako malo nam guraju rezoluciju pod nos i 
samo neiskreni i u sebe nesigurni partner mora da pokazuje lojalnost svako malo. I da ovu 
skupštinu pretvara, da se pretvaramo na skupštini da postoji legitimna većina građana koja je za 
tu odluku, a naravno NATO zvaničnici da se pretvaraju da vjeruju ovoj skupštini. Pretvarajući se 
da nam vjeruju da ima većine u Crnoj Gori mi ćemo, odnosno ova skupština da im smanji grižu 
savjesti. Naravno da je u stvari glavni razlog ove rezolucije danas da se obeshrabre građani koji 
ne misle tako, koji imaju puno pravo da misle drugačije da kažu. Na žalost, od javnog servisa pa 
na dalje rijetka je prilika da progovorimo. Možemo svi zajedno na minute da saberemo, minute 
jedino da saberemo koliko smo uspjeli da o ovoj temi govorimo na javnom servisu, ni minuta nije 
bilo. Naravno da je razlog skretanje pažnje sa mnogo drugih tema, mnogo važnijih nego pristup 
NATO-u. 
 Što se tiče same Rezolucije da konstatujem da je gotovo sve što je tamo rečeno  netačno. 
Nikakve ni bezbjednosti , nikakvog ekonomskog prosperiteta i tako dalje i tako dalje neće doći sa 
eventualnim učlanjenjem u NATO. 
 Što se tiče samo kratke poruke samo ambasadorima NATO zemalja i generalnima NATO 
vojske, mislim da je njima pametnije da imaju u Crnoj Gori dobroga partnera u Partnerstvu za mir, 
nego da imaju nesigurnoga i labavoga i neiskrenoga člana u NATO savezu. Svi znamo kada se 
isključe ove kamere, kada lično razgovaramo, svako od vas sliježe ramenima i kaže, ne vjerujem 
ni ja u NATO, dobar dio da kažem, ali eto moram. Toliko o iskrenosti vašoj. 
 Danas bih se uglavnom obraćao mladima Crne Gore jer oni su budućnost i da ih podsjetim 
da ovu moju generaciju ideolog partijski DPS-a, do juče, je poslao u tzv. rat za mir 90-ih godina. 
Svi perete ruke od toga, danas i od njega i od toga što ste radili, a ova većina sadašnja hoće da 
nas pošalje i narednu generaciju iz mira u rat, jer eventualnim učlanjenjem Crne Gore u NATO svi 
su nam neprijatelji, sa svima smo otvorili ratne sukobe, sa kojima ih NATO ima a da ih nabrojim: 
od ISIL-a, terorizma, Iraka, Irana i sa njima ćemo biti suprotstavljene ratne strane.  
 Hoćete da kažete da NATO treba našu vojska, kako da ne. Sva naša vojska nije na nivou 
pola bataljona NATO pakta. Ne. Ne trebaju NATO alijansi ni gradjani ni vojska, treba joj teritorija 
Crne Gore, treba joj teritorija da zabodu zastavicu i da generalni uskliknu mision is complese kao 
što je u sramnom izvinjavam se za riječi u poznatom govoru 2003. godine kada je Buš proglasio 
pobjedu u ratu nad Irakom. Kakvu crnu pobjedu? 1000.000 nakon te pobjede imamo mrtvih u 
Iraku pa na dalje poslije te pobjede.  
 Rat se završio, stara uzrečica je samo za mrtve. Na žalost svi preživjeli i dan danas tamo ili 
imaju posljedice ili dalje ratuju. Zar stvarno neko od vas vjeruje da NATO alijansu interesuje 
interoperabilnost vojske Crne Gore? Pa nam onda gurate i tu riječ da se prihvatimo lakše i kod 
željeznice. Zamislite gurali ste interoperatabilnost  ne bi li lakše progutali te termine i već što 
kažem sa obadvije noge trupački uskočili u NATO alijansu. Glas za NATO integracije nije glas za 
ulazak Crne Gore u NATO, nego obratno. To je glas da NATO udje u Crnu Goru i to je problem i 
to je suština.  



 Čujemo da nam treba neko sa  strane na ovom prostoru da nam on obezbijedi bezbjednost. 
Neka se zapitaju gradjani da li mi sebe treba da smatramo gomilom divljaka gdje nam treba neko 
sa strane da nam uvede red. Ja neću da se srozavam toliko. Ko hoće neka izvoli. Kažete donose 
nam civilizacijske vrijednosti NATO alijansa. Koje? One sa nazivom milosrdni andjeo ili 
plemeniti....? Meni više liče na danajske darove te civilizacijske vrijednosti koje nam NATO 
alijansa donosi. Prisjetite se Libije, Avganistana, Iraka, Sirije, mladja generacija ona ili neka 
pročitaju o Vijetnamu, o uticaju NATO-a u Grčkoj i tako dalje. Jako sam blizu nekom autoru kažem 
nekog teksta i njegove konstatacije da je NATO kultura - kultura nasilja. Pročitao sam  sjajan tekst 
i jako sam blizak tom mišljenju. Ne govorim da budem jasan o zemljama i njihovim kulturama, 
nego isključivo o kulturi koju nam NATO alijansa donosi.  
 Prošlost, naravno, ne treba da  opterećuje te odnose. Saglasan sam sa tim ni jednom 
nikada nijesam pomenuo bilo što iz prošlosti, ali istorija je najbolja učiteljica života. Istorija nas uči 
šta možemo da očekujemo. Ako meni ne vjerujete neka sami građani pročitaju, interesuju se , 
saznaju nešto. Sa znanjem raste i sumnja rekao je Gete. 
 Obratiću se, takođe, još jednom mladima da se odopru ovom jednoumlju. Neka naprave 
otpor beznađu koja gura ova vlast, po svakom pitanju. 
 Što se tiče koristi koje će da ima Crna Gora od NATO alijanse - imaće, da ali samo političke 
i vojne elite, niko drugi. Apsolutno niko drugi neće imati korist u Crnoj Gori osim mala šaka ljudi iz 
političkog vrha i vojnoga vrha. Što se tiče referenduma znamo da Ustav to ne definiše, mora ta 
odluka se donijeti o referendumu, ali zar hoćete da oduzmete fundamentalno pravo, demokratsko 
pravo gradjanima Crne Gore, da im zabranite da se direktno odluče , direktno glasaju da li hoće 
da ulaze u vojni savez ili neće. Gle paradoksa, prije neki dan smo imali raspravu o referendumu u 
Zapadnoj Sahari i Crna Gora treba da šalje do dva vojnika u Zapadnu Saharu da obezbijedimo 
održavanje referenduma u Zapadnoj Sahari. To tamo može jer smo dobili nalog da to treba da 
radimo, a u Crnoj Gori ne može referendum. U Crnoj Gori ne date referendum, sve gurate u 
skupštini, i to zamislite  svako malo vičete da je ova skupština nelegitimna.  
 Zaključiću time da je počela DPS predizborna kampanja, uveliko. Citiraću Čerčila koji je 
rekao: "Najviše se laže u ljubavi, ratu i predizbornoj kampanji". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 14:59:47) 
 
 Hvala poslaniku Bojaniću. 
 Sljedeći riječ ima poslanik Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (16.06.16 14:59:56) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, pa evo negdje da pokušam da u ime Kluba SNP-a  
proniknem u razloge zašto danas tačno devet mjeseci, nakon glasanja 16. septembra , o jednoj 
rezoluciji imamo ponovo na djelu defakto istu rezoluciju. Pažljivim čitanjem ove preambule iz 
Rezolucije koja je izglasana tog 16. septembra i upoređivanjem sa preambulom ove rezolucije 
koja je ponudjena, dolazimo do zaključka da se predlagač čak nije ni potrudio da udostoji ovaj 
dom, da malo makar redosljed riječi promijeni pa da imamo nešto novo.  
 Dakle, nemamo nikakvu dilemu, faktički nemamo nikakav novi ambijent izuzev procesa 
ratifikacije koji je počeo kada smo znali da će prošle godine početi i koji se odvija svojom 
dinamikom, ali je neko ovdje osjetio potrebu da na par mjeseci prije izbora, a u jeku zakonodavne 
aktivnosti parlamenta gdje raspravljamo o stotinama akata koje život znače gradjanima Crne Gore 
, opstruira ovaj parlament, prikoči njen redovan rad i vrati na tapet temu koja naravno izaziva 
projektovanje podjele u našem društvu. Ništa sporno da se o tome razgovara, biće prilike, nadam 
se, i u periodu koji je pred nama, ali jeste sporno da se nakon devet mjeseci pokuša ovdje ponovo 
dobiti potvrda zbog nekih spoljnih razloga, a ne zbog interesa gradjana, o tome da je stanje u 
Crnoj Gori i dalje "stabilno" . Polemisaću sa tezom koju je moj uvaženi prethodnik, gospodin 
Mandić iznio, gdje je on to gledao iz jednog ugla, a to je da će se prebrojavanjem glasova protiv 



ove rezolucije možda utvrditi da je, za razliku od tada 26 koji su bili protiv a tri uzdržana, sada je 
taj broj manji. Ne. Može vam se gospodo desiti sljedeće da za razliku od 50 koji su tada glasali za 
ovoga puta da taj broj bude manji i  da ne bude 50 da bude nešto manji broj koji će podržati ovu 
rezuluciju. Kako će se to objasniti nalogodavcima? Kako će se to objasniti, kako da pada podrška 
u broju poslanika za svega 9 mjeseci, a sve ovo urađeno kao i do sada. No, o tom potom, 
imaćemo prilike da se sjutra već izjasnimo, nadam se veoma transparentno, pa ćemo vidjeti. 
Vidjećemo ko se krije iza ovih tastera, ko se krije iza prisustva odnosno neprisustva i da dođemo 
na  jedan nivo ozbiljnosti gospodine  Bulatoviću je li tako, gdje mi u septembru imamo kampanju 
za redovne parlamentarne izbore koji su u oktobru mjesecu i gdje ćemo svi, a ovdje sjedi, 
odnosno ovdje predstavlja političku javnost 18 političkih partija, deklarisanih subjekata, gdje ćemo 
svi biti u situaciji da veoma jasno i kroz svoje predizborne programe i u kampanji poručimo 
građanima kakav je naš stav vezan za članstvo Crne Gore u NATO paktu. Da li smo za ili smo 
protiv? Svi ovi odgovori koji budu zaobilazili ta dva jasna odgovora za i protiv i koji budu na fonu 
protiv podjela za referendum pa građani sami  neka o tome odluče itd. to će biti lažni odgovori, to 
će biti licemjerni odgovori i neka sada građani dobro znaju nešto što je matematika, o čemu smo 
govorili u Klubu poslanika SNP-a malo prije, a to je da kada se  u procentima pokaže odnos onih 
koji su za NATO ovdje u parlamentu, i kada se to preslika sa izbornom podrškom, ono neslaganje 
onih nekih 20 %, to će biti ti prevarni glasovi jer građani koji glasaju za nekoga koji ne bude imao 
jasan stav za ili protiv u septembru biće varani i biće im kasno da se kaju u oktobru mjesecu. 
Potpuno jasno i potpuno legitimno i ruku treba pružiti svakome koji jasno kaže na izborima mi smo 
za, kao i onima koji kažu mi smo protiv. Oni koji kažu mi nemamo stav ili samo referendum pa 
neka oni odluče, mi nećemo ništa preporučiti građanima, to je licimjerje. Neće proći, nego ćemo to  
u kampanji naravno  dobro dobro da  ga maskiramo. S druge strane, da se vratim na ovu tezu, 
tezu iz obrazloženja koje je nešto drugačije, nego obrazloženja od prije 9 mjeseci, gdje se govori o 
tome da članstvo u NATO-u ne  može biti prepreka za nastavak dobrih bilateralnih odnosa kako sa 
državom u regionu tako i sa tradicionalnim međunarodnim partnerima. Ko su poštovani predlagači 
ti tradicionalni međunarodni partneri? Je su li to Čile, Argentina, Indonezija, Novi Zeland, 
Australija? Ako jesu slažem se da ova teza stoji da onda ne možemo da kvarimo odnose  sa 
njima. Međutim ako su ti tradicionalni partneri  neke druge države poput Ruske federacije ili 
država u Evroazijskom savezu bivši SSR ili Kina koja  je trenutno najveći investitor u Crnoj Gori i 
najveći ekonomski partner zahvaljujući projektu auto puta ili Srbija koja je najveći trgovinski 
partner e onda nisam siguran da ova teza stoji i mislim da je predlagač malo preigrao sa ovom 
tezom. Dalje teza o posticanju odnosno zaustavljanju vjerskih i nacionalnih ekstremizama time što 
ćemo ući u NATO, takođe je problematična.  
 Dakle, mene samo interesuje da predlagač ne nama, ne meni nego građanima objasni da li 
se danas mirnije živi i da li je bezbjednije od terorizma i ekstremizma u jednoj Francuskoj koja je u 
NATO-u ili u  jednoj Švedskoj koja je van NATO-a, u jednoj Belgiji koja je u NATO-u ili ju jednoj 
Finskoj koja je van NATO-a, u jednoj Britaniji koja je u NATO-u ili Irskoj koja je van NATO-a, u 
jednoj Turskoj koja je u NATO-u ili na Malti koja je van NATO-a. Teza o dva stuba Evropske unije 
evroatlantskih integracija u Evropi takođe ne pije vodu, jer 26 zemalja Evropske unije odnosno 22 
zemlje, a 26 zemalja ukupno računajući 4 koje nijesu u EU su u NATO-u. Šta je sa ovih 24,25 
zemalja do 50 koliko ih ima u savjet Evrope ili 49? Neće biti baš da je cijela Evropa ako je neko 
gleda kako treba da je gleda od Lisabona do Vladivostoka , da je baš ona u NATO-u i da je to taj 
stub evroatlantskih integracija. Šta je sa tezama koje govore o  troškovima koji će biti niži, a ovdje 
se i ta teza nalazi gjde ćemo obezbijediti ovo oko investicija  ........ smo ja mislim  elaborirali u 
septembru prošle godine i ta teza  više  se  ne čuje ni  od predlagača da će biti ekonomskoga 
buma i tako dalje, jer ja sam negdje u intervjuu u novostima rekao tu na par desetina  km na 
Božaju je NATO, pa pogledajte ekonomski bum iza Božaja, pogledajte ga takođe tamo iza 
Debeloga brijega, ako  tamo ima ekonomskoga buma  i ako je tamo čudo od ekonomije od 
prosperiteta ajmo odmah, ajmo pa da žrtvujemo i nacionalno osjećanje i sve živo, živjećemo 
dobro. Ne, nije tako, nema toga, nema ništa od toga, jednostavno živjeće se kako se i do sad 
živjelo, a ekonomski bum zavisi gospodo samo od nas, od građana, od naše volje, od političkih 
promjena koje su neminovne, jer bez njih neće biti ekonomskog napretka. Neće standard građana 
Crne Gore ni za jotu porasti ukoliko sjutra budemo članica NATO- a u koliko ostane ova ista vlast, 
vlast kontinuiteta, jer samo će se to, uslovno rečeno, prepakovati i negdje će nam ta obećanja biti 



davana za neke naredne izbore, a tada će biti kasno da se neko kaje ko je svoj glas dao tamo 
gdje dao. Dalje, negdje u odnosu na ovaj referendum koji treba pomenuti i mislim da ga svi ovdje 
trebamo pomenuti, da se jasno kaže da je ova odluka toliko krupna sa svojim posledicama koja 
nadilazi horizonte i vlada i skupština, da o njoj moraju odlučiti građani Crne Gore, kao što su 
odlučili kako su odlučili o državno-pravnom statusu i ne vidimo razloga da se odbija priča i ideja da 
se o tome već sad postigne politički dogovor i sporazum i Klub poslanika SNP-a gospodin Milić će 
u svom završnom izlaganju obrazložiti upravo i rezoluciju koju smo juče inicirali gdje tražimo 
poltički dogovor o održavanju fer referenduma o punopravnom članstvu Crne Gore u NATO-u. To 
je uslov stabilnosti i kohezije nakon izbora u narednom periodu. Stabilnost i kohezija koja će nam 
biti ikad više potrebna zbog nestabilnosti koje imamo okolo i koja će biti sve veća i veća. Neće se 
ona smanjivati time što će Crna Gora biti u NATO-u. Naprotiv. Biće veća i veća. Zato mi smo htjeli 
da amandmanski djelujemo na ovaj predlog rezolucije jer smatramo da na taj način dajemo 
legitimitet predlogu. Smatramo da ne možemo amandmanski popraviti ništa što je ni ideja, ni ništa 
što je zapisano u ovom predlogu već pokušavamo da ponudimo politički sporazum gdje bi se 
jasno definisao referendum kao obaveza koju  bi naredni saziv parlamenta preuzeo, raspisao a da 
građani dakle odluče pod  fer uslovima o tome da li Crna Gora treba da bude u našu... 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:09:56) 
 
 Hvala kolega Damjanoviću, sledeći. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (16.06.16 15:10:06) 
 
 Mogu li 10 sekundi samo?  
 Izvinjavam se. 
 Dakle imam tu obavezu da se kolegi Bojaniću javno zahvalim jer je on jedan od građana 
koji je potpisao i našu inicijativu za  pokretanje referenduma oko NATO-a. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:10:14) 
 
 Hvala kolega Damjanoviću. 
 Sledeći  riječ ima poslanik Ranko Krivokapić. 
 Izvolite. 
 Kolege, kolege poslanik Krivokapić ima riječ. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (16.06.16 15:10:25) 
 
 Hvala vam. 
 Činjenica da je NATO i druga velika udruživanja bilo koje zemlje istorijska odluka i tu se 
slažem. Odluka koja ima dugoročne posledice u dijelu obaveza u dijelu prava i ona jeste u svakoj 
ozbiljnoj zemlji  proizvod dugog promišljanja. Naravno kao i svaka velika odluka nije jednoznačna, 
nije bez dilema i za i protiv, pluseva i minuseva i u toj odluci ima minuseva ima i pluseva. Oni koji 
vjeruju u to vide pluseve, oni koji ne vjeruju vide minuse. Ozbiljne države zajedno  traže tačne 
ocjene što je plus , što je minus, pa onda na osnovu toga donesu rezultate. Mi smo i danas, a 
bojim se i drugih dana daleko od toga da vidimo što je plus, a što je minus u toj odluci i još uvijek 
imamo svoje viđenje plusa i minusa i vrlo malo poklapanja oko toga. Dijagnoza, dijagnoza o nama, 
svima nama na istoj mjeri, po istom kvalitetu ali to je činjenica koju treba naučiti kroz ovaj proces, 
da ne možemo još ni  dijagnozu uspostavjati zajedno i zato se vraćamo u istoriju. U istoriju se 
svako vraća da uzme ono što mu se sviđa. 
 Poštovani kolega Mandić  se vratio da uzme Velji rat 1876, 1878.Nije ga tako nazvao..... 



crnogorsku istoriju. I u tom ratu imate iste pluseve i minuse. I o tom ratu će vam mnogi reći da  
Srbija nije ratovala približno kao Crna Gora. I u tom ratu ćete znati da su Obrenovići bili ti koji su 
bili austrofili, a ne rusofili. I o tom ratu ćete znati da nije sve jednoznačno i uprošćeno. Mi kada 
nam to zatreba u jednom periodu iskoristimo.  
 Naravno, znaćete i priču o saveznicima. Slažemo se Crna Gora nije imala prirodnijeg 
saveznika u Prvom svetskom ratu od Srbije. Crna Gora je ušla u Prvi svjetski rat zbog Srbije. 
Crnoj Gori je nuđena neutralnost  i to zlatna neutralnost da ne udje u taj rat. Ali, opet ko je uništio 
Crnu Goru posllije tog rata? Znači, nemate jednoznačnu odluku istorije. Ni bližega ni daljega, sve 
u četiri godine. Zato nam ni istorija ne daje jednoznačni odgovor, i ovo je samo kao pouka. To je 
samo pouka da učimo zajedno, da jedini koji znaju šta je dobro za Crnu Goru to smo mi i to 
nećemo dobro viđeti ni kada gledamo samo u Moskvu, ni kada gledamo samo u Vašington. Što 
smo slabiji, nezreliji kao država i društvo, to ćemo više gledati na jednu ili drugu stranu. Što smo 
zreliji politički, ekonomski, to ćemo više gledati ođe i zajedno naći odgovore. Jer, jedna i druga 
odluka, rekao sam, imale su u istoriji i pluseve i minuse. Ponavljam ništa nije bilo prirodnije no da 
Crna Gora 14.odluči onako, ništa nije bilo prirodnije, pa se viđelo kako može to da završi. Isto tako 
je i sa NATO-om , ta odluka je prirodna odluka za Crnu Goru sada . NATO je svuđe oko nas, 
NATO je na Istoku od Crne Gore, nije više na Zapadu samom, uprošćeni sa ovo novonatovci što 
bi se reklo, to vide  uprošćeno. Nije samo zapad NATO i Grčka je od 55., ako se ne varam, 
Bugarska je od skoro, Rumnunija je od skoro, sve pravoslavne zemlje , kultura Istoka, kultura 
pravoslavlja i tako dalje i tako dalje . NATO je postao i slovenska zajednica i sa Češkom, 
Slovačkom i sa Poljskom postao je i slovenska zajednica. I opet to znači da nemamo jednoznačne 
odgovore, da opet mi moramo naći što je tu za nas važnije i što je za nas dominantnije.  U toj 
odluci imate i na ove koji su za NATO, oni koji su iz uvjerenja za to, i one koji su protiv i one koji su 
zato što moraju biti. Znači oni koji su za NATO imate dva nivoa odluke kao i oni koji su protiv 
NATO-a . Znam one koji su za to iz dubokog uvjerenja i to poštujem, znam i one koji su za to iz 
svog interesa uskoga a ne zato što  mnogo više vole slovensku dušu  od mene, recimo. To je 
neđe odluka koja ima težinu one koju je donio Petar Veliki. On je morao voditi Rusiju na Zapad. 
Gubio je ratove od Šveđana, zemlja je bila  raskidama. Otišao je na Zapad. Rusija je postala 
velika zajedno sa Zapadom. Petar Veliki je postao veliki sa Zapadom. Čudno je pričati ali nije 
postao veliki sa Istokom. Opet ista poruka. Nemate uprošćenje jednoznačne odgovore, pogotovo 
Crna Gora sa svim svojim složenostima. I zato imate one koji su za NATO a kojima je NATO 
kazna i presuda a ne uspjeh i pobjeda. Bivši predsjednik Parlamenta je bio za NATO, ali 
zahvaljujući NATO inicijativama o vladavini prava NATO mu je presuda a ne pobjeda. Zato imate 
one koji moraju biti za NATO a ne uvjerenja za NATO. Tačno je, isti ljudi koji su ratovali sa NATO-
om 1992. godine i tu razumijem razočaranost kolege Mandića, kao saveznici 1992. u ratu sa 
NATO-om sada su oni koji hoće da sude ko je za NATO a ko nije za NATO i da presudjuju onima 
koji nijesu za NATO. Nemaju moralna prava za to, makar toliko, da ne govorim o političkom pravu. 
Isto tako je bilo i sa državom. Isti oni koji su tražili i proćerivali one koji su za nezavisnost države 
sada hoće da proćeruju one koji nijesu bili za tu nezavisnost, a oni kao što vidite nemaju uvjerenja, 
nego jedanput zastavom pokrivaju krađe na izborima, crnogorskom, a NATO-om će pokušat da 
pokriju poharu Crne Gore. I kod vas koji ste protiv NATO-a postoje oni koji su više učinili da mi 
uđemo u NATO nego ovi koji se zalažu za NATO, zato što ste za vladavinu prava, zato što ste 
djelima za ono što jesu vrijednosti koje NATO proklamuje  i vi ste na dobar način više učinili za 
NATO nego bivši predsjednik Skupštine koji je vođa ... (Upadica)... Kolega Kneževiću, dozvolite 
mi, dozvolite mi...(Polemika).... 
 Ne valja ni kada hvalite.  
 Više su svojim djelima učinili za ono što jesu NATO  vrijednosti, vladavina prava, 
demokratska država, slobodni izbori nego oni koji se ponovo zalažu za NATO. Isto tako, isto tako, 
nismo čuli zahtjeve sa Istoka da se ođe uvede vladavina prava, nismo ih čuli. Čuli smo o našim 
slovenskim vezama, našim pravoslavnim vezama, o našim istorijskim vezama i sve to stoji, ništa 
od toga nije sporno. Ali, to nijesu vrijednosti na kojima sada možemo samo napraviti državu. To 
imamo, ali samo na tome ne možemo napraviti državu. Prema tome, stvar je složenija i kada 
pogledamo svakome naša dva korpusa za i protiv NATO-a, kao što vidite ima raslojavanja , plus i 
minus taman  kao ukupno u odluci plus i minus. Nijeje  jednoznačna odluka, zato za nju treba 
toliko razumijevanja, konsenzusa, povjerenja. Niti će ovi koji su za NATO, NATO zastavom pokriti 



svoja nedjela, niti ćete vi koji ste protiv NATO-a time krivi zato što sada to ne podržavate, jer ste 
suštinski, rekao sam, doprinijeli djelima koja dijelite kao vrednosno više nego ovi koji su formalno 
bili za NATO da bi prikrili neke svoje stvari. Ali, zajedno bitno je da smo pravim vrijednostima 
doprinijeli Crnoj Gori, da je Crna Gora bliža tom vrednosnom sistemu koji je sistem Evropske 
unije, koji je sistem suštinski Evropske unije. I tu je to preklapanje. 
 Mala smo zemlja, i kada smo bili najhrabriji i najčasniji bili smo gubitnici. Ta priča je Prvi 
svjetski rat najpoučnija za sve nas zajedno. Drugi svjetski rat ima dio te priče. Ono što je činjenica 
ni Moskva ni Vašington ne treba da nam budu izgovori za naše odluke, ni Beograd, ni Tirana ni 
Sarajevo ne treba da budu izgovor za naše odluke. Naše odluke treba da se donesu ođe. To je 
mjera koliko smo mi dobri, da bude donesena ođe,  na osnovu dobrih dijagnoza onoga što jeste i 
đe svijet ide da bi se mala zemlja prilagodila. Ono što je sigurno da taj vrijednosni sistem će nam 
donijeti nove šanse da budemo mi bolji unutra ekonomski. Slažem se o onome što Vlada radi ne 
dolaze investitori iz NATO-a. Po tome se mi učlanjujemo u Ujedinjene Arapske Emirate, a ne u 
NATO zemlju. Jer ovdje je jasno ....(Prekid).... preko ambasadora da nema investitora  sa Zapada 
zbog nemanja vladavine prava. Tužilac je rekao da se strani investitori reketiraju, opet sa Zapada. 
Prema tome, ovo će donijeti veći ekonomski razvoj koliko bude više vladavine prava. Nema ni tu 
jednoznačne formule. 
 Završavam, izvinite na ovom prekoračenju. Nijesam bio abdvejtovan na nova pravila rada, 
ovo nemojte da nas trajno podijeli. Razumijem i jedne i druge motive. Samo nemojte da ovo bude  
odluka trajne podjele među nama. Ovo je jedna od odluka, koliko god je velika i istorijska, na kojoj 
treba da naučimo sledeći korak: da konsenzusom oko uređenja države oko osnovnih vrijednosti, 
prije svega vladavine prava i ekonomskog razvoja, napravimo i donesemo ga zajedno poslije toga. 
Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:20:38) 
 
 Hvala kolega Krivokapiću. 
 Sljedeća riječ ima koleginica Azra Jasavić. Izvolite. 
 
 
 AZRA JASAVIĆ (16.06.16 15:21:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi predsjedniče, uvažene koleginice i kolege, poštavani poslanici, poštovani građani,  
 Ovo je vrlo važna tema i ja ću kada budem govorila o njoj zapravo govoriti o tome zbog 
čega sam se ja opredijelila da iz advokature dođem u politiku. Prilikom donošenja te odluke ja sam 
imala pet ciljeva.  
 Prvi je da ne bude gladnih građana u Crnoj Gori, jer ih ima.Drugi je cilj bio da najbolja đeca, 
bez obzira čija su, koje su vjere, nacije iz koje političke partije njihovi roditelji dolaze, konačno 
imaju priliku da se školuju o trošku države na prestižnim univerzitetima međunarodnim, da ih 
vratimo u zemlju i da oni budu nosioci razvoja ove zemlje i budu reprezenti ove zemlje.  
 Treći je, da se konačno u ovoj zemlji otvaraju nova radna mjesta i da ljudi mogu da žive od 
svog rada i to dostojanstveno.  
 Četvrti cilj je bio da obezbijedimo mir i stabilnost zemlji ali i Balkanu da ne bi gledali slike 
90-tih koje su nas negdje obilježile. Ono što je u tom cilju zacrtano kod mene bilo je da imamo one 
granice iz AVNOJ-a, da se ne mijenjaju granice koje su i kasnije potvrđene kroz rad Banditerove 
komisije.  
 I peti cilj, da građani budu slobodni, a narodi ravnopravni. Da bi se ovo ostvarilo važno je da 
shvatimo da moramo biti dio Evropske unije, oko tog se slažemo, a ja vjerujem da moramo biti dio 
i NATO saveza, jer kao zemlja koja je novijeg datuma spremna da se učlani u NATO  savez kao i 
sve zemlje Istočne Evrope moramo proći prvo priču oko NATO saveza. NATO savez nisu vojne 
baze i sve one negativne stvari o kojima se ovdje govori, već je NATO savez zapravo nešto što 
štiti vrijednosti Zapadne civilizacije koje baštinim ja i Pozitivna Crna Gora a to su demokratija gdje 
spadaju slobodni i fer izbori, vladavina prava i ljudska prava i slobode. To su stvari na koje smo 



posebno fokusirani. Da bih dala dodatnu argumentaciju da se ekonomija može dobro razvijati ako 
budemo sastavni dio NATO saveza,  mogu se poslužiti iskustvima Poljske, Mađarske i Češke. 
Odmah nakon učlanjenja u NATO savez ove su zemlje u ekonomskom smislu doživjele porast, 
održale su stabilan priliv direktnih stranih investicija čak iako su u tom momentu završili velike 
privatizacione procese.  
 Direktne strane investicije su sačinjavale bitan dio ekonomskog porasta bilo koje države, a 
članstvo u NATO alijansi garantuje investitorima demokratičnost i stabilnost države članice. Ono 
što je vrlo važno jeste da su unutrašnji tokovi  stranih direktnih investicija u zemljama članicama, 
na primjer u Češkoj može se vidjeti porast više od sedam puta od pristupanja u roku od 10 godina, 
dok je Poljska zabilježila rast od četiri puta, a Mađarska skoro, gotovo duplo.  
 Ono što ne smijemo da zaboravimo jeste da sa učlanjenjem u NATO savez dobijamo 
mnogo kvalitetniji privredni ambijent i njujorški magazin "Inkorporejšn" prati kretanje u privatnom 
sektoru SAD-u u Evropi i prije svega malih i srednjih preduzeća. Na njihovoj listi 10 ... država u 
Evropi u 2014. godini za razvoj malih i srednjih preduzeća, svih 10 članica su članice Evropske 
unije, a osam su članice NATO-a od kojih su četiri nove članice Latvija, Litvanija, Rumunija i 
Mađarska. NATO znači  pospešuje institucionalni okvir ekonomije i jača sprovođenje zakona. Na 
taj način se stvara bolja mogućnost za direktne strane investicije i možemo biti ponosni da smo se 
našli na investicionoj mapi moćnih investitora iz Evropske unije, SAD, Kanade, Azije, Kine, 
Azerbejdžana, Japana, Australije.  
 Učlanjenjem Crne Gore u NATO savez značajno bi se povećale investicije iz zemalja 
članica NATO-a što je pokazalo dosadašnje iskustvo o kojima sam govorila. Učlanjenjem Crne 
Gore u NATO savez crnogorske kompanije stiču pravo učešća na tendereima NATO-a koji ima 
godišnji budežet od preko 700 milijardi dolara. Podsjetimo, ukupni godišnji crnogorski budžet 
iznosi 1,3 odnosno milijarde što je preko 500 puta manje od pomenutog budžeta NATO-a. 
Ostvarenjem ovog ogromnog tržišta za naše ekonomije od presudnog značaja kako bi se povećao 
njihov prihod i profit. Učestvovanjem na tenderima i dobijanjem istih, crnogorske kompanije bi 
snažnije ulagale u rast i razvoj. Posebno bi se povećale plate i povećale znači penzije u 
budućnosti što nije zanemarljivo. Za očekivati je da će se ulaskom Crne Gore u NATO poboljšati 
kreditni rejting naše države. Sad se obraćam mladima, da li bi više voljeli da žive u Njemačkoj, u 
Britaniji, u SAD-u, u Belgiji, Norveškoj ili u Ukrajini ili u Rusiji u Gruziji ili Moldaviji.  
 Za očekivat je da nam se poboljša upravo kreditni rejting i obraćam se mladoj populaciji, 
ovo znači da bi se kamatne stope smanjile. Trenutno ukoliko se odlučite da riješite stambeno 
pitanje mladi građani tako što ćete uzeti stambeni kredit od 50 hiljada eura sa rokom otplate od 20 
godina i kamatnom stopom od 8% plaćaćete mjesečnu ratu od 418 eura, ukupno bi za 20 godina 
platili banci 50.317 eura kamate. Uz iste ostale uslove ukoliko bi kamata bila 4% što je prilično 
realno s ozbirom na visinu kamatnih stopa u državama koje su članice NATO saveza, mjesečna 
rata bi iznosila 303 eura a ukupno bi banci platili 22.717 eura. Dakle, mjesečno bi banci plaćali 
manje čak 115 eura, dok bi za 20 godina platili manje banci čak 20.600 eura.  
 U 2014. godini banke koje postoje u Crnoj Gori naplatile su 172 miliona eura i kameta od 
crnogorskih građana i privrede kao i preko 60 miliona eura naknade i provizija. Zbog učlanjenja u 
NATO i pada kamatnih stopa procjenjuje se da bi građani i privreda godišnje manje platili 
bankama čak 100 miliona eura. Ovo znači da bi se ovaj novac mogao mnogo pametnije uložiti u 
nova sredstva, širenje poslovanja i povećanje plata. To bi značilo za građane dodatna sredstva za 
jačenje njihove kupovne moći da se, to znači da se može uštedjeti, ubrzati otplata kredita, potrošiti 
novac za obrazovanje, ličnu potrošnju ili šta već.  
 Učlanjenje u NATO bi značilo da bi imali valorizaciju resursa u oblasti drvoprerade, 
hidroenergije, turizma, poljoprivrede, mesne industrije na sjeveru Crne Gore. Sve bi to bilo 
ubrzano. Imajući na umu iskustvo koje su brojni investitori zemalja članica NATO-a imali a koji bi 
doprinijeli dugoročnom ravnomjernom razvoju Crne Gore.  
 Ulazak Crne Gore u NATO ne bi značio prestanak ruskih investicija u crnogorsku 
ekonomiju, prvenstveno zbog toga što tržište i novac imaju svoju logiku i tržišna logika kapitala 
podrazumijeva da novac ide tamo gdje se može oploditi. Primjera radi, uprkos krizi i odnosima, 
Evropske banke su prisutne u Ruskoj federaciji i podržavaju kompanije i građane kroz kreditne 
anražmene koji iznose preko 200 milijardi eura. Takođe, evropske kompanije koje su članice 
NATO-a  investirale su u Rusku federaciju preko 60 milijardi dolara 2013. godine. Neutralnost kao 



legitimna opcija u ekonomskom smislu nema opravdanja. Iskustva evropskih država koje su 
neutralne ili neuporedivo ekonomski snažnije od Crne Gore, poput Austrije, Švedske, Finske, Irske 
i Švajcarske pokazuju da su sredstva koja one izdvajaju za vojni budžet izuzetno visoka. Crna 
Gora bi morala ulagati značajno veća sredstva u vojni budžet nego sad. Procjene govore da bi 
morali da izdvajamo dodatnih 150 miliona eura godišnje, recimo za 2016. godinu smo izdvojili 42 
miliona. Ako bi ulagali 150 miliona eura godišnje to bi značilo još pored ovog što ulažemo, to bi 
značilo da imamo smanjenje troškova na drugim stranama, što znači prvenstveno bi bio smanjen 
broj zaposlenih u državnoj upravi, dodatno bi se smanjile i onako niske penzije kao i smanjio bi se 
kapitalni investicioni budžet koji se finansira iz budžeta. Stvari su sa ekonomske strane  gledišta 
prilično jasne, ako želimo veće plate, veće penzije, nova radna mjesta za sve, posebno za 
visokoobrazovani kadar, manje kamatne stope, manje mjesečne rate kredita, dugoročni 
prosperitet, pravnu i ekonomsku sigurnost, više investicija iz zemalja koje su članice NATO-a. 
Učlanjenje Crne Gore u NATO savez  je od presudne važnosti za jačanje ukupne crnogorske 
ekonomije.  
 Naravno, ulaskom u NATO savez mi dobijamo jednistvenu šansu za poboljšanje ukupnih 
parametara naše ekonomije što znači da je isključivo na nama da iskoristimo ogromne mogućnosti 
koje nam članstvo nudi. Ako pametno uzmemo dio kolača koji se mjeri stotinama milijardi eura na 
godišnjem nivou, sasvim smo uvjereni da će svaki segment crnogorskog društva osjetiti konkretne 
koristi od članstva u NATO savezu. Ovo znači da ukoliko budemo kvalitetno radili, ukoliko zaista 
budemo radili na vladavini prava, ukoliko budemo radili na realizaciji, a ja sasvim sigurno hoću 
ličnih ciljeva i ciljeva Pozitivne Crne Gore, a to je da imamo, da nemamo gladnih u zemlji, da 
imamo najbolje na najodgovornijim mjestima, da imamo nova radna mjesta, da imamo mir i 
stabilnost u zemlji i mir u regionu i da imamo slobodnog građanina i ravnopravne narode u Crnoj 
Gori da nam je NATO prijeko potreban kao uvertira u Evropsku uniju. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:31:50) 
 
 Hvala koleginice Jasavić.  
 Riječ ima poslanica Ljerka Dragičević, a neka se pripremi Dritan Abazović. 
 Izvolite. 
 
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (16.06.16 15:32:01) 
 
 Zahvaljujem gospodine predsjedniče.  
 Uvažene kolegice i kolege, uvaženi građani,  
 Hrvatska građanska inicijativa je od  od početka stranka čiji je cilj ostvarivanje zajedničkih 
interesa slobodno i dobrovoljno udruživanje građana putem političkih i drugih aktivnosti u vezi sa 
oblikovanjem, izražavanjem, zastupanjem i ostvarivanjem ciljeva i interesa definiranih u svom 
programu kao i vođenje brige i to posebne brige o ostvarivanju prava i sloboda Hrvatskog naroda 
u Crnoj Gori. Svojim pojavljivanjem i radom Hrvatska građanska inicijativa će razvijati i poštovati 
demokratske institucije, procedure, ponašanje, te parlamentarni politički sustav Crne Gore, a 
angažiraće se na usmjeravanju razvoja Crne Gore u pravcu države, svih njenih građana, države 
koja će se temeljiti na vladavini prava, te političkoj i pravnoj jednakosti svih građana, očuvanje i  
njegovanje tradicije hrvatskog naroda u Crnoj Gori, podsticanje ekonomskog razvoja Crne Gore, 
javno zalaganje za samostalnost Crne Gore i promociju euroatlantskih integracija. Ovo su samo 
neke stavke programa Hrvatske građanske inicijative i samostalnost se ostvarila prije 10 godina. 
 A što se samih europskih integracija tiče, tu se dosta uradilo i ulazak Crne Gore je 
izvjestan. Također, već je evidentan i ulazak u NATO. 
 O aspiracijama određenih država prema Evropi, poslije II svjetskog rata, računajući na 
znanje uvaženih kolega, neću spominjati sada, ali uglavnom to je utjecalo na ostnivanje 
Sjevernoatlantskog saveza, odnosno NATO-a 1949. godine i to od strane 12 zemalja, 10 
evropskih i dvije sa sjeverno američkog kontinenta. Neću govoriti o povijesti NATO-a, ali moram 
reći da se danas smanjila opasnost od konvencionalnog vojnog sukoba i masovne upotrebe teško 



naoružanih postrojbi, ali pojavili su se novi izazovi koji sve članice stavljau pred nove dileme na 
koje treba naći adekvatan odgovor. Nove su prijetnje po naravi drugačije od onih iz doba hladnog 
rata. Nove su zadaće NATO-a borba protiv novih prijetnji, terorizma, sajber kriminala, proizvodnje i 
proliferacije oružja za masovno uništenje, opasnosti koje prijete iz takozvanih neuspjelih ili slabih 
država, te mora djelovati preventivno kako bi se u budućnosti spriječile takve opasnosti.  
 Posljednjih godina NATO uspostavlja načine borbe protiv suvremenih opasnosti koji 
ugrožavaju sigurnosot i stabilnost i time što pomaže razvoj svojih članica i garantira način 
ostvarivanja dugoročne stabilnosti.  
 Kako evroatlantske i evropske integracije predstavljaju stubove na kojima počiva današnja 
Evropa, one su garanti stabilnosti, sigurnosti suradnje među evropskim nacijama ali i temelj mira 
ekonomskog i društvenog prosperiteta koji je Evropa ostvarila nakon II svjetskog rata. Članstvo u 
NATO je strateški cilj Crne Gore koji garantira stabilnost i bezbjednost zemlje, očuvanje njenog 
teritorijalnog integriteta i suvereniteta. To je pretpostavka ostvarivanja i drugih važnih ciljeva kao 
što su učvršćivanje demokratskih institucija, vladavine prava, tržišne ekonomije i stabilnosti. 
Ohrabrujemo sve nadležne državne organe, nosioce zakonodavnih, izvršnih i sudskih funkcija da 
u okviru svojih nadležnosti, poštujući ustavna načela podjele vlasti, nastave sa realizacijom 
podjele vlasti, nastave sa realizacijom konkretnih mjera usmjerenih ka sveukupnom unapređenju 
ambijenta u cilju ostvarivanja tih važnih ciljeva od značaja za sve građane. Jedino tako moći 
ćemo, dragi građani, mirno spavati. 
 Ulaskom u NATO Crna Gora može i mora samo profitirati,  jer stara je izreka - s kim si 
takav si, a mi uvijek biramo najbolje. 
 Hrvatska građanska inicijativa i ja osobno, kao jedan od predlagača Rezolucije o podršci 
učlanjenja Crne Gore u NATO, podržaćemo. Zahvaljujem na pažnju. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:37:20) 
 
 Hvala koleginice Dragičević. 
 Sljedeći riječ ima poslanik Dritan Abazović. Neka se pripremi poslanik potpredsjednik Suljo 
Mustafić. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (16.06.16 15:37:42) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Do sad sam pričao uvijek zadnji, ali nemam ništa protiv da potpredsjednik Mustafić bude 
poslije mene. 
 Želim da kažem sljedeće - Građanski pokret URA, kao što je to javnosti poznato podržava 
napore Crne Gore da postane punopravna članica NATO -a i podržaćemo, naravno i ovu 
rezoluciju. 
 Međutim, ja želim da budem krajnje iskren, prvo prema sebi a onda i prema vama, a 
naročito prema građanima i da kažem da su ovakve stvari koje vi radite potpuno nepotrebne za 
naše društvo. Ja ću pokušati da objasnim građanima i zašto? Zato što smo 15. septembra već 
imali jednu rezoluciju o NATO-u. I nije nikakav problem, možemo svaki dan da glasamo o nekoj 
rezoluciji za NATO. Neće to ništa promijeniti u konstelaciji ovog parlamenta, u konstelaciji snaga i  
mišljenjima onih poslanika koji su za ili protiv. Ali, zaista mislim da ovaj manir postupka i ovaj 
manir guranja rezolucija u ovom političkom momentu u Crnoj Gori je zaista nepotreban, 
neprimjeran i on ima samo jedan cilj. On ima cilj da nas skrene sa onoga što je trenutno najvažnija 
tema, tema koja se naročito tiče i NATO integracija, a to su slobodni i fer izbori. 
 Poštovani građani Crne Gore,  Skupština ili referendum treba da se iskoriste kao instrument 
za donošenje odluke o članstvu u NATO, ali ako ne budemo imali slobodne i fer izbore kakav će 
taj parlament biti. Ako ne budemo imali slobodne i fer izbore kakav će taj referendum biti, 
potencijalni? Zato, mislim da ovo što radite zaista nije u prilog onome što treba da bude temeljno 
naše zapadno opredjeljenje. I to najviše čudi, najviše čudi zato što je predlagač ove rezolucije 
između ostalih i Demokratska partija socijalista stranka koja je iščlanila, svojom voljom, čovjeka 



koji je priznao da je vođa kriminalne, organizovane kriminalne grupe. Ako DPS misli da će na taj 
način da personalizuje ili da individualizuje odgovornost, to zaista je potpuno neprimjereno. 
Neprimjereno je onim zemljama,  onim zemljama u kojima mi težimo da budemo zajedno, bilo to 
da se radi o NATO alijansi ili o Evropskoj uniji. 
 Poštovane kolege iz Demokratske partije socijalista i poštovani građani, zar zaista mislite 
da je Svetozar Marović mogao da radi sve te malverzacije a da nije imao političku podršku, 
odnosno da nije iz svoje političke pozicije crpio snagu da bi to ostvarivao. Poštovani građani, da li 
znate da pored Svetozara Marovića još 80 osoba, od kojih su 90% članovi DPS-a su ili u procesu 
istrage ili su uhapšeni zbog razno raznih malverzacija. I vi hoćete sad da kažete - ne, nema to 
veze, to je jedna incidentalna situacija jednog čovjeka. Je li incidentalna situacija? Ajd sad da 
pogledamo ovo drugo.  
 Evo je Poreska uprava. Poslije samo jedne rasprave u ovom parlamentu u petak i jednog 
članka u jednoj dnevnoj novini u ponedjeljak, budžet Crne Gore je bio puniji za milion i 200 hiljada 
eura.  
 A sad ću da vam kažem sljedeće, evo smije se i meni je smijiešno, zaista i meni je 
smiješno, pogledajte sada jedan primjer da pokažem vladavinu prava Demokratske partije 
socijalista i njenih satelita. Univerzitet Mediteran Podgorica, žao mi je, ipak je obrazovna ustanova, 
žao mi je što sam je uzeo kao primjer. Nebitno, poreski dug 943 hiljade eura, koji je rastao od 
2010. bio je 150 hiljada došao je na 950 hiljada. Ali, to nije vrhunac, to je ok, sve je to u redu. 
Kaže, perduzete mjere, planirana inspekcija, predlozi za naplatu, molim vas poštovani građani 
Crne Gore, predlozi za naplatu plan konsolidacije po dogovoru sa gospodinom Novom 
Radovićem. Milion eura duga plan konsolidacije vam je da neko pođe da se dogovori sa nekim 
gospodinom oko nečega i vi hoćete da budete NATO promoteri.  
Hoćete da budete NATO, vi hoćete da budete promoteri vladavine prava, vi kome je Bemax 
dugovao milion i po eura a dobijao je sve tendere po Crnoj Gori od Ulcinja do Pljevalja. Vi hoćete 
da budete promoteri vladavine prava. Pa nemojte poštovani građani, nemojte molim vas evo. 
Rudnik uglja 14 miliona eura, od 2010. tada je bilo 11 miliona eura, ali to nije dio sprektakularne 
priče. Dio spektakularne priče je obezbeđivanje potraživanja nema ništa. Znači, nema 
obezbeđivanja potraživanja. Kaže, inspekcijska kontrola i predlozi za naplatu duga kaže, kao 
izvršena neka inspekcija, kaže, Ministarstvu ekonomije su uputili zahtjev za dodjelu državne 
pomoći i to 14.04.2016.godine i vi hoćete da budete promoteri vladavine prava. Toga ima gomilu, 
ne mogu sad sve da čitam, žao mi je i zbog nekih firmi, ali ovo što vi radite ovo ne da je 
ponižavanje države, ovo ne da nema veze sa NATO integracijama, ovo je debakl svih debakla, 
ovo je katastrofa.  
 Znate zašto vi gurate priču o NATO integracijama sad u ovom momentu? Jer vi 
jednostavno volite da svađate građane. Vi jednostavno nemate odgovore na ova pitanja. Hvala 
gospodine, oni nemaju odgovore na ova pitanja, ali nemaju odgovore ni na druga, oni nemaju 
odgovore kako će da skupe 15 miliona eura što smo na silu, na sramotu, na bruku građana Crne 
Gore sebi podigli plate, odnosno javnim funkcionerima a njima ostavili iste, 15 miliona eura koji 
nedostaju. 40 miliona eura nedostaju za majke sa troje đece, čeka nas brod Kotor i 21. maj, 100 
miliona eura i onda ste potrčali da prodate Buljaricu i da svađate ljude oko NATO-a i da svađate 
ljude oko drugih stvari.  
 Gospodine Škrelja, ja Vas nekoliko puta..... 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:44:28) 
 
 Kolega, sačekajte. 
 Kolega, najljubaznije Vas molim da ne pominjemo, imamo takav dogovor, imena drugih 
kolega, jer ovako izazivate bočne replike, pardon, kaznene replike. Molim vas da se ne obraćamo 
kolegama jer se radi o uvodnim izlaganjima gdje nema pravo izazivanja replika. 
 Dakle, molim vas, da se usresredimo na temu i molim Vas...(Upadica) 
 Kolega nastavite. Izvolite, kolega nastavite. 
 
 



 DRITAN ABAZOVIĆ (16.06.16 15:45:07) 
 
 ..priče koje vam se sviđaju. Vama se istina ne sviđa, vi imate problem sa istinom, nemate 
problem sa visinom zvuka, pa i da imate problem ima hodnik, ne morate svi da budete u sali, ima i 
televizija. Ja se obraćam građanima. Vama je potpuno svejdno da li se obratio ili neobratio, vas je 
ove stvari u političkom smislu, ne znam ja ne mogu, uvijek kažem ne znam kad će doći te 
promjene u Crnoj Gori, ali kad dođe biće vrlo bolno i za vas. Kad dođu, za četiri mjeseca, za dvije 
godine, za pet, vi se ovu zemlju spalili i želite da budete promoteri vladavine prava. Želite da 
budete promoteri vladavine prava? Apelujem na Ministarstvo finansija da stopira isplatu javnim 
funkcionerima ako je to u korist majke sa troje djece. Samo mi dobacujte, gospodine Jeliću, 
bitećete i Vi u novinama za dva - tri dana, samo sačekajte, tek imamo za vas specijalnu priču. Za 
vas ima posebna priča, nisam je donio ovdje ali daću Vam je. Vi ste zvijezda afere "snimak", tako 
da ćete tek sad za tri - četiri dana, nemojte me držati za riječ, da li za tri - četiri ili za nedelju dana, 
ali ima jedna lijepa priča i za Vas, vjerujte ima jedna lijepa priča i za Vas.     
 Da nastavimo dalje. Poštovani građani,  
 Mi treba da budemo dio, mi u građanskom pokretu URA mislimo da trebamo da budemo 
dio zapadno evopske civilizacije u svakom smislu. Prije svega u vredonosnom političkom smislu, 
da ova zemlja se opredijelila za liberalnu demokratiju, ali liberalna demokratija ovdje nije zaživjela. 
Ovdje je zaživjela jedino tranzitokratija, vladavina tranzicije koja nikad neće biti završena dok ne 
dođe do demokratske smjene vlasti. Nikada neće biti završena dok ne dođe do demokratske 
smjene vlasti. Zato je važno da do te demokratske smjene vlasti dođe što prije na miran način. 
Jeste, apsolutno smatram da dio koji je vezan za specijalnog tužioca i za državno tužilaštvo jeste 
između ostalog pokrenut i osnaživanjem evroatlantskih integracija. Siguran sam da nas čeka 
hrvatski scenario, nas hrvatski scenario ne može da zaobiđe u smislu političke odgovornosti i 
krivične odgovornosti političara. Nas jedino može da zadesi prije hrvatskog može da nas zadesi 
grčki scenario, jer ste vi zemlju toliko zadužili, potpuno neosnovano i dalje nastavljate iz dana u 
dan to da radite. Sada da se ne bi pričalo o tome treba da se priča o NATO integracijama. Da se 
ne bi pričalo o tome sjutra ćemo morati da pričamo o crkvi, o jeziku, o nekim stvarima koje su 
personalne, individualne, mogu da budu problem, ali se trebaju rješavati u jednoj mnogo 
demokratičnioj atmosferi nego što je to sada slučaj.  
 Siguran sam da građani Crne Gore neće u velikoj meri nasjednuti na ovaj vaš trik, a 
ponavljam, možemo svaki dan da glasamo za jednu rezoluciju  neće  se ništa promijeniti, a stvari 
vezane za vladavinu prava i za ono što je slobodan izborni proces u Crnoj Gori su najkrucijalniji. 
Bez toga bilo kakav odgovor ili u parlamentu ili na referendumu biće nepotpun, nelegitiman i biće 
podložan raznoraznim kritikama, to nama ne treba, trebaju nam slobodni i fer izbori i treba nam 
demokratska smjena vlasti. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:48:52) 
 
 Hvala kolega. 
 Izvinjavam se ostalim kolegama zbog jedinog prekoračenja. Idemo dalje. 
 Pravo na kaznenu repliku, Zoran Jelić. 
 
 
 ZORAN JELIĆ (16.06.16 15:49:05) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Kaznena je replika prema gospodinu Dritanu Abazoviću, jer me je pomenuo u negativnom 
kontekstu.  
 Gospodine Abazoviću, kada govorite o profitu za budžet koji ste navodno vašom diskusijom 
ovih dana, kako ste to rekli, napuni budžet sa milion i po, sa vašim amandmanima koje ste 
predložili na Zakon o penzijsko invalidskom osiguranju napravili ste štetu budžetu na rashodnoj 
strani šest miliona, toliko oko vaše konzistentnosti. 
 Kada pominjete neke firme da imaju plaćanje poreza dobro pogledajte te papire kojima 



mašete koliko tim firmama duguje državni budžet. Treće, kada govorite o vašoj nekoj popularnosti 
gospodine Abazoviću, podsjetiću vas, da ste na prethodnim izborima u Ulcinju na biračko mjesto 2 
gdje Vi glaste, od ukupno 662 birača imali ukupno 42 glasa. Dakle, ni vaša familija vas ne glasa u 
Ulcinju. Toliko oko vaše te popularnosti i vašem nekom zalaganju za demokratiju i tako dalje.  
 Ovo što ste najavili da ćete objaviti o meni. Ja vas molim istog trenutka da objavite. 
Objavite, molim Vas i vaše mentore da to objavite, a onda gospodine Abazoviću, ja Vam 
obećavama da će sud o svemu tome dati narod na izborima u oktobru mjesecu. Osim toga, 
gospodine Abazoviću, vi ste sinonim političke korupcije. Vi lično. Zato što ste se, ne znamo u ime 
koga, koga predstavljate, ..(Upadica) ..samo malo budite parlamentarni.... dakle, Vi ste sinonim 
političke korupcije, jer ste, ne znamo koga predstavljate ovdje u parlametnu i na osnovu čega.  
 Što se tiče afere "snimak" politički pravno završena . 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:51:03) 
 
 Hvala kolega Jeliću. 
 Sledeći ima riječ potpredsjednik i poslanik Suljo Mustafić. Izvolite, kolega. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 15:51:35) 
 
 Hvala poštovani predsjedniče. 
 Poštovani građani, koleginice i kolege, 
 Kao jedan od potpisnika Rezolucije ovu raspravu vidim kao doprinos sagledavanju važne 
teme za državu Crnu Goru i njen dalji razvoj. Vjerujem da ćemo otvaranjem dijaloga u skupštini 
zajednički doprinijeti da se tema NATO integracija promoviše na civilizovan način i očekujem da 
će tekst rezolucije dobiti široku podršku u ovom domu i time dati još jedan doprinos evroatlantskim 
integracijama.  
 Bošnjačka stranka je od svog osnivanja na listi svojih programskih zalaganja visoko 
postavila ulazak Crne Gore u evropske i atlantske integracije. Obnova nezavisnosti je prije deset 
godina ključni programski cilj Bošnjačke stranke. Isto tako smatramo da ulazak u NATO i 
posvećenost evropskim integracijama jesu najvažnija opredjeljenja državne vanjske politike kome 
dajemo punu podršku.  
 Podsjetimo da su se, u odnosu na rezoluciju koju smo prije devet mjeseci imali u ovom 
parlamentu, okolnosti značajno izmijenile u pozitivnom smjeru, a koje potvrđuju naše opredjeljenje 
i smisao tadašnje rezolucije. Ujedno te sadašnje okolnosti iniciraju novu potrebu donošenja 
dokumenta kao podsjećanje da se iz ovog doma daje još jedan novi podsticaj procesima atlantskih 
integracija.  
 Naime, Crna Gora je krajem prošle godine dobila NATO pozivnicu, a 19. maja ove godine 
potpisala je Pristupni protokol u Briselu. Ovih dana svjedoci smo da se taj protokol ratifikuje u 
parlamentima država članova NATO-a , Island, Slovenija, Mađarka i Slovačka su to već učinili. 
Imamo najavu da će to uskoro uraditi i Albanija kao i neke druge države, čime se jasno ukazuje da 
će dinamika pristupanja ići brže nego što se očekivalo. Ovim se daje priznanje međunarodnoj 
politici Crne Gore, ali i vrednuju rezultati na unutrašnjem planu u sprovođenju reformi i 
ispunjavanju potrebnih kriterijuma u jačanju vladavine prava, reformi bezbjednosti i odbrane, te 
rastu podrške javnosti za članstvo u NATO.  
 Smatramo da su ovi procesi važni ne samo zbog sticanja uslova za ulazak u NATO već da 
se njima unapređuje kapacitet države u navedenim oblastima, otvara se unutrašnji dijalog oko 
osjetljivih tema, jača sektor odbrane i podstiču institucije da se u oblastima vladavine prava čine 
vidljiviji pomaci u borbi protiv korupcije i kriminala i jačanju pravnog poretka. 
 Najveće priznanje za dostizanje ovih rezultata zaslužuju nadležne institucije koje su i do 
sada vodile ovaj proces, prvenstveno Vlada, ali i sve ostale koje su dio tog procesa uključujući i 
parlament koji kroz donošenje ove rezolucije želi iskazati da preuzima dio odgovornosti u ovom 
složenom procesu bitnom za društvo u cjelini.  
 Proces ulaska u NATO komplementaran je evropskim integracijama jer približiti se 



Evropskoj uniji znači i usaglasiti se sa standardima NATO-a. To su dvije alijanse koje imaju mnogo 
zajedničkih vrijednosti, a to je put koji su prošle sve države regiona i bivšeg komunističkog 
uređenja koje su postale članicama Evropske unije. Za svaku od njih NATO je bio kapija koju su 
morale proći prije ulaska u Evropsku uniju. Vladavina prava, borba protiv kriminala, poštovanje 
temeljnih ljudskih prava i u tom kontekstu prava manjinskih nacionalnih zajednica, jačanje 
institucija, ekonomska i politička stabilnost važni su ciljevi ovih integracija. Ovom temom trebamo 
se baviti veoma ozbiljno u institucijama, ali isto tako odgovorno moramo uspostavljati i unutrašnji i 
društveni dijalog oko ovih pitanja. Smatram da treba imati puno razumijevanje za politička 
opredjeljenja i nosioce ideja koji drugačije vide ovu temu. Istina, saopštavati je sa malo više 
argumentacije, a sa manje vašarske retorike kakva je bila prisutna na oktobarskim protestima koji 
su, po nama, imali dominantni anti NATO karakter.  
 Manjinski narodi, a Bošnjaci i Muslimani posebno, možda i najbolje razumiju šta znači 
bezbjednost i stabilnost, te otuda veliki stepen podrške NATO integracijama u tim sredinama. 
Dešavanja koja su bila oko nas ne tako davno 90-ih godina, kada je Balkan bio preplavljen 
nestabilnošću i ratovima govore nam da je na ovom prostoru veoma važno da postane dio šireg 
sistema u kome bezbjednost svake države pojedinačno predstavlja obavezu čitavog saveza.  
 Ulazak Crne Gore u NATO biće izgradnja odbrambenog okvira važnog za region i dobar 
podstrek svim ostalim državama u regionu koje teže atlantskim integracijama. Takođe, politička 
stabilnost nužan je preduslov ekonomske perspektive jer se kapital, poznato je, ne ulaže tamo 
gdje su nestabilnosti. Ulazak u NATO znači poboljšanje ekonomskog ambijenta kao preduslova za 
ulaganja i privredni oporavak. To potvrđuju iskustva više država koje su postale članice ovog 
saveza, prvenstveno naši susjedi i Albanija i Hrvatska.  
 Očekujemo da će ova rezolucija biti dokument koji će naše dnevno političke razlike ostaviti 
po strani, da će nas okupiti zajednička vizija i razumijevanje prioriteta u državnoj politici, te da će 
dobiti široku podršku većine političkih subjekata u ovom domu.  
 Na kraju, možda ne striktno kao dio teme, ali sigurno u vezi sa njom, prvenstveno kada je 
stabilnost i građanska kohezija u pitanju. Dakle, još jednom apelujem tražeći od nadležnih 
institucija države Crne Gore da zabrane stavljanje u promet i distribuciju Rječnika crnogorskog 
narodnog i književnog jezika koji je izdala CANU. Svakako i zbog ogrešenja o nauku  jezikoslovlja, 
kroz nedopustivu površnost ili, bolje reći, šlamperaj vidljiv u mnogim detaljima, ali prvenstveno ovo 
tražimo zbog nedopustivih i brutalnih uvreda građana Crne Gore, Albanaca, Bošnjaka i pripadnika 
islamske vjere. Smatramo da ovakvo izdanje vrijeđa i uznemirava građane vraćajući neke 
uvredljive stereotipe i strvarajući nove podjele što nikome dobronamjernome u Crnoj Gori nije u 
interesu.  
 Zahvaljujemo svima onima koji su ovih dana osudili ovaj tzv. naučni pristup i vrijeđanje 
građana islamske vjere, te Bošnjaka i Albanaca. Građanska peticija koju je potpisalo 117 javnih 
djelatnika različitih vjera i nacija, struka i profesija kojom se traži izvinjenje građanima i da se iz 
javnog prometa povuče ovo izdanje Rječnika svjedoči o snazi građanske Crne Gore koja je i 
proteklih decenija počev od 90-ih jasno trasirala put ka demokratizaciji i euroatlantskim 
integracijama. Mi i dalje očekujemo izvinjenje od izdavača Crnogorske akademije nauka i 
umjetnosti, Uređivačkog odbora i Savjeta, a od nadležnih državnih institucija zabranu distribucije 
ovog izdanja. Jer, ako i makar jedan primjerak ostane u upotrebi, to je biljeg trajne sramote i 
odnosa jedne državne naučne institucije prema značajnom dijelu građana Crne Gore. Današnja 
Crna Gora ne smije to dopustiti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (16.06.16 15:58:24) 
 
 Hvala potpredsjedniče Mustafiću.  
 Poslednju riječ u uvodnim izlaganjima ima poslanik Tarzan Milošević koji je mojom greškom 
sa mjesta br.1, odnosno sa pozicije prvog koji je trebao da dobije riječ došao na poslednje mjesto.  
 Ne, nemate, radi se o uvodnom izlaganju, gospodin Vuković je u ime predlagača.  
 Izvolite, kolega Miloševiću. 
 
 



 TARZAN MILOŠEVIĆ (16.06.16 15:59:04) 
 
 Gospodine predsjedniče Skupštine, uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Kao što je u više navrata isticano obnavljanje nezavisnosti 21. maja 2006. godine Crna 
Gora se opredijelila za put koji će je postepeno približavati zajednicama modernih, razvijenih 
evropskih demokratija. Na tom putu punopravno članstvo u Evropskoj uniji i NATO-u i dalje jačanje 
regionalne saradnje i dobrosusjedskih odnosa definisani su našim strateškim spoljopolitičkim 
prioritetima. Nalazimo se u situaciji da je na dohvatu ruke jedan od naših strateških ciljeva 
članstvo u NATO organizaciji. Ovo je rezultat reformi koje smo sproveli prethodnih godina i 
napretka koji smo ostvarili, što nas je dovelo do poziva za članstvo prošle godine.  
 Slažem se sa svima koji su konstatovali da su građani Crne Gore, reklo bi se u ovom 
smislu, pokazali neku vrstu atipičnosti u odnosu na sopstveni mentalitet i karakter. Mnogo su više 
radili nego pričali. Čvrstinu NATO opredjeljenja su dokazali reformama, bolje rečeno izgradnjom 
novog sistema odbrane, obimom i kvalitetom profesionalne edukacije svoje vojske, saradnjom na 
odbrambenom planu sa zemljama regiona, primjenom NATO standarda u obuci i opremanju 
vojske, a posebno učešćem u međunarodnim mirovnim misijama, naročito u Avganistanu.  
 Dozvolite da se kratko osvrnem na hronologiju naše saradnje sa članicama NATO alijanse. 
Ne bih o ovome govorio ovako opširno da nisam čuo prije jedan komentar ovdje, da je možda 
Demokratski front dao veći doprinos. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:00:38) 
 
 Kolega Miloševiću, u uvodnim izlaganjima nema nikakvih međusobnih komentara. Nema 
komentara uvodnih izlaganja. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (16.06.16 16:00:57) 
 
 Gospodine potpredsjedniče, prvo mislim da ste me nekorektno prekinuli, izuzetno 
nekorektno i uopšte nijeste saslušali do kraja šta sam htio da kažem. Ovdje je Demokratski front 
tretiran da je dao veći doprinos nego Demokratska partija socijalista, predsjedavajući nije na to 
reagovao. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:01:11) 
 
 Kolega Miloševiću, dobro znam kada treba koga prekinuti. Molim vas da se držimo pravila 
koja važe za uvodne riječi. Nema komentara uvodnih izlaganja. Izvolite. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (16.06.16 16:01:37) 
 
 Ne komentarišem, imam diskusiju.  
 Prvi koraci su napravljeni svega par mjeseci nakon obnove nezavisnosti, preciznije 29. 
novembra 2006. godine kada su uspostavljeni zvanični odnosi Crne Gore i NATO-a pozivom Crnoj 
Gori da pristupi Partnerstvu za mir. To je bio prvi ugovorni odnos sa alijansom u okviru kojeg Crna 
Gora i NATO razvijaju saradnju sa fokusom na demokratske, instutucionalne i odbrambene 
reforme. Početkom 2008. godine NATO je odobrio otpočinjanje izrade individualnog partnerskog 
plana. Prvo učešće crnogorske delegacije uslijedilo je na samitu NATO u Bukureštu od 02. do 
04.aprila 2008. godine kada je Crna Gora zvanično pozvana da otpočne proces intenzivnog 
dijaloga sa Alijansom o političkim, vojnim, finansijskim i bezbjednosnim i pitanjima javne 
diplomatije. Nešto kasnije, iste godine, usvojeni zakon o učešću pripadnika Vojske Crne Gore, 
civilne zaštite, Policije i zaposlenih u organima državne uprave u mirovnim misijama i drugim 
aktivnostima u inostranstvu.  



 Saradnja Crne Gore i NATO nastavila se u narednom periodu i već u prvom kvartalu 2009. 
godine održani su i prvi sastanci Sjeveroatlanskog saveza sa Crnom Gorom. Crna Gora takođe 
učestvuje na Samitu NATO održanog 21.i 22. maja u Čikagu. Sredinom juna 2014. godine na 
sastanku ministara vanjskih poslova donijeta je odluka da se sa Crnom Gorom intenziviraju 
razgovori o njenom članstvu u NATO. Kako bi do kraja  2015. godine odlučivala o upućivanju 
poziva za članstvo, ova odluka je potvrđena i na Samitu u Velsu 04. do 05. septembra 2015. 
godine. 
 Na temelju tih dostignuća ministri vanjskih poslova država članica NATO su 02. decembra 
2015. godine jednoglasno donijeli odluku o upućivanju poziva Crnoj Gori da postane članica 
Alijanse. Upućivanje poziva predstavlja priznanje našoj zemlji za sprovedene reforme i ostvareni 
napredak u ključnim oblastima, na što je uticala i njena posvećenost vrijednostima Alijanse i njen 
doprinos međunarodnoj bezbjednosti i sigurnosti. Ovom odlukom su Crnoj Gori otvorena vrata da 
se priključi prestižnoj organizaciji koja okuplja neke od najrazvijenijih i najprosperitetnijih država u 
svijetu. 
 Nakon upućivanja formalnog poziva sredinom februara 2016. godine u Briselu su uspješno 
okončani pristupni pregovori čime su se stekli uslovi za potpisivanje pristupnog protokola. To je 
realizovano na ministarskom sastanku 19. maja 2016. godine kojem je prisustvovao predsjednik 
Vlade Crne Gore Milo Đukanović. Potpisivanjem Protokola stekli su se uslovi da Crna Gora u 
svojstvu pozvane zemlje, učestvuje na svim sastancima NATO, a prvi put u tom svojstvu 
predstojećem samitu u Varšavi 8. do 9. jula 2016. godine. 
 U toku je proces ratifikacije pristupnog protokola i do danas, čuli smo od kolega, ratikovali 
su ga: Island, Slovenija, Mađarska i Slovačka, do kraja mjeseca očekujemo da će to uraditi 
Albanija, Hrvatska i Bugarska. 
 Rezolucija koju je predložila grupa poslanika ovog doma i o kojoj danas raspravljamo 
predstavlja još jednu priliku da se iskaže jasan i pozitivan stav većine poslanika o evroatlantskim 
integracijama i članstvu Crne Gore u NATO. Podsjetimo da je velikom većinom usvojena 
Rezolucija o podršci integracije Crne Gore u NATO 16. septembra 2015. godine, kojom prilikom je 
potvrđena jasna podrška ostvarenju ovog strateškog spoljno političkog cilja Crne Gore. 
 Imajući u vidu konkretan napredak koji je ostvaren u prethodnom periodu tj. od septembra 
do danas, u prvom redu ukazujući na upućivanje našoj zemlji poziva za članstvo u NATO, 
uspješno okončanje pristupnih pregovora, a potom i potpisivanje pristupnog protokola, cijenimo da 
ova rezolucija dolazi u momentu koji svjedoči da je proces nezaustavljiv i da smo u završnoj fazi 
koja prethodi formalnom punopravnom članstvu Crne Gore uAalijansi. Stoga vjerujemo  da će 
usvajanje Rezolucije u Skupštini ne samo potvrditi da opredjeljenje Vlade kada je u pitanju 
initegracija, evroatlantske integracije, uživa većinsku podršku u parlamentu već će imati izuzetan 
međunarodno politički značaj i uticaće pozitivno na dalji tok ratifikacionog procesa.  
 Ne manje važno, poštovane kolege, je i to što treba naglasiti da je diskusija o ovom 
značajnom spoljno političkom pitanju, koju ćemo voditi tokom ova dva dana, izuzetno značajna i 
sa aspekta boljeg informisanja crnogorske javnosti kojoj se na ovaj način dodatno približava 
tematika evroatlantskih integracija. S toga smo uvjereni da, kao što je bio slučaj u septembru 
prošle godine, da će i ova rezolucija naići na razumijevanje i podršku uvaženih kolega. 
 Dozvolite da prokomentarišem odnose Rusije i NATO u kontekstu onoga što su amandmani 
jedne grupe poslanika. Osnivački akt o partnerstvu između NATO i Rusije stvorio je mogućnost 
političkog dijaloga između alijanse i te velike zemlje, sa ciljem jačanja međusobnog povjerenja. 
Rusija je, što je malo poznato, još 1966. godine počela saradnju sa NATO-om na planu 
zajedničkih akcija protiv prirodnih katastrofa. Saradnja sa Rusijom u početku je bila više u formi 
konsultacija, a kasnije nakon 11. septembra 2001. godine, podignuta je na viši nivo.  
 Borba protiv terorizma i novih bezbjednosnih prijetnji su ključne oblasti saradnje, a ona je 
nastavljena i u domenu sprečavanja širenja nuklearnog, hemijskog i biološkog oružja. Rusija je 
1998. godine pri NATO-u ustanovila svoju misiju sa stalnim predstavnikom, a NATO je u Moskvi  
otvorio informativnu kancelariju kao i vojnu misiju za vezu.  
 Podržao bih stavove nekih naučnika i stručnjaka iz ove oblasti, pa i citiram zbog toga što 
protivnici učlanjivanja Crne Gore u NATO, rado posežu za Srbijom i Rusijom, kao razlozima da 
Crna Gora ne ulazi u NATO. I pored predrasuda prema toj alijansi o kojoj se shvatanja blokirana 
ideološkim i političkim stereotipom na račun članstva u toj organizaciji  iznose druge tvrdnje da će 



NATO graditi vojne baze u Crnoj Gori, da će značiti gubitak suverenosti i okupaciju zemlje, da će 
voditi ratove za tuđi račun, NATO zvaničnici uporno uvjeravaju da je članstvo dobrovoljno, da se 
na Crnu Goru ne vrši pritisak da uđe u alijansu. Crna Gora je dobro došla u NATO ali nije 
neophodna. 
 NATO takođe kaže, evo gospodin Vilson, on ne traži vojne baze. Protiv navodnog gubitka 
suverenosti, na prvom mjestu se navodi odredba iz osnivačkog sporazuma NATO-a, da se u 
alijansi donose sve odluke saglasnošću svih država članica. 
 Gubitak,  želio bih da kažem da, što se tiče Demokratske partije socijalista potpuno smo 
saglasni, ispoštovaćemo svaku odluku koju donese sljedeći saziv parlamenta vezano da li će se 
odlučiti o ulasku u NATO na referendumu ili u parlamentu,ovdje. 
 U vezi,uz tezu okupacije ponekad ide i pitanje - zar treba da nas brani NATO, taj 
antipravoslavni, antislovenski, antislovenski, antiruski blok. Crna Gora će se uvijek, kao i do sada, 
braniti sama svojom politikom, svojim potencijalima, svojom vojskom. Naravno, integrisana u 
evroatlantske strukture i ništa joj neće biti poklonjeno. Važno je shvatiti prirodu savremenih 
međunarodnih odnosa i prilika i prihvatiti osnovna pravila ponašanja u njima i institucionalno se 
uključiti u svjetske tokove i sve to iskoristiti za svoje sopstvene nacionalne državne interese. 
 Složiću se sa ekspertima iz ove oblasti više ponovljenim stavovima. Samo NATO, u NATO-
u Crna Gora može biti spokojnija, tako je spokojnija a ne sasvim spokojna, a to je dovoljan razlog 
da uđe u alijansu, to je za nas imperativna potreba. I ne treba bježati da se to otvoreno kaže, što 
god ko mislio, od NATO-a nema pouzdanijeg modela ...(Prekid).... nikakvog drugog 
međudržavnog modela i cijelo društvo treba tome da se posveti, jer u NATO ne ulazi samo Vojska 
Crne Gore, ne ulazi Ministarstvo odbrane, ni samo Vlada, ni samo država, NATO članstvo nije 
samo ... odluka o prijemu zemlje u alijansu, to je novi model ponašanja i novi sistem 
funkcionisanja države i društva. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:10:01) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dao sam vam 15 sekundi jer sam vas prekinuo 15 sekundi zato sam vam i dao 15 sekundi. 
 Može samo proceduralno reagovanje, a kaznena reprika ne može, ne može da je dobije jer 
nije bilo ničega uvredljivog u izlaganje poslanika Miloševića. 
 Može proceduralno.  
 Izvolite poslaniče Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (16.06.16 16:10:26) 
 
 Član 101 - Ako se izrazi u negativnom kontekstu odnose na klub poslanika ili političku 
partiju, pravo na repliku ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba. 
 Dakle, za mene je najveća uvreda, jedna od najvećih da oni do duše nas psuju svakog 
dana, predstavnici DPS-a, ali ovo što su nam danas kazali pozivajući se na jednog poslanika koji 
je nešto ranije govorio, da smo natovci,  i rekao da je Demokratski front promoter NATO-a. Možete 
da preslušate, mi smo sigurni. 
 Ja se vama obraćam, vi nekorektno ovo vodite jer nam ne date kaznenu repliku, oni su nas 
uvrijedili. Ta uvreda dolazi od onih koji su organizovali pohod na Dubrovnik, koji bi danas da 
ubijaju Muslimane po Bliskom istoku. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:11:24) 
 
 Zahvaljujem poslaniče Aleksiću. 
 Riječ dajem, znači počinjemo sa diskusijom ukoliko nema predlagač komentara. 
 Idemo sa diskusijama. 
 Dao bih riječ poslaniku Pavloviću, pošto je sad iz opozcije, jer je govorio upravo predstavnik 



vlasti, pa bi da malo garniramo cik cak uvodna izlaganja i diskusije. 
  Izvolite poslaniče Pavloviću, a neka se pripremi poslanik Sekulić. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.06.16 16:11:55) 
 
 Poštovane građanke i građani Crne Gore, 
 Kao što su moji prethodnici, nekoliko mojih prethodnika reklo, zaista se postavlja pitanje, da 
kažem, čemu ovo, ovo što su upriličili ovi poslanici parlamentarne većine. Znači 16. septembra 
prošle godine jedna rezolucija manje više istoga sadržaja, sada odjednom opet ista rezolucija. 
Moram reći da svaki put kada Demokratski front i građani počnu da viču lopove, oni odmah izlaze 
sa nečim oko NATO-a, odmah ubacuju tu priču i to je stvarno jedna tragična dijagnoza stanja u 
Crnoj Gori.  
 Ja moram da vam ispričam i malo da relaksiram cijelu ovu atmosferu, da ispričam jednu 
priču iz moga srednjoškolskoga života. Tada je bio, još uvijek je postojao predmet - Odbrana, 
opštenarodna odbrana i društvena samozaštita i bio je jedan divni čovjek profesor- Puška smo ga 
zvali, Puška smo ga zvali Simonović, koji je bio patriota. I onda su se dosjetili neki mangupi iz 
naših redova kako da spriječe Pušku da nas ispituje, jedan predmet koji mi nismo doživljavali 
previše ozbiljno, posebno u tom trenutku. To je već bio kraj one bivše socijalističke države, oni 
zapjevaju himnu, a Puška, kao jedan istinski patriota, poštuje tu himnu, stane mirno, ćuti, stavi 
ruku na srce, itd. 
  E, ovo sve što se ovdje dešava mene liči na to. Znači kad god žele, u stvari nešto da 
spriječe ovi iz DPS-a oni počnu o NATO-u, e to je sad himna ove vlasti. Znači priča o NATO-u je 
himna ove vlasti, s tim što za razliku od njih u cijeloj ovoj priči ne bih želio da se na bilo koji način 
negativno konotira moj bivši divni profesor, on je bio istinski patriota, a ovo, ovi danas koji na ovaj 
način pokušavaju da se odbrane od priče, narodne priče, narodnih pitanja o tome đe su pare, ko je 
šta pokrao itd. Oni su istinski izdajnici ove države, istinski izdajnici. Evo danas je bio jedan od 
donedavnih integralnih djelova toga izdajničkoga mehanizma koji je odjednom danas promijenio 
priču, pa on počinje da priča potpuno drugačije, prepoznaje tu snažni izdajnički naboj u toj 
njegovoj dojučerašnjoj koaliciji i današnjoj, on je i danas u vlasti, to je najinteresantnije i odaje 
priznanje Demokratskom frontu, da Demokratski front pobogu radi pravu stvar, ponašajući se u 
stvari onako kako narod od nas zahtijeva.  
 Dakle, poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 To je u stvari dijagnoza jednoga tragičnog stanja u kojem se Crna Gora trenutno nalazi, te 
tragične hipokrizije, političke, moralne i svakovrsne hipokrizije. Znate kad nam vašarski neki likovi 
optužuju naše veličanstvene proteste da su bili vašari, kada arhi lopovi sprovode borbu protiv 
kriminala i implementiraju vladovinu prava, kada nam neki politički bezkičmenjaci drže predavanje 
o tome kako se politika ustvari vodi, kada nam preletači, razno razni, koji su besu davali da neće 
otići DPS-u, pa onda na kraju preskočili iz Liberalnog saveza DPS-u i izabrali Miomira Mugošu 
tada, kada nam oni drže predavanja o tankoćutnosti sa kojom bi trebalo da diskutujemo ovdje o 
moralnim kvalitetima. Kako se to može drugačije nazvati, nego jedna opšta hipokrizija. I u cijeloj 
toj opštoj hipokriziji, čak vam slatko zazvuči kada do jučerašnji, jedan od stubova te lopovske 
koalicije, koji je učestvovao u nebrojenom, u ogromnom broju izbornih krađa, saučestvovao, do 
duše on se sad brani kaže: ja sam  držao samo vreću, ali saučestvovao u ogromnom broju 
izbornih krađa, kada vam on u stvari sada kaže -  Sve u Crnoj Gori, treba ovdje o sudbini Crne 
Gore mi treba da odlučimo, jedino mi znamo ko je, šta je dobro Crne Gore, ne treba nikoga da 
slušamo. Taj koji upravo sprovodi politiku ambasade, taj koji se žestoko bori protiv referenduma, 
dakle bori se protiv toga da se išta pitaju građani Crne Gore. Kako nazvati to drugačije nego 
hipokrizija, licemjerje, prijetvornost neviđenih razmjera?  
 Dakle, Pokret za promjene je od svoga osnivanja poštovane  građanke i građani Crne 
Gore, u svom programu zamislio Crnu Goru, bez DPS-a, sa jednom domaćinskom, normalnom 
vlašću na Zapadu i potpuno je bilo prirodno da, kao pragmatični političari, viziju odbrane Crne 
Gore, viziju rješavanja bezbjednosnih problema, da je tražimo upravo u tom kažem krugu - 
zapadnom,  u okviru toga sistema kolektivne bezbjednosti. Međutim, šta se danas dešava 
poštovani građanke i građani Crne Gore. Imamo jednu ovu tragediju u stvari ove cijele države u 



kojoj se raspada ovaj projekat, ambasade su ga sponzorisale, projekat u kome je trebalo zaobići 
nekako volju građana, nekako isključiti građane iz odlučivanja o kapitalnom pitanju i u kome 
učestvuje ona čuvena doskorašnja opoziciona trica, učestvuje u tome. Dakle, taj projekat se 
raspada i oni insistiraju na tome i hoće cijelu državu da slome zbog toga, ne bi li nekako to završili. 
 A u ovome trenutku, dakle, mi iz Pokreta za promejene koji, kao što sam rekao od početka 
se žalazemo i za evropske i za atlantske integracije, potpuno pragmatično, potpuno svjesni 
ogromnog naboja koji priča o atlantskim integracijama izaziva kod ogromnog broja građana Crne 
Gore koji su imali žrtve tokom NATO bombardovanja. Dakle, potpuno svjesni specifične činjenice 
da je Crna Gora jedina država koja konkuriše za NATO, a koju je NATO bombardovao prethodno. 
Dakle pragmatično se zalažući za to, mi smo se zalagali u stvari  prvo za rezultate, standarde, 
reforme, pa onda status. Prvo pomozite nam da promijenimo Crnu Goru, pa nas onda učlanite i u 
Evropsku uniju i u NATO.  
 E, sada imate jednu politiku koja je potpuno pomjerena, jednu poltiku u kojoj se insistira na 
statusu, a standardi su gurnuti u stranu. Ova Crna Gora ni po čemu ne zaslužuje, ni po čemu ne 
zaslužuje u pogledu ispunjavanja standarda, i u pogledu stanja u bezbjednosnom sektoru, i u 
pogledu reformi, vladavine prava itd. ni po čemu ne zaslužuje da bude primljena u tu zajednicu 
koju smo mi doživljavali istinski vjerovali, doživljavali kao jedan kolektivni sistem odbrane koji je tu 
da zaštiti ustvari te upravo demokratske vrijednosti.  
 U ovome trenutku poštovane građanke i građani Crne Gore, obadva ova integrativna 
procesa su ozbiljno dovedena u pitanje. Ne od strane Crne Gore, ne od strane Pokreta za 
promjene, nego od strane Zapada. Uskoro 23. će Britanci imati referendum o tome hoće li ostati u 
Evropskoj uniji. Pa zašto ima pravo građanin Britanije da se o tome izjašnjava, a nema pravo da 
se izješnjava na referendumu građanin Crne Gore o tome da li Crna Gora treba da bude u NATO. 
Ko je taj ko to može da objasni, ko je taj ko zna da li će Evropska unija postojati u ovome 
poznatom obliku nakon 23. i ko zna da li će NATO postojati u ovom postojećem formatu nakon 
izbora u Americi.  
 Amerika, velika, najveća svjetska demokratija, ona sada preispituje tu politiku u kojoj je, u 
stvari u dobroj mjeri izvučena bila vlast i upravljanje državom i upotreba NATO-a van institucija te 
države. Prema tome, domaćinska vlast u Crnoj Gori bi u ovom trenutku sačekala da vidi šta se 
dešava, šta će se desiti sa Evropskom unijom, šta će se desiti sa NATO-om nakon izbora u 
Americi.  
 Mi podržavamo, Pokret za promjene, podržavamo da dođe do promjene u politci 
Sjedinjenih Američkih Država i da se preispita, oni imaju namjeru da preispitaju format NATO-a i 
uopšte ulogu NATO-a, svrsishodnost  ovoga NATO-a. Mi to snažno podržavamo. Ali šta se 
poštovani građani dešava? Dešava se prosto da imate jednu situaciju u kojoj je, sa jedne strane 
strah, imate strah ovih lopova od naroda, imate strah ovih partijskih liša od glavnoga lopova, jer 
kako je krenulo glavni lopov....  
 Ja, 10-15 sekundi smo se dogovorili, sad mi je isteklo, 15 sekundi. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:21:56) 
 
 Hvala vam.  
 Izvolite 15 sekundi. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.06.16 16:22:05) 
 
 Dakle, kako je krenulo očigledno da je glavni lopov, ne samo da je samog sebe proglasio 
za borca za pravdu.    Ne samo da je dobio ferman za to u onoj ambasadi, nego sve će vas na 
kraju pohapsiti, vas jer je prešao na liše. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI  SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:22:25) 
 



 Poslanik Sekulić ima riječ, a komentar naravno. 
 Izvolite. 
 
 
 RIFAT RASTODER (16.06.16 16:22:33) 
 
 Kolega Pavloviću, isprovocirali ste me da napravim jednu distancu  uz sve uvažanje mog 
druga i predsjednika u jednom stavu koje je on izrekao. Mislim naime da vi ništa korisno ne radite 
ili bar ništa korisno politički ne radite za ovu državu. On je nešto drugačije rekao da  u nekim 
stvarima  vi dobro činite i za evroatlantske integracije  i za državu. Ja na žalost tvrdim  da vi ništa 
korisno  ne činite. Naprotiv pravite samo štetu, naravno i sebi jer onda vas održi na poziciju u kojoj 
jeste i nemate ni ciljne mogućnosti ili nemamo onda mogućnosti da napravimo bilo kakvu bitniju 
promjenu u Crnoj Gori jer vi to ne želite, a da ne želite dokazujete i samim time što svaki drugačiji 
stav, ne samo sada, nego i prije tumačite maltene kao neko čudo kao da je nešto tek slučajno, tek 
neke namještaljke itd. što je apsurd. Umjesto da podstičemo, ja sad moram reći zadovoljan i 
sretan bi bio da čujem i o DPS-u različite tonove, različite diskusije isto kao što mi je drago kad  
čujem i  sa ove druge strane dobre diskusije, korisne diskusije itd. a ne da svaki drugačiji stav, 
svaki drugačiji ton, tretirate to kao neku namještaljku  itd. To je jedan od dokaza da ne nabrajamo 
ovo drugo i najgore uvrede, uvrede koje vi ne imenujete ali  bavite se uvredama, to nije put za 
promjene u Crnoj Gori. Ko će vam vjerovati onda neka mu bude sretno. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:24:50) 
 
 Hvala vam. Pravo na odgovor, na komentar. 
 Poslanik Pavlović, izvolite. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (16.06.16 16:24:59) 
 
 Dakle, ovu državu gospodine Rastoder su korupcija i kriminal gotovo pojeli i nije 
Demokratski front vinovnik za ovakvu korupciju i za ovakav kriminal, nego vi, vi i ova vaša koalicija 
sedamnaeastogodišnja. 
 Dakle, ova rasturena država i deligitimisani parlament ne može da obezbijedi bezbjednost, 
unutrašnju bezbjednost u Crnoj Gori. Pa  pogledajte Kotor. Hoće li NATO to da vam rešava? Vi, 
imjesto time da se bavimo danas, da raspravljamo cijeli dan o Kotoru, mi raspravljamo o NATO-u, 
e to je to, to je ta podmetačina koju vi pravite narodu i državi dugoročno. Dakle, ne može ovaj 
režim koji je potpuno pojeden gotovo, on ne može ni da sam  garantuje bezbjednost svojim 
građanima, a kamo li da učestvuje u kolektivnom sistemu bezbjednosti. Zato je beskrajno  
licemjerno kada šaljemo vojnike u Avganistan po 20, 30, 40, a samo da vam kažem Slovačaka 
šalje jednoga.  
 Dakle, beskrajno je licemjerno, da šaljemo mi da negdje izvozimo mir i stabilnost, a mi ne 
možemo  svoje građane da zaštitimo. O čemu vi pričate, pa pogledajte šta se dešava. Evo jedan 
od diskutanata je morao da ubaci Canu rečnik. Pogledajte, drugi koji je pokrenuo cijelu priču išao 
je kod predsjednika susjedne države da se žali. U Ulcinju na evropskom prvenstvu se navija za 
Albaniju, u Baru se navija za Rusiju, u Rožajama i Plavu se navija za Tursku. Ima li iko bre da 
navija za Dejana Zlatičanina? Niko nema, to je država Crna Gora koju ste napravili u kojoj za 
Dejana Zlatičanina niko ne navija, nego svi navijaju za neke druge. PzP-e se zalaže od 2006. za 
punopravno članstvo u NATO-u, ali od NATO-a nam je bliža demokratija i vladavina prava i cijeli 
problem je u tome što vama nije, vama je NATO ustvari oruđe da spasite vlastitu slobodu, to je 
problem. Sada da vam kažem svaka odluka, vama odgovaram, svaka odluka koja se ne donese 
na demokratski način, neće biti obavezujuća za Demokratski front, neće biti obavezujuća. Svaku 
odluku i one odluke o privatizaciji, ali i ova odluka o NATO-u, svaka tako donešena odluka, 
pogledajte  šta ste uradili, penzioner na čelu službe koja sve nas prisluškuje, pa je ove opozione 
bivše trice, one sad dovode drugoga penzionera da kontroliše toga ...(Prekid)... Nemojte molim 



vas, nije policija bre, nije  ključno pitanje u policiji ko će koje auto da vozi. Pogledajte šta radite od 
države. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:28:00) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Sekulić ima riječ. 
 Izvolite, pa neka se pripremi poslanik Rastoder. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (16.06.16 16:28:15) 
 
 Uvažene kolege,  jedno od pitanja koje se postavilo u toku naše rasprave jeste  i koji su bili 
motiv predlagača  vezano da predloži nadam se ......... zasnovano ovdje u parlamentu. Vjerujem 
da je dobro da u svakoj fazi pristupanja NATO-u razgovoramo u parlamentu. Mislim da je to pravo 
mjesto i da je dobro zbog građana Crne Gore da o ovoj veoma važnoj temi raspravljamo u više 
navrata. Uvažene  kolege samo pitam kome to nije u interesu da raspravljamo o ovoj temi u 
parlamentu. Dajem odmah i odgovor. Nije u interesu onim političkim partijama i koalicijama koji 
imaju razlike unutar svojih redova. Nije u interesu našim kolegama iz opozicije, koji sa jedne 
strane jedan dio njih podržava ulazak u NATO, a drugi dio je protiv ulaska u NATO i čini mi se da 
odatle možemo da kažemo da odatle je ta nervoza koju ovdje imamo kod naših kolega iz opozicije 
vezano za ovu temu. Podsjećam 19. maja na ministarskoj konferenciji države  članice NATO, 28 
država članica potpisuju pristupni protokol Crne Gore NATO-u. I sad imamo proces sertifikacije u 
svim parlamentima koji je već počeo. Vjerujem, kažem  još jedan put, da će taj proces biti veoma 
brzo završen i da ćemo mi biti 29. članica NATO-a i čini mi se da na to moramo biti ponosni i to iz 
više razloga. Ne samo zato što je NATO vojno bezbjednosna  organizacija, nego zato što je NATO 
politička organizacija i zato što u toj političkoj organizaciji vladaju određena politička pravila. Ako 
ne poštujete ta politička pravila koja se odnose prije svega na demokratiju,  na vladavinu prava, ne 
možete da budete članice i sada pitam kolege koje su protiv ulaska u NATO zašto su oni protiv 
standarda koje NATO propisuje. Naravno, ne treba zanemariti, treba podsjetiti građane Crne Gore 
da se u NATO alijansi nalaze i države gdje imamo dominantno pravoslavno stanovništvo kao i 
katoličko ali isto tako i države gdje je dominantan Islam. Tako da ne možemo i nemamo pravo da 
govorimo o NATO alijansi koja je protiv nečeg.  Govorimo o političkom udruženju koji ima 
određene standarde i kažem još jedan put ne treba biti previše pametan i znati da u ovom 
današnjem svijetu ne vladaju pravila iz 19. vijeka. Danas smo imali i prilike da čujemo i neke 
detalje iz crnogorske istorije, ali čuli smo takođe i odgovor. Onaj koji je potpisivao ugovore 1876. 
godine znamo kako je završio 1918.godine, ali kažem još jedan put ona pravila koja su važila u 
19. vijeku, koja su važilae i u 20.vijeku danas više ne važe. Današnji svijet je mnogo drugačiji i to 
je još jedan razlog zbog kojeg Crna Gora treba da bude pod ovim odbrambenim kišobranom  
NATO-a. Sa druge strane je naravno ono što naše uvažene kolege često znaju da zanemare to je 
taj politički aspekt ulaska u NATO. Ne treba zaboraviti da 31. poglavlje ulaska u Evropsku uniju 
govori upravo o tome o bezbjednosnim izazovima. Govori o spoljnoj politici ali  i politici 
bezbjednosti i odbrane. Da li vi mislite da Crna Gora može da ispuni kriterijume Evropske unije a 
da ne bude članica NATO-a. Taj ko to misli čini mi se da ne poznaje dovoljno Evropsku uniju. 
Naravno, postoje članice Evropske unije koje su van NATO-a ali dozvolićete da to ne važi za nove 
članice, govorimo o novim članicama koje su primljene prije 3 ili 5 godina.  
 Uvažene kolege, podsjećam vas da ulazak u Evropsku uniju odnosno proces ulaska u 
Evropsku uniju i ulazak u NATO jesu bili dva spoljno politička prioriteta Demokratske partije 
socijalista i mi smo to veoma otvoreno saopštavali unazad 10 ili 15 godina. 
 Čini mi se da sa time ni jedan birač Demokratske partije socijalista nema ničega, za nijednog 
birača Demokratske partije socijalista nema ničega spornog. Znači, nikada nismo krili što su naši 
spoljno politički prioriteti. Ali, dozvolićete da smo imali prilike da čujemo kritike naših kolega iz 
opozicije o tome da nas Evropska unija neće primiti, da neće otvoriti pristupne pregovore sa 
nama, zato što je naš režim takav i takav, a mi smo već otvorili pristupne pregovore, mi već 



pregovaramo u više od 2/3 poglavlja. Neka poglavlja smo zatvorili.  
 Uvažene kolege, plašim se da kada dođu ovakve političke teme na dnevni red da imamo 
višak emocija a manjak argumenata i čini mi se da to jeste razlog zbog kojeg naše kolege iz 
opozicije upućuju nešto jače riječi i uvrede našoj Demokratskoj partiji socijalista. Naravno, jedini 
kohezio .....koji oni danas imaju jeste to što su svi protiv DPS-a. I druga stvar ono što dodatno 
unosi kod njih nervozu i zašto imamo taj pojačan emotivni naboj jeste činjenica da nam se bliži 
izbor. Znači đe će se demokratski građani opredjeljivati prema tome da li su vaši ulični performansi 
uspjeli ili nisu. Gdje će građani dobro da razmisle u čije ruke će da stave budućnost svoje djece. 
 Malo je teže kritikovati naše uvažene kolege iz vlasti iz prostog razloga zato što jer od njih 
smo čuli riječi, teške riječi na račun Demokratske partije socijalista. U više navrata smo jasno 
saopštili niko ne može da se krije iza imena Demokratske partije socijalista. 
 I druga stvar, ne postoji ni jedna tema u Crnoj Gori, današnjoj Crnoj Gori oko koje 
Demokratska partija socijalista nije spremna da razgovara, ali nemojmo da kad razgovaramo o 
NATO-u da razgovaramo o poreskim dužnicima, nemojmo kad razgovaramo na temu ekonomije 
da se bavimo pitanjima NATO. Znači za sve postoji vrijeme, za sve postoji mjesto. Svako pitanje je 
otvoreno, što se tiče Demokratske partije socijalista spremni smo da odgovaramo na svako 
pitanje. Ali, kažem još jedanput, čini mi se da je to negdje veoma blisko našim kolegama iz vlasti 
da u nemanju svojih političkih programa, svoje političke ponude, jedina politička ponuda bude 
kritika Demokratske partije socijalista. To posebno važi za naše uvažene kolege koje smo 96, 97. 
godine nakon rascjepa u Demokratskoj partiji socijalista kojima su dali političko vještačko disanje i 
koje smo kroz koaliciju Da živimo bolje, a kasnije kroz koaliciju Za evropsku Crnu Goru, vratili u 
politički život. Podsjećam bili su vanparlamentarna politička partija, danas veoma zdušno kritikuju 
Demokratsku partiju socijalista, valjda misleći na taj način da će imati neki politički poen više. 
Naravno, pri tom zaboravljajući sve ono što smo zajednički uradili, ali isto tako zaboravljajući da su 
oni svjedok svih naših političkih pobjeda, da su oni svjedok jer smo imali zajedničke izborne 
štabove, da ništa nečasno i nepošteno nije rađeno u Crnoj Gori. 
 Znači, uvažene kolege, to se posebno odnosi, kažem naše kolege, naše dojučerašnje 
koalicione partnere, smatram da nije dobar način, posebno nisu dobre riječi kada govore o 
pokrivanju nacionalnom zastavom. Znači isto tako bismo mi mogli da prigovorimo njima da oni, 
dok su nosili taj nacionalni barjak, taj nacionalni barjak nije imao dvocifrenu podršku u biračkom 
tijelu Crne Gore. Ako se zajedno složimo da je ideja nezavisne Crne Gore bila dobra ideja, znači 
uvažene kolege, zaista se pitam zašto tih 90-tih godina ta podrška nije bila veća. Da li je to možda 
bilo zbog loših lidera, da li je to možda bilo loše zbog političkih programa, tako da, kažem još 
jedanput, nije dobro da se vraćamo ni u bližu ni u dalju prošlost. A što se tiče Demokratske partije 
socijalista vrlo smo spremni da odgovaramo na sve teme koje se pokrenu. 
 Kažem još jedanput, za sve one koji smatraju da je nešto nepošteno rađeno, kada su u 
pitanju izbori i izborni procesi, čini mi se, kažem još jedanput, da najbolji alibi nam pružaju upravo 
oni koji su do juče bili sa nama. 
 I nemam nikakve dileme, znači da završim sa tim političku opservaciju, naše kolege koje su 
sad u vlasti a nisu bili do juče u vlasti, a nisu bili pripadnici određenih partija, vjerujem da će na 
najbolji način demantovati sami sebe u narednih par mjeseci iz prostog razloga što će javnost 
veoma dobro da zna ili da vidi šta je u pitanju, na koji način država funkcioniše. Da li po principima 
za koje oni smatraju da treba da funkcioniše ili po principima moderne demokratski uređene 
evropske države. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆ  SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:36:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Imaćete još prilike u nastavku ili nastavcima, imate tri prijavljena komentara, zapravo četiri. 
 Poslanik Bojanić prvo. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (16.06.16 16:37:00) 
 



 Zahvaljujem. 
 Ja ću se obraćati, kao što sam rekao u prvom izlaganju, građanima jer mislim da teško mi 
možemo ovdje bilo koga ubijediti jer je zacrtano tako kako je. Ta većina koja je to potpisala će 
glasati za ovu rezoluciju pa što god mi danas govorili, koliko god dokaza i činjenica iznijeli 
suprotno, to je zacrtano, dobili ste nalog i vi ćete ga ispuniti. Ali, bar građanima da se obratim. 
 Ovaj dio mi je interesantan, nisam stigao, a najaviću kad god mognem, uključiću se u 
raspravu da bar građani čuju jedan drugačiji pogled na ovo što čujemo od potpisnika ove 
rezolucije. Dakle,stalno se ta teza gura da je ulazak u NATO garant stranih investicija, strane 
investicije garant rasta bruto proizvoda, a to će onda da se odrazi na sve slojeve stanovništa i svi 
će da budu srećni i zadovoljni kao u bajkama. 
 E, ajmo sad malo ciframa da se bavimo. Prva stvar, to sam vam govorio, mogu opet, 
ponoviću. Rast stranih investicija ne zavisi od članstva ili nečlanstva u NATO. Imate zemlje kojima 
su, kao u Crnoj Gori, rasle direktne strane investicije u enormnom iznosu, bili smo možda prvi u 
Evropi, po broju, po iznosu po glavi stanovnika, i šta smo napravili - ništa. Tako da i sve da je  
tačno i sve da je tačno rast stranih investicija, i neka podiže bruto proizvod, ali ajmo sad da vidimo 
šta stvarno taj bruto proizvod donosi svim građanima. Toma Piketi, čuveni ekonomista, vrlo 
popularan, obimnu knjigu je napisao "Kapital XXI vijeka", jasno kaže, ko hoće da čita, da shvati i 
kaže: " da BDP nije plima pa da podigne svaku banku, nekome više, nekome manje". A kako se 
radi ta distribucija od rasta bruto proizvoda u zemljama u kojima je najviše milionera u svijetu, 
najbogatijih ljudi, a ima ih po zadnjim podacima 18,5 miliona i oni dolaze, najvećim dijelom, iz 
zemalja NATO alijanse, raspolažu sa imovinom, sa polovinom ukupne svjetske imovine. 18,5 
miliona, ajmo procentima je 0,25%. To je ravnomjerna raspodjela koju vi kažete da će svima da se 
raširi. 0,25% bogataša raspolaže 50% imovine, ukupne imovine na svijetu, a ono drugo 50%, 
99,75%. E pa sad vi uporedite i vi mi recite dokaze za drugačiju raspodjelu, bolju kako vi mislite da 
će da se raspoređuje bogatstvo, bože moj samo da dođu strani investitori. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:40:05) 
 
 Hvala vam. 
 Poslanik Sekulić, odgovor na komentar. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (16.06.16 16:40:12) 
 
 Hvala vam gospodine potpredsjedniče. 
 Uvaženi kolega Bojaniću, otvorili smo dvije teme. Jedna je politička, druga ekonomska. 
 Vi ste došli u ovaj parlament na listi Pozitivne Crne Gore. Pozitivna Crna Gora je jasno 
saopštila da je za ulazak Crne Gore u NATO, a vi ste danas protiv toga ulaska. Znači govorimo o, 
ne, ne, molim vas, ja sam vas pažljivo slušao, dozvolite. 
 Znači govorim o tome kako ste ušli u parlament a koje teze danas zastupate. Sad zamislite 
građanina koji je glasao za vas i glasao za to da Crna Gora bude u NATO-u, a sada vi zastupate 
drugačije mišljenje. I dozvolite, nešto mi je lakše da govorim o ovim ekonomskim temama.  
 Rast Crne Gore danas u odnosu na prošlu godinu je bio više od 3%. Da ne bude nikakve 
dileme Zavod za statistiku to radi po evropskim standardima i dobio je pohvalu od Evropske 
komisije za način na koji to radi. Ako pronađete bilo gdje u regionu takav rast, pa čak i u zemljama 
Evropske unije i u zemljama euro zone. Znači, uvaženi kolega Bojaniću, govorimo o ekonomskim 
pokazateljima i to su veoma egzaktne stvari. Znači ono što jeste problem Crne Gore jeste to 
istorijsko nasleđe i jeste osnovica sa koje počinjemo. Ali, ajde da idemo dalje. Znači, 10 godina 
smo proslavili od postojanja nezavisnosti. Gdje smo mi danas, a gdje je država Srbija sa kojom 
smo bili u zajednici? Znači, dozvolite, ne govorim samo o pridruživanju Evropskoj uniji i otvorenim 
poglavljima, nego govorim i o drugim pokazateljima. Recimo kod nas su penzije za 10 godina 
porasle više od 100%. Pri tom, naravno, složićemo se da su još uvijek niske. Sa druge strane, u 
Srbiji imamo porast tih istih penzija na jednocifrenom nivou. 
 Takođe, kada govorimo, kako da ne, ja kažem još jedanput, što se tiče DPS-a, svaku temu. 



Ajmo, znači  glavni dug je kod nas neđe, javni dug između 62 i 63%, u Srbiji je negdje preko 80%. 
Hoćete li još neke pokazatelje, hoćete li pokazatelje koliki je javni dug u zemljama euro zone, 
hoćete li pokazatelje koliki je javni dug u Evropskoj uniji? Znate, ako mislite da ćete stalnim 
ponavljanjem od toga kako je javni dug omča oko vrata Crnoj Gori da ubijedite građane da glasaju 
za vas, ja mislim da strašno griješite. Dobar domaćin brine o svojoj kući, a taj javni dug ne bi 
postojao da nijesmo ulagali u infrastrukturu u zadnjih 10 godina. Znači, pogledajte što je uradila 
Direkcija javnih radova, koliko smo izdvojili, a to možete po budžetima koje smo ovdje usvajali, 
koliko smo izdvojili za infrastrukturu i vidjećete da je to iznos javnog duga. Tako da kažem još 
jedanput, što se tiče Demokratske partije socijalista možemo o svim temama, ali nemojte da 
govorimo paušalno, ajmo da govorimo o egzaktnim pokazateljima. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI  SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:43:01) 
 
 Zahvaljujem.  
 Sledeći komentar na Vašu diskusiju imao je poslanik Knežević.  
 Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.06.16 16:43:06) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani građani Crne Gore, ja ustvari želim da vam, polemišući sa kolegom Sekulićem, 
objasnim suštinu ove Rezolucije DPS-a.  
 Dakle, to je obnavljanje gradiva koje je kao domaći zadatak dala američka ambasadorka 
ovoj Vladi izbornog povjerenja, oduševljenja i razgolićenja.  
 A kako obnavljanje gradiva? 
 Dakle, 27. septembra kada su otpočeli protesti Demokratskog fronta, Demokratska partija 
socijalista je bila ozbiljno uzdrmana, 24. oktobra kada je došlo do razbijanja naših mirnih 
demonstracija naše kolege iz bivše opozicije umjesto da se pridruže Demokratskom frontu 
zajedno sa ovim novoistoričarem Krivokapićem od čijih sam teza dobio bio  nakratko temperaturu, 
oni su odlučili pod protektoratom američke ambasadorke da uđu u Vladu i da uđu u izvršnu vlast 
Mila Đukanovića. Ali, tamo se ne ulazi kucanjem, tamo se ulazi preuzimanjem određenih obaveza. 
A kakve su to obaveze? Obaveza je bila da bivša opozicija neće sprečavati NATO integracije i 
obaveza je bila da potpisivanjem političkog Sporazuma i Lex specialisa sa DPS-om, a ako ne 
budu u vlasti sa DPS-om posle oktobarskih izbora, budu servilna NATO pozicija koja neće praviti 
probleme da se u Skupštini izglasa ova Rezolucija. I zato danas poštovani građani ovđe nema 
Miodraga Lekića, lidera DEMOS-a, koji je rekao da mu je to 12. rupa na svirali. E, neće to  biti 12. 
rupa na svirali, nego to je prva rupa na svirali u koju dune Margaret En Uehara, a kad ona dune 
nešto mora da sune i da ispane iz svirale ..... 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:45:01) 
 
 Kolega Kneževiću,  ja Vas molim  da ne pominjete imena predstavnika stranih država u ..... 
 To je Vaš politički stav kolega Kneževiću .... 
 Molim Vas, možete pričati o politikama, ali ne o ambasadorima.... 
 Ja Vas molim, ja Vas opominjem ..... 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (16.06.16 16:45:08) 
 
 Da ja ne pominjem imena, ona nas o jadu zabavi ovdje, a da joj ne pominjem ime .... 
 Moj politički stav ...  
 Dozvolite, ja saopštavam svoj politički stav.  



 Dakle, u tome je suština. Ovdje danas nema partija koje su 16. septembra glasali protiv 
Rezolucije, jer su se obećali američkoj ambasadorki i oni ne smiju biti ovdje, ali zanači nije ni to 
sporno, ni na Kosovu 1389. nisu bili svi, pa istorija pamti samo one koji su bili, one koji nijesu bili 
više niko i ne pominje ili ih tretira kao izdajnike.  
 Dalje, ovo  Rezolucija je anti crnogorska, anti srpska i anti ruska. Temeljite je na svemu 
onome na čemu se nikad nije temeljila Crna Gora i Vi ste gospodine Sekuliću dali odličnu 
definiciju. Rekli ste da je ideja crnogorske nezavisnosti 90-tih godina bila jadna, čemerna i da nije 
bilo DPS-a i zaokreta DPS-a Crna Gora nikad ne bi bila nezavisna, što meni daje za pravo da ćete 
vi za pet ili za 10 godina ponovo razmišljati o nekim integracijama, da li  evroazijskim da li 
regionalnim da li nekim drugim,  jer vi niste iz ubjeđenja obnavljali crnogorsku nezavisnost, i pošto 
ste me prekidali ...  
 Ja sam rekao danas na Odboru da ćete preuzeti odgovornost za ovo što radite.  
 /Upadica/ 
 Ukoliko donesete Odluku da Crna Gora uđe u NATO  u ovoj Skupštini preuzimate 
odgovornost za ozbiljne, ozbiljne sukobe u Crnoj Gori. Građanske nemire, građansku nestabilnost, 
a to su vam poručili, dozvolite da pročitam još ovo i završavam - Deklaracijom protiv ulaska Crne 
Gore u NATO crnogoraska plemena: Banjani, Katunska nahija, Bjelopavlići, Kuči, Boka, Lješanska 
nahija, Bratonožići, Morača, Vasojevići, Ozrinići, Vraneš Piva, Golija, Piperi, Grahovo, Stara 
Hercegovina, Pljevlja, Drobnjaci, Riječka nahija, Durmitorsko-Pljevaljski kraj, Rovca, Župa 
Nikšićka, Uskoci, Crmnica i na naravno Zeta. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:47:19) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslaniče Sekulić, izvolite odgovor na komentar. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (16.06.16 16:47:24) 
 
 Poštovani gospodine Kneževiću, Vi samo nastavljate da urušavate svoj politički ugled koji 
ste počeli sa uličnim performansima koje ste imali ovdje ispred Skupštine i vjerujte da mi to nikada 
ne bismo, ovo Vam zaista priznajem, nikada ne bismo mogli da uradimo na način na koji vi to 
radite sami sebi.  
 Dozvolite samo još jednu stvar. 
 Znači, kako očekujete da mi povjerujemo ili građani Crne Gore u bilo koji vaš argument kad 
ne možete da ubijedite vaše koalicione partnere sa kojima ste bili zajedno ispred Skupštine.  
 Znači, nema potrebe da podižem glas, odmah da vam kažem, kao što to Vi radite, odmah 
da vam kažem da preuzimamo svu odgovornost. Za razliku od drugih partija, Demokratska partija 
socijalista ima snage da preuzme  odgovornost za sve svoje poteze uz podsjećanje da mi ne 
vodimo politiku čitajući dnevne novine, nego da imamo svoje strateške pravce i opredjeljenja, da 
imamo strateške pravce i opredjeljenja i da veoma vodimo računa o onome što su interesi 
građana Crne Gore za razliku od vas. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:48:25) 
 
 Hvala Vam.  
 Dajem riječ poslaniku Miliću, pravo na komentar poslanika Sekulića. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (16.06.16 16:48:35) 
 
 Hvala Vam. 
 Nije problem u pominjanju, problem je, vidio sam Vaše ime ovdje i bio sam iznenađen da Vi 



potpisujete nešto što se nalazi u ovom obrazloženju, pa bih želio da razjasnimo.  
 Kažete da stabilna i bezbjedna Crna Gora u okviru NATO-a predstavlja povoljan ambijent 
za razvoj ekonomske aktivnosti, pa tu smo našli prostor da raspravljamo o ekonomiju jer ste Vi to 
napisali u obrazloženju. Ali, meni je vrlo bitna ova rečenica - članstvo Crne Gore u NATO-u 
povoljno bi uticalo na turizam. Čini mi se da je Turska članica NATO-a, pa kad budete imali 
prostora objasnićete mi koliko njihovo članstvo u NATO-u utiče na turizam.  
 Druga stvar, ja moram Vama da se obratim prvi potpredsjedniče, rekli ste da se ne pominju 
imena, mogu li da citiram neke što su nešto izjavili oko NATO-a? 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:49:32) 
 
 Mislite na poslanike? 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (16.06.16 16:49:34) 
 
 Ne, ne, mislim na ljude koji su značajni i koji su nešto izjavili oko NATO-a. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:49:39) 
 
 Da, naravno, ali ne uvredljivo. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (16.06.16 16:49:40) 
 
 Ne, nije, nije uvredljivo, ja zaista moram da se dotaknem još nečega odavde, jer kaže u 
ovom obrazloženju koje ste i Vi podržali - Evroatlantske i evropske integracije predstavljaju 
stubove na kojima počiva današnja Evropa, NATO i Evropa dijele i štite iste vrijednosti i principe.  
 Mene samo interesuje kako mislite da obrazložite za ovih šest zemalja što nijesu članice 
NATO,a  jesu članice Evropske unije. Imamo ... ambasadora kraljevine Švedske u Crnoj Gori 
Kristera Aspa, koji kaže: "Svaka zemlja sama odlučuje o svojim bezbjednosnim strukturama, 
članstvo u NATO i članstvo u Evropskoj uniji nijesu povezani". 
 Dakle, kad budete replecirali, Vi poznajete ekselenciju koji je više puta  dolazio ovdje kod 
nas mislim i govorio je vrlo prijatno o Vama i o tim susretima, pa ako biste mogli samo da 
pomenete taj dio ekselenciji.  
 Predsjednik Finske kaže: "Odluka o stupanju u NATO  ima isti značaj kao Odluka o 
pridruživanju Evropskoj uniji, pa kad smo mogli da donosimo Odluku o Evropskoj uniji na 
referendumu, zašto onda neko očekuje da nećemo donijeti Odluku o pristupanju NATO-u isto na 
referendumu, 27% Finaca je za NATO u ovom trenutku".  Čini mi se da sam tu malo slabiji Vi ste 
bolji iz geografije, čini mi se da je kud i kamo Finska mnogo bliže Rusiji nego što je Crna Gora u 
ovom trenutku, ako nam od Rusije prijeti opasnost. Ako nam prijeti od nekoga drugoga opasnost 
volio bih i to da čujem.  
 I ima ovdje još jedna,  članstvo u NATO-u će dodatno ojačati međunarodni politički položaj 
zemlje. Crna Gora time postaje saveznica najvećim svjetskim silama i partner u donošenju važnih 
odluka. E ima jedna priča iz jedne X zemlje Varšavskog pakta kad su je pitali,  što ste vi dobili 
članstvom u NATO-u? A kaže, velika razlika.  Dok smo bili u Varšavskom ugovoru tamo je bilo što 
Rusi kažu, tako mora biti, a sada puna demokratija, raspravljamo o svemu ..(Prekid)... i onda na 
kraju što Amerikanci kažu tako mora biti. Hvala vam velika. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:51:48) 
 
 Zahvaljujem.  



 Izvolite, poslaniče Sekulić odgovor na komentar. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (16.06.16 16:51:55) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče. 
 Uvaženi kolega Miliću, previše Vas cijenim kao političara da bih vam odgovarao na 
neozbiljan način kako Vi postavljate pitanja, ali idemo.  
 Znači, Turska je danas politička velesila, vjerujem da je to Vama dobro poznato, a isto tako 
vjerujem da Vam je dobro poznato da Rusi čine najveći broj gostiju u turskim hotelima.  
 Samo jedan detalj. Poglavlje 31 - pridruživanje Evropskoj uniji o čemu govori? Govori o 
bezbjednosti. Vjerujem da vam je veoma dobro poznato da Crna Gora ne bi mogla da ispuni 
kriterijume iz tog poglavlja, a da ne bude članica NATO-a. Ne treba zaboraviti one evropske 
zemlje koje su postale članice NATO-a ranije. Pritom, dozvolićete postavljate pitanje kao što su 
svojevremeno postavili Estonci zašto moraju da brišu smrtnu kaznu iz svog Krivičnog zakonika 
kada takvu smrtnu kaznu ima Holandija. U Evropskoj uniji im je jednostavno objašnjeno, znači 
zbog dvije stvari. Prvo, što Holandija već stotinama godina nije izrekla tu smrtnu kaznu i, druga 
stvar, Holandija je već članica Evropske unije. Ne možemo da imamo iste kriterijume za one koje 
su već članice Evropske unije, kao za one koji žele to pridruživanje.  
 Tako da vjerujem da i vi veoma dobro znate za to da Crnoj Gori ne prijeti nikakva opasnost 
u ovom trenutku. Isto tako, veoma dobro znate da ono što jeste šansa za Crnu Goru jeste da se 
nađe zajedno sa ovih 28 članica. Takođe, veoma dobro znate da je Statut NATO-a najviši akt po 
kome NATO postupa, jasno se kaže da svaka članica ima pravo veta, odnosno da sve odluke 
moraju biti donešene jednoglasno. I, da ne bude nikakve dileme, pošto ste ranije postavilo to 
pitanje vezano za Veliku Britaniju, dozvolićete da će građani Velike Britanije odlučiti na 
referendumu da li će da budu u članstvu Evropske unije ili ne, ali niko u Velikoj Britaniji ne 
postavlja pitanje da li Velika Britanija treba da ostane članica NATO-a. Vjerujem da je to još jedan 
argument više da Crna Gora bude članica NATO-a. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:53:56) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dajem riječ poslaniku Rastoderu, takođe ima pravo na komentar na diskusiju poslanika 
Sekulića. 
 
 
 RIFAT RASTODER (16.06.16 16:54:04) 
 
 Kolega Sekulić je na neki način prozvao da, ipak, učinim jedan manji komentar. 
 Kolega Sekuliću, vi bar dobro znate zapravo da je politika javna djelatnost i da nam ne 
trebaju kojekakvi svjedoci, a ja, iskren da budem, više vjerujem u sud vremena nego u sud 
svjedoka iako su svjedoci ponekad potrebni.  
 Što se tiče SDP-a, neće nikome svjedočiti, ali hoće podijeliti odgovornost sa vama za sve 
ono što je u dobroj namjeri rađeno, i dobro, i loše, jer je riječ o objektivnoj odgovornosti i 
podijelićemo. Niko iz SDP-a držim, a ni od dobronamjernih građana, ljudi i uopšte koji prate i koji 
sa nama dijele ovu sudbinu vremena, neće negirati da su u ovom zajedničkom periodu 
napravljene i neke vrlo važne strateške stvari sa kojima se možemo ponositi i sve naše generacije 
koje budu iza nas.  
 Kolega Sekuliću, nećemo dijeliti odgovornost i nećemo svjedočiti za ono što smo vas 
upozoravali tokom našeg zajedničkog rada i što, iskren da budem, nije smjelo da se radi. Da 
nabrajam sada, vi znate koliko bi me odvelo, a vi znate često su rasprave sada, koliko puta 
ponavljamo neke stvari, mislim da je i javnosti dovoljno jasno koji su to problemi i koliko puta smo 
upozoravali i tokom i van ovog doma i u internim razgovorima i internim pripremama. E, bogami, 
zato vam nećemo ni svjedočiti niti dijeliti odgovornost.  



 Konačno, o čemu pričati povodom ove rezolucije. Moramo pričati o porezima, moramo 
pričati o kriminalu, moramo pričati o svemu onome što nije dobro ako želimo utemeljiti pravnu 
državu, što je jedan od preduslova i uslova i za NATO integracije. Nije problem, pitanje je samo 
jesmo li morali otvarati sada ovu raspravu, ali da moramo pričati moramo o svemu što su problemi 
ovog društva i ove države. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:56:41) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanik Sekulić, odgovor na ovaj komentar. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (16.06.16 16:56:46) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče.  
 Uvaženi kolega Rastoder, mi nemamo nekog većeg spora i slažem se sa vama, sud 
vremena treba sačekati, ali isto tako sud građana. Mislim da ćemo već u oktobru znati šta građani 
misle i o jednima i o drugima i tu nemam nikakve dileme.  
 Jedno malo podsjećanje i vraćanje u blisku prošlost. Govorim samo o odnosu pitanja 
odgovornosti. Negdje smo strašno spremni da pričamo o državi i odgovornosti prema državi, a vaš 
predsjednik nas je optužio za pokrivanje nacionalnom zastavom itd. Rekao sam da Demokratska 
partija socijalista nema nikakav problem o bilo kojoj temi da razgovaramo, i o porezima, i o 
kriminalu, i svemu onome što smatrate da treba staviti na dnevni red. Tu nemamo nikakvog 
problema, ali kažem otvorite to na pravi, valjan način.  
 Gdje je razlika između DPS-a i SDP-a? Podsjetiću vas, 2002.godine Demokratska partija 
socijalista, predsjednik Đukanović i potpredsjednik Vujanović su kao državni funkcioneri potpisali 
Beogradski sporazum. Smatrali smo da još uvijek nije zrelo vrijeme da održimo referendum i da taj 
referendum bude onakav kakav je bio, da ga prizna čitava Crna Gora i da ga prizna čitava 
međunarodna zajednica, da imamo međunarodnu potvrdu tog referenduma.  
 Socijaldemokratska partija je kao manja članica koalicije tada izašla iz vlasti. Tada ste vi 
tvrdili da smo zaboga mi spremni da održimo referendum, nikakav problem nije, svi će da glasaju 
za nezavisnu Crnu Goru. Međutim, čini mi se da je, ipak, prevagnula naša državnička 
odgovornost. Nijesam siguran da se održao referendum onda kada ste vi to željeli da bi mogli da  
ga organizujemo na način na koji je bio organizovan i, ono što je posebno važno, ne bismo imali 
međunarodno priznanje kakvo smo imali.  
 Na ovom primjeru samo pokušavam da vam objasnim da, ipak, treba malo zrelije promišljati 
o nekim istorijskim temama. Kažem još jedanput, nemojte spočitavati Demokratskoj partiji 
socijalista ništa, a ako spočitavate molim vas da donesete dokaz. Otvorite svako pitanje za koje 
smatrate da ima prostora i sve što ste nam kazali u internoj komunikaciji izvolite, saopštite to 
javno. Demokratska partija socijalista nema nikakav problem sa tim. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 16:59:04) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dajem riječ poslaniku Gojkoviću za diskusiju, a neka se pripremi poslanik Rastoder. 
Izvolite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (16.06.16 16:59:13) 
 
 Hvala potpredsjedniče.  
 Prvo ću jasno iznijeti svoje stavove. Neću podržati Rezoluciju, protiv sam ulaska Crne Gore 
u NATO. Smatram, ukoliko bude potrebno da se donese odluka, da to treba uraditi na 



referendumu, ako do toga ikada dođe.  
 Ono što želim da kažem da ovu tačku dnevnog reda i ovu problematiku shvatam, prije 
svega, kao odnos male države sa svjetskim silama. Ovdje su se čule neke tvrdnje da danas ne 
vladaju pravila iz 19. vijeka. Međutim, kada govorimo na bazi principa mislim da ipak možemo 
nešto naučiti iz istorije. Povukao bih paralele. Crna Gora je mala država i ako bi tražila neki svoj 
pandan i neki svoj ideal vjerovatno da bi to bio grad, država Dubrovnik. Povući ću paralele kako je 
jedna mala država bila uspješna, a kakvu politiku danas vodi Crna Gora. Imamo istu situaciju. 
Danas je NATO svjetska sila, a tada je to bila Turska. Dubrovnik 15. i 16. vijek najbogatija država 
u Evropi sa najvećim prihodom po glavi stanovnika sa 80 konzulata. Mijenjala je vlast svako 
mjesec dana, znači svako mjesec dana je biran knez. Crna Gora je isto tako mala država u 21. 
vijeku, decenijama, ne znam da li se ikada promijenila vlast. Imate svako mjesec dana promjenu 
vlasti, a ovdje nemate nikakvu promjenu vlasti. U Dubrovniku je bio zabranjen kult ličnosti toliko da 
čak ni Ruđeru Boškoviću nijedan spomenik nije izgrađen. Postavljene su tri ploče u Dubrovniku, 
jedna je Ruđeru Boškoviću, nije najvećem naučniku možda s ovih prostora prije Tesle, ali nije 
prošao prvi put na odluci toga vijeća nego je tek iz drugog puta dobio tu čast da mu se postavi 
ploča i to u jednoj crkvi, ne spomenik nego ploča. Mi danas ovdje imamo u 21. vijeku oca nacije i 
slične priče.   
 Kada je u pitanju diplomatija, Dubrovčani su plaćali porez Turskoj, tadašnjoj svjetskoj 
velesili, slali su poklisare, ljude iz uglednih porodica koje su nosile porez, ostajali tamo godinu 
dana kao garant da će novi doći i donijeti drugi porez. Istovremeno je u Dubrovniku vladalo pravilo 
da oni koji su neprijatelji Turske mogu da trguju u Dubrovniku. Šta mi danas radimo? Mi danas 
uvodimo sankcije Rusiji. Pogledajte koliko je mudrosti u ovoj prvoj priči, a koliko štete u ovoj drugoj 
priči. To najbolje znamo mi s primorja koji smo izgubili Ruse u poslednje vrijeme. Efekat svega, 
Dubrovnik najbogatiji u Evropi, Crna Gora propala privreda, na ivici siromaštva.  
 Sada postavljam pitanje da li je Crna Gora po principima kako danas funkcioniše u 15. 
vijeku, a Dubrovnik da je tada bio u 21. vijeku?  Ovi principi su univerzalni, potpuno su prihvatljivi 
principi sa stanovišta evropske politike, smjenjivost vlasti, jednakost pojedinca, slobodno tržište 
itd. To pokazuje kako mala država treba da funkcioniše i kako da se snalazi u ovom svjetskom 
metežu.      
 Želim da kažem da osnovna premisa koju zagovornici NATO-a izlažu da će Crna Gora biti 
stabilnija u NATO-u. Ja mislim da je upravo suprotno, upravo suprotno da Crna Gora eventualnim 
ulaskom u NATO postaje žrtva svake krize koja će biti u zemljama NATO-a ili  zemalja koje su pod 
uticajem NATO-u. Pogotovo je to važno kada se zna da svjetska politika i glavne članice NATO-a 
imaju kalkulisane ekonomske interese u svakom svom vojnom poduhvatu i taj kalkulisani interes 
na kraju dovede do toga da oni lako prežive takve poduhvate.  
 Međutim, ranjiva ekonomija jedne mikro države kao što je Crna Gora, vrlo teško može 
takve ekonomske probleme da izdrži. Najbolje bih to saopštio da, kada bih rekao da, jednom 
rečenicom. Kad NATO leptir zamaše negdje daleko možda će to tamo biti mahanje leptira, ali u 
ekonomskom smislu to će ovdje biti oluja, jer Crna Gora je na ivici ekonomske propasti.  
 Priča ekonomske elamboracije u kojoj imamo zagovornika NATO-a da će doći strani 
investitori, vrlo brzo ukoliko Crna Gora uđe u NATO će biti pretvorena, da je ekonomska 
budućnost Crne Gore otvaranje NATO baza. Iz NATO-a saopštavaju da to nije istina, da oni 
nemaju namjeru itd.  
 Da li NATO ima kredibilitet da saopštava takve stvari? Ako znamo recimo da u aferi žuta 
kuća, ilegalne trgovine organima, da su NATO službe, CIA i ostale obaveštajne službe imale sve 
podatke i dan danas imaju o trgovini organima i ubistva preko 300 ljudi, od kojih su većina Srbi, a 
oko 90 su Albanci, čiji su organi prodani po svjetskim tržištima.  Kakav kredibilitet ima ta 
organizacija koja je bila spremna da izvede tako nešto i kakav kredibilitet i koliko treba vjerovati 
organizaciji koja je pucala radioaktivnim uranijumom na Arzi i dozvolila je da to ne saopšti godinu 
dana već da se tu u tom turističkom, na toj turističkoj lokaciji ljudi kupaju na osirumašenom 
uranijumu. Da li treba vjerovati takvoj organizaciji? Normalno da ne treba, ali evo sve ja ću da 
iznesem jednu tvrdnju, sve da se njima ne vjeruje, ja sam siguran da ćemo mi sami predložiti da 
ovdje naprave NATO baze ova vlast će predložiti ukoliko uđemo u NATO.  
 Znači, po meni, ima mnogo boljih solucija nego što je ulazak u NATO i Crna Gora nipošto 
ne treba da uđe u tu organizaciju. Smatram da je priča ovdje danas trebala da bude mnogo 



ozbiljnija i da treba saglegledati kompletno okruženje i oko Crne Gore i u svijetu i dati odgovror na 
neka pitanja. Šta su trendovi danas svjetske politike i šta se dešava u svijetu? Ja vam postavljam 
pitanje - Da li bi neko od vas otputovao na Istok, da li bi neko od vas otputovao recimo u Egipat, 
Indoneziju, Pakistan itd. da li mislite da ta svjetska ili recimo ovdje bliže Tunis, Alžir itd. 
  Ja imao sam šanse u životu i da radim po svijetu i da obilazim svijet, bila su druga 
vremena, bio sam čak i na Kargo ostrvu kad je bio Iran i Irak, ali to je bila tada druga priča, bijeli 
čovjek tamo nije bio učesnik sukoba na ovaj način kako  je danas.  Ovo danas vodi prema tome 
da će bijeli čovjek, mislim prije svega na Evropljane i Amerikance imati redukovan promet sa 
Istokom i da će to imati epilog na kraju i padom svjetske ekonomije.  
 Da li neko smatra da se oružjem mogu riješiti svjetski problemi u državama koje broje po 
300-400 miliona ili 100 miliona siromašnih ljudi, neprosvećenih itd. gdje su žarišta terorizma, gdje 
se lako regrutuju, danas možete 100 miliona terorista iz tih zemalja da regrutujete, jer takva je 
okolina njihova da to može i u tom siromaštvu, lako je zavesti ljudi i natjerati ih na terorizam. Po 
meni budućnost svjetske trgovine makar u nekom srednjoročnom periodu može dovesti do toga 
da, vjerovatno i saobraćaj, avioni i brodovi itd. vrlo teško budu mogli saobraćati kroz Suec ili će 
morati mijenjati posade itd.  
 Svijet nije više ono što je bio. Zbog čega ovo govorim? Da li je NATO uspio da riješi te 
probleme? Ne, ti problemi su počeli sa NATO-om, a svaki dan  ti problemi eskaliraju sve više i 
više. Danas je središte tih problema prebačeno u Evropu i nažalost po meni nije se daleko 
odmaklo u bici protiv terorizma, a očigledno je da se oružjem ne mogu rešavati ti problemi i da će 
na kraju morati da se ide nekim durgim putem.  
 Što se tiče današnje rezolucije želim da kažem mišljenje, da ispričam jednu priču, 
postreferendumsku kada su političari se zaklinjali u ljubav prema Crnoj Gori i to je bilo 
svakodnevno, to i danas čujemo itd. Jedan moj prijatelj mi kaže: pa kaže, vidi kaže, kad dijete 
kaže majci ujutru, ja te volim, majci je drago, milo joj je, ali kad dijete ponavlja to trista puta dnevno 
i nastavi sutri dan trista puta i tako mjesec dana, majka će povesti dijete ljekaru, nešto nije u redu 
sa njim. E, mislim da je dobro opisao ove stvari to je ova rezolucija gdje se mi zaklinjemo,  
zaklinjemo nešto da bi nekome nešto dokazali. Sa tim što me možda ovaj moj poznanik ako me 
sluša, mogao da promijeni ovo-mama ja te volim, u - tata ja te volim, jer NATO mnogo više liči na 
tatu nego  na mamu. Ja sebe smatram slobodnim čovjekom. Imao sam jednog oca, njega sam 
poštovao. Tata u životu mi nije potreban, niti bilo ko drugi da mi komanduje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:08:08) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Gojkoviću.  
 Imate jedan komentar na vašu diskusiju, poslanik Aleksić. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (16.06.16 17:08:15) 
 
 Poštovani gospodine Gojkoviću,  
 Ja sam pažljivo slušao vašu diskusiju i posebno mi je zaparalo uši kad ste pominjali 
Dubrovnik. Što bi Bećković rekao: đe reče Japan, pa đe rekoste Dubrovnik, evo ja se sjetih toga i 
mislim da ste u tom pogledu bili krajnje nedorečeni.  Niste ukazali na činjenicu i  vrlo je indikativno 
da ista ona politička struktura u Crnoj Gori koja je preduzela akciju na Dubrovnik 1991.godine, 
koja je bila prosrpska, jugoslovenska, proruska, pravoslavna sad predlaže ovakvu jednu rezoluciju 
koja je dijametralno suprotna  po svom duhu i slovu i svemu onome što su radili 1991.godine, a 
onda su se presvukli i pretrčali iz jednog političkog tabora, iz jednog političkog mišljenja u sasvim 
drugo.  
 Dakle, mislim da niste pomenuli jedan mnogo važan aspekt ove problematike kad ste 
pominjali  Dubrovnik. Dakle oni koji su išli na Dubrovnik koji su slali gorivo Vojsci Republike 
Srpske prilikom operacije Srebrenica. Mi smo ovdje u novinama čitali izjavu i zahvalnost 
tadašnjega ministra u Vladi Republike Srpske koji je javno zahvalio šefu režima tadašnjem i 
sadašnjem, da je on slao gorivo prilikom operacije Srebrenica, pa onda o dobrovoljcima da ne 



pričamo, o dobrovoljačkim jedinicama, o Savinoj brigadi koja osim što je bila u okviru legalne JNA 
radila je, neki pripadnici su radili neke vrlo nečasne radnje. Mi imamo i dan danas imamo 
štampariju opljačkanu iz Dubrovnika, koja punom parom radi i štampa ove glasačke listiće pomoću 
kojih režim krade sve izbore. Dakle ta štamparija im je, mora se priznati vrlo talična, od tad od kad 
su je opljačkali i dognali u Crnu Goru, doćerali što bi se reklo, štampaju na njoj glasačke listiće i 
kradu sve izbore do dana današnjega. I sad ti isti ljudi koje gledamo i slušamo kako promovišu 
NATO, to ja ne poimam i ne mogu da dokučim tu ne samo političku, nego i moralnu, ideološku i 
svaku svijest koja danas predlaže ovakvu jednu rezoluciju i kao što su tad sve to radili neiskreno 
pod izgovorom da brane Jugoslaviju i da se obračunavaju sa paravojnim formacijama itd. i sad 
neiskreno ovo predlažu jer je njima, to je neko dobro primijetio, NATO oruđe da spasu sopstvenu 
slobodu. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:10:59) 
 
 Hvala vam.  
 Želite li odgovor?  
 Poslaniče Gojković izvolite. 
 
 
 OBRAD GOJKOVIĆ (16.06.16 17:11:04) 
 
 Hvala.  
 Pa evo mi smo tu, mi smo približnih godina i sjetićemo se svi da smo bili nekad u onoj 
socijalističkoj Jugoslaviji gdje NATO smatran protivnikom itd. pa je ta promjena tadašnjih 
komunističkih, socijalističkih funkcionera posle evo dovela, znači u mladosti protiv NATO-a, sad za 
NATO, nekada protiv Sloba Miloševića, za Sloba  danas, protiv itd.  
 Imate napad na Dubrovnik, pa poslije toga imate milion tih nedoslednosti, a to je posledica 
sve nesmenjivosti vlasti. Nisu Dubrovčani bili ludi kad su mijenjali vlast svako mjesec dana. Znate,  
principi koje su oni uveli  bili su vrlo efikasni, doveli su do ekonomskog blagostanja države. 
  Znači sve opšta kriza nepostojanja jedne pametne i strateške politike i masu takvih 
primjera kao što ste vi naveli nedoslednosti mijenjanja politike čas ovako, čas onako, a suština 
jedna potka te politike uvijek samo ostanak na vlasti bez obzira na sve. Želio bih to da ilustrujem 
jednim primjerom. Iista stvar koja će se desiti, potpuno ista kao što ste vi naveli je NATO baza. 
Imate danas zaklinjanje - nema NATO baza, nema, sjutra ukoliko bi se ušlo istoga momenta, ne 
da bi oni od nas tražili NATO baze, mi bi sami ponudili, mi bi im to ponudili i opravdali to 
demokratskim procesom i normalno ovdje demokratski to izglasali, ne ja ali to je toliko jasno, jer 
biće neophodno opravdati ovu NATO elaboraciju da će doći strani investitori itd. Tih investitora na 
osnovu NATO neće biti, te investicije će biti strane baze i vjerovatno, neka projekcija da radi nešto 
ljudi po tim bazama, uslužnih djelatnosti i td. To je sigurnost, to je 100% sigurno ukoliko Crna Gora 
uđe u NATO i njima Crna Gora treba kao nosač aviona i ništa više. Zatvaranje jedne linije,morske 
linije na sredozemlju i ne čudi me uopšte nedosljednost i promjene, to nije promjena politike, to je 
gola borba za vlast i mislim da ukoliko ne dođe do smjene vlasti u Crnoj Gori taj princip će se 
nastaviti dalje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:13:23) 
 
 Dajem riječ poslaniku Rastoderu i neka se pripremi poslanik Labudović i time završavamo 
današnji rad.  
 Izvolite poslaniče Rastoder. 
 
 
 RIFAT RASTODER (16.06.16 17:13:39) 
 



 Uvažena gospodo, koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, 
 Ja evo nanovo rizikujem da dobijem prijekore s jedne i s druge strane, ali ne smeta. Naime, 
uprkos činjenici da sam jedan od onih koji nema ni najmanje dileme da su evroatlantske 
integracije Crne Gore jedna od bitnih pretpostavki njene savremene sigurnosti i prosperiteta, 
moram priznati da baš i ne razumijem motive i razloge predlaganja predmetne rezolucije.  
 Ovo zbog toga što smo se mi, ne samo čak i Ustavom obavezali na privrženost evropskim i 
evroatlantskim integracijama, nego smo to nedavno i deklarativno pritvrdili usvajanjem potpuno 
slične rezolucije. Na stranu što je u međuvremenu potpisan protokol o pristupanju i što su u 
parlamentima članica NATO-a upravo u toku ratifikacije ovog protokola. 
 Naravno, radi se o izuzetno značajnom političkom i državnom pitanju, koje prevazilazi svaki 
uskostranački interes i nikome dobronamjernom ne bi trebalo biti svejedno da li će Crna Gora 
nastaviti sa već uveliko poodmaklim evroatlantskim integracijama i putu prema najsigurnijem 
savremenom ambijentu ili će ostati u poziciji da i dalje bude potencijalna meta kojekakvih 
velikonacionalnih i drugih iracionalnih iluzija sličnih onima s kraja 80-tih i početka 90-tih minulog 
vijeka, a evo nanovo bili smo u prilici da se osvjedočimo da su nekima svježije još i kojekakve 
srednjovjekovne bitke sa Turcima, nego savremena stvarnost. 
 O ekonomskoj dimenziji članstva u ovoj asocijaciji držim takođe da je dosta već rečeno na 
različite načine i različito shvatanje, ali ja držim da je i to bitan element i važan element za Crnu 
Goru i prosperitet Crne Gore jer se na neki način daje sigurnost investitorima i onima koji žele 
privrednu saradnju sa Crnom Gorom, da to čine bez iole straha. 
 Ja, iskreno, posebno respektujem i činjenicu da je NATO jedina od svih poznatih 
bezbjednosnih asocijacija, tipično multietničkog i multikulturalnog karaktera. Nadasve jedina koja 
je i uz sve popuste i dodatne žrtve uspjela spriječiti potpuno uništenje Bosne i Hercegovine i 
zaustaviti dalju eskalaciju sukoba na Kosovu. 
 Konačno, ono što je možda još važnije uprkos svim osnovnim prigovorima da članstvo u 
NATO-u nije obavezno i potvrda pravne i demokratske savršenosti neke države, činjenica je da je 
vladavina prava i borba protiv korupcije i organizovanog kriminala, jedan od bitnih preduslova za 
članstvo u NATO-u, što je jedno od ključnih pitanja naše aktuelne zbilje i po prirodi stvari trebalo bi 
biti cilj svih nas, bez obzira na stranačku pripadnost ili trenutnu poziciju. 
 Naravno i sam bih mogao navesti niz zamjerki i ovoj asocijaciji, počev od nemalog skora 
nedužnihi žrtava, njihovih akcija, do nerijetko ili okašnjeli ili nedovoljno utemeljenih odluka, a što 
sve govori o njenoj nesavršenosti. Činjenica je, međutim, da u dugom periodu već savršenije 
slične asocijacije nema. 
 Ali, uvažena gospodo, predlagači, pretpostavljam da ćemo se složiti da za stabilnost i 
prosperitet bilo kojeg društva i države, nema ni oružane sile ni bilo kakve asocijacije koja može 
nadomjestiti snagu njihove unutrašnje harmonije. Otuda i dilema - da li nam je uopšte trebalo da 
nanovo rasplamsavamo čak i najizrazitije razlike, odnosno da se umjesto da se svi, bez obzira na 
političke i kojekakve druge razlike pozabavimo rješavanjem krucijalnih pitanja uspostavljanja 
pravne države i razvoja, što je pretpostavka i uspješnog partnerstva u NATO-u, mi pošto po to 
hoćemo da dodatno propitujemo i potvrđujemo stepen naših polarizacija. 
 Nadasve, kad već pričamo i ako već pričamo, onda rekao sam već kolegi, moramo pričati o 
svemu, upravo o onome što ne valja da bi mogli i da bi bili spremni za partnerstvo u ovoj 
asocijaciji. U suštini, ovako kako radimo i kako smo učinili sa rezolucijom, samo dodatno 
zbunjujemo javnost i građane. Ne vjerujem da će nas drugačije doživjeti ni naši budući partneri. 
 Što se samog sadržaja ove rezolucije tiče, uz, naravno mogućnost amandmanskih 
djelovanja, mi smo inače predložili jedan amandman, moglo je tu možda još neke intervencije 
učiniti, ali ipak sadržaj suštinski nije sporan. Naprotiv, kao takav on stoji i ne može se odreći ili 
najvjerovatnije ćemo glasati za njega, ukoliko, naravno, dođe do saglasja oko ovih amandmana. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:19:22) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Rastoderu i najavili smo već, posljednji diskutant danas poslanik 
Labudović. 
 Izvolite. 



 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 17:19:29) 
 
 Zahvaljujem gospodine potpredsjedniče, 
 Poštovani građani,  
 Ovo je od onih tema o kojima bi se moglo raspravljati nadugačko i naširoko danima i 
danima i opet ne stići do kraja i do svih argumenata, s jedne strane. A s druge, ova bi se rasprava 
mogla završiti sa dva pesmuljka iz domena savremenog narodnog stvaralaštva, je li se tako kaže 
profesore, od kojih je jedna ona koja glasi: "Milo, zagovorniče evroatlantskih integracija", a koju je 
narod zbog ritmike i melodike skratio u onu "Milo lopove", a koja ima i drugu strofu, a koja glasi 
"Ranko Krivokapiću, držaču 19-togodišnji nosioče kalauza i lopovki", na jednoj strani, a na drugoj 
jedna koja se već pjeva u mom kraju i glasi "Ovo ti je moje zlato sve do jednog protiv NATO". 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:20:34) 
 
 Kolega Labudoviću, 
 Ja se nadam da ipak, makar za kraj današnje priče i današnjih diskusija vodite računa o 
rečniku, o načinu izražavanja, i ja sam vam već to rekao. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 17:20:47) 
 
 Ja bih to da ipak ocijeni profesor književnosti, a ne kojekakvi priučeni stručnjaci za jezik i 
leksiku, ali dobro, neka bude. 
 Vratiću se ja ozbiljnoj raspravi ... 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:20:59) 
 
 Kolega Labudoviću, ja vas molim primjerite vašu diskusiju Poslovniku i rječnik. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 17:21:07) 
 
 Evo ovdje godinama sjedim nijesam shvatio da je ovo što sam rekao suprotno Poslovniku, 
ali dobro. 
 Ja jedinu dobru stvar koju vidim u ovoj današnjoj raspravi jeste što je ona definitivno 
pokazala da je ovaj red ovdje iza mene prazan. A ja sam očekivao da će čuveni zagovornik anti 
nato kampanje, a sada ministar u Vladi Mila Đukanovića ubijediti svoga kapitena ove plivačko 
ronilačke golišave reprezentacije da NATO ipak nije 13. rupa na svirali i da dođe danas ovdje da 
iznese svoj stav, ali o tom po tom. 
 Sada ću reći nešto o razlozima zbog čega smo mi ne protiv rezolucije, ona je za nas 
potpuno benigna, već protiv NATO-a. 
 Znate, ima ovdje teza koje brane navodno opredjeljenje Crne Gore da uđe u NATO koje su 
na nivou, ajde poslušaću vas, gospodine  potpredsjedniče, ali najblaže rečeno farse. Priča da će 
NATO da podstakne razvoj demokratije u Crnoj Gori je na ivici vica. To odgovorno tvrdim, to mi je 
diploma fakulteta. U istoriji političkog organizovanja nije zapamćeno da je jedna vojna organizacija 
bilo koga i bilo kada demokratizovala, ... u Crnoj Gori. 
 Takođe, priča da će NATO da obezbijedi dodatnu bezbjednost Crnoj Gori ne pije vodu iz 
razloga što se prije toga moraju definisati bezbjednosni rizici. Ko to prijeti Crnoj Gori danas da je 
neophodno da što prije uleti pod NATO kišobran? Uprite direktno prstom u one koje smatrate 
mogućim vinovnicima napada na Crnu Goru. To da će NATO da zaštiti Crnu Goru od savremene 
pošasti koja se zove islamski fundamentalizam i terorizam je priča za malu djecu. Neka prije toga 



zaštite Brisel, Pariz, London, Njujork, pa neka dođu da štite Crnu Goru. Takođe, priča o nekoj 
NATO ekonomiji je stvarno, najblaže rečeno, smiješna. Ne postoji NATO ekonomija ukoliko u to 
ne računate proizvodnju i šverc oružja. Argument da navodno NATO zemlje raspolažu sa 50% 
brutonacionalnog dohotka, one bi time raspolagale i da nijesu u NATO-u. Jer, da je to garancija 
nekog bogatstva ne bi se danas raspravljalo o Grčkoj, ne bi Italija bila na ivici kolapsa, ne bi 
Španija već bila s one druge strane, pa Portugalija itd.  
 Takođe se minimizira i izvrgava ruglu emotivan stav koji građani ove države imaju prema 
NATO bombardovanju. Slažem se da to ne mora biti presudan argument jer nas je ovdje 
bombardovao kurta i murta i kada bismo se držali toga mi danas ne bismo razgovarali s pola 
Evrope. Ali, prvi put u istoriji postojanja Ujedinjenih nacija kao oblika međunarodnog organizovanja 
izvršena je jedna vojna agresija bez odluke Savjeta bezbjednosti. Toliko o NATO-u kao demokrati. 
Osim toga veliko je pitanje zašto su nas bombardovali. Izgovor tipa zbog politike Slobodana 
Miloševića, Marka i Janka je, takođe, da se čovjek zaplače. Jer, isti izgovor je korišćen da se 
bombarduje Irak. Sjećate se Sadama, vlasnika oružja za masovno uništenje, našli ga u jednom 
trapu, pa da je Gadafi naredio silovanje stotine i stotine hiljada žena Libije, pa tako redom. 
Poštovani građani, pogledajte đe su danas te nekad veoma bogate i moderno uređene države. 
 Osim toga, čime nas je to, gospodo, NATO bombardovao? Međunarodnim pravom 
zabranjenim osiromašenim uranijumom, međunarodnim ratnim pravom zabranjenim kasetnim 
bombama, međunarodnim ratnim pravom zabranjenim bombama koje uništavaju električne mreže. 
Prvi put u istoriji modernog organizovanja bombardovana je jedna televizija. Prvi put u istoriji 
modernog ratovanja bombardovana je rezidencija predsjednika jedne države. Vi se danas uzdate 
u demokratičnost i riječ NATO pakta. Ali, prije svega i iznad svega, mora konačno, i Crna Gora 
mora to kad tad da dobije odgovor, dobiti odgovor na pitanje zašto Murina. Ko je dana bio u vojsci 
zna da Murina niti je bila niti jeste objekat i mjesto koje je imalo bilo kakvog uticaja na ratne 
operacije koje su tada rađene ovdje. Zašto je ta mala varošica koja od jedne ulice bombardovana 
ni s manje ni više nego 17 razarajućih bombi i pritom izvedena jedna od najsloženijih aviooperacija 
jer je konfiguracija takva da je zahtijevala izuzetnu preciznost? Murinu nijesu bombardovali oni koji 
su se vraćali sa Kosova, pa nijesu istresli svoje bombe, pa su ih bacili tek onako. Ta je akcija do 
tančina morala biti isplanirana i izvedena na način na koji je izvedena koji je koštao onolike žrtve u 
Murini, djecu potpuno nevinu u cijeloj priči.  
 Koliko danas, prije nego što se opredijelite za i protiv NATO-a, ima prijavljenih oboljelih od 
karcinoma i kolika je to razlika u odnosu na stanje prije bombardovanja. To su pitanja na koja mi 
moramo da odgovorimo. Takođe, danas se ovdje uporno ćuti na pitanje koliko će da košta, 
gospodo, ta svadba na kojoj privode mladu koja je pritom silovana, i to da oproste prisutne dame, 
po principu redaljke. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:27:35) 
 
 Molim vas, kolega, poštedite nas te terminologije. Molim vas, kolega Labudoviću, 
razumijem vaš smisao za metaforu. Kolega Labudoviću, molim vas koristite civilizovani rečnik. 
Molim vas, nemojte koristiti taj necivilizovani rečnik. Nemojte, molim vas, kolega Labudoviću. 
Vodite računa o onome što govorite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 17:28:09) 
 
 Stvarno ste pretjerali, gospodine Mustafiću, svaku mjeru. Izvinio sam se i rekao na šta me 
to podsjeća. Ta mlada koju privode na svadbu je silovana, gospodine, prije toga. Rekao sam zbog 
čega je silovana. Nemojte se praviti čistunci. To vam smeta, a ne smeta vam bombardovanje? 
Sram vas bilo, bre. Stvarno se našao ko će da mi drži lekcije iz morala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:28:43) 
 



 Imate još dva minuta, kolega Labudoviću. Zaustavio sam vrijeme, imate još dva minuta.  
 Koleginice Ćatović, molim vas. Molim vas da primjerimo naše diskusije vremenu jer imamo 
još samo dva minuta prenosa, znači završavamo današnji rad.  
 Izvolite, još dva minuta. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (16.06.16 17:29:24) 
 
 Ne smeta njima, gospodine Mustafiću, ovo što govorim koliko smeta cifra koja mora da se 
obezbijedi da bismo bili članica NATO-a. Poštovani građani, to će veselje da košta 70 miliona evra 
i to su sredstva koja gospoda neće moći da nabave iz svojih crnih fondova od bijelog praha nego 
će morati da se planiraju u budžetu jer oni vama ne vjeruju. Te pare ćete morati da planirate u 
budžetu, a neka građani izračunaju koliko je to bolnica, škola, vrtića itd. Nije sve ni u parama. 
Pitanje je za šta te pare treba da se utroše. Jeste li prećutali svi ovdje izjavu generalnog sekretara 
NATO-a Stoltenberga koji od članica NATO-a, pa i vas kao kandidata, traži da se uozbiljite jer je 
situacija mnogo ozbiljna? Od koga se to boji NATO, samo se vi smijte, i kome to prijeti NATO?  
 Hoćemo li doći u situaciju, gospodine Mustafiću, sada se vama obraćam, pa se vi uvrijedite 
koliko hoćete, da se poremete vrlo skladni unutrašnji konfesionalni i vjerski odnosi u Crnoj Gori? 
Šta ako neki moj snajperista iz Šekulara sjutra kao pripadnik tih snaga koje će ići da brane Irak i 
Siriju od Isila ubije nekog hodžu iz Ulcinja ili Bara? Hoće li to poremetiti međuljudske odnose u 
ovoj državi?  
 Prema tome, poštovani građani, najmanje na šta imate pravo jeste da zahtijevate da o tome 
odlučite vi jer ovi ne spašavaju Crnu Goru ni od čega, oni pod otkriljem NATO kišobrana 
spašavaju sebe i svoje političke karijere. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (16.06.16 17:31:12) 
 
 Hvala. Ovim zaključujem današnji rad. Ovo je poslednja diskusija, nijesmo više u prenosu.  
 Koleginice Ćatović, molim vas, zaključujemo rad, 17:00 h je, sjutra možete imati i komentar 
ako želite. Sjutra možete imati i komentar. Sjutra nastavljamo u 10:00 sati. Ukoliko ne bude 
komentara, imamo poslanika Škrelju, pa poslanicu Kalezić kao govornike. Hvala vam. 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:08:56) 
 
 Koleginice i kolege predlažem da počnemo sa našim današnjim radom.  
 Zamoli bih koleginicu Kalezić da uzme riječ, izvolite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (17.06.16 10:09:21) 
 
 Ja ću ukazati na nekoliko stvari za koje smatram da su bitne kada govorimo o ovoj temi, 
iako tema je Predlog rezolucije koja se ponavlja, evo za nekih, koliko to desetak mjeseci. Poslije 
ako stignem reći ću i šta je po mom uvidu suštinski razlog ovakve aktivnosti oko te Rezolucije.  
 Dakle, samo ću napraviti rekapitulaciju događaja o kojima svi znamo, ali u bliskom su 
kontekstu sa ovom temom.  
  Berlinski zid je pao 1989. godine. Neki analitičari su rekli NATO pakt, jer je prestao da 
postoji Varšavski pakt, gubi smisao postojanja. Ali, ne, NATO pakt je suviše velika i dobro 
organizovana multinacionalna korporacija i kao što bi svaka dobra građevinska firma kad se jedan 
posao završi tražila i otvarala nova gradilišta i nove poslove, to radi i NATO pakt. Pa znamo da je 
1991. godine bio prvi napad na Irak, pa da je 1992. godine početak rata u Jugoslaviji. Zatim je 
1995. Dejtonskim sporazumom napravljeno defakto žarište u tom dijelu bivše Jugoslavije, pa da 
smo 1999. godine imali bombardovanje kojim je uvođena demokratija i ljudska prava, bombama 
sa osiromašenim uranijumom, koliko god to patetično zvučalo to je samo najkraće sažeto rečeno. 
Ono što je na kraju krajeva i kroz propagandu saopštavano. To što se usput ispostavilo da su na 
Kosovu i Metohiji veliki i vrlo privlačni resursi i da danas o njima brinu upravo penzionisani 



namještenici  NATO pakta, to je ovako promaklo, znaju oni koji se dublje interesuju.  
            2001. godine je intervencija u Avganistanu. Dakle, šta se u Avganistanu događa, šta se 
dogodilo do sada? Ništa se nije pomjerilo osim što je porastao terorizam i što je naravno porasla 
proizvodnja sirovine za heroin. To nije slučajno i nije nepovezano. Ja ovdje nijesam da istražujem i 
da optužujem, samo ponavljam, NATO pakt je jedna dobro organizovana multinacionalna 
korporacija koja obezbjeđuje posao i kroz vojnu industriju i kroz razne druge prateće oblasti i 
naravno, gleda da iskoristi resurse koje na drugi način ne može da dobije osim pokretanjem ratnih 
sukoba. To se i direktno saopštava. Evo, pozvaću se na izjavu gospođe Madlin Olbrajt od prije 
nekoliko godina, da Rusija posjeduje tolike rezerve dragocjenih resursa da ne može da se dozvoli 
da Rusija sama o tim resursima odlučuje. To je izjava američke visoke zvaničnice.  
 Nedavno, gospodine Džo Bajden, takođe visoki američki zvaničnik je odredio prvu liniju 
vatre i u slučaju sukoba, naravno, i nijesu valjda otpirlike pomenute Srbija, Crna Gora, Bosna i 
Hercegovina. Kao krunski dokaz navešću izjavu na nedavnoj parlamentarnoj Skupštini NATO 
pakta, odnosno zemalja NATO pakta, koja je održana u Tirani krajem maja gdje je Majkl Tarner, 
predsjednik parlamentarne Skupštine NATO-a, izjavio  između ostalog  - Moskva je odlučila da joj 
je zaštita sopstvenih interesa bolja ukoliko radi protiv nas, umjesto sa nama, izazov iz Rusije je 
pravi i ozbiljan. Naravno, u duhu prikrivanja istine koji se vrlo gaji u istupanjima NATO  zvaničnika, 
dotični gospodin nije saopštio da Rusija treba da sarađuje sa NATO paktom pristavši da se baze 
NATO pakta postave na granici Rusije. Tome ne treba komentar.  
 Dakle, i gospodin Stoltenberg je izjavio da je situacija veoma ozbiljna. Ovo su ratne trube. 
Crna Gora odlučuje da li će se pridružiti onima koji trube kroz te ratne trube. Mi smo suviše mali, 
suviše nezaštićeni, lako nam se može nauditi. Čak i da smo vrlo socijalno kozistentni, a nijesmo, 
veoma smo razjedinjeni. Čak da nam je privreda stabilna, a nije, čak da proizvodimo sve što nam 
je potrebno, a ne prizvodimo ništa, uvozimo sve. Čak da imamo ozbiljne rezerve za 30 dana, za 
60 dana kakve je imala nekada Jugoslavija i koje su nam omogućile da preživimo nekoliko mjeseci 
1992. godine, kad su uvedene sankcije. Mi nemamo nikakve rezerve, mi nemamo proizvodnju, mi 
imamo strahovitu podijeljenost koja je što vještački indukovana, što istorijski, da kažem, prituljena 
pa se povremeno raspiri. Sve to imamo i upravo su to razlozi da se okrenemo sebi, da to koliko je 
moguće hitno i veoma iskreno i veoma dosljedno sredimo u svojoj kući, a ne da se pridružujemo 
kao bašibozuk NATO paktu. Jer mi nijesmo nikakva ozbiljna formacija, to je ono, dakle to nije 
nakakav pogrdan izraz, to je bila isprobana taktika ratovanja turske armije kroz dugi period.         
Postojale su elitne jedinice - janjičari, postojali su askeri - redovna vojska, i postojao je bašibozuk- 
ti stradaju prvi, to je ono za jednokratnu upotrebu. Znam da su ovo teške riječi, ali su one do kraja 
istinite i do kraja razumljive.  
 Dakle, treba da izdvajamo, kako reče gospodin Tarner, 2% za odbranu. Dakle, to neće ići ni 
za šta u Crnoj Gori, ni za šta što se proizvodi u Crnoj Gori. Ne, to će ići na kupovinu onoga što 
nam kaže neko zadužen u toj velikoj korporaciji da treba da se radi. 
 E, sada, napomenimo, NATO pakt ima, to je crno na bijelo, svuda može da se nađe, i 
međusobne sukobe. Jesu li na Kipru ratovale Turska i Grčka koje se uobije članice NATO pakta? 
Jeste Kipar bio posebna država, ali to je bio rat koji još nije završen. Zašto? Zato što je tu stalno 
žarište. Ali, ja potroših vrijeme, imala sam još ponešto da kažem. 
 Poštovane kolege i koleginice,  
           U ovoj Skupštini treba da se zaista demonstrira ako nam je to namjera da želimo da 
pravimo povjerenje među građanima u Crnoj Gori. Povjerenje se ne pravi tako što ćemo u 
Skupštini da kažemo, ne, to  ćemo mi u Skupštini da razriješimo tako što ćemo da se 
nadglasavamo, ko pita građane. Referendum je jedino pravo ispravno načelo kada treba da se 
odlučuje u sudbinskim pitanjima ...  
     /upadica/ 
           Završiću gospodine vrlo brzo i znam da je 10 minuta dosta, ali tema je sudbonosna. 
 Dakle, ovdje mi demonstriramo nepovjerenje, ponovnim stavljanjem na dnevni red ove 
Rezolucije. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:19:47) 
 



 Hvala. 
 Moramo se pridržavati dogovora jučerašnjeg. 
 Hvala Vam.  
 Kolega Bulatović se javio za komentar. Dobićete pravo samo dozvolite jednu malu 
napomenu.  
 Dakle, imamo značajan broj prijavljenih za diskusije i prosto na početku bi bilo dobro da 
razmislimo da se u maksimalno mogućoj mjeri suzdržimo od komentara, jer svaki komentar je 
doprinos da dio prijavljenih kolega za diskusiju danas neće stići, jer smo se dogovorili da ćemo do 
17.30 završiti glasanje. Prosto molba i sugestija za koleginice i kolege koje prijavljuju komentare 
da je to na uštrb kolega prijavljenih za diskusije.  
 Kolega Bulatoviću, Vaše pravo, svakako da iskoristite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.06.16 10:20:29) 
 
 Zahvaljujem, gospodine potpredsjedniče Skupštine. 
 Trebali ste da vodite računa, juče smo četiri sata izgubili u nekim procedurama i kasnijem 
radu, ali to će možda biti i na moj uštrb jer ja sam među poslednjim prijavljenim. 
 Odmah da se ne složim u jednom dijelu sa gospođom Kalezić, mada vidim da joj je 
nedostajalo vremena, pa sam se zato javio za komentar da bi dobila još tri minuta. Ali, da se ne 
složim kada je NATO u pitanju, to jeste koproracija, ali bih ja stavio da je to prije svega agresivni 
ofanzivni vojni savez koji širom svijeta vrši agresije i van međunarodno-pravnog poretka. To je 
bitno za Crnu Goru, bitno je za nas ovdje koji vodimo raspravu na tu temu.  
 Nakon Drugog svjetskog rata vodeća snaga NATO pakta, Sjedinjene Američke Države, jer 
sve se to radi u interesu Sjedinjenih Američkih Država, su inicirale zbog zaštite svojih nacionalnih 
interesa preko NATO-a ili direktno veliki broj ratova gdje je poginulo više od 30 miliona ljudi.  
 Znači, ta činjenica ljudima u vlasti treba da se kaže, da ta demokratska institucija je 
odgovorna za smrt preko 30 miliona ljudi. U ovom trenutku složiću se sa vama ću kada je Vojska 
Crne Gore u pitanju. To je jedna formacija koja formacijski ima manje od 2.000 sistematizovanih 
mjesta, ima takvu strukturu da je nepopunjena, da je prosječna plata otprilike 441 euro u Vojsci 
Crne Gore što je manje od crnogorskog prosjeka koji nije nešto spektakularan, a 1% se sada 
odvaja od brutodruštvenog proizvoda za potrebe Vojske i odbrane ili 38 miliona evra. Dobili smo 
uoči ove Rezolucije stav da će to biti duplo više, preko 75 miliona evra, pri čemu je od ovih 1% 
70% uglavnom za plate i druge materijalne troškove. Vojska Crne Gore je potpuno 
nemodernizovana i NATO paktu nije potrebna.  
 E, sada, nijeste odgovorili jednu stvar, očekujem da ćete odgovoriti. Zašto ova vlast želi u 
NATO, to je jasno jer to je servilna vlast i servilna Vlada Sjedinjenim Američkim Državama, ali 
zašto rezolucija sada kada imamo isti tekst preambule i ove i prethodne Rezolucije, zašto ponovo. 
Da nije to možda popravni ispit za nekog, zar to nije možda potreba da se dokaže da je lojalna 
rekonstruisana Vlada, zašto nema ovdje jednog broja onih poslanika koji su bili protiv Rezolucije u 
septembru, a sada navodno ovo im pitanje nije bitno. Vi znate da, ako se smanji broj onih koji su 
glasali protiv, da će ovi koji su sa suprotne strane to koristiti u svoje svrhe. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:23:32) 
 
 Hvala.  
 Izvolite, koleginice Kalezić. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (17.06.16 10:23:38) 
 
 Gospodine Bulatoviću, vi znate da ja nijesam osoba iz politike i stvarno ne promišljam na taj 
način, ovako ponešto povežem. Tačno je i ovo što sam iznijela. Napravila sam presjek od pada 
Berlinskog zida. Međutim, naravno, znamo istoriju i ranije. Neposredno prije toga je bio od 1975. 



do 1990. godine rat u Libanu koji je nazivan Švajcarskom Bliskog istoka, koji je bio prosperitetna i 
bogata zemlja bez obzira na različite konfesionalnosti i svu istoriju koju su imali. To je, po mom 
mišljenju, bila jedna zgodna mala laboratorija da se kasnije demontira redom što treba da se 
demontira. Prije toga su ratovi u Vijetnamu, Koreji, nemam vremena ni za ovo.  
 Vi ste meni postavili pitanje,a i ja sam se pitala čemu ponovo. Zaključak do koga sam došla 
to je da se odsimulira volja naroda kroz Skupštinu. Usvojena je tada, pa smo se nešto sređivali, 
pravno uređivali, napravili Vladu kakva je napravljena, pokazali jednu demokratsku širinu koja 
prevazilazi horizont i onda da još jedanput ovom rezolucijom zaključimo šta će nama dalje 
referendum, sve je jasno.  
 Međutim, poštovani građani, nas neće niko pitati. Ako bude referendum i ako kažemo ne, a 
pozivam vas da tražimo referendum i da se izjasnimo protiv ulaska Crne Gore u NATO pakt, može 
da se desi da NATO pakt ovdje dođe i već je tu. Treba da budemo spremni, bez obzira šta radi 
aktuelna vlast, da uljudno, civilizovano, odlučno i nepokolebljivo, svaki put kada nam je to prilika 
bilo kom pripadniku od najnižeg redova do najvišeg zvaničnika kažemo - vi ovdje nijeste 
dobrodošli, vi ovdje, zaista, nijeste dobrodošli, to treba da imate u vidu i da radite u skladu sa tim. 
Kada se dnevno to čuje, znate, svi su ljudi sličnog koncepta, to je tvorac obezbijedio.  
 Dakle, juče je bilo nešto pomenuto da je, ono što znamo da nije tačno, NATO pakt ulaznica 
za Evropsku uniju i to kaže gospodin Mustafić, a zna da Turska nikad neće u Evropsku uniju itd. 
Imalo je još nekih izjava koje su prosto nesuvisle. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:26:53) 
 
 Biće prilike. Hvala vam.  
 Izvolite, kolega Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 10:26:57) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Uvažene dame i gospodo poslanici, poštovani građani,  
 Sjevernoatlantski savez ili NATO je međunarodna, odbrambena, bezbjednosna organizacija 
osnovana 4. aprila 1949. godine. Službeni jezici u NATO-u su engleski i francuski. Glavna 
odredba ugovora između država članica je tačka 5 koja glasi: "Članice se slažu da će se oružani 
napad protiv jedne ili više članica u Evropi ili Sjevernoj Americi smatrati napadom na sve članice". 
Države osnivači od 1949. godine su Belgija, Island, Norveška, Kanada, Italija, Portugal, Danska, 
Luksemburg, Ujedinjeno Kraljevstvo, Francuska, Holandija i Sjedinjene Američke Države. Države 
koje su pristupile NATO-u tokom hladnog rata: Grčka 1952, Turska 1952, Zapadna Njemačka 
1555, Španija 1982. godine. Države bivšeg Istočnog bloka koje su pristupile NATO-u poslije 
hladnog rata: Republika Češka 1999, Estonija 2004, Slovenija 2004, Poljska 1999, Letonija 2004, 
Slovačka 2004, Mađarska 1999. godine, Litvanija 2004, Albanija 2009, Bugarska 2004, Rumunija 
2004, Hrvatska 2009. i, sasvim uskoro, 2017. Crna Gora.   
 Centralni NATO štab nalazi se u Briselu. Pored 28 zemalja članica, 22 zemlje učestvuje u 
NATO Partnerstvu za mir, sa 15 drugih zemalja uključen je u program institucionalnih dijaloga. 
Kombinovani vojni troškovi svih NATO članica iznose oko 70% ukupnih troškova odbrane u 
svijetu.  
 Od svoje prve velike podrške miru na Balkanu '90-ih godina, tempo i raznolikost NATO 
operacija su porasli. NATO je bio angažovan u misijama koje pokrivaju čitav spektar operacija 
kriznih područja od mirovnih operacija, obuka za logistiku i podršku do nadzora humanitarne 
pomoći. Danas je više od 140.000 vojnog osoblja NATO-a angažovano u misijama širom svijeta. 
Misije NATO-a su ISAF u Avganistanu, KFOR na Kosovu, stalno sjedište NATO-a u BiH, mirovna 
misija u Darfuru, aktivni poduhvat na Mediteranu i trening misija u Iraku koja nije vojna i nije 
povezana sa vojnim prisustvom sada i njenih koalicionih partnera u Iraku. Misije NATO se 
sprovode u okviru mandata Ujedinjenih nacija kao organizacija koja danas jedina u svijetu može 
garantovani bezbjednost u nestabilnim područjima.  



 Pridruživanje Crne Gore NATO-u treba da doprinese očuvanju mira i političke stabilnosti, 
stvaranju kvalitetne podloge za unapređenje demokratskih i institucionalnih reformskih procesa, 
reformi pravosuđa, poboljšanju javne uprave, borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije. On 
treba da doprinese ekonomskom razvoju i da da multiplikativne efekte na društvo u cjelini. Razlozi 
takvog opredjeljenja mnogobrojni su i sadržinski i jako utemeljeni. Oni se u osnovi tiču sistema 
kolektivne bezbjednosti mjesta Crne Gore u njemu. U modernom svijetu i vremenu mogućnost da 
male države same efikasno osiguraju svoju bezbjednost jako je mala, gotovo da je ravna nuli.  
 Crna Gora, iako vojno nejak faktor, u međunarodnim odnosima ipak se politički jako cijeni 
zbog njenih diprinosa stabilizaciji Balkana, te je kao takva veoma rado viđen partner demokratskim 
zemljama u svakom pogledu uključujući vojne misije NATO-a koji doprinose stabilizaciji prilika u 
problematičnim regionima svijeta. Njena uloga je svakako u izvjesnoj mjeri politička jer kao država 
primjer iz regiona Zapadnog Balkana šalje signal političke i vojne spremnosti zemalja ovog regiona 
da participiraju u procesima uspostavljanja mira u svijetu. Time daje pozitivan primjer i drugim 
državama u regionu. Može se sa sigurnošću kazati da u ovom istorijskom trenutku praktično 
postoji samo jedan način da taj važan cilj uspješno i ostvari, a to je članstvo u kolektivnim 
sistemima bezbjednosti tipa NATO-a i Partnerstva za mir. Ovo smo preskočili. Osim što pruža 
bezbjednost svojim članicama, NATO promoviše mir i saradnju i pomaže tranzicionim državama 
da svoje sisteme prilagode zahtjevima novog vremena.  Članstvo u NATO takođe garantuje da 
konkretna država, tj. Crna Gora je stabilan region za plasman stranog kapitala i svih oblika 
investicija i s toga svaka zemlja koja je članica ove asocijacije ima vrlo jake pretpostavke za brz 
ekonomski razvoj. Sve to u krajnjem ide u prilog ispunjenju standarda za pristupanje Evropskoj 
uniji. Većina država članice EU prije toga su po pravilu najprije postale članice NATO-a ili 
Partnerstva za mir. Navođenje rijetkih izuzetaka od tog pravila, kao kontra argumentacija onih koji 
su protivnici NATO integracija, ne samo da ne varaju ovu tezu, naprotiv, članstvo u NATO u velikoj 
mjeri je komplementarno sa članstvom u Evropskoj uniji. To su činjenice koje govore dovoljno 
same za sebe bez potrebe za bilo kakvom daljom elaboracijom. Širenje NATO jača ukupnu 
evropsku bezbjednost i stabilnost. NATO predstavlja jednu vrstu odgovora zemalja demokratskog 
svijeta na bezbjednosne izazove novog vremena.  
 Čak i najpovršniji posmatrač političkih dešavanja u posljednjih 20-ak godina ne može da ne 
primijeti neka poklapanja. U prvom redu one koji nedvosmisleno pokazuju ko su protivnici ideje 
nezavisnosti Crne Gore, a ko su protivnici ideje garantovanja bezbjednosti Crne Gore kroz vojnu 
političku integraciju NATO. Na žalost, i tada i sad su to iste strukture. Svaka kamuflaža koja ide u 
pravcu prikrivanja suština i motiva ovoga jer je NATO zaslužan za stabilizaciju jugoistočne Evrope 
i završetak vojnih sukova. 
 U javnosti se često polemiše na temu za i protiv NATO-a. Neosnovan argument u prilog 
članstva često iznose čak i visoki državni službenici. Sa druge strane, protivnici ulaska Crne Gore 
u Sjeveroatlanski savez, takođe često iznose argumente koje su više zasnovani na emocijama i 
bujnoj mašti, nego na objektivnoj analizi i razumijevanju ove problematike.  
 Recimo, tvrdi se da će crnogorski vojnici morati da daju svoje živote u ime tuđih imperijalnih 
interesa i protiv volje građana Crne Gore. Kada je u pitanju ovako strateški važna politika koja se 
tiče bezbjednosti države i građana, debata bi morala da se uozbilji i zasnuje na jačim argumentima 
sa jedne i sa druge strane.  
 I sasvim na kraju, svojevremeno je veliki državnik Vinston Čerčil rekao: "Političar mora da 
ima mogućnost predviđanja da kaže šta će se desiti sjutra, iduće sjednice, idućeg mjeseca, idućih 
i prošlih godina. Međutim, mora isto tako imati mogućnost da objasni zašto se to nije desilo".  
 Ovo prvo se tiče nas Demokratske partije socijalista, našeg predsjednika partije, 
predsjednika Vlade i predsjednika države, i koalicionih partnera sa kojima smo vršili i vršimo vlast. 
Sve što smo predviđeli i obećali u potpunosti i realizovali za razliku od onih koji ne samo za što  se 
ono za što su se zalagali i što su obećali niti će se desiti nego i ne mogu objasniti, mada je sve 
jasno. Hvala. 
  
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:35:25) 
 



 Hvala./upadice/ 
 Molim Vas kolega Kneževiću. 
 Pozivam još jednom, molim vas, pozivam da budemo solidarani u potrošnji našeg 
današnjeg vremena koje smo definisali do 17.30.  
 Razumijem da koleginica Kalezić, ipak želi komentar., na uštrb očigledno drugih kolega koji 
će... Imamo ograničeno vrijeme, ali izvolite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (17.06.16 10:36:00) 
 
 To bi se u običnim relacijama nazvala emotivna ucjena, ne možete Vi mene, naravno 
emotivno ucjenjivati, ali .... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:36:05) 
 
 Ne želim nikoga da emotivno ucjenjujem, ali ja samo pozivam na solidarnost. Izvolite. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (17.06.16 10:36:09) 
 
  Dakle, postoji istina, postoji odsustvo istine i postoji poluistina. Mislim da je poluistina 
najgora, odsustvo istine se brzo ustanovi.  
 Kolega Škrelja je rekao jednu stvar koja ne može da se kaže da nije tačna, ali je zapravo 
nešto što potvrđuje njenu suprotnost. Rekao je - jedini činilac koji može da obezbijedi mir u 
područjima sukoba. Oprostitite da li je neko trebao da obezbjeđuje mir u Libiji prije nego što je 
sukob izazvan? Da li je neko trebao da obezbjeđuje mir u Siriji prije nego što je on izazvan? Da li 
je neko trebao da obezbjeđuje mir  i tako dalje na svim područjima gdje su sukobi prvo izazbani, a 
poslije obezbjeđivan mir i tragom obezbjeđivanja tog mira može se vidjeti da je svaki put kad je 
bilo žestoko zanimljivo područje gdje je mir narušen, da bi se zaštitili ti ljudi, naravno, i da bi se 
zaštitili ti resursi naravno koji tamo postoje, američki kongres izglasavao strašne cifre za vojnu 
industriju. Godine 2001, valjda nijesmo zaboravni, ja sam ovdje najstarija, dobro pamtim, preko 
400 milijardi dolara je izglasano dlanom o dlan za odbranu američkih interesa. Sve je to u redu, 
svako treba da brani svoje interese. 
 Ovo što ukazujem i što se stalno ponavlja, građanima Crne Gore se ne saopštava koja je to 
metoda i metodologije kojima NATO pakt obezbjeđuje potrebu da štiti mir i bezbjednost. Pa to je 
prvo aktiviranje sukoba, stvaranje nebezbjednosti. Međutim, to je sve uljudno. Postoje dva nivoa 
prava u okviru novog svjetskog poretka, to su ona prava gdje se moraju poštovati zakoni te 
države, evropsko zakonodavstvo, itd. Zašto? Zato što to automatski štiti i interes biznisa. Međutim, 
postoji granica tih prava. Države nemaju prava, države nemaju prava, sad se priprema trans 
atlanski sporazum po kojem će korporacije, multinacionalne, da imaju veća prava od država. Po 
Evropi se ljudi bune. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:39:14) 
 
 Hvala. prošli ste granicu. Hvala Vam. 
 Kolega, imate svakako. 
 Kolega Škrelja. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 10:39:32) 
 
 Vrlo kratko ću. 
 Izuzetno Vas cijenim gospođo i mislim da Vaša pojava oplemenjuje i rad i diskusije i 



komentare u ovom parlamentu i stvarno mislim tako, i slažem se sa ovim što ste rekli. 
 Vi ste konstatovali da sam ja rekao, da je jedini garant mira na ovim prostorima NATO. A vi 
ste poslije konstatovali - nije da nije tako i nije da nije tačno, ali Vi mislite drugačije, što isto tako ja 
izuzetno cijenim. I vaše drugačije razmišljanje, različitost po meni je bogatstvo, a nikako ne može 
da bude prepreka da bismo došli do najboljeg konačnog rješenja. 
 I na kraju, slažem se da sam zaboravio da kažem kraj citata, ali ono kad se odnosi na one 
koji obećavaju a ništa ne realizuju tu prestaje citat, gospodina Čerčila, uvaženog. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:40:23) 
 
 Da, ja sam razumio da je to Vaše autorstvo i tu ja nijesam prepoznao da ste... Hvala vam. 
 Nastavljamo, kolega Bojović, izvolite. 
 A zamjena, nijesam obaviješten, izvinjavam se. 
 Koleginica Đurašković. Izvolite. 
 
 
 LJILJANA ĐURAŠKOVIĆ (17.06.16 10:40:43) 
 
 Zahvaljujem gospodine potpredsjedniče. 
 Dame i gospodo, uvaženi građani,  
 Jedno podsjećanje za naše mlade građane koji ovo slušaju i gledaju. NATO je stvoren 
poslilje Drugog svjetskog rata i u vrijeme Hladnog rata i gdje god se pojavio i intervenisao nikom 
dobro nije donio sem sebi. Smatram da ga treba ukinuti, a ne proširivati.  
 Oficijielna vojna doktrina NATO-a omogućila je sebi pravo da koristi nuklearno oružje 
uprkos činjenici da je 1996. godine, Svjetski sud odlučio da upotreba nuklearnog oružja krši 
internacionalni humanitarni zakon zbog masovnih ubistava civila. Nuklearno oružje koje posjeduje 
NATO može izazvati prirodnu katastrofu, uključujući i globalni holokaust nuklearne zime.  
 Poslije raspada Sovjetskog Saveza i Varšavskog pakta bio je potreban razlog za 
produženje postojanja NATO-a, pa se on potrudio da dođe do rata na Balkanu da bi na taj način 
stvorio i opravdanje za svoju vojnu intervenciju u regionu.  
 Takozvani "humanitarni rat" predstavljen je javnosti kao neophodan, a pravi razlog je 
proširenje njegove kolonijalne svere i njegovog uticaja. NATO je sproveo agresiju na Saveznu 
Republiku Jugoslaviju protiv svih internacionalnih zakona i pravila Ujedninjenih nacija. Bačeno je 
od 15 do 20 tona osiromašenog uranijuma i ostavljen nam je u miraz period poluraspadanja 
uranijuma u trajanju od četiri i po milijarde godina.  
 Pri eksploziji bojeve municije osiromašenim uranijumom stvorena je prašina mikronskih 
dimenzija koja se raspoređivala po cijeloj teritoriji Crne Gore, Srbije, Kosova i cijelog Balkana. 
Vremenom čestice su dospjele u zemlju i vodu i na taj način i ušle u lanac ishrane i ljudi i životinja.  
 Grci su ispitivanjem utvrdili da je zračenje na njihovoj teritoriji dva i po mjeseca poslije 
bombardovanja Jugoslavije bilo povećano za 20 do 30%. Danas je po broju umrlih pacijenata od 
malignih oboljenja Srbija na prvom mjestu u Evropi, a i mi ne zaostajemo puno, nažalost. Još 
uvijek nije dovršena izrada registra malignih oboljenja u Crnoj Gori, zato nema tačnih podataka. I 
kakve su prilike, umjesto porodilišta gradićemo klinike za onkologiju i radiologiju. Našla sam neke 
podatke, da u Crnoj Gori od malignih bolesti godišnje umre oko 1000 osoba, što je čak 2% 
ukupnog broja stanovnika. Kad se tome doda da od karcinoma dojke oboli 250 pripadnica ljepšeg 
pola, dolazimo od poražavajuće činjenice, da prosječno godišnje umre 80 žena. Zato je ona moja 
činjenica da ćemo nažalost umjesto porodilišta graditi institute i klinike za onkologiju i radiologiju, 
bojim se da je tačna.  
 Smatram da NATO niti je državni interes, niti je garant ikakve sigurnosti. Ne želimo tuđe 
ratove da vodimo i ne želimo našu djecu u ratna žarišta da šaljemo, a o ovome završnu riječ treba 
da daju svi građani Crne Gore. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:44:31) 



 
 Zahvaljujem.  
 Koleginica Tanasijević, izvolite. 
 
 
 BRANKA TANASIJEVIĆ (17.06.16 10:44:38) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, poštovane poslanice i poslanici, poštovani građani, 
 Kao što je to uradila i koleginica Đurašković i ja ću dati doprinos i skratiti svoju diskusiju da 
bi poslanici koji žele da učestvuju u raspravi imali vrijeme da saopšte ono što misle o Predlogu 
Rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO. A tim povodm ja želim da kažem da je 
Zapadni Balkan uvijek bio trusno područje, smenjivali su se ratovi, rušilo se i nanovo gradilo, a 
dugo i teško se uspostavljao i čuvao mir. Takva istorijska iskustva prethodnih generacija pokazuju 
da je svaka od njih imala svoje junake i svoje žrtve, zato je ovaj dio Balkana poznat kao region u 
kome nikada se pouzdano se nije znalo šta nosi novo sjutra. Regoin sa mnogo izazova i problema 
u kome je uvjek bilo teško prevazići tenzije i sve stvari potpuno dovesti u red. U tom smislu od 
izuzetnog je značaja činjenica da je Crna Gora kroz dosljednu posvećenost potpune realizacije i 
svojih obaveza, što je prije svega naša unutrašnja potreba, uspjela da u procesu evroatlanskih 
integracija konačno stvori uslove da se prevaziđe takozvani "balkanski sindrom", i narednim 
generacijama dugoročno obezbijedi ambijent u kome je moguće graditi mir po mjeri svojih 
sopstvenih interesa.  
 Istovremeno to je i osnovni preduslov za uspješan nastavak političkih i ekonomskih reformi 
koje Crna Gora sprovodi sa ciljem da postne članica Evropske unije. Po mišljenju mnogih 
međunarodnih subjekata Crna Gora je od obnavljanja nezavisnosti uspjela da ostvari svoje 
strateške, spoljno-političke prioritete. Postala je faktor stabilnoti na Balkanu stvarajući 
pretpostavke da uskoro postane ravnopravna članica NATO saveza.  
 Zbog svega prethodno rečenog ulazak Crne Gore u NATO alijansu smatram opravdanim, 
cjelishodnim, potrebnim i nužnim, jer je to multilateralni savez zasnovan na čvrstim principima i što 
je najvažnije garant je mira i bezbjednosti svih njegovih članica. Za opredjeljenje Crne Gore prema 
NATO savezu od značaj je i činjenica da je NATO od svog osnivanja pratio radikalne političke 
promjene u Evropi i svijetu, što je rezultiralo njegovom transformacijom u organizaciju koja je 
potpuno prihvatila stanovište da se stabilnost i bezbijednost države ne može postići samo vojnim 
jačanjem nego i razvojom ekonomije, unapređenjem demokratskih vrijednosti i vladavine prava.  
 Prilagođavanje NATO standardima u tom smislu praktično se odnosi na sve državne 
funkcije i sve oblasti društveno-političkog života u zemlji. Kroz promijenjenu ulogu alijansa je 
realizovala opredjeljenje da svojim novim teritorijalnim okvirima, zajedništvom i konsezusom oko 
svih pitanja štiti sve članice saveza od bezbjednosno odbranbenih i drugih izazova savremenog 
života. U tom smislu bitno je naglasiti da se pojam državne bezbjednosti danas bitno razlikuje u 
odnosu na prošlost čak i u odnosu na razdoblje nakon dva svjetska rata. Ona više nije usko 
povezana za bezbjednost granica i povredu teritorijalnog integriteta kada su države najčešće 
sklapale dvostrane saveze ili sa nekoliko geografski bližih susjeda. Opasnosti poput terorizma, 
epidemija, prirodnih i industrijsko tehnoloških katastrofa širokih razmjera i sve očitijih klimatskih 
promjena itd, postale su stvarnost savremenog svijeta i globalna prijetnja koja ugrožava njegovu 
stabilnost.  
 Kroz proces globalizacije zaočekivati je da sve što se dogodi jednoj zemlji može se proširiti 
i uticati na druge zemlje. Zato su nam potrebni partneri, jer na taj način šanse da se sačuva 
stabilnost postaju mnogo veće ili kako se to kaže u Predlogu Rezolucije o podršci učlanjenju Crne 
Gore u NATO, dijalog i savezništvo između država osnovni su uslov napretka i države i društva. 
To je razlog zbog čega NATO ne treba gledati samo kao organizaciju koja je važna za pomoć u 
slučaju rata, jednako je važna za kvalitet mira u kome živimo. U  ratu je bitno da se sačuvamo od 
drugih, a u miru prvenstveno od sebe samih. 
 Graditi i unapređivati mir je mnogo više od nepostojanja rata, ali je uvijek mudra odluka koja 
nema cijenu, a najbolje se čuva saradnjom i partnerskim odnosima. Upravo ulaskom u NATO  
savez Crna Gora će imati mogućnost da mnogo bolje iskoristi svoje potencijale, unaprijedi 
demokratske procese, institucije i poslovni ambijent i obezbijedi ekonomski i društveni prosperitet.  



 Kao i 15. septembra 2015. godine kada sam govorila o Rezoluciji o podršci NATO 
integracijama želim ponovo da naglasim da je ulazak u alijansu od naročite važnosti za 
crnogorske građane za koje je tipično da su naglašeni pratriote uvijek spremne da štite domovinu i 
njene granice. To je patriotizam koji u sebi ima elemente viteškog.  
 Međutim, pored ovog koji je uvijek i poželjan i potreban moderno vrijeme zahtijeva i drugu 
vrstu patriotizma, racionalno, promišljeno, odgovorno i dugoročno sagledavanje, razumijevanje 
strateške pozicije zemlje i njenih interesa.  
 Poštovani građani, Crna Gora je spremna da preuzme obaveze kao 29. članica alijanse. To 
je način da se usvoji novi model ponašanja, novi sistem funkcionisanja i države i društva kojim se 
čuvaju sopstveni interesi i unapređuje kvalitet života svakog pojedinca. Ulaskom u alijansu 
ojačaće se međunarodni politički položaj i ugled zemlje i ubrzaće se proces evropskih integracija. 
Članstvo u NATO između ostalog podrazumijeva i redovno učešće u radu njegovih tijela, komiteta 
i odbora koji brinu o specijalizovanim aspektima politike NATO-a. To su Komitet za politiku, 
Komitet za preispitivanje pitanja odbrane, Ekonomski komintet, Odbor za budžet, nauku, javnu 
diplomatiju itd. Zato je vrlo bitno da se građani Crne Gore na pravi način opredijele i da formiraju 
svoj stav prema NATO-u. Iz tog razloga dijalog o značaju evropskih integracija treba nastaviti, 
intezivirati, na način da se u njega još više nego do sada na konstruktivan način uključe ne samo 
političari, stručnjaci iz sektora bezbjednosti i odbrane, nego i profesionalci različitih oblasti 
društvenog života, akademska zajedinca, predstavnici institucija i civilnog sektora, mediji i drugi. 
Na taj način ostvariće se još bolje razumijevanje značaja integracije u evroatlanske strukture od 
kojih korist treba da imaju građani Crne Gore. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 10:51:35) 
 
 Hvala Vam.  
 Kolega Bojoviću, izvolite. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (17.06.16 10:51:43) 
 
 Poštovani građani, 
 Na samom početku diskusije želim da do kraja razobličim i opovrgnem jednu brutalnu i  
neistinitu tezu koja se posljednjih mjeseci plasira na političkog sceni Crne Gore, posebno 
zahvaljujući određenim medijima, vidjeli smo to i po Dnevniku Televizije Vijesti, ne samo na 
režimskom Javnom servisu. Ta teza glasi da je ova tema, tema NATO integracija, tema koja nije 
značajna i nije životna tema u Crnoj Gori. To je jedna do kraja licemjerna i politički neodgovorna 
teza koja se plasira iz razloga koje ću jasno i do kraja razotkriti i razobličiti, a koji su i te kako 
duboko ukorijenjeno političke prirode.  
 Tema NATO integracija Crne Gore je duboko značajna i životna tema u Crnoj Gori. Samo 
podatak da ćemo godišnje kao članica NATO pakta morati da izdvajamo preko 75 miliona evra iz 
budžeta Crne Gore govori koliko je ova tema životna i značajna. Isto tako, moramo da ukažemo 
da se u odnosu na tih 75 miliona evra dva puta manje danas odvaja za sektor poljoprivrede, bolje 
reći za naš Agrobudžet. Takođe, za tih 75 miliona evra koliko bi trebalo izdvajati za učešće u 
NATO paktu godišnje koliko bi se moglo pomoći građana koji su u stanju socijalne potrebe. Dakle, 
jeste životna i značajna tema. Takođe, ako je NATO pakt 1999. godine ubijao djecu u Crnoj Gori, 
ako je tokom bombardovanja ubijeno preko 4.000 civila, 8.000 ranjeno od čega su preko 2/3 civili, 
onda je ovo i te kako životna tema. Znate kako ih je ubijao. Kršeći na najgrublji mogući način 
međunarodno pravo, Povelju Ujedinjenih nacija, zadirući u globalni svjetski poredak i uspostavljeni 
globalni mir. Takođe, ako naša djeca sjutra treba da kao vojnici polažu svoje živote na žrtvenike 
imperijalnih avantura Sjedinjenih Američkih Država, ovo je i te kako životna tema. Ako su na našu 
teritoriju bačene NATO bombe sa osiromašenim uranijumom koje su u sebi sadržale kancerogene 
i mutogene materije i rasule ih širom ove teritorije, zbog čega ljudi umiru i obolijevaju, ovo je i 
tekako životna tema. Ako je NATO stvorio lažnu državu Kosovo koja je postala i dugoročno će biti 
suštinski izvor terorizma u regionu, ovo je i te kako životna tema. Ako nas NATO sukobljava sa 



Rusijom, našim istorijskim saveznikom, jednim od najznačajnijih ekonomskih partnera Crne Gore, 
ovo je i te kako životna i značajna tema. Ako nas guranjem u NATO odvajaju od duhovnog 
civilizacijskog i kulturnog kruga sa namjerom da se zadre u status i identitet istorijske crkve u 
Crnoj Gori, onda je ovo i te kako životna tema.  
 Naš odnos prema NATO paktu je, prije svega, racionalan i egzistencijalno utemeljen. 
Takođe, NATO je agresivni vojni savez koji služi imperijalističkim i neokolonijalnim projektima 
Sjedinjenih Američkih Država. Njihov cilj je da se okupiraju određene teritorije, da se uspostave 
poslušničke i marionetske vlade kakva je danas Vlada u Crnoj Gori. Licemjerna je, takođe, i 
duboko netačna tvrdnja da smo učestvujući u ovoj raspravi doprinijeli ili doprinosimo produbljivanju 
podjela u Crnoj Gori i da na taj način navodno pomažemo režimu. To je apsolutno netačno. Mi 
reagujemo na jednu nelegitimnu, veoma rizičnu i po Crnu Goru istorijski pogubnu politiku koju ovaj 
režim sprovodi za razliku od nekih drugih. Mi doživljavamo problem NATO integracija Crne Gore 
kao važan politički problem u Crnoj Gori, važan i težak spoljno politički problem u Crnoj Gori. Mi 
smatramo da taj problem postoji, za razliku od nekih drugih koji očigledno misle da ovo nije važno 
i nije značajno. Prije svega tu mislim na gospodina Miodraga Lekića, bivšeg lidera Demokratskog 
fronta, koji ne učestvuje u raspravi na ovu temu, bez obzira što su ga za predsjedničke izbore, a 
prije toga i za parlamentarne kao nosioca naše liste, glasali dominantno anti NATO opredijeljeni 
građani. Miodrag Lekić i pored toga smatra da ovo nije značajna tema, da je posljednja rupa na 
svirali i da on ne treba da učestvuje u ovoj raspravi.  
 Šta se iza svega krije, poštovani građani. Miodrag Lekić očigledno ne želi da učestvuje u 
ovoj raspravi da bi prikrio težinu i ozbiljne posljedice istorijskog karaktera po Crnu Goru, ali i da bi 
olakšao dovršetak ovog nelegitimnog procesa pristupanja NATO-u. Poštovani građani, oni koji 
danas nemaju jasan stav o ovom pitanju i koji izbjegavaju raspravu na ovu temu, zapravo 
olakšavaju režimu da realizuje spoljno političke interese, ne Crne Gore, već privatne interese šefa 
režima i njemu najbližih saradnika. Ovaj proces je u isključivom interesu šefa režima, a vidimo ko 
mu pomaže time što ne učestvuje u ovoj raspravi. Oni koji danas ne učestvuju u raspravi 
predvođeni Miodragom Lekićem su pod patronatom Američke ambasade ušli u adaptiranu NATO 
Vladu Mila Đukanovića koja nastavlja da realizuje NATO politiku. Oni su odlučili da pomognu šefu 
režima ulazeći u njegovu Vladu i ne učestvujući u ovoj raspravi, da odluku o članstvu Crne Gore u 
NATO paktu donesu bez referenduma i u Skupštini Crne Gore.  
 Svima je jasno da je ova Vlada, evo i prethodnih nedelja smo vidjeli, jedan perfidan i 
prevarni projekat u službi NATO integracija. Svi koji su dio ove Vlade su u službi tog cilja. Ne 
mogu se, poštovani građani, pred vama pojedini politički subjekti pretvarati da imaju definisan stav 
ili da su čak protiv NATO-a, a da danas ne uzmu učešće u ovoj raspravi. Oni su, poštovani 
građani, ušli u NATO Vladu Mila Đukanovića, i ne samo to. Oni su se obavezali političkim 
Sporazumom da će nastaviti bespogovorno da slijede utvrđenu državnu politiku, dakle politiku Mila 
Đukanovića, dakle politiku učlanjenja Crne Gore u NATO pakt.  
 Izjava novog potpredsjednika Vlade, Milorada Vujovića, i kandidata trojke Lekić, Rakčević, 
Krivokapić, u svojoj prvoj javnoj promociji na režimskom servisu da će kao potpredsjednik Vlade, 
novi potpredsjednik Vlade dati snažan doprinos nastavku NATO integracija Crne Gore dovoljno 
govori o tome koliko su moji stavovi ispravni.  
 Na osnovu svega mogu da zaključim da je jedan od ključnih razloga zbog kojih je gospodin 
Miodrag Lekić napustio Demokratski front je taj što je odlučio da se pridruži onima koji su za 
učlanjenje Crne Gore u NATO pakt i zbog toga su Demokratska narodna partija i Nova srpska 
demokratija odbili da budu prevaspitani i da promijene svoje programsko opredjeljenje kada je u 
pitanju NATO pakt i kada su u pitanju NATO integracije Crne Gore.  
 Takođe, poštovani građani, danas se u Crnoj Gori stvara fiktivna, nelegitimna NATO većina 
koja je zasnovana na krađi izbora, političkoj korupciji i prevari birača. Ta nelegitimna NATO većina 
treba da bude predstavljena u vidu glasača za ovu R 
ezoluciju koja je predložena. Potpuno je jasno da bi odluka o učlanjenju Crne Gore u NATO pakt 
bila duboko nelegitimna odluka, istorijski štetna odluka koja bi proizvela i koja bi proizvodila stalne 
tenzije i podjele u Crnoj Gori. Ako bi se NATO pakt na taj način proširio, bez referenduma, to 
bismo mogli tretirati kao širenje NATO pakta na silu i kao okupaciju Crne Gore od strane NATO 
pakta. Crna Gora je, poštovani građani, talac onih koji su počeli da priznaju da su šefovi 
organizovanih kriminalnih grupa. Šef režima Milo Đukanović zna dobro da ga čeka gora sudbina 



od one koja je zadesila Svetozara Marovića. Ali, ponavljam i potcrtavam, zbog toga sam posvetio 
svoju diskusiju ovom problemu i podvali i prevari koja se priprema građanima Crne Gore, Crna 
Gora nije samo talac Mila Đukanovića. Crna Gora je talac i onih koji su u odlučujućem trenutku 
pružili podršku Milu Đukanoviću ulazeći u njegovu adaptiranu NATO vladu, koja ima za cilj da 
uvede Crnu Goru potpuno nelegitimno, u Skupštini, u jedan agresivni NATO pakt. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:02:05) 
 
 Hvala.  
 Kolega Bojaniću, prije Vašeg dolaska imali smo jednu blagu molbu, sugestiju, kako god 
hoćete da pokušamo da se uzdržimo od komentara kako bi omogućili ostalim kolegama da uzmu 
riječ danas. 
 Izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (17.06.16 11:02:23) 
 
 Poštovani predsjedavajući, nijesam čuo za to. 
 Da vam kažem, vrlo rado bih vam izašao u susret ako biste Vi uticali da mi na Javnom 
servisu dobijemo vremena da pričamo o ovoj temi, jer minuta jednog jedinog nisam dobio na 
Javnom servisu da govorim o ovom problemu. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:02:42) 
 
 Nijesam siguran da sam ja prava adresa  za tu molbu.   
 Izvolite Vaš komentar. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (17.06.16 11:02:58) 
 
 Gospodine Bojoviću, javio sam se Vama za komentar jer negdje ste ispustili, ili ste 
propustili ili nijeste imali kod sebe podatke i činjenice koji potkrepljuju tezu o izazivanju,  
kontraproduktivnom uticaju NATO-a u borbu protiv terorizma. Ne da nijesu spriječili terorizam 
nego su ga i te kako izazvali po cijelom svijetu, tako da, gospodine Bojoviću, molio bih da čujete 
ove podatke, a biće i građanima vrlo interesantno, ja uvijek volim da koristim činjenice i podatke.  
To su podaci, zvanični, Ujedinjenih nacija iz 2015. godine i počinju pitanjem: Da li je dobijen rat u 
Avganistanu i Iraku, kako je slavodobitno Džordž Buš izjavio 2003. godine.  
 Prvo da znate koliko novca je potrošeno za ta dva rata - 4,4 biliona dolara su usuti u vojnu 
industriju u opremu u ratu u Iraku i Avganistanu. Koliko je to u odnosu na bruto proizvod Crne 
Gore? Neka je 4, da mu dodamo malo. To je 1.100 bruto porizvoda Crne Gore, Crna Gora bi 
trebala 1.100 godina da radi i da isfinansira ovako.  
  UNICEF troši godišnje 5,5 milijardi dolara u fondu koji formiraju 128 zemalja da bi pomogli 
djeci širom svijeta. Znate li koliko je ovaj rat potrošio ovih 4,4 biliona u odnosu na ovo što se 
godišnje za djecu troši - 800 puta, 800 godišnjih budžeta za djecu UNICEF-ovih je, da narodski 
kažem, skrkano u rat u Avganistanu i Iraku. 
 I rezultat je porazan, 4.500 % je veći broj žrtava od terorizma od kad su navodno završili rat 
u borbi protiv terorizma i porazili teroriste. 
 U Iraku do 2003. godine broj žrtava akcija bombaša ubica je bio 0, a od 2003. do danas 
1892 slučaja, poginulo je 20 hiljada civila.  
 I na kraju, da se obratim građanima, nek oni sami prosude - da li je danas, nakon ove 
slavodobitne pobjede nad terorizmom, sigurnije mjesto za život Podgorica, Budva, Berane ili 
Ankara, Pariz, Brisel i London, evo i /prekid/ , pored sve te borbe i uspješne borbe protiv 
terorizma. Zahvaljujem. 



 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:06:04) 
 
 Hvala. 
 Da kolega Bojović. 
 Kolega Bulatović, izvolite proceduru. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.06.16 11:06:13) 
 
 U ime kluba DF-a koji učestvuje u radu, obraćam Vam se sa molbom da racionalizujemo 
rad. Prije sam imao potrebu da polemišem sa predstavnicima DPS-a, pa sam odustao od toga. 
Sve ovo što priča gospodin Bojanić ja podržavam. Ali, znate šta se dešava, gospodin Bojanić 
ovdje predstavlja Klub nezavisnih poslanika koji ne učestvuju u radu. /upadica/ Ne, ne vi sami 
sebe predstavljate, a trošite naše vrijeme. Izvinite molim vas ovdje se iza vas kriju oni koji nijesu 
došli, čije stavove ne znamo. Vaš stav zna čitava Crna Gora. Neka dođu članovi vašeg Kluba da 
saopšte svoj stav. Neki su u inostranstvu, jer im je ovo deveta rupa na sviralu.  
 DF nije da se nikome uzme riječ, ali je DF za to, ako smo se dogovorili da završimo u 16 
sati,  ništa lično vaš stav svaki podržavam, ali oni što sjede... /prekid/ U redu, da se dogovorimo 
oko toga, inače će ovi koristiti komentare i nećemo završiti u dogovorenom vremenu. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:07:14) 
 
 Hvala. 
 Kolega Bojaniću, dozvolite. Vi zbilja ovako dođete, pojavite se, uzmete diskusiju, 
komentare, dozvolite da nastavimo u jednom ritmu, dozvolite da ja dam odgovor gospodinu 
Bulatoviću. /upadice/ Molim Vas. Hvala vam. 
 Kolega Bulatoviću, slažem se sa Vašom sugestijom. Upravo sam i ja insistirao i molio, ali 
kao što vidite to teško ide ne ulazeći u vaše političke kvalifikacije, ali što se tiče procedura potpuno 
Vas podržavam. 
 Kolega Bojoviću, izvolite. 
 
 
 VLADISLAV BOJOVIĆ (17.06.16 11:08:07) 
 
 Zahvaljujem. 
 Vrlo kratko. 
 Gospodine Bojaniću,  
 Želio sam da ukažem na činjenicu da danas u Crnoj Gori postoje određeni politički subjekti 
koji se lažno predstavljaju kao opozicioni, a sjede u NATO Vladi Mila Đukanovića, i u vašem 
Klubu. Koji ne žele ovdje da se suprostave pokušaju Mila Đukanovića da na silu i nelegitimno 
ugura Crnu Goru u NATO pakt, a istovremeno očekuju podršku na izborima od anti-NATO 
opredijeljenih birača. Vaša replika ili vaš komentar je upravo samo potvrdio moj prvi stav iz 
diskusije, a to je da je tema NATO integracija i te kako životna tema. 
 Gospodin Bulatović je prilikom svog izlaganja od maloprije ukazao na činjenicu da je preko 
30 milona žrtava na prostorima gdje je NATO pakt intervenisao. Tamo gdje je NATO pakt 
intervenisao nema mira i stabilnosti, već imamo generisan terorizam, ne vidimo da cvjetaju ruže 
kada je u pitanju ekonomska situacija.  
 Dakle, zahvaljujem gospodine Bojaniću, jer ste samo potvrdili moju tezu da je ovo itekako 
životna i značajna tema u Crnoj Gori i da oni koji pokušavaju da to predstave drugačije imaju 
skrivene namjere koje smo mi prepoznali i koje smo ovdje do kraja razobličili. 
 
 



 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:09:42) 
 
 Hvala vam. 
 Kolega Tuponja sada je, a neka se pripremi kolega Šarančić. 
 Izvinjavam se, koleginica Dragičević je već odavno prijavila komentar. U pravu ste. Hvala 
vam. 
 
 
 LJERKA DRAGIČEVIĆ (17.06.16 11:09:55) 
 
 Ja sam juče uštedila četiri minuta i 30 sekundi od svog govora i onda rijetko se javljam, pa 
mislim da imam toliko prava. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, zahvaljujem gospodine potpredsjedniče, 
 Juče u svom izlaganju rekla sam da neću da pominjem zemlje zbog kojih je osnovan 
NATO. Ali, danas moram to da kažem. Čitam vam nešto iz Vikipedije. Neposredno nakon 
okončanja Drugog svjetskog rata Evropa se našla raspolovljena na dva ideološka bloka 
kapitalistički i komunistički pod uticajem Sovjetskog Saveza. 
 I dok se Moskva tjekom 1945. i 1946. djelimično suzdržavala od otvorenog političkog 
djelovanja, u državama u kojima je imala utjecaj, tjekom 1947, a posebno 1948. postalo je jasno 
da se Sovjetska vojska ne samo nema namjeru povući, već da ima namjeru krenuti dalje. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:11:07) 
 
 Hvala Vam. 
 Kolega Bojović, hvala Vam na doprinosu racionalizaciji./upadica/ 
 Molim vas, može, može s molbom da. Izvolite. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (17.06.16 11:11:24) 
 
 Gospodine predsjedavajući, saglasio bih se sa kolegom Bulatovićem. Trebalo bi da znamo 
od sada pa nadalje - da li zaista svi da štedimo vrijeme na način da se pruži prilika što više 
poslanika da iznesu svoj stav, kakav je takav je, bez nekih komentara, jer klasično dolazi do 
zloupotrebe od pojedinaca koji stalno vrte istu priču i stalno se isti javljaju. Mislim da je to 
kolegijalno i molimo bih vas kolko je god moguće da ispoštujemo to da što više ljudi danas govori 
kako bi svi iznijeli neki svoj stav vezano za ovo pitanje, bez nekih komentarisanja, inače kad bi se 
otvorili priča trebalo bi deset dana da se završi ova tema. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:12:07) 
 
 Hvala, hvala.  
 Pa evo, bili smo na dobrom putu da postignemo takav dogovor, takav ritam imali smo par 
ovako da kažem uhodavanja jutros, ali mislim da smo na tom putu, na tom fonu.  
 Kolega Bojaniću, Vi ipak želite da potrošite još koji minut.  
 Supstitucija, izvolite. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (17.06.16 11:12:26) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dakle, klasična zloupotreba teza, gurnuli ste nam ovo potpuno bespotrebno na ovu temu. 
Kao što ste gurnuli, potpisali Rezoluciju, a onda nam ne date da o tome progovorimo. I čim se čuje 



nešto, na šta vi ništa ne možete da odgovorite, e ajmo sad da skratimo vrijeme i da nikom ne 
govori. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:12:49) 
 
 Hvala.  
 Obraćate se na pogrešnu adresu, zaboravili ste sugestiju, molbu rekao bih i politički stav 
koji ste čuli sa neke druge adrese u odnosu na onu kojoj se sada obraćate. Tako da rekao bih da, 
to prosto namjerno želite da zaboravite i ne slučajno, ali dobro to je vaše pravo, vaš politički 
manevar, ali podsjećam da ste dobili stav od prije par minuta od kolege Bulatovića. Hvala.  
 Kolega Tuponja izvolite. 
 
 
 GORAN TUPONJA (17.06.16 11:13:22) 
 
 Zahvaljujem uvaženi potpresjedniče,. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani,  
 Evo samo možda i ja kratko da se osvrnem na Poslovnik. Poslovnik o radu Skupštine 
predviđa da se o jednoj tački dnevnog reda može raspravljati maksimalno tri sata, kršeći tu normu 
Poslovnika Kolegijum je dogovorio da se o ovoj tački raspravlja dva dana.  
 Da se vratim temi. Dakle, članstvo Crne Gore u bilo kojem savezu, a naravno i članstvo u 
NATO savezu, moramo posmatrati sa aspekta državnih interesa. Ovdje smo kao poslanici u 
obavezi da najracionalnije sagledamo sve aspekte, sve prednosti i mane članstva Crne Gore u 
NATO savezu.  
 Ovo je tema u kojoj ne bi smjelo da se zastupaju pojedinačni politički interesi stranaka, ovo 
je tema o kojoj moramo isključivo slijediti državne interese. Pokušati da na bazi argumenata 
procijenimo što je najbolji interes države Crne Gore.  
 Pozitivna Crna Gora se od svog osnivanja snažno zalaže za punopravno članstvo Crne 
Gore u NATO alijansi, naravno, vođeni isključivo državnim interesima. Ne, ne gajimo nikakvu 
posebnu naklonost prema NATO savezu. U ovakvim odlukama nema mjesta emocijama. Stvari 
posmatramo krajnje racionalno i ta podrška je rezultat trezvenog i odgovornog promišljanja.  
 Pitanje je jednostavno - je li za Crnu Goru bolje da bude članica NATO saveza ili ne. I koji 
su to glavni aspekti zbog kojih smo na čvrstom stanovištu da je za Crnu Goru bolje da bude 
članica NATO alijanse. Ako govorimo o sigurnosti, bezbjednosti, teritorijalnom integritetu, onda 
znamo da su ratovi na Balkanu istorijska konstanta, sve se na ovom području mijenjalo samo su 
ratovi ostajali.  
 Naravno, nema sto postotnih garancija da rata u budućnosti više biti neće, ali ulaskom u 
NATO savez opasnost da buduće generacije ratuju kao i sve generacije prije njih se značajno 
smanjuje. Niko ne može da kaže da će opasnost da dođe do nekog novog rata potpuno nestati, ali 
će ta opasnost biti drastično manja.  
 Ako govorimo o opterećenju budžeta za troškove odbrane, da opterećenje na budžet će biti 
veće, očekivanja su da će se kretati od 1,5 do 2% bruto društvenog proizvoda. Ukoliko uporedimo 
kolike troškove bi iziskivala neutralnost za koju se legitimno zalažu pojedini politčki krugovi, onda 
moramo znati da bi ta opcija koštala duplo više, sa neuporedivo manjim postignutim nivom 
sigurnosti, bezbjednosti i odbrane. Ako govorimo o ekonomskom aspektu, ekonomski aspekt 
može biti samo pozitivan. Investicioni ambijent  bi bio zasigurno bolji. Zapadnom kapitalu je od 
krucijalnog značaja da zemlja u koju ulažu novac ima visok stepen vladavine pava i visok stepen 
opšte sigurnosti i bezbjednosi. To su upravno vrijednosti koje baštine zemlje članici NATO- a. Ako 
govorimo o tome ko su članice NATO-a, 28 zemalja - Francuska, Njemačka, Engleska, Italija, 
Španija, Sjedinjene Američke Države, Danska, Luksemburg, Kanada, Holandija, Belgija, 
Norveška, Island itd. Neću pretjerati ako kažem da su to zemlje koje se mogu podičiti najvećim 
stepenom vladavine prava, visokim društvenim standardom i naravno ekonomskom snagom 
kojom raspolažu. Ako je grijeh težiti vrijednostima i standardima ovih zemalja i ugledati se na njih, 
onda sam grešan. Ja želim Crnu Goru u društvu ovih zemalja, želim snažnije veze sa njima. 



Kažem opet ne zbog njih, nego zbog nas, ne bi li nam što dobro prešlo od njih, ne bi li brže 
koračali u pravcu statusa razvijene demokratske zemlje.  
 Nemam ja iluziju da će doći neko sa strane bilo iz Evropske unije ili iz NATO-a, da bi riješio 
naše probleme. Naši problemi su naši problemi, a nemamo ih malo i samo ih mi ovdje možemo 
rješavati, nikakvo članstvo bilo đe neće riješiti naše probleme. Neće naravno nestati ni sami od 
sebe. Mi smo ti koji moramo preuzeti brigu o njima, ali kao članica NATO alijanse stvaramo bolji 
okvir za njihovo rješavanje.  
 Na kraju, ukoliko se u međunarodnoj politici i strateškim opredjeljenjima zemlje vodimo 
emocijama i dozvoli emocijama da utiču na odlučivanje nećemo donijeti dobru odluku. Sve zemlje 
svijeta imaju manje-više bolnu istoriju i ako bi ranije iz prošlosti prioritetno odlučivale našlo bi se 
puno razloga da se međusobno ne udružuju i da međusobno ne sarađuju, ali to srećom nije slučaj. 
Naprotiv, najbolji i brojni su primjeri za to stare evropske zemlje, koje su pored burne istorije i 
mnogobrojnih ratova koje su vodile, danas saveznici ne samo u NATO alijansi već praktično na 
svim poljima.  
 I poštovani građani vrijeme je da se okrenemo budućnosti ove zemlje, ne zaboravimo 
prošlost, ali vrijeme je da se okrenemo budućnosti. Stalno vraćanje u prošlost, sasvim sigurno 
neće nas odvesti u bolju budućnost. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:20:07) 
 
 Hvala Vama.  
 Kolega Šarančić, izvolite.  
 Neka se pripremi koleginica Vuksanović. 
 
 
 DANKO ŠARANČIĆ (17.06.16 11:20:13) 
 
 Hvala vam, potpresjedniče Parlamenta. 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Evo prošlo je ni manje ni više nego devet mjeseci i u ovom parlamentu se rodila jedna nova 
rezolucija, Rezolucija o podršci učlanjenu Crne Gore u NATO. I neka je ne smeta to dobro je, 
tema je od izuzetnog značaja, dobro je da se ispričamo ovdje u Parlamentu, zato i jesmo tu. Ono 
što nije dobro svakako jeste da ćemo ponovo potrošiti par dana na ovu priču u trenutku kada čeka 
sijaset važnih zakona, tema od izuzetnog životnog značaja za građane. I kažem Socijalističkoj 
narodnoj pariji to ne smeta da se dobrano ispričamo i oko svega toga. Uvaženi građani ovo je 
jedna rekao bih copy paste rezolucija, copy paste tekst u odnosu na onaj iz septembra mjeseca 
prošle godine i u čije pisanje mora se priznat nije uložen neki veliki trud i rad. Na osnovu toga, 
naravno, mogu se i naslutiti svi dometi jednog ovakvog dokumenta. Uglavnom nekoliko ustaljenih 
dnevno političkih fraza koje se mogu skinuti danas sa svakog sajta, pozivanje na Ustav, na istoriju, 
na tradiciju, zaklinjanje u demokratiju, ljudska prava, investicije itd. I postavlja se piranje potrebe, 
značaja jednog ovakvog par ekselans političkog dokumenta u ovom trenutku. U trenutku kada 
proces ratifikacija teče određenom dinamikom, vidimo već četiri države su dale zeleno svijetlo u 
svojim parlamentima. Osim upotrebe u dnevno političke svrhe i sticanje jeftinih političkih poena u 
predvečerje već izvjesnih parlamentarnih izbora u oktobru 2016. godine jasno je, dakle ovaj 
dokument bi trebao da posluži kao svojevrstan paravan da se prikrije ono što je loše, a toga nije 
malo. Zašto nema novca za radnike Kombinata aluminijuma i ostale, za majke sa troje djece, 
zašto nam je zdravstveni sistem, poštovani građani, najgori u Evropi, zašto nam je poreski dug 
takav kakav jeste, zašto su nam kamate veće od socijalnih davanja, zašto smo ovako pokradeni i 
rasprodani, zašto ne možemo da imamo poštene i slobodne izbore?  
 Dakle, uvažena gospodo ne može se Rezolucijom skrenuti pažnja međunarodne i domaće 
javnosti ni sa slučaja Budva ni sa neustavnog, nezakonitog i neprimjerenog ataka na 
hiljadugodišnja prava i ustrojstvo svih kanonskih priznatih crkava u Crnoj Gori i vjerskih zajednica, 
naravno bez izuzetka, a zna se da je jedna najugroženija a to je Srpska pravoslavna crkva.  
 Zbog čega vam je baš sada potrebna ova priča? Zar stvarno mislite da će rezolucija imati 



nekakvog efekta, nekakvog dometa, nekakvog uticaja na poslanike, na ministre NATO  država 
kada budu glasali i donosili određene odluke. Ali, ne, mi ovdje izgleda treba sami sebe u nešto da 
ubjeđujemo ili što bi neki rekli ovdje, da se međusobno ovdje samoovlašćujemo, da šaljemo 
nekakve poruke Briselu, Vašingtonu iako oni bolje od nas znaju kakvi smo i koliko smo im 
potrebni.  
 Mi u Socijalističkoj narodnoj partiji, za razliku od mnogih, znamo svoj odnos i znamo svoj 
put. Taj odnos se nije promijenio ni 1998. ni 1999. ostao je isti i danas. Samo podsjećanja radi, još 
neki predlagači ovog dokumenta su gotovo u prvoj polovini svog političkog djelovanja bili protiv 
NATO integracija. A onda su revidirali stav, kad je to postalo politički unosnije, a rekao bih i 
finansijski profitabilnije. Socijaistička narodna partija  je eksplicitno protiv ulaska Crne Gore u 
NATO pakt ili Sjevrnoatlansku alijansu. To kažemo jasno i glasno i ovdje u Parlamentu kao što 
smo to govorili u proteklih 18 godina i svuda gdje javno djelujemo. I kako god da se bude donosila 
ova odluka da li ovdje ili na referendumu, naš stav ostaće nepromijenjen i bićemo protiv 
učlanjenja. Osim toga, smatramo da jedna ovako važna odluka u ozbiljnoj demokratskoj i 
građanskoj državi kakvoj na žalost još uvijek samo težimo, nikako ne bi smjela da se donosi u 
Parlamentu i na vrijeme upozoravamo kao odgovorni i ozbiljni političari na sve moguće posljedice 
koje mogu da se dese ako bude drugačije.  
 Ovakva odluka, uvaženi građani isključivo pripada vama, dakle njegovom veličanstvu  
građaninu kao izvornom nosiocu suvereniteta.  
 Dakle, da se vratim samom tekstu rezolucije u kojem se na samom početku i pozivate na 
Ustav, za koji SNP nije glasala, za mir, bezbjednost, vladavinu prava, istorijska iskustva u regionu 
Zapadnog Balkana, ekonomiju, investicije itd, itd.  
 Naročito su mi interesantna ova istorijska iskustva na koja se pozivate i valjda nijeste mislili 
na 1999. godinu i ta iskustva naših građana kada je NATO u pitanju, ali ja neću o tome sada.  
 Tačka 5 Rezolucije - integracije Crne Gore u NATO interes države i društva u cjelini. 
Naglašavam ovo "društva u cjelini". A kako vi znate uvažena gospodo da je to interes društva u 
cjelini? Po kojoj matematici je cjelina nečega 35 ili 40%, kada je to bila cjelina? Kad ste vi to 
društvo pitali? Zašto se bježi od pominjanja, svakog pominjanja referenduma u ovom parlamentu 
ako je to već interes cijelog društva, kao što kažete? Ako je interes, zašto to društvo onda ne 
iskazuje podršku od 95% ili možda 100% nego ta podrška jedva prelazi 40% uz sve milione koje 
trošite u kampanju. Uostalom kao što su i pljevaljski gimnazijalci nedavno bili meta te vaše 
kampanje i zamislite po nekakvom valjda NATO ratnom raporedu, u Pljevlja je bio upućen ni 
manje ni više nego gospodin minstar pravde. Valjda je on pravnički neznaven, pa ne zna da se 
škole i maloljetni učenici ne bi smjeli zloupotrebljavati u ovakve svrhe. Ne bi me čudilo da se i 
neka nova vojna baza planira vjerovatno u Pljevljima jer nas ništa nije zaobišlo ni prljave 
tehnologije, ni uništavanje šuma, ni sve ostalo, odliv stanovništva itd.  
 Ova rezolucija ne navodi, ne daje, ne objašnjava razloge zbog koje bi Crna Gora trebala da 
postane punopravna članica NATO pakta, niti daje neku valjanu argumentaciju. Naprotiv, u stilu 
jednog eseja na zadatu temu koji bi svaki osnovac danas mogao da napiše uz pomoć Interneta i 
savremenih tehnologija. 
 U tački 6 se recimo ohrabruju svi nadležni državni organi, nosioci zakonodavnih, izvršnih i 
sudskih funkcija da u okviru svojih nadležnosti poštujući ustavna načela podjele vlast i nastave sa 
realizacijom konkretnih mjera usmjerenih ka sveokupnom unapređenju ambijenta u cilju 
ostvarivanja tih važnih ciljeva itd.  
 Mi dakle, poštvani građani najviše volimo da se samoohrabrujemo. Pazite, poštovani 
građani, ova skupština ohrabruje nosioce zakonodavnih funkcija, dakle ohrabruje samu sebe da 
nešto više preduzme po pitanju NATO integracija. E, ima li većeg paradoksa od svega ovoga. I 
tako redom, tačka po tačka, sve u istom stilu i sve sa istim namjerama, a tek obrazloženje 
rezolucije predstavlja posebnu priču. I često čujemo da je, to je bilo napisano u onoj prvoj rezoluciji 
kad je u pitanju Crna Gora, alijansa čini takozvani presedan u sprovođenju politike otvorenih vrata, 
da  je nama dodijeljen poseban status, da su nam rezultati za divljenj itd, itd. Pa kako su nam 
gospodo otvorena vrata kad nas evo primaju 10 godina i nikako da nas prime u tu alijansu, nikako 
da dočekamo taj svečani trenutak. I kad je sve tako idealno zašto zvaničnici NATO država pri 
svakom pominjanju Crne Gore i dalje pozivaju isključivo Vladu, a nekada i ostale institucije, ali 
najviše Vladu da nastavi reforme sektora odbrane, bezbjednosti, obezbijedi vladavinu prava, punu 



demokratiju itd. Od nedavno i da poveća svoj vojni budžet o čemu smo čuli ovdje od ostalih 
kolega. I neobjašnjiva je logika koja po svaku cijenu želi da brani neodbranjivo. Ekonomija se 
pominje kao snažan argument. Pa zar nemamo najveću razmjenu sa Srbijom. Najveći broj turista 
iz Rusije, iz Srbije. Odakle su nam strane investicije uvažena gospodo? Najveću kapitalnu 
investiciju u istoriji Crne Gore, autoput, dobijamo kredit i grade Kinezi. Vjerovatno u perspektivi 
planirate da Kina  postane članica NATO pakta. 
 NATO je  izgleda najveći prioritet, samo što neprosvijetljeni građani još ne znaju, pa ih treba 
očigledno edukovati. Šta je sa pričom oko Drugog bloka Termoelektrane Pljevlja i strateškim 
partnerom A2A? Mart, jul, oktobar, decembar pa ako ne bude, ponovo ćemo se sastati. Što je 
Crna Gora bliže NATO-u čini mi se, gradnja Termoelektrane je sve dalja. Imamo samo jedan 
primjer, tamo ide kapital, tamo gdje je interes. Uvaženi gospodine potpredsjedniče Parlamenta, 
hvala Vam. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:30:19) 
 
 Hvala Vama.  
 Koleginica Vuksanović, neka se pripremi kolega Konatar.  
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (17.06.16 11:30:25) 
 
 Zahvaljujem se uvaženi predsjedavajući.  
 Hvala Vam što ste mi izašli u susret i pomjerili mi diskusiju, jer nijesam došla na vrijeme.  
 Uvažene kolege poslanici, poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Pred nama se zaista nalazi jedan veoma značajan akt što su rekli i moje prethodne kolege 
iz poslaničkog Kluba Socijaldemokratske partije. Ono što ja želim da istaknem jeste da ova 
rezolucija u stvari predstavlja i ulazak sam u NATO, ostvarenje onih programskih ciljeva koje je  
Socijaldemokratska partija postavila pred sobom u osnivanju. I mi smo jedina partija na političkoj 
sceni Crne Gore koja je od početka svog osnivanja u program imala ulazak u NATO i evropske 
integracije.  
 Ono što želim da poručim građanima Crne Gore, Crna Gora će ući u NATO i tačku 
stavljamo na to. Crna Gora će ući u NATO, Crna Gora mora ući u NATO i ta odluka biće donijeta 
ovdje u parlamentu Crne Gore. Zato i vjerujem da ova rezolucija koja je jednom već bila donijeta 
15. septembra prethodne godine, možda i nije trebalo da se nađe na klupama, osim ako se možda 
nijesu trebale aktivirati neke nove podjele na što je ukazivao gospodin Rastoder i gospodin 
Krivokapić, ali vjerujem da nije intencija ovih podjela da se eventualno razmišlja da se o ovome 
odlučuje na referendumu, jer o ovom pitanju se neće odlučivati na referendumu. Jer, svi oni koji su 
za ulazak u NATO već su rekli da će se o ovom pitanju odlučivati ovdje u parlamentu jer mi smo 
ovdje predstavnici građana i znate tačno po poslaniku koliko hiljada građana stoji iza jednog 
poslanika. Vjerujem da će svaki poslanički klub držati do riječi i sprovesti u djelo ono što je rekao. 
To je da ćemo mi koji smo za NATO odlučivati o ovome u Parlamentu Crne Gore. Svaki građanin i 
svaki politički subjekat ove države ima pravo da vjeruje u nešto i ima pravo na svoj stav. Apsolutno 
ne želim da ulazim u ničiji stav da li je neko za NATO ili nije. Ono što želim da poručim građanima 
koji smatraju da ne treba da uđemo u NATO, dozvolite mi da istaknem one argumente za koje mi 
iz Socijaldemokratske partije smatramo da treba da uđemo u NATO i Crna Gora će ući u NATO. 
Prije svega, ulaskom u NATO konačno stavlja se kruna na nezavisnu državu Crnu Goru. Mi smo 
nezavisnu državu Crnu Goru izborili na referendumu, ali potvrda te nezavisnosti, konačna kruna i 
pečat na tu nezavisnost biće ulazak u NATO. Zašto? Zato što će tada konačno poslije više, 
možemo reći, vjekova, biti potvrđene, utvrđene i do kraja sačuvane granice Crne Gore. Neće biti 
prostora za bilo kakve nove ideologije, stare ideologije da se sprovedu, eventualno, djela, neće biti 
više ratnohuškačkih politika i vođenja politika rata za mir.  
 Ono što je najvažnije, u državi koja bude ušla u NATO neće moći da bude korupcije i 
organizovanog kriminala. E, tu je ono što nam nedostaje. Džaba nama država Crna Gora i džaba 



NATO ako se mi ovdje ne izborimo za principe vladavine prava. Ostvariti princip vladavine prava 
znači imati legitimitet, opravdanje pravnih normi u njihovom donošenju, a legalitet u njihovoj 
primjeni. Legalitet znači zakonito postupanje. Ko treba da postupa zakonito? I mi ovdje u 
zakonodavnoj vlasti, a naročito oni koji sjede u izvršnoj vlasti, a i oni bogami koji štite prava 
građana, a to su sudovi, tužilaštva i policija i svi ostali. Kada dođemo u NATO neće biti 
privilegovanih i neće biti pošteđenih. Kada budemo imali takvu državu u kojoj ćemo da se borimo 
protiv organizovanog kriminala i korupcije, u kojoj ne smije i ne može biti pošteđenih i 
privilegovanih, tek tada možemo govoriti da smo na dobrom putu da ostvarimo sve one principe 
vladavine prava, a samim tim i da govorimo sjutra o Crnoj Gori kao pravnoj državi. Kada dođemo 
do toga da je Crna Gora pravna država, onda možemo govoriti o tome da idemo u bolje sjutra, a 
bolje sjutra znači bolje za državu Crnu Goru i sve njene građane.  
 Nije samo dovoljno deklarisati se da ste za NATO. Ima i onih koji se ne deklarišu za NATO, 
što je rekao uvaženi predsjednik SDP-a gospodin Krivokapić, a koji u duhu svojih partija poštuju 
principe vladavine prava. Ne možemo govoriti o pravnoj državi, o principima vladavine prava ako 
glasamo u parlamentu za ugovore koji su štetni po građane i po državu. Ti štetni ugovori za 
posljedicu imaju ne davanje u dugoročne zakupe nego rasprodaju državnih resursa. To nije više 
građana Crne Gore i naše države nego je to nekih investitora. Investitora sa vrlo sumnjivom 
kriminalnom prošlošću ili su u pitanju možda na nekim mjestima čak i kvazi investitori iza kojih se 
kriju subjekti koji su sa pozicije vlasti isto ličnosti izigravali i kupce i prodavce. To nije naše da se 
mi ovdje bavimo, ostavimo nadležnim državnim organima da utvrde kako i na koji način su se 
valorizovala državna dobra koja treba da služe svim građanima ove države, kako su se ona 
valorizovala. Tek pod okriljem NATO-a sva ova pitanja koja smo ovdje postavili, imaće za 
posljedicu da rezultati nadležnih državnih organa u borbi protiv korupcije i organizovanog kriminala 
konačno se valorizuju na pravi način. Tada ćemo svi mi koji se borimo za princip vladavine prava i 
pravne države biti pod zaštitom NATO-a. Tada tek možemo imati sigurne granice i tada tek 
možemo govoriti o nekim ozbiljnim investitorima jer samo ozbiljne investicije mogu dovesti do 
boljeg života građana.  
 Mi smo do sada za ovih 25 godina imali brojne privatizacije koje su štetne jer da su bile 
kako treba danas bi penzioneri imali plate 1200 eura, profesori ne bi imali platu kao što imam ja 
620 eura poslije 15 godina staža nego bi sigurno kao profesor Univerziteta sa 15 godina staža 
barem imala 1600, a ne 600. Danas sam poslanik, malo imam veća primanja, sjutra možda neću 
biti poslanik, pa se vraćam na tu profesorsku platu. Učila sam školu da napredujem i da bolje 
živim, da moje dijete bolje živi. Međutim, ovdje su se uloge zamijenile. Nečija djeca, ničim 
zasluženo, žive odlično, putuju po inostranstvu, uče strane jezike, a ja kao profesor Univerziteta 
nemam finasijskih mogućnosti da to pružim mom djetetu.  
 Zato, vjerujem, samo ne bih željela da stalno spočitavate SDP-u 25 godina, mi smo koji 
smo pošteno radili u SDP-u sve radili da spriječimo štetno što se moglo spriječiti. Ono što nijesmo 
mogli da spriječimo nijesmo uspjeli, ali ćemo se boriti protiv svih onih stvari koje predstavljaju 
štetne odluke države. Pitam ovdje sve prisutne da li je ostvarivanje principa vladavine prava 
činjenica da ministri u Vladi Crne Gore ne primjenjuju zakone i da li se to može podvesti pod 
zloupotrebu službenog položaja i nesavjesnog rada u službi. Kako je moguće da su budžetom 
Crne Gore opredijele sredstva za radnike KAP-a koji danima sjede ispred Skupštine Crne Gore i 
da tih sredstava odjednom nema? Gdje su pare? Gdje su pare od svih privatizacija po Crnoj Gori? 
Gdje su radnici? Kakav je ovo život ovdje? To se pod hitno mora promijeniti. Znam da ovdje, bez 
obzira na to da li postoje razlike u mišljenjima hoćemo u NATO ili nećemo u NATO, svi časni ljudi 
će se založiti da se napravi država koja će biti pod okriljem NATO-a, država koja će ostvarivati 
principe evropskih integracija i država u kojoj neće više biti organizovanog kriminala i korupcije da 
bi svi u ovoj državi živjeli bolje, a ne samo pojedinci.  
 U tom dijelu želim da kažem da je Socijaldemokratska partija predložila i amandman na ovu 
rezoluciju koji želim da pročitam radi svih građana Crne Gore. Citiram: "Imajući u vidu značaj 
vladavine prava za proces NATO integracija Skupština ohrabruje sve političke subjekte da nakon 
utvrđivanja krivične, sprovođenjem političke odgovornosti svih lica za koje je dokazano da su se 
ogriješila o zakon, posebno djelima organizovanog kriminala i korupcije, primjerom pokažu 
poštovanje standarda koji važe u NATO zemljama i političku kulturu koja se u njima njeguje, time 
iskrenu posvećenost NATO integracijama". Vjerujem da svi oni koji se bore protiv organizovanog 



kriminala i korupcije će podržati ovaj amandman, naravno koji su u duhu NATO integracija i da 
ćemo zajedničkim radom i posvećenim odnosom prema ovom narodu i ovoj državi imati ubrzo 
prve rezultate, a da ćemo ulaskom u NATO stvoriti čvrste temelje da Crna Gora ide dalje, da 
osigura svoje granice, da se dovedu pravi investitori, da se uloži u ekonomiju ove države jer samo 
na taj način građani ove države mogu živjeti bolje. Ova država je država svih građana, a ne 
država pojedinaca. Ono što je vrlo značajno jeste pojedinim ministrima, a oni odlično znaju na koje 
se odnosi moja diskusija, želim da poručim da ovo nije njihova prćija, nije obala Crne Gore i 
državna dobra prćija njihova nego je to imovina svih građana i mi je moramo zaštititi. Možemo je 
samo zaštititi od ovakvih ulaskom u NATO. A ko su oni? Neka se njima bave oni koji su za to 
nadležni. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:40:13) 
 
 Hvala Vama.  
 Uglavnom smo uvažili sugestiju da nema komentara, osim jednog komentara, kolege 
Nišavića. Dogovorili smo se, ali izvolite. 
 
 
 RADOSAV NIŠAVIĆ (17.06.16 11:40:33) 
 
 Zahvaljujem, gospodine potpredsjedniče. 
 Gospođo Vuksanović, ne mogu se složiti sa Vašom konstatacijom da će uglavnom časni 
ljudi glasati za ulazak Crne Gore u NATO. Mislite li Vi da ovih 60% građana Crne Gore i nas ovdje 
40% poslanika u Skupštini Crne Gore su nečasni ljudi koji nećemo podržati ulazak Crne Gore u 
NATO? Sada mi je jasno zbog čega vi tražite da ne bude referenduma jer jedino ova vaša ideja 
može proći ovdje u Skupštini nego nadam se da će novi saziv Skupštine drugačije odslikati 
raspoloženje naroda, tako da neće biti problema oko toga hoće li Crna Gora biti članica NATO-a ili 
neće. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:41:38) 
 
 Hvala Vam.  
 Izvolite, koleginice Vuksanović. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ (17.06.16 11:41:43) 
 
 Uvaženi kolega Nišaviću, mora da ste me pogrešno razumjeli. Rekla sam da će svi časni 
ljudi koji se bore protiv organizovanog kriminala i korupcije, vjerujem, podržati amandman SDP-a, 
a kojima su u duhu NATO integracije, to sam rekla. Apsolutno nisam željela da utičem. Znači, tako 
sam rekla, da svi časni ljudi koji su protiv korupcije i organizovanog kriminala, a kojima je u duhu 
NATO, kada kažem u duhu mislim u političkom programu, što ne znači da apsolutno tražim od vas 
da vi ako nećete glasati za rezoluciju, pretpostavka da nećete glasati za amandman, daleko od 
toga. Govorila sam o amandmanu SDP-a u odnosu na one za koje vjerujem da im je u duhu 
programa, prvenstveno mislim na kolege iz DPS-a, na kolege iz Pozitivne Crne Gore, na kolege iz 
manjinskih partija, da će podržati ovaj amandman Socijaldemokratske partije, ako ćemo do kraja. 
I, ono što se tiče glasanja u parlamentu, smatram da sam ja ovdje neko u smislu predstavnik 
građana. Ovdje predstavljam građane Crne Gore, nijesam došla samoinicijativno ovdje. Ne vidim 
razloga da se ovdje ne donese odluka o ulasku u NATO s obzirom na činjenicu da ovdje sjede 
predstavnici građana. Na neki način za mene je vox populi vox dei - glas naroda, glas boga za 
mene. Mene je narod ovdje glasao... /upadice/ Ne, govorim o ovom glasanju ovdje. Zahvaljujem. 
 
 



 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 11:43:10) 
 
 Zamolio sam kolege iz DPS-a koji su insistirali da uzmu pravo i dobiju pravo, tražena je 
replika vezano za pominjanje Kluba Demokratske partije socijalista, zamolio sam da to izostane 
ovoga puta, ostajući i ja začuđen da se mjera nečije časnosti mjeri da li će neko prihvatiti ili ne 
nečiji amandman. Mislim da je to ipak amandman, bilo koji, bilo od koga i bilo kog sadržaja. Mislim 
da ne možemo prosto uvoditi te kriterijume i takve kvalifikacije davati povodom jednog jedinog 
amandmana. Hvala vam na razumijevanju. Hvala i kolegama iz DPS-a koji su odustali od replike.  
 Kolega Konatar, a neka se pripremi kolega Bulajić. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (17.06.16 11:44:13) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajući.  
 Poštovani građani Crne Gore, uvažene kolege poslanici,  
 U ime Građanskog pokreta URA želim još jednom jasno da ponovim da mi apsolutno 
podržavamo članstvo Crne Gore u NATO-u, to je i zapisano u našem programu i oko toga 
apsolutno nema ništa sporno. To je neka vrijednost za koju se mi zalažemo. Naš stav je da je to 
najbolji okvir za Crnu Goru i njene građane.  
 Poštovani građani, ono što jeste sporno u ovom trenutku, a opet ponavljam sami tekst 
rezolucije je u velikoj većini svog sadržaja za nas nesporan, ono što je sporno jeste što danas mi 
govorimo o ovoj rezoluciju, imamo ovu rezoluciju na dnevnom redu, a o ovome smo već 
raspravljali prije manje od godinu dana. Mi sada ponavljamo nešto što smo već kao Skupština 
utvrdili. Ova rezolucija je danas na dnevnom redu, ona niti ima za cilj niti će riješiti i jedan problem 
sa kojim se danas suočavaju građani Crne Gore. Ova rezolucija svojom sadržinom i time što je na 
dnevnom redu niti će ubrzati evroatlantske integracije Crne Gore jer i sa ovom rezolucijom i bez 
nje proces evroatlantskih integracija se u ovom trenutku odvija bez problema. Jer, kao što vidimo, 
proces ratifikacije Protokola o pristupanju Crne Gore NATO-u se usvaja, već je počeo da se 
usvaja u parlamentima zemalja članica NATO-a i taj proces će se nastaviti u narednom periodu.  
 Ono što ova rezolucija u ovom trenutku primarno ima za cilj jeste da se skrene pažnja sa 
stvarnih problema sa kojima se danas suočavaju građani Crne Gore. Ovo je svojevrstan manevar 
da, kada u izuzetno teškoj situaciji u kojoj se danas nalaze građani Crne Gore, mi u ovom trenutku 
dok na dnevnom redu imamo vrlo važne životne zakone za život građana Crne Gore, mi dva dana 
raspravljamo o nečemu što smo utvrdili. Zašto? Zato što ova rezolucija, već sam rekao, ne rješava 
stvarne probleme. Koji su stvarni problemi? Preko 40.000 nezaposlenih građana trenutno živi u 
Crnoj Gori. Preko 15.000 mladih je trenutno nezaposleno. Više od 10.000 višokoškolaca se 
trenutno nalazi na Birou rada. Skoro 16% stanovništva Crne Gore živi u siromaštvu, a skoro 
polovina stanovništva Crne Gore praktično živi na ivici egzistencije. Mi danas pričamo o rezoluciji, 
opet, koja ima isti tekst kao što je imala ona prije devet mjeseci.  
 Pitam kolege poslanike koji su potpisali imenom i prezimenom ovu rezoluciju i stavili je na 
dnevni red, svakoga pojedinačno, a zbog građana Crne Gore, zašto gospodo nijeste podnijeli 
rezoluciju o naplati poreskog duga u Crnoj Gori koji trenutno iznosi kao naplativi iznos preko 230 
miliona eura koje duguju državi Crnoj Gori, što se čeka da bude naplaćeno od vaših prijatelja, 
vaših finansijera, biznismena koji su vama bliski? Je li to problem? Evo, podnesite inicijativu za 
rezoluciju, prvi ću je potpisati.  
 Mi danas trebamo da govorimo, govorili smo juče, o Rezoluciji o pristupanju NATO-u. Sjutra 
ćemo da pričamo o referendumu iz 1992, o referendumu iz 2006. godine, preksjutra ćemo da 
pričamo o jeziku, o crkvi, o zastavama, o grbovima, a nama danas tu ispred Skupštine, svaki dan 
prolazimo pored njih, sjede ljudi koji se suočavaju sa stvarnim životnim problemima koji očekuju 
da budu riješeni, sjede ljudi koji štrajkuju zbog toga što država odbija da sprovede zakon. Danas u 
Crnoj Gori nema grada gdje nema nekog štrajka. Ali, ne, mi u ovom trenutku treba da 
raspravljamo o nečemu o čemu smo već raspravili, o nečemu što je već doneseno u Skupštini 
Crne Gore.  
 Da li znate, gospodo, uvažene kolege poslanici, koliko je danas u Crnoj Gori obespravljenih 
ljudi, ljudi koji trpe nepravdu, ljudi koji od nas ovdje očekuju da rješavamo njihove probleme? Mi 



dva dana gubimo da raspravljamo o nečemu što je nesporno. Zašto? Da bi vi skrenuli priču sa 
onoga što su suštinski problemi u Crnoj Gori. Što su suštinski problemi? To što danas nama 
radnici rade praktično u uslovima modernog robovlasništva, što veliki biznismeni u Crnoj Gori koji 
primaju menadžerske i ne znam ni ja kakve nagrade svojim zaposlenim daju jedan dan mjesečno 
da imaju slobodno, što ih osiguravaju na minimalnu zaradu ili ih uopšte ne osiguravaju, što im ne 
uplaćuju doprinose. Imamo situacije da majke sa troje i više djece zbog toga što im neko nije 
uplaćivao doprinose godinama ne mogu da ostvare to pravo. To je problem, o tome trebamo da 
razgovaramo.  
 Mi u Crnoj Gori imamo situaciju da svaki deseti čovjek prima socijalnu pomoć, zvanično. Mi 
razgovaramo o ovome kao da je ovo najveći problem u Crnoj Gori. Ponoviću, Građanski pokret 
URA podržava učlanjenje Crne Gore u NATO, ali ne vidimo ni poentu ni svrhu da danas opet o 
ovome razgovaramo.  
 Gospodo kolege poslanici iz DPS-a i svi oni koji su potpisali ovu rezoluciju, predložili je, 
možete ovakve rezolucije svaki dan u narednom periodu da predlažete Parlamentu Crne Gore. 
Svaki dan predlažite rezolucije, svaki dan pravite manevre, diverzije, odvraćite pažnju sa stvarnih 
problema, ali gospodo, vi ne možete pobjeći od promjena jer su promjene već počele i, kako su 
kolege već rekle, te promjene će za vas biti vrlo bolne. Ono što je prioritet u ovom trenutku, kada 
je u pitanju ova važna tema, sama tema učlanjenja Crne Gore u NATO-u jesu slobodni izbori. Oni 
su, poštovani građani, temelj svega u ovom trenutku. Bilo da će se o učlanjenju Crne Gore u 
NATO odlučivati u Skupštini ili će se odlučivati na referendumu, slobodni izbori su ključ zbog toga 
što niti predstavnici u Skupštini koji budu izabrani, a ne budemo imali slobodne i fer izbore, ne 
mogu biti legitimni tako ni taj referendum ako on nije slobodan i fer ne može imati nikakav 
legitimitet.  
 Zbog toga, poštovani građani, insistiram i uvijek ću pozivati da se okrenemo rješavanju 
stvarnih problema u Crnoj Gori. Jer, ove probleme apsolutno niko umjesto nas neće riješiti. 
Okrenimo se ljudima koji trpe nepravdu svuda oko nas, okrenimo se stvarnim problemima. Nadam 
se da ćete za razliku od juče svi i sa moje desne i lijeve strane, imati sluha za probleme kao što je 
problem dječijih dodataka koji sam iznio juče da bude uvršten u dnevni red. Vi ste kolege iz DPS-a 
to odbili. Nadam se da ćete u narednom periodu pokazati više sluha za stvarne probleme sa 
kojima se suočavaju građani Crne Gore nego što to u ovom trenutku radite jer trenutno ne radite 
ništa da građani Crne Gore žive bolje. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 11:55:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Komentar, poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.06.16 11:55:27) 
 
 Gospodine Konatar, Vi ovdje pokušavate da lansirate sljedeću stvar, da vi sa koalicionim 
partnerima DEMOS-om i SDP-om čudo činite u koalicionoj Vladi Mila Đukanovića i da je ovo 
nebitno pitanje i da se mi sada bavimo sporednim stvarima. Vidjećemo kada bude glasanje da li 
ćete uredno da glasate za ovu rezoluciju. Da li ćete da glasate vi iz URA-e za ili protiv. Ako budete 
napustili glasanje i pridružite se onima koji su vaši partneri koji očigledno neće glasati, a bili su 
protiv rezolucije to jeste neki signal.  
 Pozivam vas umjesto rezolicije o naplati poreskih dugova, ovog bombardovanja svaki dan 
sa nekim stvarima, napustite Vladu Mila Đukanovića, zajedno sa Demokratskim frontom i drugim 
opozicionim partijama da izađete na proteste i da srušimo tu Vladu jer fer izbora nema dok je Milo 
Đukanović na čelu tih izbora. Vi ste potrošili od 27. januara do danas u vašem nadgornjavanju ko 
će biti ministar, ko će biti ovo, ko će biti ono, dva i po mjeseca, od 27. januara do sredine maja ste 
potrošili dva i po mjeseca i sada se brinete za dva dana. Vi ste možda potrošili budućnost Crne 
Gore ako ostanete u toj Vladi. Mogu vam reći nema fer izbora ako Vladu vodi Milo Đukanović i to 
zna predsjednik vaše stranke, odnosno pokreta, ne znam kako se zove.  



 Znate, URA je za NATO i mi ćemo postati član NATO-a, a vi, gospodo, koji ste protiv 
NATO-a to pitanje nije bitno, hajmo svi da budemo za NATO. Nećete nas uvući u tu priču. Mi smo, 
prije svega, protiv Mila Đukanovića i režima Mila Đukanovića. Subjekti Demokratskog fronta i neke 
ličnosti ovdje su odavno protiv Mila Đukanovića. To što nije smijenjen je zato što mu je uvijek neko 
pružio ruku u osudnom trenutku kao što je, nažalost, i trojka DEMOS, URA i SDP to učinila sada.  
 Prema tome, obavimo mi ovu raspravu da vidimo kako ćete vi da glasate. Vi ćete najveći 
doprinos da date ako ne budete glasali za ovu rezoluciju, izađite napolje, i vi, i SDP. Znate šta će 
se desiti? Desiće se da oni nemaju 50 koliko su imali prošli put nego će da pošalju poruku da su 
jedva sa Pozitivnom uspjeli da dođu do neke natpolovične većine koja je za njihove partnere 
snažna poruka da su oni u međuvremenu u oblasti vladavine prava, u oblasti priprema za fer i 
demokratske izbore napravili korak naprijed. Ustao sam da vas pozovem - napustite Vladu Mila 
Đukanovića. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 11:58:32) 
 
 Hvala vam.  
 Odgovor na komentar, poslanik Konatar. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (17.06.16 11:58:37) 
 
 Uvaženi kolega Bulatoviću, rekli ste da mi trošimo budućnost Crne Gore, a ja mislim da sa 
ovim što vi radite i sa nekim potezima koje ste radili u prošlosti, da ste upravo vi potrošili dobar dio 
budućnosti Crne Gore i njenih građana. Mi smo tu da se borimo i mi smo napravili nešto što se do 
sada nije dešavalo u političkoj praksi u Crnoj Gori. Vi mislite da nije bilo Vlade izbornog povjerenja 
da bi se došlo do ovih informacija i da je njima milo što su izašle informacije o poreskom dugu i 
svemu onome što se dešava. Ne bih rekao da se vi sjekirate jer je taj dan kada je to izašlo bila 
prilična nervoza u Poreskoj upravi i to od pojedinih centara koji treba da budu nervozni. Od deset 
do dvanaest hiljada eura, trebaju da znaju građani Crne Gore, otkriveno je da Ministarstvo rada i 
socijalnog staranja daje mimo zakona u izborne svrhe na mjesečnom nivou.  
 Možda je to beznačajno za vas. Mislim da nije. Radi se u odnosu na šest ili sedam mjeseci 
o 60.000 ili 70.000 eura koje idu na kupovinu glasova. Otvorila se priča oko Zavoda za 
zapošljavanje. Očekujem da se otvori priča i oko biračkih spiskova. I vi ako očekujete, zašto 
pozivate da se napusti Vlada? Očekujete da se otvori priča, a pozivate napustite Vladu.  
 Pozivam vas, nemojte više da trošite budućnost Crne Gore. Rekao sam vam hajmo 
zajedno da radimo, ali ne ako se nešto kosi ili izlazi iz kolosjeka onako kako ste ga vi predvidjeli, vi 
u tome nećete da učestvujete. Kažete ko nije s nama, svako drugi je izdajnik. Ne možete tako da 
funkcionišete. To ko je, a ko nije, to će suditi građani. Sudili su i na osnovu toga što smo radili i što 
ćemo raditi itd. Samo, opet vam kažem, nemojte svjesno da pomažete DPS-u. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:01:40) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanik Bulajić ima diskusiju, a neka se pripremi poslanik Nimanbegu. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (17.06.16 12:01:50) 
 
 Poštovani građani, 
 Odmah na početku želim da saopštim da čitava kampanja uvlačenja Crne Gore u NATO 
mimo volje njenih građana nema dodirnih tačaka sa povećanjem bezbjedonosne političke ili 
ekonomske stabilnosti Crne Gore. U pitanju je samo povećanje NATO kontrole nad Mediteranom, 
uspostavljanje još čvršćeg protektorata nad zemljama bivše SFRJ, i ono što je najvažnije za 



Sjedinjene Američke Države i ostale NATO  zemlje da se ta ratoborna alijansa što bolje ukopa na 
granicama sve moćnije Rusije, a sve to u svijetlu instaliranja NATO raketnih sistema u Rumuniji i 
perspektivno na prostoru lažne države Kosovo.  
 Pitanje ulaska Crne Gore u NATO ima nedvosmislene reperkusije, da li će ili neće, ne samo 
po Srbiju kako se to spočitava, već i na čitav region. S tim u vezi je i instaliranje pomenutih 
sistema protivraketne odbrane NATO-a, odnosno pitanje smisla te protivraketne odbrane. Time se 
između ostalog može objasniti i brutalno miješanje ključne ambasade NATO-a u Crnoj Gori 
prilikom rekonstrukcije i očuvanja 40. Vlade Crne Gore.  
 Dakle, u pitanju su čisto tuđi interesi, ali ne i interesi ogromne većine građana Crne Gore. 
Sjevrnoatlanski savez, poznatiji po skraćenici NATO pakt, je prema dosadašnjim aktivnostima 
brutalni, nehumani, agresivni, anticivilizacijski, imperijalistički instrument koji se koristi za sukob 
civilizacija. Osnovni razlog za postojanje NATO pakta je vođenje rata. Prošlost te alijanse u ulozi 
glavnog policajca imperijalizma najtješnije je povezana sa brutalnim kršenjima Međunarodnog 
prava. Kao i kod svih agresija takvog tipa u čijoj osnovi je svakako nesavladivi psiho istorijski 
problem NATO agresije su obilježene strahotama, razaranjima i životima hiljada djece. 
Dobrovoljno tražiti, bolje reći moliti, i to moliti one koji su uvijek kad im se pružila prilika pokušavali 
da nas istrijebe, dakle moliti njih i dobrovoljno tražiti za svoj narod kolonijalni status, za moj razum 
to predstavlja neshvatljiv čin.  
 Želja malene Crne Gore da postane dio NATO organizacije, koja predstavlja glavni globalni 
remetilački faktor, apsolutno je suprotna njenoj istoriji, njenom biću i njenoj tradiciji. Kroz svoju 
istoriju uvijek je bila sposobna da prepozna prijatelja i neprijatelja. Ovo je valjda prvi put da se 
Crna Gora odriče sebe, da se odriče svoje suštine. Glavni intervencionista svijeta koji je i 
neprikosnoveni gazda NATO pakta, uzgred i jedina država koja je u do sad poznatoj istoriji 
upotrijebila atomsku bombu na neku drugu državu i njene civile, dakle Sjedinjene Američke 
Države, po principu aktivnosti najopasnije bolesti današnjice svoj rat protiv ostalog svijeta uz 
nesebično korišćenje ostalih članica NATO-a, otpočela je 1999. godine, nezapamćenom agresijom 
na Saveznu Republiku Jugoslaviju, odnosno na Srbiju i Crnu Goru. Zatim 2003. godine u Iraku 
napravljen je po priznanju mnogih i američkih autoriteta vjerovatno najveći zločin novije istorije 
svijeta. I tako sve do danas to se razvija u najveću planetarnu bolest.  
 Projekat 2000, za novi američki vijek, bio je okosnica plana voditi rat bez granica. Dakle, 
Jugoslavija, Avganistan, Irak, Libija, Sirija, Ukrajina, ko  je sljedeći na redu? Iran, možda opet 
Somalija, možda opet Blakan, u jedno sam siguran bez obzira na sve planove, mišljenja ili teorije 
Zapad neće odustati od pokušaja da zagospodari planetom, to je prosto stvar psihe.  
 Jedno drugo pitanje je mnogo važnije poštovani građani, a to je, šta će Crna Gora u svemu 
tome. Izgleda da je Crnu Goru zahvatio opšti gubitak pamćenja, sve se zaboravlja i ko smo i što 
smo i odakle smo, ko su nam djedovi i pradjedovi, ko nam je uvijek bio prijatelj, a ko krvnik. 
Shvatam potpuno potrebu za elementarnom ekonomskom egzistencijom, ali valjda nijesmo stigli 
dotle da nam je nečiji tuđi interes preči od naših grobova i od naših svetinja.  
 Poštovani građani potpuno je jasno da je čitavo društvo zahvatila ogromna moralna i 
duhovna kriza i jasno je da je zapadni talas udario u temelje našeg načina života, ali i u temelj 
naše tradicionalne porodice. Ali, lično veoma teško mi je da razumijem da su mnogi od nas 
zaboravili na čemu se temelji Crna Gora, da smo zaboravili šta je i ko njena moralna i duhovna 
vertikala. Traba li da Crna Gora postane dio NATO pakta koji i dalje države i narode prosvjetljava 
humanitarnim bombama i usput vrlo praktično objašnjava šta su zapadna ljudska prava. I nas su 
prosvjetljavali i osvjetljavali 78 dana, pa su govorili kao o NATO vatrometu nad Jugoslavijom, a 
začudo naša djeca su tada plakala i tugovala.  
 Učlanjenje u NATO je civilizacijsko pitanje, pitanje naše suštine, pitanje onoga što smo i da 
li želimo to i da budemo. Za mene lično to je i pitanje elementarnog dostojanstva. 24. maja 1999. 
napalo nas je 19 država a sa onima koje su im pomagale, 26. Napravili su tada oko 120 milijardi 
dolara štete, oštetili su nam ili uništili 1026 objekata, sedam industrijskih, 11 energetskih objekata, 
28 radio i tv repetitora, 470 km puteva, 595 km pruga, 19 bolnica, 20 domova zdravlja, 18 dječijih 
vrtića, 69 škola, 29 manastira, 35 crkava itd. Ukupno na civile i civilne objekte izvršeno je 3381 
vatreno dejstvo. Na civile i civilne objekte. Izručili su 450.000 projektila, 1000 krstarećih raketa, 22 
hiljade tona ubojnih sredstava, samo na Kosovo i Metohiji bačeno je oko 10 tona osiromašenog 
uranijuma sa periodom poluraspada četiri i po milijarde godina. Ubili su nam 659 vojnika, 349 



policajaca, 2000 mrtvih i oko 10 hiljada ranjenih civila i tu ću da stanem. Ta zločinačka agresija 
sve u svemu ipak je bila prava vojna bruka NATO zemalja i sramna osveta nad stanovništvom sa 
elementima genocida. Ovo tek toliko da malo razagnamo amneziju.  
 Poštovani građani neka mi bude dozvoljeno da završim jednim proročkim citatom kojeg je 
veliki među najvećima ili među velikima, po mom skromnom sudu, Dostojevski izrekao 1867. 
godine, dakle prije 149 godina.  
 Naime, pored svog odlučnog stava da se pomogne slovenskoj braći na Balkanu, protiv onih 
koje sada mi molimo da nas kolonizuju ukazuje na zamke i zablude u koje će se balkanski Sloveni 
zarobiti u odnosu prema Rusiji.  
 Dakle, prije 150 godina on kaže, citira:  
 "Po mom najpunijem i neodoljivom ubjeđenju Rusija neće imati i nikada nije imala takvih 
zavidnika, takvih mrzitelja, takvih klevetnika, čak javnih neprijatelja, kao što će biti sva ta 
slovenska plemena čim im Rusija pomogne u oslobađanju, a Evropa pristane da ih prizna za 
oslobođene. Znam da će se sve tako tačno dogoditi kao što govorim i ne zbog nekog tobože 
niskog i nezahvalnog karaktera Slovena, ne, njihov je karakter u tom smislu kao i kod svih naroda, 
nego će se ono desiti zato što se takve stvari na svijetu drugačije i ne mogu dešavati. Govoriti o 
tome još opširnije neću, znam toliko, da mi nikako ne treba da zahtijevamo zahvalnost, jer 
unaprijed treba da se pripremimo da je neće ni biti, jednom oslobođeni počeće novi život. 
Ponavljam, baš time što će izmoliti od Evrope od Engleske i Njemačke recimo jemstvo i 
protektorat za njihovu slobodu u tom konceptu evropskih država biće i Rusija, ali oni će baš u 
smislu zaštite od Rusije to i izmoliti." Decembarski broj  "Dnevnika" pisca za 1867.godinu. Hvala 
na produženju. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:12:27) 
 
 Hvala Vam.  
 Dostojevski je morao dobiti dodatno vrijeme.  
 Poslanik Nimanbegu ima riječ, a neka se pripremi poslanik Aleksić. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 12:12:38) 
 
 Zahvaljujem kolega Mustafiću. 
 Poštovane koleginice poslanice, poštovane kolege poslanici, poštovana javnosti,  
 Istorija ne počinje na nama, i završava sa nama, ni ova 2016, ni 1999, ni 1912. Da bi 
pojasnio suštinu razloga zašto jedan racionalan čovjek, a uz to ako je pripadnik jedne etničke 
grupe koja je u istoriji imala i pozitivnih i negativnih iskustava iskoristiću utemeljivača grane 
psihologije - teorije potreba, profesora Maslova koji potrebe definiše po ovoj hijerarhiji. Potrebe 
fiziološke, to su potrebe nedostataka i potrebe za sigurnošću to su: za hranom, vodom, kisikom, 
spavanjem, seksualnošću, zaštita od ekstremnih temperatura i potreba za odlučivanjem. Potreba 
za sigurnošću, potreba za stalnošću, redom, poretkom, strukturom i potrebe za predvidljivošću 
događaja u bližoj i daljoj budućnosti. Kad su ove dvije potrebe zadovoljene onda dolazi do 
zadovoljavanja ostalih potreba, potreba za pripadanjem i ljubavlju, za poštovanjem, potreba za 
samoostvarenjem.  
 Ne bih ovako počeo svoj govor da na ovim područjima ove dvije osnovne potrebe 
fiziološke, i za sigurnošću, nijesu decenijama bile ugrožene u našoj istoriji i ta ugroženost nije bila 
ni tako daleko. Nije samo 1999. godina, nego podsjetio bih moje sunarodnike da su i 2000. godine 
od straha od nekog bataljona ovdje u Crnoj Gori, 7. bataljona, da su išli na Kosovo jer nijesu znali 
kakva će biti sudbina ovdje ove države. Tek padom Miloševića, stvari su se počele smirivati i 
počele su se zadovoljavati one osnovne. Mi kao Albanci u Crnoj Gori taj period pamtimo kao 
izuzetno loš, kao izuzetno negativan i kao jedan period koji nam je NATO alijansa svojom 
najvećom humanitarnom aktivnošću u istoriji omogućila da jedan veliki dio našeg naroda bude 
slobodan. Da bude slobodan od ugnjetavanja, da ostvari potrebe za poslom, da može da radi, da 
živi, da stvara. Podsjetio bih da je najveći humanitarni egzodus bio u Evropi i da je u mjesec dana 



milion stanovnika protjerano iz ovog regiona. To su bili Albanci i da je to bilo organizovano 
potvrđuje da su svima njima koji su preživjeli te brutalnosti dokumenta uzimana od strane srpske 
vojske ili paravojske. I sigurno će biti govornika ovdje u Parlamentu koji će govoriti nemojte nam 
NATO integracijama zamagljivati oči i uputiti nam na životne probleme. Sigurnost je osnovna 
potreba i racionalni odgovorni političari o sigurnosti moraju razmišljati stalno.  
 U ovom domu, u ova dva dana, pripadnici partija koje su protiv NATO-a pokušavali su 
pojedini od njih, lideri njihovi, plašiti Albancima. Na taj način oni se jasno obraćaju svojim biračima, 
ali sa negativnim porukama. Put u NATO integracije je istorijski put koji Crna Gora mora uraditi da 
bi se konačno svrstala prema Zapadu, da prihvati one vrijednosti koje svi gajimo kao civilizovano 
društvo.  
 Dualizam ili problemi koji oni ne uočavaju logički su sljedeći - naime govore da su za 
evropske integracije, a protiv su NATO integracija. Još jednom ću ovaj dom podsjetiti ko su članovi 
NATO alijanse to su: Belgija, Kanada, Češka, Danska, Francuska, Njemačka, Mađarska, Island, 
Italija, Luksemburg, Holandija, Poljska, Španija, Turska, Velika Britanija i Amerika. Prema 
Sjedinjenim Američkim Državama je ovdje izgovoreno puno negativnih riječi. Međutim, svi 
zaboravljaju da su prije 240 godina, 1776. godine, oni  izglasali Povelju o nezavisnosti. Oni su bili 
oni koji su osnovne vrijednosti demokratije društva uvodili u zadnjih 240 godina od Povelje 
Ujedinjenih nacija o pravima ljudi. Godine 1945. u San Francisku je osnovana organizacija 
Ujedinjenih nacija, a NATO kao štit poslije jednog nesigurnog vremena koje bilo u Evropi 
početkom 20. vijeka je osnovan, ali ono što je za nas najbitnije transformisan u društvo političkih 
država koje ne traže samo sigurnost nego traže ljudska prava, ekonomska prava i razvoj.  
 Da nam istorija uvijek treba biti osnov za naše racionalna politička djelovanja, poslužiću se i 
ovim što smo imali i u ovom domu i aktuelnoj situaciji u Crnoj Gori oko Rječnika crnogorskog 
književnog jezika. Smatrao sam u saopštenju, i potvrđujem, da je to dio zaostavštine učenja 
Garašanina, Čubrilovića, Andrića i svaki pripadnik mog naroda se osjeća da se time atakovalo na 
našu istoriju, na naš identitet i napokon su tek juče pojedinci prihvatili iz redakcijskog tima da se taj 
Rječnik mora promijeniti. Rječnik nije došao sam od sebe. Rječnik je došao kao nastavak jednog 
negativnog školovanja, kada ovdje univerzitetski profesori govore da Albanci ne potiču od Ilira. To 
je sramno i to je netačno.  
 Polemiku oko toga voditi je samo jačanje podjela u Crnoj Gori, jačanje podjele između 
naroda autohtonih. Samo bih uputio profesoricu Kalezić, na izdanja koja su izdata u Beogradu, od 
beogradskih profesora, koja govore o tome. S toga, završavajući moje današnje izlaganje cijenim 
da smo ovu inicijativu oko NATO rezolucije opet donijeli iz razloga da se suština političke scene 
ovdje u Crnoj Gori još jednom vidi. Ovdje ima političkih subjekata koji su legitimno protiv NATO-a i 
da je negativan politički diskurs pojačan u Crnoj Gori upravo bio u periodu kada je Crna Gora 
trebala dobiti pozivnicu za učlanjenje u NATO. Zato trebamo otvoreno reči, ko se iskreno zalaže 
za jačanje demokratije napretka društva u cjelini jer će integracije u NATO sigurno omogućiti da i 
mi kao manjine kvalitetnije i bolje ostvarujemo naša prava. Da ne idemo u neizvjesnost koja bi se 
stvorila kada bi razni činioci, koji ove vrijednosti u suštini ne baštine, porazom stranaka koje su za 
NATO donijele Crnoj Gori. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:22:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Koleginice Kalezić, vidim vaš prijavljeni komentar, ali bih Vas zamolio da u cilju 
racionalizacije vremena pokušamo da doprinesemo svi. S jedne strane i s druge strane, nijesam 
shvatio da je bilo šta negativno bilo u riječima poslanika Nimanbegu, samo Vas je uputio na 
beogradske profesore koji se bave ovim temama. Izvolite, ali kršite dogovor. 
 
 
 JELISAVA KALEZIĆ (17.06.16 12:22:45) 
 
 Dozvolite da ja to procijenim. Prvo, po Poslovniku pomenuto je moje ime, a drugo je rečeno 
da je to sramno. Ako to nije po Poslovniku ne znam šta je.  



 Ovo je stvar koja ne treba da se ovdje potrže i nijesam je ja potrgla. Samo sam ukazala da 
postoje ozbiljna istraživanja, prije svega ruskih autora, njemačkih autora, austrijskih autora. 
Uostalom, postoji osoba koja je međunarodno priznata, albanolog, lingvista koji se zove Kaplan 
Burović. Tako da neću komentarisati. Gospodin Genci može kada god hoće da ne bude kavaljer, a 
ja moram kad god i hoću i neću da budem gospođa. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:23:44) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ima li potrebe kolega Nimanbegu? Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 12:23:55) 
 
 Pokušao sam u kavaljerskom maniru upozoriti ili reći moj stav profesorici Kalezić povodom 
njenog stava oko Ilira da je za nas razočaravajući. Pošto ona insistira, poređenje Kaplana 
Burovića, jedne osobe koja identitet i političke stavove mijenja od situacije do situacije sa, ako 
želite mogu Vam pročitati, redakcijskim timom, saradnicima koji su radili na Enciklopediji 
Jugoslavije, izdanje BIGZ-a 1976. godine, gdje kaže sljedeće - Albanci indoevropski narod, 
potomci starih Ilira i nastavlja. Ovdje je lista toliko duga da ni stotine Kaplana Burovića ne mogu se 
primaći njihovim akademskim znanjima.  
 Samo ću podsjetiti profesorku Kalezić da je, recimo, jedan ideolog četništva, gospodin, 
neću ga zvati gospodin, Šešelj jednom prilikom opomenuo Miloševića šta je sa onih 20 miliona 
dolara koje ste dali za destabilizaciju Albanije, u javnom diskursu. Ne znam da li je dio tog novca 
stigao kod pomenute osobe, ali sigurno su takvi novci išli na destabilizaciju regiona. Ovo vam 
govorim iz razloga istorijski i za Srbe, i za Crnogorce, a posebno za nas Albance Amerika je veliki 
saveznik i mi to savezništvo moramo sačuvati. Integracija sa njima u NATO, integracija koja ide na 
dobrobit ovog regiona, ne ide ni na čiju štetu. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:25:49) 
 
 Hvala.  
 Poslanik Budimir Aleksić ima riječ, a neka se pripremi poslanik Čavor. Izvolite. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (17.06.16 12:25:57) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, ako želimo da ovaj problem, dakle problem ulaska Crne 
Gore u NATO, odnosno preciznije rečeno, problem ulaska NATO trupa u Crnu Goru, postavimo na 
najširoj osnovi onda moramo poći od sljedećih činjenica. Naime, kada je '90-ih godina prošlog 
vijeka došlo do razbijanja velike Jugoslavije, Crnoj Gori su izvezena tri noseća geopolitička 
principa. Prvi princip glasi da osnovni ciljevi crnogorske spoljne politike moraju biti EU i NATO 
integracije. Drugi princip glasi da je ključni partner za Podgoricu Vašington, a bitno je da regionalni 
strateški partneri budu van pravoslavnog civilizacijskog kruga. Treći princip je da Crna Gora mora 
da održava distancu u odnosu na balkanske pravoslavne zemlje i ni sa jednom od njih ne smije da 
uspostavlja formalne ili neformalne specijalne veze. Pri tome je najznačajnije bilo Crnu Goru što 
više odvojiti od Zapadu vječno sumnjivog, a krajem '90-ih godina prošlog vijeka pogotovo 
stigmatizovanog srpskog faktora.  
 To je u potpunosti realizovano brutalnom referendumskom krađom 2006. godine. Tada je, 
kao što znamo, Crna Gora uspostavljena kao eminentno antisrpska i antipravoslavna država. Uz 
sve navedeno, podrazumijevalo se da vlast u Crnoj Gori uvede zemlju u konfrontaciju sa Rusijom, 
pa je uvođenje sankcija Rusiji i kvarenje odnosa s njom logičan potez marionetske vlasti u Crnoj 
Gori. Iz Rusije je stiglo upozorenje da uvlačenje Crne Gore u NATO neće ostati bez odgovarajuće 



reakcije. Postavlja se pitanje ko ima interes da narod ove zemlje, građane ove zemlje konfrontira 
sa Rusijom, ko ima interes da širi rusofobiju ako znamo da veliki evropski narodi i njihovi vodeći 
političari su još u prošlom vijeku upozoravali i konstatovali šta je Rusija, koja je njena snaga i šta 
znači biti njen prijatelj, odnosno neprijatelj. Tako je veliki njemački političar, najveći njemački 
političar 19. vijeka i, vjerovatno, najveći njemački političar svih vremena, ujedinitelj Njemačke Oto 
fon Bizmark, prije 150 godina govorio da je tajna svake uspješne politike napraviti dobar sporazum 
sa Rusijom. Evo, Crna Gora se uskokotila i zavodi sankcije Rusiji, odnosno njena vlast.  
 Suštinu crnogorskog ideološkog projekta koji sprovodi ova vlast i predlagači ove natovske 
rezolucije, definisali su neki Đukanovićevi savjetnici, pa je jedan od njih nedavno kazao da je 
glavni uspjeh, istorijska stvar za Crnu Goru uvođenje ove zemlje u NATO i radikalan otklon od 
pravoslavlja. To znači izlazak Crne Gore iz istočno pravoslavnog civilizacijskog kruga kome je 
vjekovima pripadala, promjena civilizacijskog koda i kulturološkog obrasca i uvođenje ove zemlje u 
novi civilizacijski krug kome nikad nije pripadala zapadno rimokatolički. Ta ideja nije od juče. Imali 
smo prilike da pročitamo i da se s tim suočimo početkom '90-ih godina prošlog vijeka upravo kada 
je došlo od strane Zapada do razvijanja velike Jugoslavije, kada je jedan glasnogovornik, 
dukljansko montenegriskog ideološkog projekta, u zvaničnom glasilu Rimokatoličke crkve u 
Hrvatskoj saopštio sljedeće, 1991. godine - ja sjutra na tom divnom našem Jadranskom moru, 
pomorju i uzmorju vidim jednu buduću mediteransku jadransku uniju koju će činiti Albanija, Crna 
Gora i Hrvatska. Tada smo u zvaničnom glasilu Rimokatoličke crkve imali prilike da čujemo kako 
se razrađuje ideja izlaska Crne Gore iz civilizacijskog kruga u drugi civilizacijski krug. Taj ideolog 
je danas vodeći ideolog projekta izrade ovog rječnika protiv koga se bune manjinski narodi. On je 
spiritus movens tog Rječnika, on to obrazlaže i brani u novinama. Vi, poslaniče Mustafiću, dobro 
znate o kome se radi.  
 Ko nas, poštovani građani, uvodi danas u NATO? Ko su promoteri NATO politike 
ideologije? To su isti oni koji su vodili rat za mir, kovanica koju je skovao i lansirao Svetozar 
Marović, vođa organizovane kriminalne grupe u Crnoj Gori. To su isti oni ljudi, odnosno onaj šef 
režima, predsjednik crnogorske ratne Vlade koji je istovremeno predsjednik i ove Vlade, koji se 
zaklinjao da nove granice na Balkanu neće više crtati priučeni boljševički kartografi jer su oni, 
govorio je, na štetu srpskog naroda, jer je Tito, govorio je tad Đukanović, uredio i prekrojio 
Jugoslaviju na štetu srpskog naroda, pa će se granice vući po istorijskim i etničkim principima. 
Govorio je da neće više da igra šah jer mu se zgadio šah zbog Tuđmanove šahovnice i tako 
redom, da ne podsjećam sve šta je govorio Đukanović tada koji je danas promoter NATO politike. 
Zašto on to danas sprovodi, strukture oko njega. Iz onog razloga što spasavaju svoju slobodu. 
Njima je NATO samo oruđe da bi spasili sopstvenu slobodu. Istina, oni su uspjeli da u svoje NATO 
kolo, odnosno u svoju NATO Vladu uključe i posustalu opoziciju. Ovdje želim da kažem građanima 
Crne Gore, opoziciju predvođenu Miodragom Lekićem, Rakčevićem i navodno Krivokapićem koji 
vele da je opozicija,  mada ja to ne mogu... /upadice/  Rekao sam posustala i lažna opozicija.  
 Kada smo u Demokratskom frontu analizirali dolazak Miodraga Lekića na čelo DF-a, ja sam 
ljudima koji su ga doveli u to vrijeme ukazivao na mogućnost da njegova uloga može biti vrlo 
problematična. Isticao sam da je riječ o jednom, prije svega, zaboravljenom političaru koji je ostao 
u sjećanju po tome što je dok je bio ministar u ratnoj Vladi Mila Đukanovića tražio da se na 
trobojku stavi bijeli orao. Potom je 1999. godine da bi sačuvao fotelju ambasadora Savezne 
Republike Jugoslavije u Italiji žestoko branio Saveznu Republiku Jugoslaviju i osuđivao zločinačku 
NATO agresiju na našu zemlju. Da bi danas opet, čuvajući fotelju svojih saradnika u NATO Vladi 
Mila Đukanovića opet ćutao i, evo, nema ga danima da nam saopšti šta misli o svemu ovome. 
Sada o NATO-u ni da zucne.  
 Želio bih i to da kažem, da je meni postalo jasno kakvu politiku on vodi i zbog čega je došao 
kada je pokušao Novu srpsku demokratiju, kada je ispoljio ambiciju da disciplinuje Novu srpsku 
demokratiju, da je ideološki disciplinuje prilikom lokalnih izbora u Nikšiću kako bi ona prihvatila ono 
što je Pozitivna Crna Gora tada nama nudila, da ne nabrajam šta sve, a pored ostalog, bila je i 
priča o prihvatanju učlanjenja Crne Gore u NATO pakt.  
 Poštovani građani, zagovornici ulaska u NATO kažu da će NATO unaprijediti razvoj 
demokratije i ekonomije. Vidjeli smo, u ekonomskom pogledu, na što se to svodi, 75 miliona troška 
iz državnog budžeta na godišnjem nivou. To je minimum. Onda vele da će uloga Crne Gore 
dodatno ojačati u svjetskim procesima i tokovima. Navodno je i dosad Crna Gora imala vrlo važnu 



ulogu u tim procesima i tokovima, a sada će dodatno njena uloga tu ojačati. Najbriljantnija je teza 
da će Crna Gora postati partner u donošenju važnih odluka velikih sila. To prevedeno na jedan 
direktan jezik, futuristički, ako to malo sagledamo, znači da predsjednik Sjedinjenih Američkih 
Država neće donijeti nikakvu odluku što neće pitati Filipa Vujanovića. Ako se ovaj ne složi, ovaj će 
reći - gospodine Vujanoviću, izvinite, šalio sam se.  
 Poštovani građani, Demokratski front je za referendum o ulasku Crne Gore u NATO pakt, 
za pošteni referendum koji nikako ne može da organizuje Vlada Mila Đukanovića i njegovih 
satelita iz kvazi opozicije jer svi referendumi i svake izbore koje je organizovala ta Vlada su 
pokradeni tako da bi i ovaj referendum bio pokraden. Mi ćemo se snažno za to zalagati. Sve drugo 
mimo referenduma, odluka u Skupštini i sl. bilo bi pravno i svako drugo nasilje koje bi proizvelo 
nesagledive posljedice. Da zaključim, nije riječ o tome da Crna Gora ulazi u NATO nego je riječ o 
tome da NATO trupe ulaze u Crnu Goru. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 12:35:51) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Aleksiću.  
 Dajem riječ poslaniku Branku Čavoru, a neka se pripremi poslanica Marković. Izvolite. 
 
 
 BRANKO ČAVOR (17.06.16 12:36:06) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani, bez obzira na različita mišljenja dobro je što 
danas u Skupštini razgovaramo o Prijedlogu rezolucije o učlanjenju Crne Gore u NATO. To je 
prilika za nas da kroz raspravu i usvajanjem rezolucije iskažemo snažnu podršku već izvjesnom 
članstvu Crne Gore u NATO. Prilika je da još jednom građanima Crne Gore, bez obzira na 
političko opredjeljenje i različito mišljenje, pružimo utemeljene argumente i predočimo 
evroatlantske vrijednosti i benefite. Članstvo u NATO je stvar države i cijelog crnogorskog društva, 
a nije ekskluzivitet Vlade, vlasti ili opozicije.  
 DPS je među prvima definisala NATO integracije kao jedan od strateških programskih 
prioriteta. Članstvom ispunjavamo jednu od istorijskih obaveza prema čitavom društvu, a posebno 
prema mladim naraštajima. To je da obezbijedimo najviši mogući nivo bezbjedonosnog standarda 
za naše društvo, što jeste preduslov daljem društvenom i ekonomskom razvoju. Na taj način 
našim građanima i našim potomcima osiguravamo mirnu i sigurnu budućnost. NATO je dao 
odlučujući doprinos prosperitetu i bezbjednosti različitih djelova Evrope. Članstvo u NATO je 
omogućilo Zapadnoj Evropi da danas bude najprosperitetnija i najnaprednija regija u svijetu, 
naročito u ekonomiji, ali i u mnogim drugim oblastima. To je ono što bih želio za Crnu Goru, da 
bude dio ovakve arhitekture, da slijedi ovaj dobar primjer kako da obezbijedi svojim građanima 
prosperitet i da dijele istu budućnost kao njihovi partneri iz razvijenih zemalja našeg kontinenta.  
 Ulaskom u NATO države dobijaju čvrstu garanciju da će njihov suverenitet i teritorijalni 
integritet biti očuvan, a bezbjednost i demokratizacija društva na visokom nivou. To je i glavni 
preduslov ekonomskog prosperiteta, povećanja direktnih stranih investicija, rasta brutodruštvenog 
proizvoda, smanjenja nezaposlenosti i otvaranja novih radnih mjesta. U dijelu ekonomskog 
prosperiteta, iskustva mnogih novih država članica govori u prilog činjenici da je članstvo u NATO-
u donijelo realno prednosti za brži ekonomski rast. Upravo kroz promovisanje demokratije i 
vladavine prava nalazimo njihovu političku opravdanost. NATO nije samo vojni savez kako se 
govori iz ugla neistomišljenika već, prije svega, politički savez koji dijeli iste vrijednosti i kojem se i 
Crnoj Gori u konačno nudi dugoročna politička i ekonomska stabilnost.  
 Crna Gora će kao punopravna članica saveza imati jednak tretman i pravo odlučivanja kao i 
sve ostale zemlje članice konsenzualno, vodeći računa prvenstveno o svojim nacionalnim 
interesima. Zbog ranijih iskustava, važno je da budemo za stolom gdje se donose i najvažnije 
odluke. Na kraju, stavovi i interesi Crne Gore kao članice sigurno će imati i dodatnu težinu i u 
regionu, a i šire. Bez bezbjednosti nema prosperiteta. Pristupanje Crne Gore NATO-u garant je 
trajne sigurnosti i bezbjednosti, što je glavni preduslov uspješne budućnosti i perspektive Crne 



Gore i svih njenih građana, ali ne samo iz Crne Gore već čitavog regiona. Ne smijemo zaboraviti 
događanja u regionu, i dalja i novija istorija nas na to upozorava. Ratovali su naši potomci, pa je 
naša generacija svjedočila jednom takvom ratu. Zbog toga, ne smijemo dozvoliti da se to ponovi 
generacijama koje će tek doći. Osim toga moramo gledati vizionarski i prvenstveno na izazove, 
opasnosti i rizike sa kojima je danas suočen moderan demokratski svijet, a koji dolaze sa više 
strana i najčešće su nepredvidivi.  
 Nema sumnje da će dan kada Crna Gora postane 29. članica NATO saveza biti dan kada 
će svi građani moći sa većom sigurnošću da gledaju u budućnost. Radi se o jednom od najvažnijih 
državno političkih ciljeva. Od 2006. godine, od obnove nezavisnosti, Crna Gora slijedi politiku 
evropskih i evroatlantskih integracija. Crna Gora koja je još uvijek mlada država kandidovala se za 
članstvo u Evropskoj uniji, a od 2012. godine se vode pristupni pregovori za NATO. Prolazeći kroz 
intenzivne i veoma zahtjevne faze evroatlantskih integracija u saradnji sa partnerima Crna Gora je 
uspjela da dođe do cilja. I pored svih aktuelnih izazova i prijetnji sa kojima se suočavala zapadna 
civilizacija u posljednje vrijeme, Crna Gora je uspjela da na pravi način predstavi svoju poziciju 
partnerima i na taj način osigura i dobije pozivnicu za članstvo u NATO i potpiše Protokol o 
pristupanju alijansi. Sada je u toku ratifikacija Protokola. To su rezultati koji Crnu Goru čine 
pozitivnim primjerom kako posvećenost, mudrost, vizija, upornost dovode do uspjeha.  
 U posljednjih nekoliko godina Crna Gora je napravila veliki iskorak u četiri oblasti koje su od 
početka prepoznate kao ključne - reforma u oblasti vladavine prava, reforma vojnog odbrambenog 
sektora, sektora bezbjednosti i podrška javnog mnjenja. U sve četiri oblasti Crna Gora je ostvarila 
značajan i vidljiv napredak koji se temelji na sistemu održivosti. Ostvareni su rezultati u oblasti 
reformi i unapređenja vladavine prava dok sveobuhvatnost njenog uticaja na socijalni, društveni, 
ekonomski i ukupni razvoj postavljen je na vrhu agende evropskih i NATO integracija. Crna Gora 
je u ovom dijelu pokazala spremnost ne samo da primijeni usvojeno zakonodavstvo u oblasti 
vladavine prava već da izgradi stabilne i nezavisne institucije, sa adekvatnim administrativnim 
kapacitetima sposobnim za implementaciju pravne tekovine. Reforma u sektoru odbrane je u 
osnovi već dostigla NATO standarde, ostvarene su reforme i u oblasti bezbjednosti. U okviru 
fokusiranog i intenzivnog dijaloga, može se reći da je poseban akcenat bio na pitanju jačanja 
podrške javnosti javnog mnjenja. Svi smo svjedoci da se u Crnoj Gori vodila široka debata među 
svim društvenim političkim strukturama, u okviru čega       su bili prezentovani argumenti za i protiv 
NATO- a. Istraživanja javnog mnjenja govore da se stalno povećava podrška stanovništva za 
ulazak u NATO, što znači da je takva debata urodila polodom.  
 Crna Gora je uspjela da dobije, dođe do podrške koja je bila relevantna da se uputi poziv 
već je postignuto i mnogo više. Uspjeli smo da pokažemo da je otvoren dijalog sa građanima o 
razumijevanju ovog procesa većinski doveo do oslobađanja od predrasuda i emocija, načina 
prošlosti i dnevno političkih nadgornjavanja, što govori o demokratskom sazrijevanju crnogorskog 
društva. Velika zasluga je Demokratske partije socijalista koja je uvijek bila u ključnim trenucima i 
preuzimala političku odgovornost i vodeću ulogu u pripremi i donošenju odluka kojim je trasiran 
evropski i evroatlanski put naše moderne države. 
 Kada je u pitanju jačanje podrške javnosti za članstvo u NATO zasluga pripada i drugim 
društvenim strukturama od institucija sistema, civilnog sektora, medija, diplomatskih misija i drugih 
ekspertskih organizacija. Taj dijalog treba i dalje nastaviti. Pritom ne treba zanemariti i  činjenicu 
da je upravo u ovom periodu u kojem je Crna Gora prolazila kroz najintezivnije faze integracija 
kreiran politički ambijent koji je djelovanjem nekih domaćih i međunarodnih političkih struktura 
trebao da uspori, da osujeti put Crne Gore u NATO.   
 Protesti, izazivanje nestabilnosti, prekompozicija političke scene, poziv na neratifikaciju 
Protokola i od onih koji su programski za NATO, samo su neki od elemenata političke zbilje u 
periodu iza nas. DPS je kao odgovorna partija pokazala visok stepen zrelosti i dijalogom se trudila 
da se dođe do rješenja o pravcu političke stabilnosti. Pokazali smo sebi i svijetu da smo zrelo 
društvo. Konačno, progres u Crnoj Gori po svim pitanjima najbolje potvrđuje izjava generalnog 
sekretara NATO-a, Stoltrenberga, prilikom potpisivanja Protokola o pristupanju, koji ističući da je 
Crna Gora prošla dug put reformi kazao - reformisala je zakone, izgradila institucije, našla svoje 
mjesto u međunarodnoj zajednici, ohrabrivala je saradnju i kompromis na Balkanu.  
 Potvrda kvaliteta takve politike ogleda se i u činjenici da se Crna Gora u značajnoj dinamici 
nalazi u procesu ratifikacije Protokola o pristupanju u NATO. Već četiri države su to uradile, neke 



su u postupku ratifikacije ovoga Sporazuma i prije Samita u Varšavi što bi svakako bilo značajno 
da u vremenu nakon toga i preostale države dodatno motivisane da to urade u što skorijem roku. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 12:44:29) 
 
 Nastavite kolega, samo molim kolege da Vam omoguće. 
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO ČAVOR (17.06.16 12:45:03) 
 
 I na kraju, ono što jeste najvažnije, Crna Gora je nazaustavljivo i definitivno članica NATO-
a. To jeste prednost i privilegija, a ne hendikep. I drugo, dobro svih građana. A da li je to tako, 
najbolji odgovor, najtačniji, najprecizniji daće građani na narednim izborima. Dakle, skorašnjim 
izborima.  
 Naravno, najavljeni izbori i jesu .... 
 /upadica / 
 Najavljeni izbori i jesu prilika i predstavljaju svojevrstan referendum o ovome pitanju, jer 
zaočekivati je da će svi politički subjekti, kako je neko već kazao u ovome parlamentu, omogućiti 
da politički subjekti u svojim programima iskažu jasan odnos prema NATO integracijama. To će 
biti prilika da se prema tom njihovom odnosu i građani odnose prema tom pitanju. Uostalom, 
pitanje referenduma o kojem je ovdje bila česta priča, naše mišljenje oko toga je veoma jasno. 
Ustavom se kaže da referendum nije po ovom pitanju potreban. Međutim, ovaj parlament za 
završava za koji mjesec mandat. Stvorimo priliku novom sastavu Parlamenta da o ovom pitanju 
donese odluku da li će to biti referendum ili će  biti u Parlamentu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 12:46:01) 
 
 Hvala Vama.  
 Izvinjavam se, pokušao sam da Vam obezbijedim ambijent za Vašu diskusiju. Očigledno 
teško to ide. 
 Hvala Vam na razumijevanju. 
 Koleginica Marković, nakon Vas kolega Sijarić. 
 
 
 DANIJELA MARKOVIĆ (17.06.16 12:46:19) 
 
 Hvala, potpredsjedniče. 
 Poštovane kolege i koleginice, poštovane građanke i građani Crne Gore,  
 Evo, i danas i juče je ovde ista Rezolucija o pristupanju Crne Gore NATO paktu, i ja ću ga 
nazvati NATO pakt, iako će ga mnogi uljepšavati da je to politička organizacija. To je čisto vojna 
organizacija i znaju se njeni ciljevi od fromiranja 1949. godine pa  do danas ona je ostala vojni 
savez koji ima određene svoje interese vojne i koje širi od 1949. godine do danas. Ona nigdje nije 
dobro nikom donijela sem što je ostvaljala žarište po žarište širom svijata.  
 Znamo i Vijetnam, znamo i Kambodžu, znamo i Avganistan, Irak, Iran, Egipat, znamo ta 
proljeća koja su se dešavala i šta su donosila tome narodu, a znamo šta je učinjela i bivšoj 
Jugoslaviji. Svi smo svjedoci 1999. godine, da ne pominjem jer se mnogo puta ovdje pominjalo 
kakve su žrtve bile, kakve posljedice je ostavio taj osiromašeni uranijum, đe su nas "milosrdni 
anđeli" sa NATO aviona bombardovali, gdje su uništili područje i Kosova i Srbije i Crne Gore i mi 
smo to na sve to zažmurili i nikada pitanje nijesmo postavili zašto smo mi bombardovani, zašto 
smo imali murinske žrtve.   
 Socijalistička narodna partija ima svoj jasan stav što se tiče pristupa NATO alijansi i u 
programu i istupima i donijeli smo sada i Deklaraciju o održavnju referenduma. Ako Slovenija kao i 



jedna malo više, neću da kažem sad da i ona ima neku jaču demokratiju, ali razvijenija je bila i u 
bivšoj Jugoslaviji od Crne Gore, može referendum da sprovede i o NATO-u. Isto tako referendum 
sporovdi čak i o činjenicama da li će njihove trgovine da rade subotom ili neće. Mađarska je isto 
referendum sprovela, zašto mi bježimo? Zašto gospodo podnosioci ove rezolucije, i nekoliko 
stranaka koje smatrate da referendum o ulasku u NATO treba da bude nešto što piše u Ustavu? 
 U Ustavu takođe, piše da je građanin nosilac suverenosti. Znači, građanin mora da 
odlučuje, a odlučujemo o nekim drugim pitanjima, a ne možemo o tako važnom pitanju, da li ćemo 
zadovijek dio suverenosti svoje prenijeti u NATO ili ne, da ne odlučimo.  
 Zato se malo u javnosti govorilo, šta je to protiv NATO-a? Vi ste pokušali sa mnogim 
ispitivanjima, među njima je jedna bila Ipsosovo ispitivanje javnog mnjenja da povećavate sa 32 
na 45, sa raznim pitanjima koja nisu bila dolična i na koja građani ne trebaju da odgovaraju. Evo iz 
kojega razloga. 
  Znači, javno mnjenje je jednostavno dolazilo u zabunu šta je to što ih pitaju - Ako bi 
učlanjivanjem Crne Gore u NATO ubrzala proces pridruživanju Crne Gore u Evropsku uniju, da li 
biste vi u tom slučaju podržali učlanjenje Crne Gore u NATO? Jedno od pitanja. 
 Ovdje se znači direktno miješaju činjenice i dovodi se javnost u dezavujaciju, je li, nema 
nikakve veze učlanjenje Crne Gore u NATO sa Evropskom unijom, jer pet zemalja Evropske unije 
nijesu članice NATO- a, a članice su Evropske unije. Znači, nikakve to veze nema.  
 Albanija nije članica Evropske unije, u NATO-u je. Znači, da nikakve benefite nema od toga 
da otvara poglavlja pri Evropskoj uniji. Velika Britanija, evo sad suprotno jedno mišljenje, Velika 
Britanija koja je članica Evropske unije i NATO-a  sada hoće da sprovede referendum o izlasku iz 
Evropske unije. Znači, neisplativost ili šta je već. Zato ta pitanja koja se postavljaju recimo da bi se 
došlo do 45, do pumpanja, do lažne slike, NATO je vojni savez koji ćemo da plaćamo 2% građani, 
2% je 75 miliona iz budžeta Crne Gore ide za NATO. Jedan američki general je skoro izjavio da 
cijena ulaska u NATO je i prema Crnoj Gori velika, jer se sloboda plaća. Kao da mi slobodu 
nemamo, to je njegova izjava. Kao da mi sad slobode nemamo, nego sad treba da dajemo 75 
miliona godišnje, da bi imali tu slobodu.  
 Što se tiče Vojske Crne Gore, mi imamo oko 2000 vojnika, ali nažalost,  od toga nijesu sve 
to  vojnici nego 1200 starješina. Malo je smiješna činjenica, kad se kaže 2000 vojnika, a 1200 
starješina, sa jednom zaostalom i uništenom  opremom. Svih ovih godina se izdvajalo  za dohotke 
i sve to, a odjedanput imamo toliki iznos da dajemo za ulazak u NATO, kad pogledamo te 
činjenice  to je paradoks. Zatim, kićenje sa tim da  smo stekli nezavisnost, pa sada  ulazak u 
NATO, evo jedne činjenice  koja je meni bila interesatna  da smo mi na dan sticanja nezavisnosti 
imali 700 hiljada duga, pričam o spoljnjem dugu, a da danas imamo dvije milijarde  i 300. Ustvari 
tačan iznos nisam mogla naći, to je samo spoljnji dug, a unutrašnji dug obično odgovara  
spoljnjem  dugu. Imamo oko pet milijardi, mi smo prezadužena zemlja, skoro na ivici recesije, a 
sada ulazimo i pričamo o benefitima koji će nam donijeti NATO. Neće nam donijeti nikakve  
benefite, nikakav nam ona neće donijeti ekonomski prosperitet. Najveći ekonomski prosperitet  
imali smo  2007, 2008, i 2009. kada se malo počelo razvijati tržište prodaje nekretnin. Tako da su i 
to netačni podaci, najviše nekretnina se kupilo na primorju, i zemlje, od strane Rusije. U 
Ipsosovom  istraživanjima je bila jedno pitanje -  kada bi odlučivali da li bi se svrstali na stranu 
Rusije ili na stranu...  Ne treba Crnoj Gori ni Rusija ni Amerika. Crnoj Gori treba neutralnost, Crnoj 
Gori treba ulazak u Evropsku uniju, Crnoj Gori treba vladavina prava koju ne može omogućiti 
NATO,  iako ste vi ovoj rezoluciji stavili. Mi sami sebi  možemo omogućiti vladavinu prava, ne uz 
pomoć ničiju, do sada smo slušali  ovog i onog, međutim  od vladavine prava  još nema. Koga je 
odbranio NATO što se tiče  terorizma,  nikog. Eno u sred Pariza vidimo šta se dešava, šta se 
dešava u Belgiji, šta se dešava u samoj Americi, šta se dešava u Siriji. Milion ljudi iz Sirije je 
krenulo putem  beznađe, mi nismo na tom putu. Znači, išlo se preko Turske, Grčke, Srbije, zemlje 
su zatvarale  granice, sva ta mogućnost vidjelo se po tom ispaćenom sirijskom narodu koji prolazi 
jednu golgotu. I sad kod god nešto u Crnoj Gori, treba da se radi mi nađemo da donesemo ili 
rezoluciju neku koja će opet da podijeli građane ili ćemo da donesemo neki zakon na bazi vjere, 
kao što je bio Zakon o slobodi vjeroispovijesti. Da polarizujemo  građane, a nećemo da se bavimo  
pitanjima kojima treba da se bavimo, a to je socijalno ekonomskim pitanjima. Mi imamo armiju 
nezaposlenih, imamo 40 hiljada ljudi na Zavodu, regirstrovanih, znači bez onih koji nijesu 
prijavljeni. To je evidencija. Deset hiljada mladih koji nemaju posao. Imamo toliko prečih pitanja  



da rješavamo u ovoj državi  nego da li ćemo da budemo članica NATO-a, vojnog saveza. Od koga 
da se branimo gospodo? Taman se  rasprave završe i neki mir se postigne u ovoj zemlji, mi opet  
isto ponavljamo, opet polarizaciju, opet ko je ovaj ko je onaj ili vjerski ili nacionalni i sad vojno. 
Svijest, postojanje te činjenice da je potrebno Crnoj Gori da je neko brani, prezadužena smo 
zemlja, znači upotrijebiću riječi mitropolita  - "teško zemlji koju tuđa puška  brani, a tuđa torba 
hrani".  Eto jednom je to izrekao i meni je to ostalo u sjećanju i uvijek mi je to na umu kad god  
govorimo i o kreditima i o odbrani. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 12:56:04) 
 
 Hvala Vama. 
 Kolega Sijarić, neka se pripremi  koleginica Bošnjak. 
 Izvolite. 
 
 
 REŠAD SIJARIĆ (17.06.16 12:56:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani poslanici, poslanice, poštovani građani,  
 2. decembar 2015. godine  predstavlja istorijski datum u dosadašnjoj spoljnoj  politici Crne 
Gore. Dakle, 28 najbogatijih i najrazvijenih zemalja svijeta, koje su inače članice NATO-a, 
prepoznale su napore i značajan napredak i pozvali Crnu Goru da bude  za stolom gdje se vode 
strateške diskusije i konsenzusom donose strateške odluke. A to je veoma važno iz razloga što 
smo svjedoci da se na našem  kontinentu, ali u u svijetu  narušava stabilnost i bezbijednost. Iz tog 
razloga veoma  je važno da Crna Gora bude u porodici koja joj garantuje sigurnost  i bezbjednost. 
Crna Gora je  zvanično dobila poziv za punopravno članstvo u NATO, tu odluku su na sastanku 
sjedištu u NATO-a u Briselu jednoglasno donijeli ministri vanjskih poslova 28 zemalja članica 
alijanse. Ove zemlje se sastaju kako bi sarađivale u oblasti bezbjednosti i odbrane. U tom pogledu  
NATO omogućava jedinstveno povezivanje ova dva kontinenta sa ciljem političke i  bezbjednosne 
saradnje. Sve odluke u NATO-u se donose konsenzusom, Crna Gora se ne odriče svog 
suvereniteta već će dobiti novi instrument za uticaj na međunarodnoj sceni i odlučivati 
ravnopravno  sa ostalim članicama među kojima su i vodeće  svjetske države.  
 Članstvo u NATO će garantovati  očuvanje suvereniteta  i teritorijalnog intigriteta i pružiti 
Crnoj Gori mogućnost da postane akter i da učestvuje u procesu donošenja najvažnijih  globalnih i 
političkih odluka. Iskustvo malih zemalja, kao što su Island i Luksamburg,  potvrđuje da je članstvo 
u NATO-u ojačalo njihov suverenitet i međunarodnu poziciju. Crna Gora će  članstvom u NATO 
obezbijediti očuvanje suvereniteta i teritorijalnog integriteta i dobiti novi instrument za uticaj na 
međunarodnoj sceni. Trenuta ekonomska situacija još uvijek ne predstavlja stabilnost i garanciju 
razvoja društva. Bez ulaganja u našu privredu, kroz direktne strane investicije, nema ekonomskog  
boljitka. U sferi ekonomije i njenog  napretka  koji se reflektuju kroz učlanjenje u NATO treba 
posebno naglasiti  interes stranih investitora koji iskazuju  bojaznost za sigurnost svog kapitala, 
koji bi eventualno uložili u našu zemlju u ovom momentu. Nema i neće biti  ozbiljnih stranih 
investitora  i inevesticija sve dok Crna Gora ne postane članica  NATO-a, ako neko ne vjeruje u  
ovu tvrdnju neko da podatke  koliko je ozbiljnih kompanija uložila svoj  kapital u Grčku ili recimo u 
Hrvatsku otkako su  postale članice  NATO-a.  
 Ovo je jasna priča koja  ne ostavlja prostor za špekulacije. Ukazala se prilika da se  
obezbijedi sigurnija i bolja budućnost koju ne treba propustiti. Crna Gora se nalazi na trusnim 
balkanskim prostorima gdje još uvijek postoje rane iz prošlosti, iz tog razloga  nećemo i ne 
smijemo da rizikujemo  i time dovedemo  u neizvjesnost  budućnost.  Treba  da je svima jasno da 
nas niko ne tjera  da ratujemo po  inostranim  zemljama, ratištima, kao  što propagiraju  protivnici 
učlanjenja u NATO. Tu odluku donosimo mi ovdje. U NATO-u se za stolom donose  sve odluke  
konsenzusom gdje se svačije mišljenje jednako sagleda, a glas svake članice je isti, bilo da se radi 
o Crnoj Gori ili SAD. Dakle, to je  dodatna vrijednost  i uvažavanje, a prije svega i način gdje se 
zastupaju stavovi Crne Gore  kao i nacionalni interes. Učlanjenjem u NATO dobija se 



bezbijednost, sigurnost, teritorijalna cjelovitost i zaštita granica. NATO ima obavezu da štiti 
interese svojih članica  političkim i vojnim sredstvima, takođe podstiče  dogovaranje  i saradnju sa 
zemljama  koje nijesu članice  saveza o širokom spektru  pitanja iz oblasti  bezbjednosti, kao i o 
pitanjima vezanim za reorganizaciju odbrane i održavanje mira. Pomoću tih razgovara i  
partnerstava  NATO doprinosi  sprječavanju konflikta  unutar i van granica  zemalja članica.  
 Svaka zemlja članica ima svoju stalnu delegaciju pri glavnom štabu  NATO-a u Briselu.  Na 
čelu delegacije  se nalazi amasador  koji predstavlja  svoju Vladu  i u dogovorima  unutar pakta i u 
procesima donošenja odluka. NATO odluka je zato izraz kolektivne volje zemalja članica. 
Svakodnevne aktivnosti NATO saveza - vojne, civilne strukture kao i  programi za ulaganje u 
bezbjednost  finansiraju se iz zajedničkog budžeta, u koji Vlade zemalja članica ulažu  sredstva u 
skladu sa dogovorenom formom podjele troškova. Zajedničko finansiranje ili članarine su sredstva 
koja državne članice direktno  uplaćuju u zajednički budžet u skladu sa dogovorenom formulom za 
raspodjelu troškova koja je određena prema ekonomskoj moći svake od država  članica. To 
predstavlja mali dio odbrabrenog budžeta zemlje članice. Takođe, pokazuju da su članice alijanse 
2014/ 2015 platile  2,27 milijardi  eura za članarinu. Još se precizno  ne zna koliko bi Crna Gora, 
kao zemlja članice NATO-a, plaćala članarinu. Raspoloživi podaci koji dolaze sa zvaničnih adresa 
u Crnoj Gori govore da bi  naša zemlja trebala  da plati  negdje oko milion eura, što pokazuje da ti  
izdaci nijesu veliki u odnosu na  one koje bi  Crna Gora izdvajala kako bi osigurala svoju 
bezbjednost. Dijeliti troškove putem  kolektivne  odbrane je  mnogo jeftinija nego graditi 
samostalan odbrambeni sistem. Specijalizacija dovodi do bolje sposobnosti i spremnosti vojske. 
Jednom riječju - sa manje novca postajemo mnogo bezbjedniji. Integracije pomažu našoj zemlji da 
napravi modernu i efikasnu vojsku. Nakon učlanjenja u NATO naša vojska će dobiti moderno 
obrazovanje i obuku, kao i pristup najmodernijim tehnologijama. Skupa neutralnost ne može zaštiti 
zemlju od globalnih prijetnji. Integracije u NATO i Evropsku uniju su kompatibilni procesi. Obje 
organizacije počivaju na istim vrijednostima i standardima. Integracija u NATO podrazumijeva 
usvajanje visokih standarda u svim segmentima društva. Ispunjavanje uslova za članstvo u NATO 
je u mnogim oblastima istovjetno kao ispunjavanje osnovnih kriterijuma za članstvo u Evropsku 
uniju. Znači, članstvo u Evropsku uniju i NATO međusobno se prepliću i dopunjuju. To bi otprilike 
bilo to za danas. 
 Samo bih još na kraju dodao, prokomentarisao. 
 Terorizam jeste međunarodno zlo, slažem se da je čak češći na prostoru zemalja članica 
NATO-a, nego na prostoru neutralnih zemalja. Ali etničko čišćenje je još mnogo veće zlo od 
terorizma. Bošnjačko muslimanski narod bira manje zlo, prirodna logika. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 13:03:22) 
 
 Hvala Vam. 
 Koleginica Bošnjak, neka se pripremi kolega Duković. Izvolite. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (17.06.16 13:03:29) 
 
 Poštovani građani, 
 Kada sam čitala ovaj predlog rezolucije, dobili smo je prije više od šest mjeseci nakon 
Rezolucije koju smo već jednom usvojili, smatram sebe dovoljno inteligentnom da vidim o čemu se 
radi i kakvu poruku šalje ova rezolucija.  Uopšte nisam uspjela da nađem smisao čemu opet nešto 
što je gotovo isto kao ono što je jednom bilo u Parlamentu. I onda sam došla do zaključka da se u 
stvari radi o, što se tiče spoljnjeg plana, to je jedno dodvoravanje puko, jedna servilnost koju ova 
vlast pokazuje prema Americi i američkoj ambasadi. A  što se unutrašnjeg pogleda tiče, to je jedna 
agresija koja je nevjerovatna po pitanju NATO integracija koja, ubijeđena sam kod građana 
prouzrokuje kontra efekat. Jer gotovo da ne možete otvoriti frižider a da iz toga ne izađe nešto što 
je u vezi sa NATO-om. Smatram da to ima potpuno kontra efekat kod građana Crne Gore po 
pitanju članstva u NATO. A vjerujte ova doza servilnosti i dodvoravanja, a da kažem i miješanja 
američke ambasade u unutrašnje stvari Crne Gore, postala je toliko degutanta. 



 I razmišljam, vjerovatno se radi o lakmus papiru koji bi trebao da ispita teren kakvo je stanje 
u Parlamentu za glasanje po pitanju NATO integracija. I onda se htjela provjeriti ova nova, da 
kažem izdajnička opozicija, ali oni su toliko, na čelu sa Lekićem, bezlični i toliko su anemični da 
sigurno odgovor neki pravi dobiti nećete. 
 Da li je to i vaš vapaj vlasti da vam pomogne opet američka amabasada da vidite da 
nemate ili da ne znate da li imate većinu u Parlamentu, pa da vam se pomogne još jače da 
dobijete još jedne izbore. Pošto znamo da naredni saziv Parlamenta odlučuje o NATO-u, ako dođe 
do toga, nadamo se mi da će doći do promjene vlasti, da ta mogućnost neće biti ovdje u 
Parlamentu već da će građani imati pravo da odlučuju o tome. Međutim, imam osjećaj da je to 
jedan vapaj i u svoj ovoj, da kažem geopolitičkoj situaciji, da iskoristite da dobijete podršku za još 
jedne pokradene izbore. Čini mi se da su se građani Crne Gore dovoljno osvijestili i da vam to 
sigurno neće poći za rukom.  
 Vrlo je smiješno kada čujemo kolege iz DPS-a pa nam kažu kako će sad Crna Gora da 
bude potpuno ravnopravna u donošenju odluka sa velikim silama. Ljudi, to je toliko smiješno da 
vrijeđa inteligenciju normalnih ljudi da vi mislite da ćete biti u istoj ravni sa Amerikom, sa 
Engleskom, sa Njemačkom.  
 Znam da je Pokret za promjene, još 2006, giodine, kada smo mi osnovani odmah nakon 
obnove nezavisnosti, mi smo u našem programu zacrtali evro atlanske integracije. A ono što ja 
moram da naglasim umjesto da smo dobili državu za koju smo se mi borili i smatrali da će biti 
prava država, mi smo dobili privatnu prćiju premijera Đukanovića, njegove porodice i njegove 
kriminalne bratije.  
 I sad, šta se dešava, nemamo institucije sistema, potpuno su zarobljene, mafijaši u sprezi 
sa vlašću odlučuju u Crnoj Gori oni su ti koji odlučuju, a onda međunarodna zajednica na sve to 
ćuti. Čak je i ovaj NATO pakt progledao je kroz prste Crnoj Gori, jer niko me ne može ubijediti da 
oni kriterijumi koji su vrlo zahtjevni, koje vrlo poštujem, da su se poštovali to bi sve bilo u redu. Ali, 
očigledno da su progledali kroz prste Crnoj Gori, jer ovdje vladavine prava nema, nema ni u 
tragovima, nažalost, i zbog toga se mi borimo i zbog toga smo bili na protestima. Sve te institucije 
koje su se hvalile sa tim da su čvrste, da će da donesu nešto za šta smo se mi zalagali, počele su 
da posustaju i polako su počele da se ljuljaju. Značajno se promijenila i Evropska unija koja je u 
krizi pa vidite da će za koji dan i referendum u Velikoj Britaniji, vjerovatno zbog toga što svi ti neki 
činovnici, ko je sve tamo dolazio na vlast, nisu se ponašali u skladu sa onim što je bila zaista 
misija i ideja te Evropske unije. Takođe, i u NATO paktu imamo te odluke, jer niko ne može tvrditi 
da je Crna Gora ispunila kriterijume da bi dobila poziv za članstvo, to je sigurno dio neke njihove 
strategije, šta su Amerikanci tu htjeli ja ne znam, ali NATO pakt je ono što je sigurno postao jedno 
istureno odjeljenje američko i samo se Amerikanci pitaju šta će tu da se radi. 
 Ja sam neko ko strašno voli američki narod i više od 10 godina sam sarađivala sa njima i 
bila konsultant za projekte po pitanju obrazovanja u Crnoj Gori i bila sam tamo mjesecima, 
obilazila Ameriku i upoznala ljude. Ono što radi Amerika prema svojim građanima i njihova 
unutrašnja politika je nešto što je divno, što bih ja voljela da mi imamo ovdje. Zato je onaj fanatični 
patriotizam kod Amerikanaca koji jadni, zbog njihove loše spoljne politike idu i ginu po raznim 
ratištima van Amerike, baš zbog toga što je Amerika dobra za njih i omogućava im da mogu da 
zarade i žive dobro. Ali, spoljna politika Amerike je svake godine sve gora i gora. I ako hoćete, 
prema nekom projektu State departmenta, u kom sam bila u posjeti, raznim institucijama, kada 
sam postavljala bilo koje pitanje, a tiče se spoljne politike Amerike, nikad nisam mogla da dobijem 
odgovor, pravi odgovor. To je bilo ono diplomatsko izvrdavanje i na kraju ništa nisam saznala od 
onoga zašto se baš oni ponašaju kao dežurni policajci u svijetu. 
 Ono što ide na fonu toga, a jeste i to ovoliki broj izbjeglica, ovaj egzodus ovih ljudi koji  su 
napaćeni, koji iz Sirije iz Sjeverne Afrike dolaze u Evropu i pokušavaju da nađu spas i to je plod 
američke nezdrave spoljne politike. Ali, ko treba da rješava problem? Ne rješava ga Amerika već 
se to sve fino svalilo na Evropu i sad Evropa ima problem sa tim.  
 Zbog toga i tvrdimo, a nismo mi iz Pokreta za promjene sad kad smo ušli zajedno sa 
ostalim partijama i konstituisali DF, mi smo još 2010. godine donijeli memorandum gdje smo rekli 
da mi nikada nećemo u Parlamentu dizati ruku za NATO ili protiv NATO-a, mi smo ti koji se 
zalažemo za referendum. I to je ono što nas je i preporučilo kod ovih ostalih kolega da možemo 
zajedno da pravimo ovu koaliciju, to je nešto što je fer. I vjerujte da ovo što vi radite, na silu ljubavi 



nema. Nikoga vi ne možete naćerati da nekoga voli, a vrlo ste svjesni da narod u Crnoj Gori još 
nije zreo da glasa da biste bili sigurni da imate većinu za NATO i zato bježite od toga i go panično 
bježite. I ovo su sve lakmus papiri da vidite koliko i kako biste na silu to pokušali da uradite.  
 Nama nikakva opasnost ne prijeti od okruženja i nekih država, nam opasnost prijeti iznutra. 
Nama opasnost prijeti od ove kriminalne vlasti i od ovih mafijaša što su u sprezi s ovom vlašću, a 
od toga nas neće zaštititi NATO. Zato, treba da se izborimo, mi smo krenuli iz DF-a i nećemo stati, 
to sigurni budite, mi treba prvo da se izborimo za promjenu vlasti ovdje, da stvorimo jednu zdravu 
atmosferu, zdrave odnose i onda na tim zdravim odnosima da se pravi jedna ravnopravna 
kampanja ko je za, ko je protiv, sa svim argumentima za i protiv. Jer, znam da je Crna Gora mala i 
da ne može ona baš bezbjedonosno je nejaka i da treba da bude dio nekog saveza ili da ima neku 
veću zaštitu. Međutim, treba to pustiti u jednim drugačijim okolnostima da se o tome raspravlja, a 
ne u ovom trenutku kada samo vi kao vlast pokušavate na ovom pitanju da ušićarite još jedan 
mandat zato što ste svjesni koliko je trula ova vlast, koliko je korumpirana, podložna kriminalu. Da 
ne pričam i ponavljam više o vašem predsjedniku Političkog savjeta, nekadašnjem 
potpredsjedniku partije, predsjedniku ovog parlamenta koji je priznao da je šef kriminalne grupe. I 
sada imate hapšenja po Danilovgradu, sve su to vaši aktivisti, odnosno vaši istaknuti funkcioneri, 
ne odričete ih se, na opštinskom odboru u Budvi vam osuđeni za korupciju sjede, to vam ništa ne 
smeta. Tako da nas od takvih vas neće zaštititi NATO i zato treba promjena vlasti. Mi ćemo se 
zajedno sa građanima izboriti za to. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 13:13:35) 
 
 Kolega Dukoviću, da li želite da uzmete riječ? Izvolite. Poslije Vas, poslanik Vučinić. 
 
 
 HALIL DUKOVIĆ (17.06.16 13:13:48) 
 
 Zahvaljujem, gospodine potpredsjedniče.  
 Dame i gospodo poslanici, uvaženi građani,  
 Predlog rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO koja je na dnevnom redu samo 
je još jedna u nizu potvrda da je vizija koju je imala Demokratska partija socijalista izdržala probu 
vremena, da je vizija zaživjela i na najboljem putu da postane stvarnost za dobrobit i naše države, 
a i svakog njenog građanina. Ovo je i dokaz da je Demokratska patija socijalista imala i znanje, da 
je znala cilj, ali i da je imala snagu da dovede do tog cilja. Podsjetiću da je ta vizija dovela i do 
stvaranja nezavisne Crne Gore, da je ta vizija dovela do otvaranja pregovora o evropskim 
integracijama, tako da je Crna Gora danas jedina država koja se nalazi u procesu pregovora sa 
Evropskom unijom, koja je otvorila više od polovine poglavlja, tačnije 22 poglavlja, dva privremeno 
zatvorila.  Ta vizija je dovela da je danas Crna Gora gotovo pred vratima NATO članstva i vjerujem 
da će narednih mjeseci postati punopravni član NATO alijanse.  
 To je i razlog što danas Demokratska partija socijalista ima oko 45% podrške građana Crne 
Gore jer su je građani prepoznali kao ozbiljnu partiju koja ima i svoj cilj, ali ima i način da do toga 
cilja dođe. Vjerujem da će završetkom procesa ratifikacije taj procenat podrške Demokratskoj 
partiji socijalista biti još i veći. 
 Zašto u NATO? Prvo, Crna Gora želi mir i bezbjednost jer je NATO danas najbolji garant za 
to. Boljeg garanta danas na zemljinoj kugli ne postoji. Crna Gora želi ekonomski razvoj jer su 
države koje čine NATO ekonomski najjače države, a biti u takvom društvu stvara i dobru podlogu 
za više investicija i za brži i veći ekonomski rast. I sigurno je jedno tačno, da članstvo u NATO-u 
sigurno utiče na priliv investicija. To su potvrde ambasadora iz zemalja članica NATO-a koji kažu 
da pokazatelji jasno govore da nema države, članice NATO-a, koja nije makar duplirala strane 
investicije, smanjila kamatne stope jer je smanjen rizik. Normalno je da svaki rizik izaziva veće 
kamatne stope, a manja ulaganja. Kapital ide tamo gdje je siguran.  
 Crna Gora želi razvoj demokratije i ljudskih prava jer su ove države koje čine alijansu 
države razvijene demokratije tj. predvodnici u demokratskim standardima danas u svijetu. 
Normalno, ne možemo reći da danas Sjedinjene Američke Države nijesu demokratska zemlja, 



Njemačka nije demokratska zemlja, Velika Britanija, Holandija itd, da ih ne nabrajamo.  
 Danas se maltene sve države nalaze pred različitim bezbjednosim izazovima. Bezbjednost 
država nije samo vezana za bezbjednost granica. Danas vam ne prijete susjedi ili neka vojska na 
granici. Opasnost može biti daleko od naših granica, a da nas ipak ugrozi. Prirodne katastrofe, 
nuklearne havarije, terorizam ne poznaju granice i najčešća su prijetnja svim državama. Različitost 
i iznenadnost ovih pojava čini ih posebno teškim i teško da danas ima države u svijetu koje same 
mogu odgovoriti svim ovim izazovima. Ovo je danas i globalni problem i moram istaći da je NATO 
danas jedina najbolja i najmoćnija bezbjednosno-odbrambena organizacija i asocijacija u svijetu, 
jedina sa kapacitetima za kolektivnu odbranu od svih ovih izazova. Istorija do sada nije poznavala 
tako moćnu organizaciju i neka druga, makar slična organizacija, danas u svijetu ne postoji. Ako 
želimo stabilnu budućnost, ako želimo da budemo dio onih koji su jedino sposobni da odgovore 
svim izazovima i ako želimo da budemo za stolom gdje se donose takve odluke, treba sigurno 
podržati učlanjenje Crne Gore u NATO alijansu. Zato se i mi u DPS-u zalažemo za učlanjenje u 
NATO kao najboljoj perspektivi koju danas imamo, a za dobrobit svih njenih građana.  
 Od onih koji se protive učlanjenju Crne Gore u NATO čujemo da treba za ovakav stav 
organizovati referendum. Vjerovatno se nadaju da će pobijediti ideja protiv NATO-a, ali treba 
podsjetiti da su se isto tako nadali da će pobijediti na referendumu za suverenu Crnu Goru gdje su 
imali i startnu prednost što demokratija u svijetu do tada nije poznavala i, naravno, izgubili. Nikada 
nijesu priznali rezultate tog referenduma iako su se bili obavezali da to urade. Kada bi sada 
organizovali referendum za NATO i da protivnici NATO integracija izgube kao što bi izgubili, 
ponovili bi istu priču i ne bi ponovi priznali rezultate. Takve konstatacije čujemo na svim izborima, 
bilo lokalnim, parlamentarnim, predsjedničkim. Kažite mi koje ste vi to izbore ikad priznali. Nijedne. 
/upadice/ 
 Referendum je, prije svega, potreban za odluku o integraciji u Evropsku uniju jer se na 
njene institucije prenosi znatan dio nadležnosti, uz političku verifikaciju u nacionalnim okvirima. Na 
NATO se ne prenose takve nadležnosti već se sve odluke donose uz saglasnost svih članica tj. 
konsenzusom.  
 Takođe, od protivnika NATO integracija čujemo da Crna Gora treba biti neutralna država, 
vjerovatno po ugledu na Srbiju koja je donijela Deklaraciju o neutralnosti. Svako ko vjeruje da se 
na Balkanu može biti neutralan i kao takav siguran i zaštićen od svih bezbjednosnih izazova koji 
danas postoje, samo dokazuje da ili ne poznaje istoriju Balkana ili zbog dnevno političkih interesa 
neodgovoran prema svima koji žive i koji će živjeti na ovim prostorima. Na ovom području nema 
generacije koja nije iskusila rat i ratno dejstvo. Sve što se za par decenija stvori uništi se u ratnim 
razaranjima. Zato nam treba NATO da barem našim potomcima ostavimo brigu manje da će oni 
biti svjedoci ili, u najgorem slučaju, učesnici nekih novih ratova.  
 Želio bih da istaknem da nezavisna Crna Gora koju smo dobili na referendumu uz visoke 
međunarodne standarde, nezapamćene u modernim demokratijama nije sigurna od moguće 
destrukcije. Jer, pored toga što kod kuće još uvijek i poslije deset godina imamo još onih koji ne 
priznaju referendumski rezultat, takvih vjerovatno imamo i u okruženju, gdje gaje pritajenu, a 
nekad i otvorenu nadu da će se jednog dana ponovo promijeniti status države Crne Gore i da će 
postati dio drugih državnih angažmana o kojima neki još uvijek, nažalost, sanjaju. Učlanjenjem u 
NATO mi pravimo zaokret ka zapadnoevropskim vrijednostima. Znam da su emocije ponekad 
toliko snažne da mogu izazvati dilemu kod građana Crne Gore, naročito kad se spominje majka 
Rusija, ali vjerujem da svi znamo što je zapadna vrijednost, a što je život na Zapadu i da mi 
konačno jednom želimo da počnemo da živimo kao i te zemlje. Naravno, neće se to sve desiti 
odmah kada postanemo članice NATO alijanse, ali je jedini ispravni i pravi put.   
 Na kraju bih završio sa jednom rečenicom koju je kazao ambasador Republike Slovačke, u 
Republici Mađarskoj Rastislav Kačer - za male zemlje je važno da li ste za stolom ili da li ste na 
meniiju. Mislim da ova rečenica govori o svemu dovoljno. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 13:22:32) 
 
 Hvala Vama. 
 Poslanik Vučinić, neka se pripremi kolega Vuletić. 



 
 
 JANKO VUČINIĆ (17.06.16 13:22:41) 
 
 Dolje NATO pakt, dolje NATO ubice. Živjela slobodna i nepokorena Crna Gora, dolje 
izdajnici.  
 Poštovani narode,  
         Vlastodršci u Crnoj Gori koji vlast nijesu osvojili na izborima nego je ukrali, po drugi put za 
godinu dana forsiraju Rezoluciju o podršci i učlanjenju Crne Gore u NATO. To rade po naređenju 
njihovih mentora iz ambasada moćnika NATO pakta koji su ih postavili mimo volje naroda na 
vodećim pozicijama u državi i njihov zajednički cilj sa izdajnicima je da silom i na prevaran način 
uvedu u Crnu Goru u NATO pakt.  
 Za razliku od nekih bivših opozicionara i izdajnika koji su zaronili po dubini, koji bježe sa 
ove sjednice predvođeni Miodragom Lekićem, jer ne smiju da iznesu svoj stav, mi konstituenti 
Demokratskog fronta nemamo takvih problema. Stav Radničke partije kao konstituenta 
Demokratskog fronta povodom ovog pitanja je sasvim jasan, a to je da Crnoj Gori nije mjesto u 
NATO paktu. Sa kojeg god aspekta da posmatramo doći ćemo do istog zaključka, a to je da nam 
nije društvo sa svjetskim banditima i ubicama i to ne na način kako bi bili tretirani u tom društvu, 
kao obični privjezak, koji niti će se što pitati, niti će ga ko što pitati, već bi jedino morali slušati 
moćnike iz NATO pakta. Marionetska vlast koju je NATO pakt već instalirao ovdje u Crnoj Gori će 
bespogovorno morati izvršavati njihova naređenja. Propagatori i zagovornici NATO pakta kad 
spominju učlanjenje Crne Gore u NATO pakt naglašavaju da će Crna Gora biti punopravna članica 
u toj alijansi. Zamislite kakva je to laž, da Crna Gora može biti punopravna članica i da može imati 
pravo veta, recimo kao Sjedinjene Američke Države koji su u stvari NATO pakt, a ostali su svi 
njihove sluge.  
 Zašto je Radnička partija protov NATO pakta? Protiv NATO pakta je jer je to vojni savez 
koji je nastao da bi prvenstveno štitio interese krupnog kapitala ili, da budem razumljiviji, 
kapitalističkih pljačkaša i za račun njihovih interesa izaziva ekonomske krize i ratove u svijetu i 
pljačka siromašne države i narode. Tom prilikom sve žrtve među običnim ljudima najviše među 
radnicima i seljacima koji padaju kao posljedica takvih ekonomskih kriza i ratova su za moćnike iz 
NATO alijanse kolateralna šteta ili statistička greška. Bilo da su to žrtve njihovih ratnih razaranja u 
zemljama gdje vode ratove i koje pljačkaju ili su to žrtve terorističkih akcija u samim državama 
NATO pakta. Treba li i mi da budemo u toj alijanski i da se pridružimo svjetskim pljačkašima i 
ubicama i da na Crnu Goru nacrtamo metu za sulude teroriste.   
 Da se vratimo na mnogobrojne propagatore koji za dobre apanaže ubjeđuju crnogorski 
narod u navodne benefite koji će nam donijeti učlanjenje Crne Gore u NATO savez. Sve su to 
same laži. S ozbirom da je aktuelni režim opustošio i opljačkao zemlju i doveo narod u zonu 
siromaštva i velike nemaštine bilo je za očekivati da će glavni adut za ubjeđivanje naroda da bude 
navodni ekonomski prosperitet ili bolji život sa ulaskom u NATO savez pri čemu obećavaju prave 
najezde investitora. Svu tu njihovu neubjedljivu argumentaciju pobijaju dešavanja u državama koje 
su skoro pristupile NATO savezu u kojima nema gotovo nikakvih razloga u ekonomskom napretku 
i u prilivu stranih investicija prije i poslije ulaska u NATO. Jedino što nam može biti, što se tiče 
ekonomskog napretka, to je da ćemo izdvajati 2% od BDP-a ili 70 miliona evra i više, a to je više 
nego dovoljno da zbrinemo sve žrtve tranzicije i radnike koje je ova vlast istjerala na ulicu. Takođe, 
od toga novca može se odvojiti nesmetano da se isplaćuju naknade za majke, a bilo bi prostora da 
se isplaćuju dječiji dodaci i ostala socijalna primanja za sirotinju u Crnoj Gori koju je režim 
napravio.  
 Gledajući  geopolitičku scenu nemeće se pitanje zbog čega da se svrstavamo na bilo koju 
stranu, zar da se svrstavamo sada kad je potreba za NATO paktom prestala da postoji, da se 
svrstavamo protiv Rusije, protiv Kine, koji su najveći investitori u Crnoj Gori. Smijemo li zaboraviti 
da bez Rusije ne bi bilo ni Crne Gore, a da danas Crna Gora postoji kao država jer je presudna 
bila pomoć, podrška i zaštita Rusije kada je stvarana crnogorska država. Što se tiče same 
bezbjednosti, ne vidim da smo ugroženi od bilo koje zemlje iz okruženja. Ako nam opasnost za 
bezbjednost prijeti od Albanije i Hrvatske, pa one su već članice NATO pakta i to bi bila svojevrsna 
aneksija od tog saveza.  



 Na kraju, ne možemo preći preko činjenice da je NATO pakt gotovo juče nas zasipao 
bombama i ubijao našu djecu i od naše domovine pravio zgarišeta sa porušenim fabrikama, 
mostovima, putevima i školama, a sada vlast hrli prema NATO paktu kao prema spasiocima od 
nekog zamišljenog protivnika. Možemo li zaboraviti da je isti taj NATO pakt razbio i uništio našu 
zajedničku domovinu, nekadašnju Jugoslaviju. 
 Mogli smo čuti izjave crnogorskih državnika da je ulazak Crne Gore pečak na nezavisnost i 
državnost mislim da je potpuno suprotno, da ćemo ulaskom u NATO izgubiti naš identitet i 
suverenost i o nama će se odlučivati u centrima moći ove alijanse. To je izgleda i cilj svih onih koji 
se tako snažno zalažu za učlanjenje u NATO savez jer u tome vide svoju šansu, da budu 
marionetska vlast koja će imati podršku ove alijanse i koja će se održavati na vlasti suprotno volji 
naroda. Možda bi se u ovom slučaju i potvrdila ona narodna - da vrana vrani oči ne vadi, jer šta 
znači učlanjenje Crne Gore u NATO pakt? Znači, da se svjetskim kriminalcima koji pljačkaju i 
otimaju širom svijeta pridružuju lokalni banditi i kriminalci koji pljačkaju i otimaju širom Crne Gore.  
 Ovjde smo, poštovani narode, čuli od nekih koji su zagovornici NATO pakta, u njihovim 
diskusijama, da će Crna Gora biti članica NATO pakta i da će se ta odluka donijeti ovdje u 
Parlamentu. Kažem, da Crna Gora neće biti članica NATO pakta i da će se ta odluka donijeti na 
referendumu. Ako i dalje  budete insistirali da na prevaran i nasilan način uvedete Crnu Goru u 
NATO pakt imaćete pola Crne Gore ispred Skupštine, ispred Vlade i ostalih institucija. Onda ćete 
morati da izađete ispred toga naroda i nikakve ograde, ni šok bombe, ne suzavci, ni gumeni moci 
neće vas spasiti u tom slučaju ako mislite da se služite tom prevarom i na taj način dovedete Crnu 
Goru onamo gdje joj nije mjesto. Čuli smo od nekih brižnika ovdje u njihovim diskusijama, što se 
tiče socijalnih zakona ovdje u Crnoj Gori, čuli smo kako na jedan licemjeran način iskorišćavaju 
nevolje radnika KAP-a i samo što im ne kažu kad uđu u NATO pakt da će im se isplatiti 
otpremnine. Kakva je to sramota od njih. Ušli su u Vladu Mila Đukanovića, evo mjesec i kusur 
dana i zašto nijesu uradili ono što su trebali da urade prvo. A to je da ispoštuju zakon prema 
bivšim radnicima KAP-a i da im isplate otpremnine. Zato što ne smiju, zato što im je Milo 
Đukanović šef i zato što se ne smiju prekrstiti od njega. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 13:32:20) 
 
 Sada je po redosljedu kolega Bralić, neka se pripreme poslanici Milutin Đukanović i Milorad 
Vuletić. Izvolite. 
 
 
 IZET BRALIĆ (17.06.16 13:32:35) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče Skupštine. 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani, 
 Pitanje prijema Crne Gore u NATO je istorijsko pitanje. Crna Gora bira svoj budući put. Na 
nama je da tu odluku učinimo demokratskim procesom sa što manje dodatnih podjela jer su 
podjele i u prošlosti bile usud ovih prostora.  Ova generacija je već pokazala da je zrela da donosi 
teške odluke, bez podjela, poput one iz 2006. godine. 
 Da jasno napravim razliku između NATO pristupa i ove rezolucije. Ova rezolucija je kopija 
one od prije devet mjeseci, i suštinski nema razlike. Prosto je nerazumno da u ovom trenutku 
vodimo raspravu koja može dodatno produbiti podjele u Crno Gori. 
 Socijaldemokratska partija je od svog početka za NATO integracije i to građani Crne Gore 
dobro znaju. Stoga smatramo da ovo pritvrđivanje gradiva nije ništa drugo do skretanje pažnje sa 
ekonomskih pitanja. Kome treba svako malo preispitivanje patriotizma kroz preispitivanje odnosa 
prema NATO-u. Danas nema većeg patriote do onog ko se zalaže za rješavanje problema 
nezapošljenosti, pitanje očuvanja životne sredine, pitanje zaustavljanja pražnjenja sjevera. Ne 
mislim da je predlagačima namjera da ovom kopiranom rezolucijom smanje podjele u zemlji po 
ovom pitanju, niti ovom raspravom smanje broj onih koji su protiv NATO-a ili pak povećaju broj 
pristalica učlanjenja za NATO. Tako da ova rasprava nema svrhe izuzev ako nije u svrhu brisanja 
dileme kod svog članstva za potpisnike rezolucije. Ovo nije patriotski čin. Najveći patriota je onaj 



ko se zalaže danas u Crnoj Gori za vladavinu prava, za brisanje ovakvih regionalnih razlika u 
ovako maloj zemlji. 
 Jedino što može biti dobra ideja da na ovakav način zakazujemo i naredne sjednice 
Parlamenta sa jednom temom, stoga podržavam ovu ideju i predlažem da za neku narednu 
sjednicu uđemo u raspravu samo sa jednom tačkom dnevnog reda - ostvarenje strategija 
regionalnog  razvoja. 
 Razumio bih ovu kopiju rezolucije da su nam predlagači teksta saopštili koji su to novi ciljevi 
rezolucije u odnosu na onu koju smo usvojili prije devet mjeseci. Razumjeću je i ako se kaže da sa 
većim brojem političkih činilaca danas eventualno bude usvojena u ovom domu. Ne mislim da će u 
ovom domu ovom raspravom doći do ublažavanja razlika u mišljenju o ovom pitanju. Naprotiv, prvi 
dan rasprave, pa i današnji dan je pokazao da se razlike na ovakav način samo produbljuju. 
 Poštovani građani, kolege potpisnici ove rezolucije,  
 Ova rasprava je sa ciljem da se politički rasplamsa sukob između DPS-a i protivnika ulaska 
u NATO, jer se politički međusobno hrane, što je pogubno za Crnu Goru i za razvoj demokratije u 
Crnoj Gori. Jasno je da se kroz takvu vrstu sukoba ne može ojačati demokratija, smanjiti 
organizovani kriminal i korupcija, ojačati vladavina prava. Potpuno je jasno da se kroz ovako 
ponovljene rasprave pokušava zamagliti stvarnost u Crnoj Gori i građanima ispirati mozak držeći 
Crnu Goru u stalnim podjelama i atmosferi "zavadi pa vladaj". 
 Pripadam partiji koja je bezrezervno za NATO integracije. Svoja lična ubeđenja su, 
bezrezervno, da je za Crnu Goru najracionalnije da uđemo u NATO, da je za moju djecu i za svu 
djecu u Crnoj Gori to pravi put. Ali, duboko poštujem i one koji drugačije misle, koji iz ubjeđenja ili 
iz emotivnih razloga prema Rusiji, najvećoj slovenskoj zemlji, protiv su učlanjenja u NATO i sam 
imam takvih emocija, ali me to neće povući ovakvim kopiranim rezolucijama na drugu stranu.  
 Umjesto ove rasprave, mislim da je mnogo racionalnije bilo nekim članicama potpisnicama 
ove rezolucije da su poradili na terenu sa svojim članstvom, ako im je zaista namjera da povećaju 
procenat pristalica onih koji su za učlanjivanje u NATO alijansu. 
 Socijaldemokratska partija je čvrsto za NATO, ali ne na podjelama, ne da radimo svakog 
kvartala u ovom domu, izazivajući podjele među građanima. Nije isti doživljaj kod svih protivnika 
NATO-a, niti kod svih pristalica NATO-a. Neki su protiv NATO-a zbog emocija, neki za to što 
smatraju da su bliži istoku nego zapadu, nekima za to što je to biznis i skoro da je postalo anti 
NATO zanimanje u Crnoj Gori. I koda nas koji smo za NATO razlozi su nam različiti. Neki su od 
početka iz uvjerenja, drugi su u hodu shvatili da je to bolji izbor, treći jer ne smiju biti protiv.  
  Nekima je prijem u NATO nagrada, a nekima kazna. Neki rade za NATO, a raduju se 
prijemu u NATO-u baš kao gtrešno dijete koje ide da ubere prut iako zna čemu prut služi. 
 Socijaldemokratska partija će amandmanski djelovati na tekst Rezolucije kako bi joj, koliko 
toliko, dali smisao. I u zavisnosti od odnosa prema našem amandmanu istu ćemo podržati, ne iz 
poštovanja prema namjeri predlagača, već zbog svog izvornog opredjeljenja. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI MILUTIN SIMOVIĆ (17.06.16 13:38:46) 
 
 Hvala Vama. 
 Poslanik Đukanović, izvolite. 
 
 
 MILUTIN ĐUKANOVIĆ (17.06.16 13:38:59) 
 
 Poštovani građani,  
 Ovo su dani kada Crna Gora izgleda konačno raskida sa svojom istorijom, tradicijom, 
kulturom i duhovnošću. 
 Takozvani istorijski zaokret, kako to saopštavaju lideri Demokratske partije socijalista sa 
istočno-pravoslavnim nasljeđem, ne može se drukčije okarakterisati osim kao izdaja interesa 
naroda koji vjekovima žive ovdje. Ovim prostorima u posljednjih 1000 godina vladali su 
Vojisavljevići, Nemanjići, Balšići, Crnojevići, Petrovići i Karađorđevići. I ni jednoj od tih dinastija 
nije padalo na pamet da ovaj prostor odvoji iz svog prirodnog istočno-pravoslavnog okruženja.   



Kao posljedicu takve politike mi smo kao narod preživjeli, sačuvali svoju vjeru, naciju i kulturu. 
Tadašnja, takozvana, međunarodna zajednica ništa nije bila slabija od današnje međunarodne 
zajednice.  
 Danas je jedna kriminalno avanturistička organizacija koja se zove DPS, odlučila da bude 
pametnija od svih dinastija koje su do sada vladale i upravljale ovim prostorima. I ponavljam još 
jednom, bez obzira na burna vremena, sačuvali i narod i ovu teritoriju. 
 Ta organizacija je toliko drska, Demokratska partija socijalista, da se suprotstavlja i 
amanetu Svetog Petra Cetinjskog. Raskidanje veza sa Srbijom prije 10 godina, priznanje lažne 
države Kosovo i uvođenje sankcija Rusiji, bili su uslovi koje je Crna Gora morala da ispuni da bi 
mogla da zakuca na vrata NATO pakta. Svi ćemo se složiti da su ti uslovi za naraod Crne Gore 
više nego ponižavajući. Očigledno da je ova vlast ucijenjena i mora da maltene proda i tradiciju i 
istoriju i kulturu, i još ima obraza da nas ubjeđuje da je to za dobro građana Crne Gore. Mogli smo 
da preživimo hiljadu godina ali sad DPS želi da nas još unaprijedi. Takva politika ove kriminalno 
avanturističke organizacije vodi i nestajanju Crne Gore, barem tradicionalne kakvu je mi znamo.  
 Po istraživanjima javnog mnjenja većina pripadnika nepravoslavnog naroda, odnosno 
stoprocentno su za učlanjenje Crne Gore u NATO pakt. Hrišćanski, odnosno pravoslavni narod je 
zahvaljujući Demokratskoj partiji socijalista žestoko podijeljen. I kada bi prihvatili kao tačne ankete 
koje objavljuje DPS, a koje znamo da nijesu tačne, da je 50% građana Crne Gore za učlanjenje 
Crne Gore u NATO pakt vrlo jednostavnom analizom dolazimo do podatka da je 2/3 pravoslavnih 
hrišćana protiv učlanjenja Crne Gore u NATO pakt. Valjda ćemo se svi ovdje složiti da je Crna 
Gora nastala na osnovu hrišćanske civilizacije i da baštini tekovine hrišćanstva. Ući u organizaciju 
čija je suština postojanja biti protivnik Rusiji i postati legitimna ruska meta, a nas pravoslavnih 
hrišćana u Crnoj Gori ima svega 500.000. Okruženi smo sa Istoka sa pet miliona Albanaca, sa 
Sjevera i Zapada sa pet miliona Bošnjaka i sa krajnjeg Zapada sa pet miliona Hrvata i raskinuti 
sve veze sa pravoslavnim narodima, to može da uradi samo jedna avanturistička vlast i vlast koja 
vodi računa samo o ličnim interesima i koja uopšte ne vodi računa o građanima Crne Gore. Svi 
dobro znamo da je ovo područje veoma nestabilno i daj bože da u sljedećih sto godina ne bude 
nikakvih nesporazuma među narodima koji žive na ovim prostorima, a mi i danas znamo da među 
narodima ima dosta neriješenih problema.  
 Gospodo iz Demokratske partije socijalista, odnosno kriminalno avanturističke organizacije, 
šta vi mislite na čiju će stranu da stanu vodeće zemlje NATO pakta ukoliko dođe do nekih 
nesporazuma među narodima na ovim prostorima. Neće oni stati na stranu male Crne Gore. Oni 
će da stanu na stranu većih država i njima pouzdanijih partnera, to svi vi treba da znate. Iskustvo 
gotovo ratnih odnosa dvije stare članice NATO pakta Turske i Grčke dovoljno govori o tome. 
Raskidati odnose sa istorijskim prijateljima zarad neke avanture, nepoznanice, nemam riječi 
kojima bih iskazao kakva je to politika. Uporno se trudim da koristim što manje uvredljive izraze, ali 
budite sigurni, građani Crne Gore, i porodice koje su stvarale ovakvu Crnu Goru neće se sa ovim 
nikada pomiriti.  
 Vrlo interesantno i želim da vas podsjetim do kog nivoa je pala Crna Gora. Mi već 20 dana 
pokušavamo da članovi Nove srpske demokratije dobiju propusnicu da uđu u prostorije ove 
Skupštine. To su časni i pošteni ljudi i 1999. godine branili su Crnu Goru od NATO pakta, bili oficiri 
Vojske Jugoslavije, pripadali elitnim jedinicama Vojske Jugoslavije i 20 dana oni ne mogu da uđu 
u ovaj parlament. Zato, Crnoj Gori ne smeta da prostire crveni tepih krvniku srpskog naroda 
Hašimu Tačiju. Da paradoks još bude veći, znate li na kojoj politici je došla na vlast ulicom 
Demokratska partija socijalista. To ljudi iz Demokratske partije socijalista dobro znaju. Došli su na 
politici borbi protiv, citiram njihove stavove, albanskog šovinizma i separatizma 1989. godine. 
Kolege dodaju, potpuno se slažem, i iredentizma, da bi bili potpuno precizni. Danas ta politička 
grupacija pravi takav zaokret i sječe sve pravoslavne korijene u Crnoj Gori, raskida sa narodima i 
zemljama koji su suštinski pomogli Crnu Goru, bili nekad pomoć, a u više slučajeva i zaštitnica 
Crne Gore.  Kažem još jednom, u 1000 godina ovaj narod je zahvaljujući takvoj politici preživio, ali 
se našli neki hajduci da promijene sve što se dešavalo u 1000 godina, da za vladare Crne Gore 
kažu da su oni bili neznaveni, da oni nijesu znali šta rade nego hoće da okrenu Crnu Goru prema 
Zapadu, da je iščupaju iz svog istočno-pravoslavnog korijena i još da nas ubjeđuju da je to dobro. 
Što nas najviše boli. Najveći zagovornici ulaska Crne Gore u NATO pakt, nažalost i u ovom 
parlamentu su pripadnici nehrišćanskog dijela naroda. Ne kažem ništa loše za te pripadnike, ali to 



je fakat koji svaki građanin Crne Gore mora da zna. Vi znate, gospodo iz DPS-a, da je Balkan 
"bure baruta" i daj bože da ne bude nikako rata, ko poželio rat dabogda mu u kuću bio, ali svi 
znate da nije to tako. Zbog čega vas, gospodo iz Demokratske partije socijalista podržavaju 
nepravoslavni narodi. Iz razloga da oslabe hrišćanski korpus u Crnoj Gori. Zato, politika 
Demokratskog fronta u kojoj se insistira na srpsko-crnogorskom pomirenju koje je suština da bi 
Crna Gora uopšte mogla da misli o svom opstanku, generalno mora pobijediti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 13:48:55) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Đukanoviću.  
 Kolege, molim vas da se čujemo, da emocije ostavimo po strani i da nastavimo dalje.  
 Poslanik Vuletić ima riječ, a neka se pripremi poslanik Nišavić. Izvolite, poslaniče Vuletiću. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (17.06.16 13:49:36) 
 
 Gospodine predsjedavajući, dame i gospodo poslanici, poštovani građani,  
 S isto onoliko energije, odlučnosti i istrajnosti sa kojom smo krenuli u projekat stvaranja 
države, potrebno je danas nakon deset godina zaokružiti taj projekat i još jednom važnom, rekao 
bih već izvojevanom pobjedom, ali pobjedom koja se mora mudro, energično i uporno okončati. Ta 
pobjeda nosi ime - stabilna i bezbjedna Crna Gora. Naravno, stabilna i bezbjedna Crna Gora u 
okviru NATO alijanse posvećena integrativnim procesima na kojima počiva savremena Evropa, 
procesima koji su temelj mira i ekonomskog prosperiteta, koji su garant sigurnosti, stabilnosti, 
saradnje među evropskim nacijama. Tretirajući NATO integracije kao važan interes države i 
društva u cjelini, vjerujem da će ponuđena Rezolucija o podršci učlanjenja Crne Gore u NATO još 
više doprinijeti da se eventualne nedoumice na ovu temu pojasne, da se na transparentan način 
crnogorska javnost upozna sa svim aspektima integracije Crne Gore u evropske i evroatlantske 
strukture.  
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
       Svako kome je Crna Gora na srcu dobro zna koliko je crnogorska "borba" neprestana. 
Vjekovima vojevanja i stradanja za svijetlu majsku zoru završila je jednom tužnom političkom 
odlukom iz 1918. godine, za jedan dan izgubljena je nezavisnost, Crna Gora je bila brzo 
zaboravljena od velikih saveznika i dobrotvora koji su imali preča posla, da ne  pominjem koliko je 
dugo bila šikinirana i ponižavana od onih za koje su Crnogorci  tako slavno izginuli na Mojkovcu. 
Nabrajati se može mnogo toga, ali zna se šta se dešava  sa onima koji ne pamte  istoriju, zato 
danas kažem da odlukom o pristupanju NATO savezu ostvarujemo strateški cilj Crne Gore, a to je 
stabilna i bezbjedna Crna Gora  to je očuvanje njenog suvereniteta  i teritorijalnog  integriteta, to je 
i pretpostavka  i drugih važnih ciljeva  kao što su učvršćivanje  demokratskih institucija, vladavina 
prava i tržišna ekonomija. NATO kao sistem kolektivne bezbjednosti garantuje Crnoj Gori 
sigurnost granica, kao i ekonomski prosperitet i privlačenje stranih investicija. Ključni apsekti  kroz 
koje se mogu analizirati koristi za građane Crne Gore su vojno bezbjednosti, geopolitički i 
humanitarni aspekti. Jedino tako Crna Gora može odgovoriti prijetnjama kao što su organizovani  
kriminal, sajber kriminal i prirodne katastrofe. Mnogi danas i javno govore da su ratna dešavanja  i 
bezbjednosni rizici iza nas, a ekspertizu međunarodnih odnosa i ovovremenskih izazova  ispredaju 
na osnovu nekompletnog  i jednostranog naklapanja nekih medija. Posebno onih koji svoje terorije 
zasnivaju na spinovanju javno dostupnih informacija, i na osnovu stavova davno  ražalovanih 
diplomata čije su misli i ideje adekvatne njihovom  životnom dobu. Dakle, malo zastarjele. Zato i 
ovom prilikom poručujem svim građanima Crne Gore, da je odluka o ulasku u NATO savez  dobro 
promišljena i primjerena izazovu vremena. Treba ponovo,  po ko zna koji put reći da ulazak Crne 
Gore u NATO nije akt neprijateljstva  prema bilo kome. Crna Gora mora  prije svega da pokaže 
odgovornost za interese svojih građana radi obezbjeđivanja dugoročne stabilnosti i  sigurnosti, 
tako neophodnih  za  nastavak političkih i ekonomskih reformi. 
 Poštovani  građani, priključivanje  Crne Gore u NATO integracijama važna je i promišljena 
odluka i sa aspekta  kada se ima u vidu i veoma bliksa prošlost, kroz spoznaju  koliko malo treba 



da se uskomešaju balkanske tmuše i progovore  stare mržnje  i za tren poništi i uništi  sve ono što 
je do tada stvoreno i na dobrim temeljima sagrađeno. Za sve ovo nesporna je garancija  
najsnažnija alijansa u modernoj istoriji koja je u  67 godina dugoj istoriji uspjela da opstane, očuva 
i ojača svoju misiju. Zato sam siguran da je ovo savezništvo  za dobrobit  države i naroda, i još 
jedna promocija  Crne Gore kojom ćemo obezbijediti  naše učešće  prilikom donošenja  odluka o 
važnim međunarodnim  pitanjima.  Zato, iskazujem podršku Rezoluciji  o podršci učlanjenju Crne 
Gore u NATO i pozivam sve građane Crne Gore, da se uključe u raspravu  o interesu Crne Gore  i 
svom interesu, da postanemo članica NATO pakta  uz napomenu da to nije eskluziva  ni vlasti ni 
bilo koje  političke partije ili intelektualne elite, to je interes države i naroda. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 13:56:18) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Vuletiću, vidio sam poslaniče Labudoviću da ste se prijavili za 
kometar. Samo da podsjetim, zajednički dogovor ako se sjećate od juče je da završavamo rad u 
17 sati. Imamo još 16 prijavljenih  govornika , samo da vodimo računa o tome da svi dođu na red 
da govore, da ne uskratimo nikome pravo. 
 Izvolite. 
 
 
 EMILO LABUDOVIĆ (17.06.16 13:56:44) 
 
 Zahvaljujem gospodine potpredsjedniče. 
 Svjestan sam i dogovora  i činjenice da možda malo kradem od vremena, ali kradem od 
mojih. Inače poznati lopov. 
 Poštovani građani,  
           Vama želim da se obratim. Ovo što je rekao gospodin Vuletić  je na tragu onoga čega  smo 
se naslušali do sad sa ove strane tamo i  ove šuplje  argumentacije i  naknadne pameti  i svega 
drugog. Mi smo, čini mi se,  iznijeli ubjedljivu argumentaciju  zbog čega smo protiv, ali na kraju tu 
su građani da procijene, nijesu ni oni od juče. Umjesto svog stava želim samo da ovdje podijelim 
sa vama stav jednog čovjeka koji ne pripada niti našoj političkoj opciji, niti našem kulturnom miljeu. 
Naime prije dvije, tri godine tačno se ne sjećam, tadašnji predsjednik Parlamenta je nakon 
otpočinjanja pregovora Crne Gore sa Evropskom unijom doveo u goste Skupštini profesora 
Fakulteta  političkih nauka iz Ljubljane. Zaboravio sam  kako se zove, ali sam zapamtio da je bio 
vođa pregovaračkog tima Slovenije  za pregovore sa  Evropskom unijom i čovjek koji je obožavao 
i obožava Crnu Goru zbog toga što je kao vojnik služio  vojni rok u Pljevljima i tu doživio svoju prvu 
mladalačku ljubav.  I znate šta nam je tada rekao, nakon što nam je objasnio ko je sve tehnike i 
koje sve obaveze i zadatke moramo da obavimo da bismo ušli u sam proces pregovaranja sa 
Evropskom unijom, na pitanje kad po njemu bi Crna Gora mogla da stupi u taj savez  rekao ovako, 
mogu skoro da ga citiram - u NATO ćete ući na prečac, kad vama padalo na pamet za NATO nije, 
jer je to interes NATO-a, a ulazak u Evropsku uniju vam  treba najmanje decenija, a onda je 
dodao, a onda vam  slijede  decenije i decenije  kajanja. Ako to kaže  jedan Slovenac, i to ne bilo 
koji ili bilo kakav,  nego profesor  Fakulteta  političkih nauka  u Ljubljani  i vođa prgovaračkog tima  
Slovenije  za ulazak u Evropsku uniju. 
 Poštovani građani vi razmislite  šta je nama, i šta je vama da činimo. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 13:59:04) 
 
 Hvala vam. 
 Pravo na odgovor. Poslaniče Vuletiću molim Vas ako  možete samo da uštedimo malo 
vremena. 
 
 
 MILORAD VULETIĆ (17.06.16 13:59:12) 



 
 Zahvaljujem gospodine  predsjedavajući. 
 Po prvi put u ovom parlamentu da mi neko od kolega poslanika kaže da je moja 
argumentacija  šuplja. Da vam kažem nikad se u životu s tim povodio nijesam. Uvijek sam se 
ozbiljno pripremao i svi dobro znaju od mojih kolega, ja pribilježim da ne bih pošao, mogu i ja  
govoriti  iz glave, ali da ne bih ostavio nekakav utisak nedorečenosti kod naših građana i kod ljudi 
kojima je stalo da čuju kvalitet  rasprave u ovom parlamentu, ja i nekad pribilježim, ne nekad nego 
većinom. Da bih se uklopilo u vrijeme koje  je zato  dozvoljeno. Zato, ne znam kolega Labudović, 
hvala Vam na tome što ste rekli da mi je šuplja argumentacija  mislim da je moja argumentacija  
sasvim  na mjestu.  Mislim, gospodo  građani,  da treba  vi sami jednu stvar da odlučite  zajedno 
sa nama, da li ćete  da se vratite sto godina unazad ili ćete da kreirate  svoju budućnost  i za vas i 
za omladinu koja dolazi poslije nas, a to je stabilnost, a to je bolji život, a to je bezbijednost i 
granica  i suživota  sa svim okruženjem i prosperiteta ove države i bolje sjutra za našu omladinu. 
Na vama je da odlučite  i ja podržavam ovo drugo istorija je lijepa treba je poštovati treba se 
ponekad i  vraćati u nju, ali ne kopirati i ne slijepo slijediti, nego nekad i kreirati. Onaj ko nije 
sposoban da kreira svoju budućnost nema ni neku perspektivu, makar u političkom smislu. Cijenim 
pristupanje Crne Gore u NATO  da je prioritet svih prioriteta  zabog višeg osnova koje sam u 
svojoj  diskusiji istakao. 
 Prije svega, bezbjednost, bezbjednost građana, bolje sjutra, vladavina prava, bolja 
ekonomija. Onda, što se tiče i vojne strane  i što se tiče  i svih ostalih parametara  koji su od bitnog  
interesa  za bolju budućnost  naše male, geografski  rekao bih tako države.  
 Zbog toga uvažene kolege vaše frustracije  i vaše nezadovoljstvo  i vaše  licemjerje,  rekao 
bih, dajte adresirajte na neku drugu stranu, pustite da imamo svi pravo na svoj stav i na svoje 
mišljenje. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:02:01) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslanik Nišavić ima riječ, a neka se pripremi poslanica Ćatović.  
 Izvolite. 
 
 
 RADOSAV NIŠAVIĆ (17.06.16 14:02:14) 
 
 Poštovani potpredsjedniče, poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Pitam se zbog čega predlog rezolucije poa podršci u učlanjenju Crne Gore u NATO, kada je 
Skupština jednu takvu izglasala u drugoj polovini septembra 2015. godine. Sada, kada je krenuo 
proces ratifikacije Sporazuma o pristupanju NATO-u, šta se u međuvremenu desilo za ovih devet 
mjeseci. Podrška za ulazak u NATO tada je bila 42%, nije mnogo porasla za ovih devet mjeseci, 
čak šta više ona je pala na ispod 40%. Sve to poslije agresivne i napadne kampanje brojnih tribina 
okruglih stolova na kojima su bili uglavnom prisutni naši partijski vojnici, mislim na vojnike 
vladajuće koalicije, namještenici, direktori i svi drugi koji su dobili posao zahvaljujući vladajućoj 
garnituri. Probrani dakle na skupove, na kojima su rijetko pozivani oni koji imaju drugačije 
mišljenje kako svojim argumentima ne bi pokvarili tu NATO idilu. Kako bi se stvorio da ne postoji i 
onaj drugi veći dio naroda koji ne misli kao i vi. Od medija, od svih ministarstava, od svih 
činovnika, agresivna kampanja od toga. Primjera radi, od ministra poljoprivrede, da će njive bolje 
roditi ako budu zađubrenje osiromašenim uranijumom, da će nam krave muzare davati i po 100 
litara mlijeka po jednoj muži ako uđemo u NATO, da će nam fabrike doživjeti sudbinu feniksa, pa 
sve dotle da se propagira i u školama nova geografija, astronomija, da će Zemlja stati, ako ne 
uđemo u NATO i da će uvijek biti mrak. No na sreću i djeca koja su pametnija  u tim slučajevima 
od promotera sve to proprate sa ironijom i sa podsmjehom. Zašto ne možete da prođete taj 
procenat od 40% podrške? Možda je ovo ponovno stavljanje rezolucije na dnevni red iz razloga 
što odnos u Skupštini i  odnos u narodu ne oslikava  pravo stanje. Da vam mnogo više vjeruju 
kada se  bavite kriminalom, korupcijom i zarađujete milione sve za radi boljitka građana koji vas 



podržavaju, nego ovo sada kada radite da biste zaštitili te iste milione. Nije isto predstaviti imovinu 
i prodavati ponos naroda, ipak je više onih koji ne žele radi vaše podrške u podaništvu da vam i 
daju podršku za ovakvu namjeru. Zbog čega, ponovo deklaracija. Ovih dana je počela i ratifikacija 
Sporazuma i Island jedanoglasno, Slovenija jedan glas uzdržan, Mađarska četri - pet glasova 
protiv, Slovačka 17 glasova protiv i osam uzdržanih od 102 glasa i to tamo gdje su vam prijatelji 
kao što su Lajček i Lipka. Jeste li pročitali možda komentare zbog čega je ovih 25 bilo protiv ili 
uzdržano? Zašto opet Deklaracija? Možda zbog najave da će američka administracija ratifikovati 
Sporazum o ulasku Crne Gore u NATO, tek poslije predsjedničkih izbora. Još ne znamo ko će 
pobijediti na tim predsjedničkim izborima. Pa da se i sada pošalje poruka, da evo Skupština 
podržava po drugi put ulazak u NATO savez i što je još važnije da date poruku da će sada biti 
možda i manje glasova protiv, nego kad je prvi put donesena ova rezolucija. 
 No opet ne možete ni sa tim popraviti podršku u narodu. Ni nakon trošenja ogromnih 
sredstava za kampanju, a i otkud vama pravo da trošite novac za kampanju, novac od većine nas 
koji nijesmo za ulazak u NATO.  
 Poštovani građani,  
           Zbog čega manja podrška? Pa zato što se ne može zaboraviti Murino. Ne može se 
zaboraviti ni "milosrdni anđeo" koji je ubio dvije i po hiljade ljudi, od trogodišnje Milice i mnoge 
druge djece, kojima je smrt donio taj "anđeo". Koliko licemerja, i u samom nazivu kaže - "plemeniti 
nakovanj", što se odnosi na američku vojsku u tom NATO savezu koji je bombardovao našu 
zajedničku državu. Pogledajte, koliko tu licemerja. I da kažem da je od posljedica NATO 
bombardovanja naše zemlje porastao veliki broj lica sa neizlječivim bolestima, sa tumorima. Da 
navedem da samo jedna čestica osiromašenog uranijuma u limfnim čvorovima može da razori cio 
imuni sistem. U posljednjih 10 godina poštovani građani broj oboljelih od leukemije povećan je za 
110%, a broj umrlih za 180%. Dovoljan je primjer italijanskih vojnika koji su bili na prostoru 
Kosova, 300 njih se liječilo i umrlo od leukemije. Koliki je broj karcinoma, koliki je broj drugih 
oboljenja - te podatke još uvijek nemamo, a znamo da su oni mnogo, mnogo veći poslije 
bombardovanja. 
 Dakle, koliko neubjedljivih argumenata, da ne nabrajam što su kolege već rekle terorizam, 
zatim ekonomija. Ko će nama povratiti potpuno porušenu ekonomiju, ko će nama zaposliti toliki 
broj lica. Zatim, obostrana vojna pomoć NATO-a i Crne Gore. Molim vas, Crna Gora ima 1.200 
oficira i 530 vojnika. Pitam vas kako izgleda postrojavanje crnogorske vojske, dva oficira 
komanduju da se postroji jedan vojnik i mi kažemo da ćemo se obostrano ispomagati sa silom 
NATO-a. Zatim, ekonomija, prvo 200 do 300 hiljada  koštaće nas članarina. Međutim, odmah je po 
prvom ratifikovanom ugovoru, stigla je opomena od sekretara NATO-a da Crna Gora mora u svom 
budžetu izdvajati 2% od bruto društvenog proizvoda, to je oko 70 miliona. Zašto će taj novac da 
ide? Da se poboljša život i status crnogorskih vojnika? Ne, nego će da ide za ono što budu 
planirali NATO moćnici za nabavku aviona, tenkova, kamiona itd. Kažete pomoć u civilnim 
katastrofama. Samo da se podsjetimo februara 2012. godine, kada smo doživjeli onu vremensku 
nepogodu sa visokim snijegom, posebno na sjeveru. Tada nas je pomoć NATO-a koštala duplo 
više nego što su nam dali pomoći. Tada su sa dva helikoptera uputili 40 vojnika koje smo mi 
morali da izdržavamo, kao i da platimo gorivo. Tako da je pomoć koju su oni tada uputili duplo bila 
manja od onoga što je  nas koštalo, prešla je dara mjeru. Pošto o ovoj temi, i argumenata protiv 
NATO-a ima mnogo, da kažem, ali vrijeme mi polako ističe. SNP je inicirao deklaraciju da se 
snažno zalažemo za referendum, a da ćemo na referendumu glasati protiv ulaska Crne Gore u 
NATO. Iz razloga što ne želimo da se ponovi istorijska greška, ne želimo da se ogriješimo o 
buduće generacije. Kako se na referendumu odluči tako neka i bude, a nadam se da će se na 
referendumu odlučiti da Crna Gora ne uđe NATO savez. Zbog jedne činjenice, koja se ovdje često 
pominje, da je Podgorička skupština napravila veliku grešku 1918. godine, mimo volje naroda. 
Zato danas tražim, i apelujem, kao i SNP  da se ne bi ponovila greška da se narod izjasni, ne u 
Skupštini mi poslanici, nego da se narod izjasni na referendumu. Da kažem, da 1918. godine nije 
bila nikakva greška, došla je sloboda narodu, stvorila se zajednička zemlja Južnih Slovena, zemlja 
koju su priznali svi naši saveznici. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:12:58) 



 
 Zahvaljujem, poslaniku Nišaviću.  
 Dajem riječ poslanici Ćatović, a neka se pripremi poslanik Šehović. 
 Izvolite. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (17.06.16 14:13:10) 
 
 Poštovani predsjedavajući, kolege i koleginice poslanici, uvaženi građani, 
 Predlog rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO predstavlja nedvosmislenu 
istrajnost u ostvarenju strateških vojno političkih prioriteta zacrtanih još u junu 2006. godine. 
Zahvaljujući mudro vođenoj politici u prethodnom periodu Crna Gora sasvim izvjesno krupnim 
koracima korača ka evropskim i evroatlanskim integracijama. Ni malo slučajno dobijamo podršku 
gotovo svih članica alijanse potpisivanje Protokola 19. maja ove godine na ministarskom sastanku. 
Istog dana Crna Gora u svojstvu pozvane države učestvuje na sastancima NATO-a i to prvi put će 
učestvovati na Samitu u Varšavi.  
 Za sada Crna Gora nema pravo odlučivanja, ali ima pravo da iznosi svoje mišljenje i aktivno 
učestvuje u radu odgovarajućih tijela NATO-a. Mnogo je pitanje oko toga da li je NATO istinski 
potreban Crnoj Gori i da li će naša država izgubiti dio suvereniteta ulaskom u Sjevernoatlansku 
alijansu. Jasno je da se radi o propagandi čiji je cilj da NATO predstavi kao agresivnu vojnu 
organizaciju iako protivnici ulaska Crne Gore u NATO savez dobro znaju da je istina sasvim 
drugačija.  
 Zbog toga mnogima smeta odlučna namjera države da svojim građanima približi interes 
ulaska u alijansu putem brojnih skupova, okruglih stolova, debata, televizijskih emisija, 
sučeljavanja sa onima koji različito misle. Oni nemaju argumentaciju protiv benefita i koristi koje 
sve države Alijanse imaju svojim članstvom. Savremena Evropa počiva na dva integrativna stuba 
NATO i Evropska unija, koji objedinjavaju politiku bezbjedonosnu i ekonomsku strukturu. Proces 
integracije u NATO i Evropsku uniju su komplementarni. Ulaskom u NATO savez Crna Gora će 
trajno riješiti sva pitanja odbrane svoje teritorije. Važno je to pitanje za malu državu koja je u više 
navrata bila predmet interesovanja moćnih susjeda čije posljedice osjećamo i dan danas.  
 Pod NATO kišobranom bićemo sigurni kao suverena međunarodno priznata država koja će 
biti potpuno ravnopravna sa svim drugim članicama pa i onim koje su višestruko veće i ekonomski 
snažnije od nas. Ulazak Crne Gore u NATO savez će umnogome poboljšati i ekonomsku poziciju 
države. Stepen bezbjednosti i sigurnosti ulaganja u državu članicu alijanse podstaknuće 
potencijalne investitore, snažnije i odlučnije da ulažu prvenstveno u turizam, ali i u sve ostale 
privredne potencijale koje Crna Gora sasvim sigurno ima. Crna Gora u NATO savezu lišava 
investitore svake brige oko uloženih investicija. Ispunjavanje kriterijuma za članstvo u NATO znači 
i postizanje standarda potrebnih za članstvo u Evropsku uniju, pogotovo u pogledu vladavine 
prava i borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije. 
 NATO i Evopska unija počivaju na istim principima i vrijednostima, a to su izgradnja 
demokratskog društva, vladavina prava, poštovanje i promocija ljudskih prava, ekonomski razvoj, 
civilna kontrola odbrambenog sektora i službi bezbjednosti i tako dalje. Ulaskom u NATO savez 
Crnoj Gori se brže otvara put ka odškrinutim vratima Evropske unije kojoj prirodno pripadamo. 
Poziv koji smo s pravom očekivali i koji je uslijedio kao rezultat istinskog napretka na svim poljima 
evroopskih i evroatlanskih standarda omogućiće da se Crna Gora brže razvija. Na taj način će 
naši građani najbolje osjetiti benefite članstva koje dolazi kao rezultat istinskih napora naše Vlade, 
institucija sistema, civilnog društva i svih onih koji razumiju potrebu da budemo sastvni dio 
civilizovanog svijeta i da aktivno učestvujemo i dajemo svoj doprinos daljem razvoju alijanse. 
 Crna Gora u NATO savezu imaće sasvim sigurno i značajno jači spoljopolitiči položaj, a to 
znači i veći uticaj na ukupna politička kretanja prvenstveno na Zapadnom Balkanu, gdje je odavno 
prepoznata kao faktor od značaja za stabilnost u regionu. Uvjerena sam da će Crna Gora već u 
prvoj polovini naredne godine postati 29. članica NATO alijanse. U našoj državi iz dana u dan 
raste uvjerenje da članstvo istinski zaslužujemo, a rast pristalica za NATO govori da naši građani 
shvataju prednosti članstva koje nudi prvenstveno mir, zatim brži razvoj, ekonomsku stabilnost, 
vladavinu prava i kvalitetniji život. Hvala. 



 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:18:46) 
 
 Hvala, poslanici Ćatović. Naravno, hvala za uštedu vremena.  
 Poslanik Jelić ima riječ, pošto najavljenog prethodnika nema u sali. Izvolite, poslaniče 
Jeliću, a neka se pripremi poslanik Bulatović. /upadice/ 
 To je dogovor, poslaniče Kneževiću. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 14:19:13) 
 
 Volim da kršim dogovore u kojima nijesam učestvovao, a tiču se mene, razumijete. Ja 
uvijek kad neko dogovara vezano za mene, a ja nijesam tu prisutan malo mi je to čudno pa bih da 
se uključim, pa da znam zbog čega sad još drugi kolega iz Kluba DPS-a govori. Objasnite mi. 
Predlažem, u cilju racionalizacije, predlažem da kolege iz DPS- uopšte ne govore, jer su oni u 
stvari ovu rezoluciju ponovili iz septembra mjeseca. Tu bukvalno nema razlike u onome što će oni 
da kažu, samo nam uzimaju ovdje vrijeme i mislim da nema potrebe da oni govore. Znači, oduzeti 
riječ DPS-u, SDP-u, Socijaldemokratama, Bošnjacima, Pozitivnoj, HGI, svima koji su potpisali 
Rezoluciju. Vi ne treba da govorire u ovoj Skupštini do kraja rasprave, jer samo nam uzimate 
vrijeme. Predlažem, naravno da ne mogu da određujem, ovo je stvarno postalo.... 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:19:31) 
 
 Kolega Kneževiću, Vi nećete određivati ko će govoriti i kad će govoriti. Možete da 
predlažete, ali ste ubjedljiva manjina, i bićete manjina i dalje, politička, oko predlaganja. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 14:20:21) 
 
 Meni je, gospodine Mustafiću, drago što ste vi većina, ali u Iranu ste većina. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:20:31) 
 
 Ako dozvoljavate, gospodine Kneževiću da Vam objasnim. /upadice/ Možemo li bez 
geografije bliže i dalje.  
 Bio je najavljen poslanik Šehović, pošto poslanik Šehović nije tu dao sam riječ poslaniku 
Jeliću, upravo da bi racionalizovali vrijeme i da bi kolega Bulatović došao na red poslije poslanika 
Jelića. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 14:20:58) 
 
 Gospodine Mustafiću, nemojte poslije kad se Šehović pojavi negdje u 16.45h da mu se da 
riječ. Koga nema neće više govorite. Nemojte da ovdje čekamo kad će ko da dođe. Dozvolite, da 
utvrdimo pavilo, koga nema, a prozvan je ne može da govori. Nemojte sad da pravimo sprdnju od 
Parlamenta. 
 
 
 PREDŚEDAVAJUĆI SULJO MUSTAFIĆ (17.06.16 14:21:21) 
 
 Dešavalo se da iz vašeg Kluba neki nijesu tu, pa preskočimo, pa damo i tako dalje.  
 Izvolite, poslaniče Jeliću, poslanik Bulatović neka se pripremi. 



 
 
 ZORAN JELIĆ (17.06.16 14:21:29) 
 
 Poštovani gospodine potpredsjedniče, dame i gospodo poslanici, uvaženi građani,  
 Danas u ovom visokom domu vodimo dijalog i razmjenjujemo argumente o Rezoluciji o 
podršci učlanjenju Crne Gore u NATO. Nažalost sve je manje argumenata, a sve je više političkih 
prostakluka od jedne strane kolega poslanika, ali to je naša stvarnost. Naravno, mi u 
Demokratskoj partiji socijalista ćemo voditi računa o kulturi dijaloga.  
 Crna Gora kroz integracije u evropske i evroatlanske strukture želi da na kvalitetan način 
riješi svoj bezbjednosni aspekt uz istovremeno postizanje svog ekonomskog razvoja. U okviru 
primarnih ciljeva ekonomske politike Vlade Crne Gore, posebno mjesto zauzimaju investicije koje 
imaju veliku važnost za budući razvoj zemlje.  Trendovi u svijetu ukazuju na to da se tehnološki 
napredak znanje, obrazovanje, stručno osposobljavanje, kao i drugi faktori su postali generator 
rasta koji uzrokuje stalne promjene na putu razvoja i podizanja nacionalne konkurerntnosti i 
privlačenju stranih investicija. Pritom, treba naglasiti da je ključ privlačenja stranih investicija osim 
dobrog zakonodavnog okvira i stabilne makroekonomske politike stvaranje pozitivne investicione 
klime, podizanje konkurentnosti kao i kvalitetan bezbjednosni aspekt koji garantuje NATO.  
 Evropska unija i NATO su najveći svjetski trgovac i veliko tržište koje pruža mogućnosti za 
benefite malih ekonomija i daje okvir za razvoj države, vladavine prava, snažne institucije i biznis 
ambijent prilagođen strateškim razvojnim partnerstvima. U krajnjem, integracije u evropske i 
evroatlanske strukture postaju ključna poluga ekonomskog rasta i prospreriteta naše zemlje.  
 Crna Gora će kao članica NATO-a steći brojne ekonomske koristi koje će doprinijeti 
povećanju i održavanju dinamičnog ekonomskog rasta. Takođe, članstvo u NATO  omogućilo bi 
da se Crna Gora kroz partnerstvo i pomoć zemalja članica bolje, brže i jeftinije reguliše svoj 
bezbjednosno odbrambeni sistem. Crna Gora kao članica NATO  potvrdila bi imidž stabilne i 
bezbjedne destinacije za investitore u kojoj ne postoji rizik za ulaganje što bi dalje doprinijelo 
ubrzanju ekonomskog rasta. Naime, strane direktne investicije utiču na rast ekonomije na više 
načina. Veliki su izvor sredstava, povećavaju zaposlenost, služe za pokrivanje tekućeg deficita koji 
je karakterističan za ekonomiju u tranziciji. Osim toga, strane direktne investicije predstavljaju 
značajan priliv sredstava za pokrivanje spoljno-trgovinskog deficita i povećanja zaposlenosti. Ove 
investicije omogućavaju prenos novih tehnologija znanja, a mogu dovesti i do značajnog 
poboljšanja konkurentnosti na domaćem tržištu. Države koje su posljednje pristupile NATO-u 
bilježe rast investicija zbog porasta interesovanja investitora da ulažu u napredne i politički 
stabilne ekonomije.  U svim zemljama Centralne i Istočne Evrope koje su postale članice NATO 
saveza došlo je do rasta direktnih stranih investicija već u prvim godinama učlanjenja. Rumunija, 
Slvačka, Slovenija, Bugarska, Letonija, Litvanija i Estonija postale su članice NATO saveza 2004. 
godine. Uporedimo li prosjek stranih direktnih investicija u ovim zemljama pet godina prije nego 
što su postale članice NATO saveza i pet godina nakon što su postale, činjenice govore da su 
strane direktne investicije porasle u Rumuniji za osam puta, Bugarskoj pet puta, Litvaniji takođe 
pet puta, Letoniji preko tri puta, Estoniji preko dva i po puta, Sloveniji preko dva puta, Slovačkoj 
takođe dva puta. Slična situacija je u zemljama koje su postale članice NATO saveza 1999. 
godine kao što je Poljska, Mađarska, Češka. 
 Dakle, mogu da zaključim da ekonomske činjenice koje sam iznio jasno govore u prilog 
članstvu u Evropskoj uniji.  
 Ulaskom u NATO Crna Gora može da koristi milionska sredstva iz Fonda za izgradnju 
strukture, zatim za dobijanje pomoći za uništenje viška naoružanja i municije, a ekonomske 
prednosti donosi i konverzija namjene bivših vojnih objekata. Podsjetiću, da je Bugarska dobila 75 
miliona za ove namjene, a Hrvatska 40 miliona. Takođe, činjenica je da je NATO veliki potrošač, 
pruža priliku jednoj zemlji da promijeni strukturu privrede saglasno potrebama NATO tržišta. Zemlji 
NATO članici omogućeno je da snabdijeva oružane snage alijanse što za privredu otvara nove 
poslovne prilike i stvara uslove za razvoj sopstvenih kapaciteta u prehrambenoj, tekstilnoj, 
metalskoj i namjenskoj industriji.  
 Članstvo u NATO doprinosi unapređenje bilateralne saradnje i diplomatskih aktivnosti što bi 
poboljšalo rejting Crne Gore kod međunarodnih finansijskih institucija i privatnih investitora. Ovo bi 



potom uticalo na povoljnije finansiske operecije na međunarodnom finansijskom tržištu.  
 Ministarstvo odbrane Crne Gore i Ministarstvo odbrane Republike Bugarske potpisali su 
10.11.2011. godine, Sporazum o besplatnom pravu na korišćenje bugarskog softverskog 
proizvoda nacionalnog kodifikacionog softvera Bull-cod. Ovom donacijom Crna Gora je dobila 
kodifikacioni softver u skladu sa NATO standardima koji koristi većina država regiona. Značaj 
kodifikacionog sistema je veoma veliki za sve ekonomije koje hoće da se pojave na tržištu u kom 
proizvode predstavlja 1,4 miliona kompanija iz zemalja NATO. Takođe, se u Crnoj Gori stvaraju 
uslovi da domaće kompanije mogu dobiti svoj kompanijski proizvođački kod, i kodifikuju proizvode 
koji imaju namjere da plasiraju na ovom ogromnom tržištu. Implementacija NATO standarda iz 
oblasti kodifikacija, ali i  drugih oblasti materijalne svere osigurava kvalitet i omogućava domaćim 
kompanijama da postignu tehnološki nivo proizvodnje i usluga. Time mogu da se uključe u različite 
programe, kooperacije sa drugim velikim svjetskim kompanijama ili u programe prilikom većih 
nabavki za potrebe odbrane Crne Gore. 
 Ono što želim, poštovani građani, još da naglasim, da su se danas i juče u Parlamentu čule 
opaske da se sa ovom rezolucijom želi na neki način opstruirati Skupština i da se sa gorućih tema 
skreće namjerno na rezoluciju. To je saopšteno od strane pojedinih poslanika, a ja te poslanike 
pitam, đe su bili svih ovih pet mjeseci kada je očito bila, da tako kažem, opstrukcija Parlamenta i 
đe u Parlamentu čeka preko 180 zakona. Dakle, šta su radili i đe su bili? 
 Takođe je saopšteno da se ne radi ništa u interesu građana Crne Gore, a svi ovi zakoni 
koje je Vlada predložila Skupštini na razmatranje i usvajanje govori koliko Vlada vodi računa o 
građanima i koliko želi da napravi kvalitetan zakonodavni okvir kako bi se mnoge stvari 
implementirale i kako bi bili kompatibilni sa zemljama Evropske unije.  
 Dakle, takve optužbe ili takve insinuacije na račun opstrukcije rada Parlamenta odbacujem, 
jer upravo ovo što sam sada saopštio je stalno stanje.  
 Osim toga svi odbori, naročito Odbor za ekonomiju i Odbor za rad, zdravstvo i socijalno 
staranje, svi zakoni koji su došli na red ili u skupštinsku proceduru su kvalitetno odrađeni i 
obavljene su rasprave. Odbacujem one teze nekih nevladinih organizacija, da Skupština želi, da 
tako kažem, po brzoj proceduri da prođe 70 tačaka dnevnog reda ili 80 na uštrb kvaliteta. 
Podsjećam, da se glavna rasprava vodi na odborima gdje se razmjenjuju činjenice, gdje se 
podnose amandmani i ovo što građani gledaju to je samo, da tako kažem, jedna završnica. Ali, 
očito da strukture koje su vezane sa određenim nevladinim organizacijama i sa pojedinim 
poslanicima koji su došli u ovaj parlament na bazi političke korupcije, žele da unize rad ovog 
parlamenta, međutim odgovorni poslanici im to neće dozvoliti i radićemo sve u interesu građana 
Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 14:31:26) 
 
 Hvala Vam, kolega Jeliću. 
 Sljedeći riječ ima poslanik Predrag Bulatović.  
 Izvolite, kolega Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (17.06.16 14:31:37) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dobar dan gospodine Pajoviću, nadam se da ste primili nekoliko ambasadora da bi ubrzali 
ovaj proces ratifikacije pristupanja NATO- u i onim zemljama koje nijesu članice NATO.  
 Poštovani građani, dame i gospodo, gospodine predsjedniče DNP-a, kolega Kneževiću,   
nećete se naljutiti da povodom ove istorijske važne teme, svoje izlaganje počnem sa citiranjem 
nekih važnih stvari iz Izvještaja o radu Vojske Crne Gore: "Velika vojska Crne Gore koja će da 
promijeni globalne odnose u svijetu, u svojim aktivnostima je nabrojala....", ja ću da navedem tri 
veoma važne: "... pomoć društvu Krilaš iz Šavnika u realizaciji akcije Šatorijada". I konačno, 
čitajući taj izvještaj sam saznao gdje je Vojska Crne Gore, MUP, Vatrogasci, ali i oni pojedinci o 
kojima se uporno ćuti, kao što je izvjesni Dragović koji je mučki 17. ujutru napao predsjednika 



jedne parlamentarne partije, Milana Kneževića, a da je i dalje nekažnjen.  
 Da li je Vojska, pomažući to društvo, uzela od njih iskustva vezana za šatore, pravljenje i 
razgradnju šatora. To je prva važna akcija.  
 Druga važna akcija, gospodine Vučiniću, je u vašem rodnom Nikšiću, to je izgradnja neke 
biciklističke staze i značajan doprinos NATO integracijama i globalnom miru je ta biciklistička 
staza.  
 I na kraju, jedna važna aktivnost koju sam ja izdvojio, to je pomoć Lovačkom društvu. Jer, 
Lovačko društvo ne bi moglo da funkcinloiše, sve ovo piše u izvještaju, sve. 
 Na kraju, ključna stvar je bila priprema 376.746 obroka za pripadnike Vojske i partnere, jer 
da je bilo 100 obroka manje, veliko je pitanje da li bi bilo pozivnice. 
 O čemu vi pričate? 38 miliona evra se troši za potrebe Vojske, odnosno za odbranu, 26 
miliona za potrebe samo Vojske, gdje je prosječna plata 441, gdje je formacijska postava 
katastrofa, 591 vojnik po ugovoru, nijesu svi popunjeni, jer nije im 441 plata nego niže ispod toga. I 
NATO se utrkuje ovih dana da primi ovu vojsku. Znači nije zbog toga. 
 Ovo što pričate da je ulazak u Evropsku uniju, da bi ušli tamo moramo da postanemo 
članovi NATO-a, to nije tačno. Neko je juče citirao poglavlje 31 blage veze nema to što je citirao. 
Poglavlje 31 u kojem se govori o spoljnoj politici, između ostalog govori o bezbjednosti, govori o 
tome da moramo da harmonizujemo zakonodavstvo, a ne da napravimo dvije biciklističke staze. 
Toliko o tome. Ova rasprava sa vađe strane ne zaslužuje ni jedan drugi pristup nego ovakav.  
 Neko je ovdje rekao i mislim da je najvredniji podatak taj koji je saopšten, neko s druge 
strane tamo, da će DPS osvojiti 180 hiljada glasova. Poštovani građani, kada su maksimalno krali 
izbore i imali koalicione partnere, nijesu mogli da imaju više od 160 hiljada i nešto glasova. Sada 
nam otvoreno najavljuju 180 hiljada glasova, što na stepen izlaznosti od 70% je 51% glasova ili 
preko 60% mandata.  
 Poštovani građani, vi koji ste ušli u Vladu Mila Đukanovića, ja ne mogu da ponovim sve ono 
što za tu Vladu kaže gospodin Knežević, ne mogu, to moram da priznam. Moram da kažem 
sljedeće, obratite pažnju na ovaj podatak jer se priprema velika izborna krađa i nemojte da nam 
postavljate stvari tipa - glasajte da uđe u dnevni red zakon da svi imaju dječji dodatak.Glasao sam 
za taj zakon, jer je to bila demagogija juče, da bi neki mediji bliski toj američkoj trojci, stavili kao 
pitanje - bavimo se NATO - om, a ne bavimo se ovim. Mi se bavimo NATO-om iz Demokratskog 
fronta, mi iz DNP-a, između ostalog što kažemo - ne u NATO, jer to nije dobro za Crnu Goru, 
neophodan je referendum o eventualnom odlučivanju za NATO i da je neutralnost najbolji oblik za 
Crnu Goru.  
 Što se tiče referenduma on mora da bude fer i pošten. Odluka u Skupštini ugrožava 
građanski mir u Crnoj Gori, zapamtite to, jer većina građana je protiv protiv učlanjenja u NATO. 
Pokušaj da se smandrlja sa nekakvom vladom, navodnog izbornog povjerenja koja je 
prepakovana u kabinet Mila Đukanovića govori jednostavno o jednoj namjeri da se ta vlada uvede 
Crnu Goru u NATO preko Skupštine na prevaran način. Za to je za nas veoma bitno sljedeće - da 
se zna svaki političar, svaka politička partija za što je. Milan Knežević, predsjednik DNP-a on je 
protiv ulaska u NATO i partija je protiv ulaska u NATO. Kod nas se zna u našem savezu čisti su 
računi, ali, ovdje, oni koji ne dolaze i koji nekoga žele da pokrije, žele glasove anti NATO birača, 
prosrpskih birača, proruskih birača da bi ovdje bili servilni Milu Đukanoviću u donošenju odluke. To 
mi nećemo da dozvolimo. 
 I na kraju oko trošenja vremena.  
 Od 1.12.2015. godine se vodi parlamentarni dijalog, 27.01. se učestvovalo u glasanju o 
povjerenju Vladi, zašto nisu izašli zajedno sa nama iz Demokratskog fronta da protestujemo, na 
čelu sa Rankom Krivokapićem, i da se ova farsa ne dešava pet mjeseci trošenja vremena. 
Gromoglasno svaki dan kažu otkrilo se ovo otkrilo se ono. Ja nijesam vidio da je Katnić 
procesurirao ništa od ovoga što su oni otkrili. I moram da se osvrnem na izjavu predsjednika SDP-
a juče, koji je rekao sljedeće - da su oni što su protiv NATO-a, a to je znači DNP, Nova, koji se 
bore za vladavinu prava, više uradili za učlanjenje Crne Gore u NATO nego DPS. To neka 
konstrukcija nije logična, nije logična. 
 Mi ne želimo da Crna Gora bude član NATO-a, mi se borimo za vladavinu prava, a ako je to 
tačno, onda Crna Gora nije ispunila kriterijum da dobije pozivnicu za NATO i to Ranko kaži,  to je 
onda istina, ja mislim da nije ispunila uslove čak ni te. Niti ima vladavine prava, korupcija i 



organizovani kriminal cvjetaju, više to nije personalno pitanje za Demokratsku partiju socijalista, to 
nije predsjednik Političkog savjeta, to je predsjednik Opštine Bar, to je opštinski odbor Budva, to 
su funkcioneri u Danilovgradu, to su još neke istrage koje se vode protiv funkcionera DPS-a. 
 Prema tome, partija koja je najjača je odgovorna što nema vladavine prava, što caruje 
kriminal i korupcija, korupcija na visokom nivou. O tajnim službama neću ni da govorim, reforme 
nema i ni jedan od kriterijuma ne postoji. Što se javne podrške tiče, nema te je. 
 Prema tome, u ovom trenutku mi smo zadovoljni što je ova rasprava bila. Ova rasprava 
nam je omogućila da jasno saopštimo za šta se mi zalažemo, i da vidimo zbog čega se ovdje ovo 
ponovo našlo na dnevnom redu. Ovdje nije bilo osnova da se nađe na dnevnom redu isti tekst koji 
je bio u septembru, sem da imaju neke namjere, nije to da se troši vrijeme, nego nešto drugo. Ne 
mislim da je to ubrzanje ratifikacije u zemljama članicama. Zašto? Pa Hrvatska je sada u haosu, 
oni se o svom jadu zabaviše, pala im Vlada, ne zna se ko je većina ko manjina, taman koliko i kod 
nas, samo što je Milo bio vješt nije on Orešković pa je uspio, dobio podršku od Pozitivne Cne 
Gore, da ostane na vlasti. Drugo ne mislim da je stran od dolaska Trampa na vlast, jer Amerika 
ima svoje nacionalne interese i svaki predsjednik Amerike se mora suštinski uklopiti u to. Samo 
jedno objašnjenje postoji - pošto je stav u Sporazumu koji je potpisala bivša opozicija, bivša 
opozicija, Lekić, Rakčević i, Ranko nije bio u opoziciji izvinjavam se, bio je vrlo malo, potpisali su 
Sporazum u kome kaže da se moraju sprovoditi u rekonstruisanom kabinetu spoljno politički 
prioriteti. I ovo je sada test. I vidite, poštovani građani, u zadnjem redu oni koji su glasali protiv 
NATO i kojima je zadnja to rupa na sviralu, nema ih zato što predsjedava Darko Pajović. Neće biti 
da je to, nego ne smiju da glasaju protiv. Neki drugi, ponovo zbog Darka ili za to što je ovo 
gubljenje vremena. Nije ni to. Znači, ovdje je američka ambasada jednostavno dala na probu ove 
pulene koji su ušli u Vladu da li su dobro upakovali na pro NATO vladu. I nama danas jedan ovdje 
poslanik kaže, kaže meni da smo mi iz DF-a gubili vrijeme njegovo. Od 2001. godine kada je Milo 
bio u manjini, taj njegov lider je bio s Milom u koaliciji i sad će on da promiijeni Crnu Goru 
mijenjajući on Mila Đukanovića iznutra. 
 Poštovani građani, ovdje se radi o velikoj prevari i Demokratski front nastavlja da tu prevaru 
koju čini bivša opozica DEMOS, URA i SDP  razotkrije da bi vi znali sa kim imate posla i koga 
treba glasati, a koga ne treba glasati. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 14:41:57) 
 
 Hvala kolega Bulatoviću.  
 Riječ ima koleginica Snežana Jonica. Izvolite. 
 
 
 SNEŽANA JONICA (17.06.16 14:42:03) 
 
 Uvaženi predsjedniče Skupštine, dame i gospodo poslanici, poštovani građani, 
 Rezolucija o podršci o učlanjenju Crne Gore u NATO je izraz slabosti predlagača. Repriza 
ove rezolucije u Skupštini Crne Gore pokazatelj je da su i oni shvatili da su bili toliko loši u raspravi 
o ovoj rezoluciji, prije devet mjeseci, da im je značajno pala podrška među građanima. 
 Zato, kolega Kneževiću, ne mislim da im treba zabraniti da govore, svim poslanicima DPS-
a, treba dati da govore o pristupanju NATO-u, jer kakvi su im argumenti i koliko im je upečatljiva 
priča poslije svake njihove diskusije sve je manja podrška, i ona mala podrška je sve manja.  
 Dakle, da rasčistimo izgubili su u raspravi u septembru prošle godine jer smo jasno razbili 
svaki argument koji su pokušali onako neubjedljivo da iskažu kao razloge za pristupanje NATO-u i 
sada pokušavaju da dobiju revanš, neuspjelo. Evo ponavljamo dva dana priču i opet nemate ni 
jedan argument. Hoćemo li ponovo da pričamo o investicijama i te bajke o tome kako će doći 
investitori, a pokazali smo da je to netačno. Jer, investitori ne traže NATO, investitori traže pravnu 
sigurnost, a pravnu sigurnost i ne može obezbijediti vaša Uprava za nekretnine, koja je sinonim za 
korupciju, umjesto za ono što treba da bude. Investitorima pravnu sigurnost ne može obezbijediti 
državna vlast u kojoj postoje oni za koje je specijalni tužilac na Odboru za politički sistem 
pravosuđe i upravu rekao da su reketirali investitore i zaustavljali razvoj Crne Gore. Dakle, ne 



treba nama NATO da nam dovede investitore, nego nam treba da pomognemo specijalnom 
tužiocu da spakuje tamo đe im je mjesto one koje su reketirali investitori, zbog kojih reketirani 
investitori šire priču o tome da je Crna Gora nesigurna investiciona destinacija. U konačnom, 
primjer iz okruženja Hrvatska je godinu dana prije pristupanja NATO-u 2008. godine imala četiri 
milijarde investicija, 2013. godine, četiri godine poslije pristupanja NATO-u, 436 miliona eura, 
investicija, 10% u odnosu na ono što je imala u godini koja je prethodila u pristupanju u NATO-u. 
Priča o evropskim integracijama ide uz priču o NATO-u, šest zemalja Evropske unije nije članica 
NATO-a i nemojte da nabrajam i stanje u tim državama i želju i potrebu da dostignemo standarde 
upravo koje imaju građani u tim državama, umjesto pričamo tu maglu priču. Priča o tome da 
pristupanje NATO-u ubrzava proces evropskih integracija, i Albanija koja je 2009. godine ušla u 
NATO, a vidim kako im brzo ide proces evropskih integracija. Dakle, ne pije vodu ni taj argument. 
Priča o tome da su minorni ili da nema troškova tokom pristupanja ili u članstvu u NATO-u, a neće 
niko da kaže ovdje podatak koliko će da košta NATO, jer sva oprema Vojske mora biti u skladu sa 
NATO standardima. Što znači da možemo baciti sve ovo što je do sad bilo, a što postoji u državi 
kao naoružanje ili u bivšim jugoslovenskim državama ili u Rusiji. Koliko će para to da košta, pa 
nećemo imati za ono što treba našim građanima. Priča o tome, sada već pojačavana iz nekih 
krugova  koji su drugačije pričali u septembru jer su bili dio vlasti pa sad malo zbuniše sve nas 
pomislili smo u jednom momentu da će i oni prestati biti za NATO, o izjašnjavanju po svaku cijenu 
u Skupštini Crne Gore. Kolege iz SDP-a sad kažu život ili smrt mora se samo u Skupštini, ne 
može nikako na referendumu, uostalom SDP je zadnji koji treba da bude zainteresovan da bude 
pitanje Skupštine u sljedećem sazivu. Jer kako su krenuli oni neće ni ući u Parlamentu u 
sljedećem sazivu. Oni su samo mogli na koaliconoj listi da uđu, da se prošvercuju uz neke, možda 
će se sad uz neke prošvercovati, ali neće biti svakako faktor koji će o tome odlučivati. Priča o 
tome, da je skupština bilo koja relevantna da odluči umjesto građanina. U trenutku kada u ovom 
sazivu imamo skoro dvije trećine poslanika koji podržavaju NATO integracije, znamo da ih je 
glasalo, a da su izabrani na izborima 2012. godine u trenutku kada je dvije trećine građana bilo 
protiv  NATO-a, govori o tome da neki ovdje ne zastupaju stavove onih koji su ih glasali i da u 
svakom slučaju nikome od nas ne pripada da prevodimo stavove naših birača, nego pripada 
građanima da sami o tome odluče. Onda se pitam, drage kolege iz opozicije, što se snebivate što 
su ponovo predložili rezoluciju, da nijeste  očekivali da će kolege poslanici iz DPS-a se raspisat, 
da predlažu nešto za građane, da nijeste očekivali da će da predlože isplatu svih rješenja iz Fonda 
rada, da nijeste očekivali da će se pravariti da obezbijede novac za naknade za majke. Ne, nego 
obezbjeđuju pare za plate funkcikonerima, a kad bih vam rekla, kakve su koeficijente sad krenuli 
da provlače po opštinama za lokalne funkcionere, a to je tek posebna priča. Otprilike u Podgorici 
će sekretar sekretarijata imati koliko direktor Poreske uprave Crne Gore, koji treba da pribavi 
prihode.  
 Dakle, samo da ne idemo dalje oko toga. Da ne mislite da će oni predložiti akt da traže 
ukradeni novac iz Fonda za profesionalnu rehabilitaciju lica sa invaliditetom, onih 40 miliona, 
nećete ih čuti. Možemo pucati u njih neće progovoriti o tome. Samo će glasati da se opet ukrade 
osam miliona i ove godine. Da nijeste očekivali da se neko odavde zabrine za alarmantno stanje u 
vrtićima, a znamo da je Ombudsman upozorio da u nekim crnogorskim vrtićima je stanje i 
higijenski i sanitarno i svakako drugačije do te mjere zabrinjavajuće da može ugroziti zdravlje i 
sigurnost djece. Da nijeste očekivali da se pozabave time da se iz Ustava za koji glasali, a eto mi 
nijesmo, konačno ispoštuju, pa da sva djeca u osnovnim školama imaju besplatno udžbenike. Ne, 
oni nijesu zbog toga tu, oni su tu da glasaju ono što im se kaže, oni su tu da predlože ono što 
treba nekome da završi svoj posao. Oni su tu da  bespogovorno podrže i NATO. Pa i da pregore 
žrtve bombardovanja, da pregore grobove, da pregore djecu koja su poginula, da pregore sve, 
samo ako treba da se kaže nešto iza čega ne može niko da stoji ni jednim argumentom. Da 
kazne, da podrže kažnjavanje djece koja ne mogu da pregore grobove. Da podrže ministra 
prosvjete koji je htio po svaku cijenu infobirovskim metodama da istražuje i učenike 
danilovgradske Gimnazije i đecu koja nijesu kao oni spremna da pregore grobove i NATO 
bombardovanja. Koja su samo rekla da ne mogu da oproste djecu i pitala zašto su vaši meci išli ka 
našoj djeci. To su kolege, potpuno spremne. Istina da ćemo danas do kraja dana vidjeti kome sve 
smeta, a kome ne smeta ministar Bošković. Sve ono što se dešava i sa našom djecom u 
osnovnim školama i u vrtićima i na fakultetima i ko se brine za stanje u državi i ko se ne brine.            



           Evo,  ja ću iskoristiti, umjesto ove prazne priče koju pričaju kolege jer je apsurdno 
pokušavati da pričate o nečemu o čemu oni nemaju ni jedan argumemt, sve smo argumente u tri 
minuta razbili. Podsjetiću, da SNP je pripremio Interpelaciju o pitanju povjerenja ministru prosvjete  
i tražio smjenu ministra prosvjete. Obuhvatili smo sve ono što se radi ovih dana, možda i za 
potrebe NATO integracija, od protjerivanja ćirilice iz škola, od zatiranja crnogorske istorije kroz 
preslovljavanje "Luče" u latinicu od maltretiranja djece u Danilovgradu i maltretiranje nastavničkog 
vijeća jer neće da kazne djecu zato što ih bole grobovi. Ta Interpelacija je danas nastoji neki su je 
potpisali, neki se misle. Na kraju dana SNP će obavijestiti crnogorsku javnost ko danas ima 
političku kalkulaciju ili nema, treba lismijeniti ministra Boškovića i pobrinuti se o ovome o čemu 
sam ja pričala, umjesto ove priče koju ovi ljudi eto moraju da pričaju. Ali, je toliko loše pričaju, da 
bih ja zamolila gospodina Pajovića da im produži diskusije. Jer, što duže pričaju, ja mislim po 
procenat pada i onako jadna podrška NATO integracijama među crnogorskim građanima.  
 Prema tome, apsolutno nema potrebe da se sustežemo da saslušamo kolege, možda 
progovore nešto  i o nekom građaninu, ali ne smiju jer će se zamjeriti nekom ministru. Možda 
progovore nešto i onome što njih boli, možda im proradi savjest, možda se i neko od njih sjeti da je 
negdje blizu, nekim članovima nekih porodica naših prijatelja ili rođaka, neko poginuo u NATO 
bombardovanju, pa i to treba pomenuti u ovoj priči. Objasniti kako i to staviti kao balans onome što 
oni nude, investicije kojih nema, sigurnost koju ne mogu da garantuju i jednu priču koja veze nema 
sa životom, a ubrzavanje evorpskih integracija. Ubrzat će se evropske integracije, ne ulaskom u 
NATO, nego kada vladavina prava bude na odgovarajućem nivou u Crnoj Gori. Kad budu u Spužu 
svi oni koji treba, kad prestane opstrukcija Vlade radu Specijalnog tužilaštva. Kad se obezbijede 
uslovi da oni koji bolje pune budžet Crne Gore nego Ministarstvo finansija, to je Specijalno 
tužilaštvo, obezbjeđujući da se ukradeni novac vraća u budžet Crne Gore, mogu da rade svoj 
posao, ali izgleda što više rade svoj posao više su /prekid/  pa je veća opstrukcija. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 14:52:06) 
 
 Hvala, koleginice Jonica.  
 Riječ ima poslanica Marta Šćepanović, a neka se pripremi poslanik Nikola Gegaj. Izvolite, 
koleginice. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (17.06.16 14:52:17) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Poštovani predsjedniče, uvažene kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Godina 2016. je godina u kojoj slavimo naš jubilej. Deset godina nezavisnosti Crne Gore. 
Deset godina od kada smo Deklaracijom nezavisne Republike Crne Gore trasirali svoj put i 
opredijelili se za mir i stabilnost sa sadašnje i za buduće generacije. Polazeći od obnovljene 
državne nezavisnosti Crna Gora je čvrsto opredijeljena da pristupi evropskim i evroatlantskim 
NATO bezbjednosnim strukturama i da nastavi da doprinosi učvršćivanju regionalne stabilnosti i 
bezbjednosti. Za ovo relativno kratko vrijeme u kojem je država pokazala odlučnost, posvećenost i 
političku zrelost uspjeli smo da osvojimo visoke standarde demokratije, a što je i dobijanjem poziva 
za prijem u NATO, decembra 2015. godine, i potvrđeno, da je naša zemlja demokratska, stabilna, 
bezbjedna i da dijeli iste vrijednosti kao najnaprednije zemlje svijeta.  
 U ovom kontekstu dobijanja pozivnice, da se podsjetimo jedne od sjednica Skupštine, kada 
smo raspravljali ovdje o upućivanju crnogorskih vojnika u jednu od misija i kada se upravo sa ove 
strane našoj ministarki i svima nama je ustvrđeno da Crna Gora nikad neće dobiti pozivnicu za 
NATO jer je zemlja kriminala, korupcije, nedemokratska itd. Toliko o toj i o svakoj istini koja dolazi 
sa ove strane. Generalni sekretar NATO-a, Jens Stoltenberg, dana 2.12.2015. godine je rekao: 
"Ministri vanjskih poslova zemalja NATO-a upravo su donijeli istorijsku odluku, da pozovu Crnu 
Goru da počne pristupne pregovore da postane 29. članica našeg saveza. Čestitamo Vladi Crne 
Gore i građanima Crne Gore na naporima i na dostignuću. Ovo je dobar dan za Crnu Goru, dobar 
dan za Zapadni Balkan i dobar dan za cijelu alijansu". Nakon dobijanja pozivnice potpisivanjem 



Protokola o pristupanju 19. maja 2016. godine otpočela su dva odvojena procesa. Prvo, dobili smo 
status posmatrača, što znači da će naši političari, diplomate, vojnici učestvovati na sastancima i 
diskutovati o svemu što je na dnevnom redu. Drugi je proces ratifikacije Protokola u 28 članica 
koji, kako vidimo, ide ubrzano uprkos pisanijama državama članicama i molbama da ne ratifikuju 
protokol. Zalud pisanija. Mi ćemo i dalje raditi na adaptaciji odbrane, na domaćim reformama, na 
vladavini prava i na nastavku napretka na pokazivanju javne podrške članstvu Crne Gore u NATO-
u koja podrška je svaki danom sve veća. Prema posljednjim istraživanjima ta podrška je 47,3%. 
Ovo su zvanični podaci, a ne podaci koje bilo ko ovdje iz glave iznosi kako mu u tom momentu 
padne na pamet. Kada se okonča proces ratifikacije, Crna Gora će biti pozvana da pristupi 
Vašingtonskom sporazumu da postane punopravna članica i da će ravnopravno raspravljati za 
stolom i konsenzusom odlučivati o važnim političko bezbjednosnim pitanjima.  
 Od svih prednosti koje su danas moje kolege istakle ovdje u parlamentu, jer je ovo i mjesto 
gdje treba da govorimo o ovoj rezoluciji, pomenuću samo jednu. Ulaskom Crne Gore u NATO 
naše granice su zauvijek sigurne na žaljenje nekih kojima su, što se vidi iz diskusija, još uvijek u 
glavama neki velikodržavni projekti drugih država. Kao država koja hoće da bude u zapadnom 
evropskom krugu, mi moramo donositi odluke koje upravo idu u tom pravcu jer nedonošenje 
odluka nam neće oprostiti ni sadašnje ni buduće generacije. Novi status Crne Gore kao članice 
NATO-a će doprinijeti daljem jačanju institucija, vladavine prava, sveukupnog demokratskog 
razvoja našeg društva, a novom pozicijom na međunarodnim okvirima doprijenićemo stabilizaciji i 
regiona, a time i Evrope kojoj pripadamo po svim civilizacijskim vrijednostima koje zajedno dijelimo 
i baštinimo. Zahvajujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 14:56:54) 
 
 Hvala, koleginice Šćepanović.  
 Greškom sam pročitao poslanika Gegaja jer je sljedeći na redu bio profesor Radulović. 
Koristim priliku da mu se zahvalim što je ipak ustupio, mislim na potpredsjednika Radulovića,  ipak 
je ustupio Vama pravo prioriteta. Tako da Vi imate riječ, a nakon toga poslanik Radulović. Izvolite, 
kolega Gegaj. 
 
 
 NIKOLA GEGAJ (17.06.16 14:57:24) 
 
 Hvala predsjedniče i profesore Raduloviću.  
 Poštovani predsjedniče Pajoviću, dame i gospodo poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Evroatlantske i evropske integracije predstavljaju stubove na kojima počiva današnja 
Evropa. Crna Gora je država koja organizovano i promišljeno vođena svojim nacionalnim i 
državnim interesima, interesima svojih građana, želi da postane članica NATO alijanse, 
najsnažnije organizacije u modernoj istoriji koja je u 67 godina svog postojanja uspjela da zadrži i 
ojača svoju poziciju. Organizacija koja promoviše globalni mir, saradnju, kada je bezbjednost u 
pitanju, organizacija koja baštini vrijednosti demokratije, ljudskih i manjinskih prava, ali i mnogo 
toga drugog i više od toga.  
 Dobijanjem pozivnice i članstvom u NATO savezu Crna Gora se približava Evropskoj uniji, 
što predstavlja odlučan korak na putu evroatlantskih integracija. Radi se, dakle, o jednoj od novih, 
a mogu slobodno reći prelomnih faza u demokratskom razvoju Crne Gore. Nije mali broj onih 
građana Crne Gore koji u istu ravan stavljaju odluku kada je Crna Gora 21. maja 2006. godine 
postala nezavisna i međunarodno priznata država i odluku da Crna Gora pristupi NATO savezu. 
Dakle, pozivnica Crnoj Gori da pristupi NATO-u je događaj od istorijske važnosti. Kako izgleda 
kako smo se nalazili na stolu vidjeli smo i 1918. i tokom 1990. godine. Da smo bili član NATO 
saveza ne bismo sigurno tugovali nad tragičnom sudbinom mališana sa murinskog mosta, ali ni 
stotinama jednako vrijednih života izgubljenih na dubrovačkom ratištu na kome je pored života 
nestao i jedan dio iluzije o tome ko smo ili o tome što smo vjerovali da jesmo. Dakle, da smo kojim 
slučajem bili članica NATO alijanse ne bi se desile tako strašne posljedice. Pretpostavljamo da ni 
raspad zajedničke države ne bi bio tako bolan. Jer, međunarodne mirovne snage predvođene 



NATO-om odlučujuće doprinose prekidu sukoba i uspostavljanju mira na ratno zahvaćenim 
prostorima. Time je Svjevernoatlantski savez potvrdio trajno opredjeljenje i odlučnost u zaštiti 
ljudskih vrijednosti, kako i stoji u preambuli NATO-a i osnovna je deviza alijanse od osnivanja do 
danas. 
 Upravo takva vizija postojanja i djelovanja alijanse čine region Balkana bezbjednijim i sa 
sigurnom perspektivom u demokratskom, ekonomskom i bezbjednosnom smislu. Ulaskom u 
NATO i razvijanjem odnosa sa ovom organizacijom Crna Gora će dobiti najbolji bezbjednosni okvir 
za prevenciju potencijalnih prijetnji, izazova i rizika po stabilnost države, regiona i šire, promovisati 
svoj imidž stabilne demokratije, ubrzati ekonomski razvoj i privlačenje stranih investicija. Članstvo 
u NATO će dodatno ojačati međunarodni politički položaj zemlje. Crna Gora time postaje 
saveznica najvećim svjetskim silama i partner u donošenju važnih odluka koje se odnose ne samo 
na njenu već i regionalnu i globalnu bezbjednost.  
 Takođe, moram naglasiti i sljedeće. Iskreno govoreći, ne mogu da razumijem zašto pojedini 
tako suviše rijetko i suviše stidljivo govore o NATO kao alijansi vrijednosti jer je to njena srž 
političke i bezbjednosne dimenzije. Danas su na javnoj sceni osnovne dileme za šta je sve 
potrebno, da li Crna Gora ima bolji i prihvatljiviji put za ostvarenje istih unutrašnjih i međurodnih 
ambicija? Odgovor je lak i jednostavan - sigurno nema. Integracija Crne Gore u NATO usko je 
povezana sa našom integracijom u Evropsku uniju jer se radi, kao što smo više puta čuli, o dva 
paralelna i kompatibilna procesa. Strateške integrativne ciljeve Crne Gore nije moguće ostvariti 
bez aktivne uloge Crne Gore u regionalnoj saradnji razvijanja dobrosusjedskih odnosa i 
promišljanja politike u regionalnom kontekstu. Dakle, članstvo u NATO-u ubrzava proces 
pristupanja Evropskoj uniji, članstvu u NATO širi mogućnost za preduzetničku inicijativu 
zapošljavanje i bolji život i standard građana. Članstvo u NATO-u garantuje siguran poslovni 
ambijent, što je preduslov za razvoj preduzetništva. Članstvo u NATO garantuje vladavinu prava , 
snažne institucije i demokratsku kontrolu vojske i policije. U današnjem svijetu ni jedna država se 
ne može samostalno izboriti sa bezbjednosnim izazovima, posebno ne države ograničenih 
kapaciteta i resursa kao što je Crna Gora.  
 Konačno u NATO su i naši susjedi sa kojima smo vodili kroz povijest teško putovanje za 
nacionalnu i državnu emancipaciju. Nažalost, mrzjeli smo se na istom jeziku, ratovali jedni sa 
drugima, po meni samo zbog toga što nijesmo bili u NATO-u. Uprkos svemu i to moram naglasiti, 
pa često i uprkos sebi Crna Gora u posljednju deceniju - dvije potvrđivala i dokazivala da su njene 
najteže odluke zapravo su bile i  najbolje. Onda kada su dileme bile kolosalne, a istorijski u ulozi 
najveći. Zato imamo i 21. maj 2006. godine i zato imamo i decembar 2015. godine, kada je Crna 
Gora dobila pozivnicu za članstvo u NATO. NATO nije samo i nije prije svega bezbjedonosno 
pitanje, NATO nije nužda da bismo se  branili ni od Rusije ni od drugih sila  ni od susjeda  Crnoj 
Gori je mjesto u NATO-u. Uostalom, Crna Gora i bez NATO-a je opstajala vjekovima na 
raskršćima istorije i svjetova. Ulaskom u NATO Crna Gora okončava svoje dugo putovanje na 
Zapad, Crna Gora će postati Zapad jednom za svagda. Ne geografski, već vrijednosno, istorijski, 
kulturno. NATO je pretposljednja, a Evropska unija posljednja stanica tog putovanja, a 
bezbjednost će biti samo dodatna vrijednost. Članstvo u alijansi je pitanje od suštinskog, 
nacionalnog i državnog interesa i kao takvo važnije od svake partije, grupe ili pojedinca. Ulazak u 
NATO će biti dovršen proces državnog osamostaljenja i nezavisnosti Crne Gore. Zato otpori i 
pokušaji opstrukcije i sprečavanje ovog istorijskog procesa dolaze uglavnom od onih  koji su bili i 
protiv nezavisne i međunarodno priznate Crne Gore. Neka je vječna Crna Gora.   
 Hval vam. Toliko. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:04:52) 
 
 Hvala kolega Gegaja. 
 Prije nego što dam riječ profesoru Raduloviću, samo, možemo da se čujemo kolege. U 
15.45 h će se održati sjednica Odbora za međunarodne odnose i iseljenike. Tema su amandmani, 
pristigli amandmani na rezoluciju, tako samo da pozivam članove Odbora  da imaju u vidu da je 
sjednica Odbora za međunarodne odnose i iseljenike u 15.45 h. 
 Hvala. 



 Sljedeći ima riječ poslanik Branko Radulović. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (17.06.16 15:05:26) 
 
 Hvala.  
 Poštovani građani Crne Gore, 
            Govoriću vam iskreno, sa puno argumenata i molim vas da  to pažljivo saslušate.  
 Ko god kaže, da bezbjednosno pitanje sadržaj i pozicija i status Crne Gore nije jedno od 
najvažnijih pitanja po sadašnjost i budućnost Crne Gore govori notornu neistinu. Ono treba da 
bude proizvod prožimanje i razmišljanje u Crnoj Gori, do kraja pokušaj dolaženja do nekog 
koncenzusa i odlučivanje o tome, uz potpunu saglasnost saglasja građana Crne Gore. Politički 
činioci ili političke elite aktivno treba da učestvuju u svemu ovome. Ukoliko oni ne učestvuju u 
ovome, oni su najveći obmanjivači, jer  neće da učestvuju u nečemu što znači i rizik i prednost. 
Jer, kad neko kaže o NATO-u plus do plusa, on pojma nema. Kad kaže minus do minusa, on 
pojma nema. Istina, o budućnosti svijeta, globalnih pitanja nema majčinog sina ko će danas   
tačno da prognozira što će se desiti sjutra. Možda može, sa velikom vjerovatnoćom kao francuski 
premijer, prije nekoliko dana, kada je rekao - biće novih žrtava. O francuskoj eliti, o 
bezbjedonosnim pitanjima i sigurnosti, i ja tu ništa ne mogu, ja hoću da budem pošten, prema 
francuskom narodu. Još više ćemo zategnuti mrežu prema emigrantima, još više će francuska 
obavještajna služba raditi, ko to ne uvažava on pojma nema. I zato neki politički čelnici, kao što su 
Demokrate koji kažu, da nećemo učestvovati u tome još je veća obmana u odnosu na ono što su 
rekli da će samostalno izaći na izbore. Onda što će nam kao politički činioci. Ali, još veća je 
obmana i onih trojice koji su ušli u Vladu Crne Gore. Oni ništa ne rade, da vlast bude poštena, 
profesionalna, koja će odlučivati o budućnosti Crne Gore kada je u pitanju vojno-bezbjednosni 
status. Oni će omogućiti novi lopovluk na izborima, oni će omogućiti projekciju da se ovdje kroz 
krađu instaliraju poslanici koji će na referendumu zaslijepljenim, ojađenim, gladnim građanima 
Crne Gore reći neku istinu. I još što je veća tragedija, što su mi rekli u češkom parlamentu i 
njemačkom parlamentu, instaliraće se vojne baze u Crnoj Gori. Bez analiza, da li te baze donose 
nama dobro ili te baze donose nama metu, da mi budemo meta ekstremnog islamskog 
nacionalizma u Crnoj Gori. Sve i da potremo i turizam nekakvi i nekakvu industriju i međuetnički i 
međukonfesionalni sklad. To je jedina istina. Zato građani Crne Gore, ona tri vajna opozicionara,  
onog mlađenog - shvatite njihovu namjeru i njihovu istinu.  
 Građani Crne Gore, kada je u pitanju budućnost oko NATO-a, biću iskren. U partiji sam 
koja se zalaže za NATO, ali ću da budem do kraja iskren. Ogoljevajući  tu strukturu, te principe, te 
hipoteke, ja nekada možda sam bio 80% sad 50,01% i članovi moje porodice. Zašto? Najveći 
neprijatelji mojih prijatelja, drugara islamske vjeroispovijesti je NATO i to da shvatite. Čitao sam   
deset knjiga o tom nesrećnom avganistanskom narodu, nobelovce, oni su bili više građanski, više 
gospoda, prije 50 - 60 godina nego što su danas. Taj NATO, kada sam ja u prethodnom sazivu 
dobio tajne kasete iz Slovenije od mojih drugara, što rade ti neprijatelji ljudskosti, kako siju mržnju, 
krv ljudi kad krene to je zlo, najveće zlo na svijetu. Kad potekne krv druga strane postaje 
ekstremizam i oni su prešli. Borba avganistanskog naroda je borba narodnooslobodilačke borbe u 
Avganistanu,  to je istina. NATO je proizveo onu migraciju iz Sirije,  milion ljudi. NATO je pobio 150 
hiljada po njima, a po iračkim podacima 500.000 ljudi. Što je dobio osim bušotina nafte, izvora, a u 
Teksasu sve su im bušotine pune dovde. To je istina oko NATO-a. I neću NATO, takav mi NATO 
ne treba niti ulazim u taj savez na taj način. Niti ulazim u savez ako ga nijesam zaslužio, ništa u 
životu neću, ni pare, ni školu, ni diplome, neću, ako nijesam stekao radom poštenjem i kroz 
najveće kriterijume. O kakvim kriterijumima, kaže premijer, kaže vođa NATO-a, a drugu priču 
pričaju kada su njihovi nacionalni parlamenti. Neko mi priča za Švedsku, ne znam ko je ođe pričao 
za Švedsku i Island, pa ljudi bre znate li gdje ključa najviše? Gore na sjeveur, tamo je mržnja 
strašna i u toj najvećoj mržnji, između pojedinih država, koje su bile SSSR i Rusije, to je konflikt 
nenormalni, tamo ključa, tamo da baciš šibicu sve će se zapaliti. Švedska neće u NATO, ona 
izdvaja 2% ali ljudi oni su pametni u nauku 5 %, pa onda onima nesrećnicima koji ratuju u NATO 
izvoze 3 %. Oni 1% njihovog ogromnog budžeta, em su neutralni, bili su cijelo vrijeme neutralni 
kad je bio fašizam, bili su neutralni, malo su u posljednje vrijeme davali logističku podršku Hitleru i 



trupama, ali 1% od budala koji ratuju i od imperijalističkih apetita NATO-a. Ko mi priča o Islandu 
tamo sam bio i dao vam ovo da pročitate. Trupe NATO-a su - ajd doviđenja. Ne trebaju nam trupe 
NATO-a, zato što turizam ne možemo razvijati, zato što nam ne treba vojna industrija tu, zato što 
nećemo NATO vojnike. Imaju 2 broda. Jedan pozajmljuju da bi spašavali intervencijama, a drugi 
sav sofisticiran, sva nauka, sve znanje, sva informatika, nema deset ljudi.  Onda bi rekli da je to 
brod aveti, da niđe nikoga nema. Ne, to je brod pameti. Bio sam direktor u velikoj fabrici. Da bi 
mogao nekako da kompezuješ ogromne pare koje daješ u NATO savez, država sa razvojem 
namjenske  tzv. industrije koja je na najvećem nivou, tresle su mi se gaće kad je dolazio glavni 
inspektor iz Beograda, iz vojne industrije. Proizvodili smo najbolji dio, menjačku kutiju čuvenog 
tenka T 55 koji je bio na Sinaju,  bio je vrh, niko ga nije mogao zaustaviti. Oklop se lio u Travniku, 
a mi u Metalskom zavodu tu menjačku kutiju. Uništili smo "Radoje Dakić" koji je mogao nekad i bio 
je, uništili smo KAP, Željezaru, sve. S čim mi možemo koji proizvod, ne možemo ni odijela, a još 
mi u našu pršutu slanu koja je preslana i koja nije po standardima nije im ni naše vino koje mora 
biti sasvim drugačije, po čemu će trošiti.  
            Građani Crne Gore, slušajte dobro. Oni koji pokušaju, koji imaju hipoteku da su krali na 
izborima i ono što me posebno boli da je moja Crna Gora na referendumu dobijena i nekim 
stvarima koje nisu bile regularne, to me najstrašnije boli. Ako hoće i da uđemo u NATO savez 
ovakvi na ovaj način, biće građani Crne Gore vrlo tenzično. Desiće se kao u Francuskoj kada je de 
Gol zamrznuo 30 godina članstvo u NATO, jer su Kenedi i Amerika bili diktatori, kada su Grci 
zaustavili, kada Portugalci su ušli pa izašli, mnogo je priča i detalja koji opovrgavarju ovakvu 
politikansku inicijativu. Referendum i pamet građani Crne Gore kako ćemo, đe  ćemo i sa kim će 
mo. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:16:36) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći riječ ima poslanik  Slaven Radunović. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (17.06.16 15:16:48) 
 
 Zahvaljujem. Dame i gospodo,  
         Posvetiću se više samoj deklaraciji, toliko smo već čuli od mojih kolega o razlozima zašto 
treba ili ne treba u NATO, uglavnom naravno zašto ne bi trebalo i ako bude prilike možda ću ja 
pred kraj nešto tome da dodam. Međutim, mnogo je bitnija činjenica da mi danas uopšte ponovo 
rarspravljamo o rezoluciji, o NATO-u u crnogorskom parlamentu iako evo nije prošlo ni 9 mjeseci 
od prethodne. Ko je pažljivo pratio politička dešavanja prošlih dva-tri mjeseca mogao je da 
primijeti da je 31. maja Brajan Hojt Ji, nekadašnji konzul ovdje, a sad je zamjenik pomoćnika u 
State departmentu nagovijestio da je sugerisao crnogorskim vlastima da ponove još jednom 
rezoluciju iz dva razloga. Jedan, što su u međuvremenu promijenjeni i parlamentarna većina i 
sastav Vlade, ovo je vrlo bitno, i sastav Vlade. Dva,  jedan čak i za američke prilike potpuno 
nevjerovatan razlog, iz straha ove administracije i nakon sve realnije pobjede Donalda Trampa na 
budućim izborima, pitanje je kakav će da bude odnos nove administracije prema NATO-u i 
proširenju pa da se ugrabi onako na vrijeme da i Crna Gora bude pridodata NATO zemljama. Da 
se vratim na ovaj naš lokalni problem. Pazite, poštovani građani Crne Gore, koliko je marionetska 
ova vlast. Mislio sam da će makar da odglume nakon ovoga što je Hojt Brajan Li zvanično tražio to 
je izašlo u vijestima 31. maja 2016. da će makar da odglume da sačekaju koji mjesec. Poslije 
deset dana se pojavila inicijativa  iz klupa DPS-a, momentalno, kao po diktatu, gdje se traži 
ponovo glasanje o rezoluciji koja je praktično istovjetna sa onom prethodnom. Pa zar ne možete ni 
da odglumite da ste suvereni? Stvarno, poslije onolike priče i pozivanja na 21. maj. Šta, kakvu ste 
vi to suverenost donijeli Crnoj Gori 21. maja? Da vam zamjenik pomoćnika državnog sekretara 
američkog State departmenata nalaže, vama poslanicima u crnogoskom parlamentu, šta ćete da 
radite. I to od straha da određene kategorije kapitalista u Sjedinjenim Američkim Državama će 



doći u tešku situaciju ako Donald Tramp postane predsjednik, pa eto da se ugrabi još jedna 
država. Mislim to je stvarno nevjerovatno i od jedne marionetske, apsolutno marionetske vlasti, 
kakva je ova vaša očekivati da se dešava u Evropi. Ne mogu da vjerujem, makar do sad ste bili 
dobri glumci, više nijeste ni dobri glumci. Sad  da se prebacimo na ove naše kolege koji su ušli u 
tu vlast, tu vlast koja danas predlaže ovu rezoluciju. Da nije bilo stabilizacije ove Vlade, ne bi bilo 
ni ovog Predloga rezolucije. Sad kad je američka diplomatija upjela da stabilizuje vlast sa 
kolegama koji su bili do skoro u opoziciji, sad traži dodatnu potvrdu da ova Vlada može da 
obezbijedi u Parlamentu i veću podršku za eventualno glasanje i za prenebregavanje volje 
građana Crne Gore na referendumu. Zbog toga ono što je danas nekoliko puta radio moj kolega 
poslanik Peđa Bulatović vrlo bitno, ono što je upozoravao, da ovdje danas bježanja od 
odgovornosti onih koji su stabilizovali vlast Mila Đukanovića po zahtjevu NATO ambasada treba 
da dođu i da iskažu svoj stav o ovoj rezoluciji i o svom pogledu na budućnost Crne Gore u NATO 
ili ne u NATO. Ova  gluma kako su oni navodno zauzeti drugim stvarima, a ovo nije bitno, a u 
međuvremenu teče verifikovanje protokola u parlamentima drugih NATO država je pravo 
licemerje. Danas je u jednom  od listova opozicionih u Crnoj Gori, još uvjek se nadam da je makar 
formalno zagovornik ne ulaženja u NATO, izjava naših kolega iz Demosa da neće da učestvuju u 
ovoj diskusiji dobila više prostora, nego sve diskusije o tome da ne treba da se uđe u NATO. To 
skrivanje i to prikrivanje mogu slobodno da kažem zločina koji se čini prema crnogorskim 
građanima. Jer je zločin kad ljudima kradete volju, njihovu biračku volju, na način što nekad 
učestvujete, a nekad ne učestvujete u nekakvoj akciji. U ovom slučaju aktivno se učestvuje u 
prevari birača Crne Gore učešćem u Vladi Mila Đukanovića, koja na taj način djeluje stabilno i 
zbog toga se lakše verifikuje odluka o potvrđivanju protokola, to je vrlo bitno da se kaže, znači 
obezbjeđuje se lažna stabilnost, jer te stabilnosti nema u Crnoj Gori. U Crnoj Gori nema 
koncenzusa oko ulaska u NATO, to je sve laž i naše kolege koje su zajedno sa nama na našoj listi 
dobile povjerenje građana danas omogućavaju parlamentima drugih država da na bazi lažnih 
informacija verifikuju dalji proces približavanja Crne Gore NATO-u. Znači direktno SDP kojem je to 
inače i cilj to nije sporno i oni koji navodno kažu da im to nije cilj, a iz DEMOS-a su i iz URE, oni 
jedni i drugi direktno pomažu ubrzanju procesa primicanja Crne Gore NATO-u.  
 Sad ću reći samo nekoliko riječi i o tome kako su u laži kratke noge, to se hiljadu puta 
dokazalo, ali evo posljedneg primjera. Gledali smo cirkus NATO promotera po Crnoj Gori pola 
godine, između ostalog kako su pokušavali da ubijede građane kako je to u stvari jeftinije za Crnu 
Goru da budemo dio NATO-a jer imamo smao neku članarinu od 400 hiljada. U međuvremenu 
došla naredba iako još niste ušli u NATO ima da promijenite odluku tj. nivo davanja za odbranu sa 
1 na 2%, mogli su tako da kažu na 3, mogli su da kažu i na 5, zavisi od potreba američke vojne 
industrije. Znači, samo je pitanje kako zadovoljiti tuđi interes, vi naravno morate da pristanete na 
ovo.  "Poskupili su izdaci za odbranu" sa 35 na 70 miliona u ovom momentu, a ukoliko bi pratili 
proekcije rasta bruto društvenog proizvoda Vlade Crne Gore i Monstata za deset godina bi to 
izašlo na 800 miliona evra. Izdaci za odbranu Crne Gore kojoj niko ne prijeti, laž je da treba da se 
brane granice od bilo koga, a posebna je laž kako bi neutralnost koštala mnogo više. Bi ako bi 
trebali da se branimo od Amerike ili Rusije. Trebali bi vjerovatno da razvijamo neku svemirsku 
tehnologiju, ali za neutralnost gdje bi NATO i Rusija garantovali Crnoj Gori da neće prema njoj 
pokretati nikakve agresivne akcije, koliko sam shvatio iz dosadašnjih kontakata,Rusija je spremna 
na to, očekujem valjda da su i vaši prijatelji iz NATO-a spremni na to, ne moramo da ulažemo 
nikakva sredstva. Evo da zadržim ovaj nivo ulaganja da se obezbijedi uz eventualno neku 
predefiniciju Vojske Crne Gore koja bi bila možda korisnija građanima nego što je sad, ali da 
zadržimo ista sredstva, imali bi uštedu ukoliko ne uđemo u NATO. Građani Crne Gore, imali  
bismo uštedu između 35 i 40 miliona evra, znači imali bismo direktnu uštedu 35 do 40 miliona evra 
godišnje. Za deset godina auto-put, čist bez kredita, da ga plaćamo iz budžeta Crne Gore umjesto 
da dajemo pare NATO-u. Ovo vam je živa istina, prepadanje sa potrebama Crne Gore da razvija 
neku veliku vojsku i da brani nebo ne znam od koga pa da to bez NATO-a bi koštalo toliko i toliko, 
to su gluposti. Jer, Crnoj Gori to jednostavno nije potrebno i to svaki građanin Crne Gore zna. 
Ovdje jedina je potreba da neko spasi političku glavu, neko ko ima mnogo putera na glavi, a to mu 
iz NATO-a znaju i ucjenjuju ga zbog toga.  
 Ono što mene posebno pogađa, to je što su neki ljudi koji su dobili mandate glasovima 
opozicionih birača se ponudili kao rame za pridržavanje Milu Đukanoviću, a danas glume ovdje 



kako se oni bave važnijim poslovima, a za to vrijeme proces se ubrzava i ide u pravcu kontra 
onome što žele građani Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:27:04) 
 
 Hvala kolega Radunoviću.  
 Sljedeći ima riječ poslanik Milan Knežević.  
 Izvolite.  
 Neka se pripremi poslanica Nada Drobnjak i nakon nje imamo poslanika Nebojšu 
Medojevića. Time će biti iscrpljene diskusije.  
 Izvolite kolega Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 15:27:31) 
 
 Zahvaljujem.  
 Slobodna Crna Goro, 
      Nakon što su prve NATO bombe pale na Danilovgrad i Zetu, nakon što je prava žrtva 
zločinačke NATO agresije poginula u danilovgradskoj kasarni, 17 godina kasnije nesmanjenom 
mržnjom i intezitetom bombardovanje od 24. marta 1999. godine nastavlja se i u ovoj skupštini 
zahvaljujući NATO lokatorima koji iznutra, raznoraznim rezolucijama, svakih par mjeseci najavljuju 
kopnenu invaziju na Crnu Goru kojoj se moramo oduprijeti kao što su to uradili naši preci 13. jula 
1941. godine. Naša djeca, umjesto u obdaništima, školama, parkovima i igralištima igraju se po 
onkološkim klinikama širom Evrope u pauzama između hemoterapija. Ustajemo i liježemo sa 
tumorima. Doručkujemo, ručamo i večeramo osiromašeni uranijum, a udišemo plutonijum koji će 
se u Crnoj Gori razlagati u naredne četiri i po milijarede godina. Drugim riječima umiremo pod 
povoljnim NATO kreditima samo za to što 24. marta 1999. godine nijesmo željeli da se odreknemo 
sastavnog dijela teritorije Savezne Republike Jugoslavije, Kosova i Metohije.  
 I sada želim da poručim NATO emiserima, NATO emiterima i NATO lokatorima u Crnoj 
Gori kako domaćim tako i stranim, a posebno mojoj omiljenoj gospođi Margaret En Uehara, da li 
pravilno izgovaram gospodine Pajoviću? Džabe ste nas bombardovali gospođo Uehara možete 
nas bombardovati i ponovo. Nikada se nećemo odreći Kosova i Metohije i dok god bude zvonilo i 
jedno zvono na Pećkoj patrijaršiji i Visokim Dečanima, kao stari Jevreji kada su ih izgnali iz 
Jerusalima i mi ćemo na nekim vavilonskim rijekama saopštavati - ako se odreknemo tebe 
Jerusalime, neka nas zaboravi desnica naša. Možda nećemo mi poštovani građani, ali naša djeca 
ili djeca naše djece kad tad će ući u carski grad Prizren sa narodnim zastavama i trobojkama pod 
kojima su ginuli naši preci za slobodu Crne Gore. I onda se pojavi nekakav vrhovni lokator u Crnoj 
Gori, što se tiče NATO-a, Milo Đukanović, da kaže da smo mi koji se zalažemo za referendum i da 
smo mi koji smo protiv učlanjenja Crne Gore u NATO u stvari odlučili da se vratimo nekim kozijim 
stazama. Pošto su njegovi savjetnici iz istorije, nesvršeni dukljanski srednjoškolci, ja ga ovdje 
moram nakratko edukovati, da nije bilo tih kozijh staza danas ne bi bilo ni Crne Gore, ne bi bilo 
Martinića, Krusa, Vučjega dola i Carevog laza. I za razliku od gospodina Đukanovića sa 
zadovoljstvom mogu da kažem da niko iz ovih redova nije poput njega išao niti će ići magarećim i 
veleizdajničkim stazama. I zbog toga bi eventualni ulazak Crne Gore u NATO bio identičan da 
upotrijebim jednu američku metaforu, da ne ispadne da sam non stop u ruskim, kao kad bi se 
Žaklina Kenedi udala za Li Osvalada neposredno poslije atentata na njenog supruga.  Što se tiče 
NATO benefita, poštovani građani, ja ću samo da navedem nekoliko podataka o tome koliko je 
NATO usrećio Crnu Goru mimo ovih hemoterapija, plutonijuma, uranijuma i čega li su sve  posipali 
po Crnoj Gori. Dakle, kada su bile one velike poplave NATO je pomogao Crnu Goru sa 13 pari 
lijevih čizama broj 27. Dva bicikla bez balina, šest suncobrana, četiri dušeka i slušajte  ovo 
gospodine Pajoviću, jednu žensku gumenu lutku za naduvavanje pod obrazloženjem da je 
zamijenjena umjesto gumenjaka. I to nije problem što su nam poslali lutku za naduvavanje, nego 
je problem što se jedan visoki državni funkcioner i NATO zagovornik zaljubio u nju i zamalo ženu 
nije ostavio. Dalje, tranzistor bez baterija, da nije kiša stala, ova NATO pomoć i NATO vojnici 



zajedno bi se podavili sa građanima Crne Gore. Kada je pao snijeg, svaki od onih helikoptera koji 
su toboš  spasavali zavejane po Šavniku, po Žabljaku i našoj sjevernoj regiji ovo obožavam kad 
kažu regiji, imam osjećaj da je Crna Gora kao Njemačka, koštao je 530.000 evra plus suva 
govedina i kajmak, koju su opustošili NATO vojnici gore nego marokanski skakavci kad uvale po 
Zeti i po primorju. Eto kakve smo mi imali benefite od NATO-a i kakvi nas tek benefiti čekaju u 
narednom periodu. Zahvaljujući vama gospodo NATO lokatori i podržavaoci NATO integracija mi 
se nalazimo danas u istorijskom klimaksu. Taj vaš slogan i geslo da ćemo biti ravnopravni za 
stolom NATO-a predstavlja jednu čistu budalaštinu, mi nećemo biti za tim stolom. Bićemo ispod 
stola ima da se ćuškaju sa nama ministri Amerike, Engleske, Francuske, kao sa nekim pudlicama 
ili mačkama sa kojima se ćuškamo mi kada nam dođu ispod stola i to je potrebno da znam čitava 
Crna Gora. Ovdje sam se poštovani građani malo i nasmijao, jer je bilo ovdje pojedinih kolega 
podnosioca ove rezolucije ili mojih omiljenih NATO lokatora koji su se usudili da porede Mila 
Đukanovića i Vladimira Putina. Ja sam stvarno morao da to poređenje pokažem sa određenom 
slikom. Zamislite ovo, porediti ovoga čovjeka koji je posrnuo u Jeljcinovu Rusiju postavio na noge, 
koji je od Rusije napravio svjetsku velesilu i zbog kojega vi donosite ovu i ovakvu nakaradnu 
NATO rezluciju, isto je kao porediti ferari sa motokultivatorom od 14 konja u Zeti, popularno 
prozvanim "nesoj",  zato što se sa njim ne može ništa uzorati i zato što kuda on prođe tu ne 
ostavlja ni sjemena ni traga.  
 Dakle, poštovane kolege iz Demokratske partije socijalista, kada se sljedeći put usudite da 
poredite Putina i Đukanovića, imajte na umu ovaj motokultivator od 14 konja, imajte na umu ferari. 
I ono što je veoma važno građani Crne Gore i što želim da vam kažem kao istinu jeste da u 
slučaju učlanjenja Crne Gore u NATO, ovi NATO lokatori koji podnose ovu rezoluciju su preuzeli 
obavezu da u slučaju nekog geopolitičkog rata, naše vojnike šalju i na Moskvu i na Rusiju. I sada 
želim da vam kažem. Ukoliko odlučite da Crnu Goru bez referenduma uvedete u NATO i ne daj 
bože u slučaju nekog geopolitičkog rata između NATO-a i Rusije, nemojte da imate nikakvu 
dilemu đe će biti većina građana Crne Gore. Bićemo tamo gdje su bili Petrovići, gdje je bio Marko 
Miljanov, gdje je bio Janko Vukotić, bićemo na strani naših tradicionalnih, istorijskih prijatelja i 
saveznika. I ovo nije nikakva prijetnja, ovo vam je obećanje. Prenesite gospođi ambasadorki 
Margaret En Uehara da ovo što je pokušala da uradi sa ovom NATO maskaradom, neka pokuša 
da uradi za 4. jul kada bude proslavljala Dan državnosti. Onaj havajski samar koji je stavila 
Đukanoviću prošle godine neka stavi i liderima DEMOS-a, URE, SDP-a i naravno Vama 
gospodine Pajoviću. Građani Crne Gore, slobodni građani Crne Gore, ne ljube lance i neće 
prihvatiti okupaciju ove države i budite sigurni svaki NATO vojnik koji bude kročio na teritoriju Crne 
Gore biće legitimna meta slobodnog naroda, to vam je obećanje. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:37:31) 
 
 Hvala, poslaniče Kneževiću.  
 Riječ ima poslanica Nada Drobnjak.  
 Izvolite. 
 
 
 NADA DROBNJAK (17.06.16 15:37:41) 
 
 Hvala predsjedniče.  
 Uvažene koleginice... /polemika/  
         Nikakav problem, važno je da razgovaramo o ovako važnim pitanjima i svaki razgovor je 
bliže do rješenja. Makar znamo pozicije sa kojih nastupamo, znamo stavove i znamo šta nam je 
činiti u budućnosti.  
 Danas se često postavlja pitanje zašto se opet podnosi Rezolucija o podršci i učlanjenju 
Crne Gore u NATO. Ja mislim da je sasvim jasno da je do nove rezolucije trebalo da dođe zbog 
toga što se od septembra do danas desilo puno važnih događaja na putu Crne Gore ka učlanjenju 
u alijansu. Prije svega 2. decembar 2015. godine kada su ministri vanjskih poslova država članica 
donijeli odluku o upućivanju poziv Crnoj Gori da postane članica  alijanse i da u narednom periodu 



otpočne pristupne pregovore za članstvo. Zatim, 15. i 16.februara 2016. godine u Briselu su 
održani pristupni pregovori Crne Gore sa alijansom, a 19. maja na sastanku ministara vanjskih 
poslova NATO članica, potpisan je Protokol o pristupanju, od strane članica NATO-a, nakon čega 
je Crna Gora dobila pravo da učestvuje u radu tijela NATO-a kao posmatrač. Države članice su 8. 
juna počele ratifikaciju Protokola pristupanju. To su kao, što je već danas više puta rečeno, učinile 
Slovenija, Island, Mađarska, Slovačka, Albanija je najavila da će to uraditi do kraja juna, Hrvatska 
da će uraditi takođe to uraditi. /upadice/ 
 Crna Gora će to uraditi kad za to dođe vrijeme, kada potpišu države članice mi ćemo 
potpisati i tako krenuti u proces punopravnog članstva.  
 Predlog rezolucije je još jednom potvrda, da NATO nije samo vojno odbrambena alijansa, 
već savez država koje baštine vrijednosti demokratije, ljudskih prava, građanskih sloboda i mira. 
Zbog toga smo i mi iz Demokratske partije socijalista kao i naše kolege koje su potpisale ovu 
rezoluciju, vrlo argumentovano danas govorili o tome zašto je važno da Crna Gora postane 
članica  NATO-a. Postoji u Crnoj Gori  još uvijek veliki  broj  onih koji nemaju svijest da živimo u 
sasvim drugom vremenu od vremena kada su se savezništvo i politički projekti bazirali na etničkim 
i konfesionalnim osnovama i koji svjesno ili ne imaju otpor strateškom opredjeljenju Crne Gore da 
bude dio zapadne civilizacije.  
 Potpuno smo svjesni, onog što smo povukli kroz tradiciju sa Istoka, uvažavamo naše 
prijatelje sa Istoka, ali sasvim sigurno da smo spremni da postanemo dio zapadne civilizacije. 
Stalno gledanje u prošlost, ne dozvoljava nam da  gledamo u budućnost, a mi smo opredijeljeni da 
gledamo u budućnost. Možda nije loše podsjetiti na Huntingtonovu knjigu "Sukob  civilizacija"  koji 
je prije više od 20 godina konstatovao - vojni sukob između zapadnih država su nezamislivi, a 
zapadna vojna moć nema ozbiljnog protivnika. Mislim da je i danas i te kako aktuelna ova 
konstatacija.  
 Crna Gora se očito još uvijek dijeli u odnosu prema prošlosti i budućnosti. Dijeli se na one 
koji Crnu Goru posmatraju kroz vizuru prošlosti, mitologije, običajenog prava, nametnute 
istoriografije i one koji Crnu Goru vide kao državu koja se približava modernim demokratijama. 
Jedan od osnovnih zadataka svake države je da brine o svojoj budućnosti, da brine o bezbjednosti 
svojih građana, da brine o humanom aspektu bezbjednosti svojih građana. Znači ne samo za 
teritoriju i imovinu ili onako krajnje jednostavno rečeno, ne samo da štiti granicu, nebo i more svoje 
države. Ali, zato je jako važno da država ima kapacitete da brine o bezbjednosti svojih građana i 
građanki, iako se danas čulo mnogo poziva da Crna Gora bude neutralna. O neutralnosti se može 
govoriti samo ako se prouče svi parametri i nakon proučavanja tih parametara onda je jasno uočiti 
da je neutralnost mnogo, mnogo skuplja i zahtjevnija nego biti članica jedne ovakve alijanse. Biti 
članica jedne ovakve alijanse je važno i opet ću ponoviti nešto što je već danas rečeno i zbog toga 
što treba budućim generacijama obezbijediti da makar jedna generacija ne proživi rat, jer ovdje je 
svaka generacija, nažalost, imala iskustvo rata.  
 NATO je sistem, kao što je već rečeno, kolektivne bezbjednosti koja garantuje da Crna 
Gora čuva bezbjednost, ali NATO ostvaruje principe solidarnosti koji poziva članice da pomognu 
jedni drugima, koja se najviše očituje u situacijama prirodnih katastrofa, sajber terorizma i 
terorizma. Iako je ovodje pomoć koju smo dobijali prilikom elementarnih nepogoda, koje su se 
nažalost događale, predstavljene sa nekog šaljivog aspekta, mislim da je red izraziti zahvalnost 
ljudima koji su nam pomagali.  
 Govori se dosta i o ekonomskom aspektu učlanjenja u NATO i ja ću citirati uvaženog 
Draška Jovanovića koji je na blogu napisao: 
   "Članstvo u NATO zaista ne predstavlja, gledano sa ekonomske strane, nešto slično 
premiji na lutriji koju bi država mogla odmah unovčiti, ali članstvo u NATO  definitivno predstavlja 
standarde bezbjednosti koji su stranim investirorima ili bilo kojim drugim spoljnotrgovinskim 
partnerima i te kako bitni. Nema primjera da je jedna članica alijanse okrivila NATO za neku svoju 
ekonomsku nevolju. Ne vidim razlog da mi budemo prvi i to unaprijed".  
 Da bi neka država članica NATO-a postala članica NATO-a mora da ispuni niz kriterijuma, 
jedan od njih je i reforma sektora bezbjednosti i ja ću tu staviti akcenat na nešto što je meni jako 
interesantno, a to je da je reforma sektora bezbjednosti odbrane morala da podrazumijeva i 
proces povećanja broja žena u sistemu odbane, jer pitanje mira bezbjednosti razvoja države je 
podjednako pitanje i muškaraca i žena. NATO od  2012. godine ima specijalnu predstavnicu za 



ovu oblast.  Važno mi je to što u Crnoj Gori, u ovom dijelu, reforma je zaista pokazala rezultate i 
od 2006. godine od obnove nezavisnosti do danas, u sistemu u Vojsci Crne Gore, imamo osam 
oficirki, a devet kadetkinja je na vojnim akademijama u ovom trenutku, što garantuje da će se broj 
žena u Vojsci Crne Gore i povećati.  
 Naravno, da je jako važna i primjena Rezolucije 1325 Savjeta bezbjednosti Ujedinjenih 
nacija koja se i kroz direktive NATO-a primjenjuje.  
 Takođe je važno istaći da buduća članica mora da izvrši reformu u oblasti vladavine prava i 
pravosuđa i da je to značajan doprinos demokratizaciji društva, države koja pristupa članstvu u 
NATO-u. Već se govorilo danas o tome, nije suvišno ponoviti da članstvo u NATO može da 
pospješi i ubrza potrebne reforme za buduće članstvo u Evropsku uniju, a mi imamo nepodijeljenu 
podršku tom procesu.  
 I za kraj, samo da kažem, da u godini u kojoj slavimo 10 godina od obnove nazavisnosti 
važno je ponoviti da u okviru alijanse sve države zadržavaju svoj suverenitet, ali i da članstvo služi 
kao katalizator reformi i ojačanja vladavine prava, demokratije i transparentnosti. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:46:31) 
 
 Hvala, koleginice Drobnjak.  
 Sljedeći riječ ima poslanik Nebojša Medojević.  
 Izvolite. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.06.16 15:46:40) 
 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Evo, posebno se obraćam biračima opozicije, učesnicima veličanstvenih protesta koje je 
organizovao Demokratski front iz jednog prostog razloga što, da bi neka zemlja uopšte se 
kvalifikovala da učestvuje u međunarodnim integracijama, ona prethodno mora da bude 
demokratska i mora da bude slobodna. 
 Nažalost, promjenom dijela strategijskih prioriteta NATO Crnu Goru više ne stavlja pod 
mikroskop, niti pod lupu provjere standarda i provjere onoga što je u Crnoj Gori urađeno, već je 
koristi u svojoj geostrategijskoj ulozi kao jednu malu teritoriju koju treba da iskoristi za ostvarenje 
svojih, za NATO, legitimnih ciljeva. Ali, ja vas pitam građani Crne Gore, đe je tu nacionalni interes 
Crne Gore? Đe su tu interesi džave Crne Gore i šta se dešava sa nama i sa budućnosti ove 
zemlje?  Ako imamo u vidu i ono zbog čega će se i Evropska unija raspasti vrlo brzo, za sedam 
dana je taj referendum u Engleskoj, gdje građani Velike Britanije, a ko malo bolje razumije 
svjetsku politiku znaju da su sve velike ideje i svi veliki geostrategijski procesi kreirani u Velikoj 
Britaniji, svi.  
 Dakle, za sedam dana imate referendum u Velikoj Britaniji, prema današnjim informacijama 
koje sam dobio od svojih prijatelja koji vode kampanju izlaska Velike Britanije iz Evropske unije, za 
7% vode one snage koje su za izlazak Velike Britanije iz Evropske unije.  
 Prema tome, građani Crne Gore zašto se Evropska unija raspada? Evropska unija se 
raspada zato što je 2003. godine odustala od svog fundamentalnog principa. Taj fundamentalni 
princip je bio prvo standardi, pa status. Sjećate se građani, da je Evropska unija imala smisao 
njenog proširenje tako što će zemlje koje su bile postkomunističke, koje nemaju demokratski 
kapacitet, nemaju demokratsku kulturu, istoriju, neke manje, neke više, kroz proces pridruživanja i 
snažne kontrole i provjere moritoringa šta se dešava na terenu, prihvatajući standarde Evropske 
unije, a posebno standarde koji se tiču političkih kriterijuma, a to je slobodni i fer izbori pa na dalje, 
moći da napreduju ka evropskim integracijama.  
 Poštovani građani Crne Gore, država Crna Gora u smislu evroatlanskih integracija i nije 
država. Ona nema svoj sadržaj. Ona nije demokratska država, izbori se u Crnoj Gori kradu, to je 
dokazao i gospodin Pajović zato što je imao određeni kredibilitet kod određenih međunarodnih, da 
ne kažem službi, ali nama važnih struktura, kad je dobio aferu "Snimak ". /upadice/ 
 Pa naravno, snimak sa vašeg Glavnog odbora nije napravio nikakav strani špijun, nego vaš 



član DPS-a koji radi i za DB, a  onda je vaš  šef DB-a, koji je sada vinar, kompletan fundus svih 
tajni države Crne Gore predao Amerikancima, kao što znate.  
 Prema tome, nemojte sada da me vučete za jezik, jer bi otišli u dubinu vaše veleizdajničke 
politike i činjenice da je nažalost pod vlašću Demokratske partije socijalista Crna Gora je izgubila 
svaki prerogativ države.  
 Država koja nema državne tajne nije država. Sve naše državne tajne vaš bivši ministar 
službe, vaš biviši šef službe je dao Amerikancima i svaki drugi ili treći dan u kabinetu šefa 
crnogorske Službe bezbjednosti sjedio je rezident CIA Emaj Siksa, a boga mi i KGB-a, to jest 
FSB-a.  
 Prema tome, poštovani građani, ovdje se radi o jednoj vrlo jednostavnoj stvari. Kada je 
Evropa odlučila da se proširi tako što više neće vrednovati kriterijume i standarde nego je 
prihvatila Bugarsku i Rumuniju, samo zato što Evropska unija postala geostrategijski punkt 
Sjedinjenih Američkih Država za borbu protiv Rusije, tu je Evropska unija počela svoj kraj. Jedan 
od za mene najvažnijih, najuticajnijih, reformatora Istočne Evrope Vasel Klaus, on mi je rekao u 
direktnom razgovoru, Evropska unija nema perspektivu.  
 Kada je uveden euro, a Evropska unija nije bila federalna država, postoji jedno prirodno, 
ekonomsko, matematičko pravilo, valuta može da funkcioniše samo na teritoriji jedne države. Ako 
uvodite euro, a nemate Vladu, nemate budžet, nemate socijalnu politiku, fiskalnu politiku, to je 
nemoguće, guvernera. Znači, 2003. godine, moj veliki, da kažem, ne mogu reći učitelj  nisam 
proveo toliko vremena s njim, ali sam proučio sve njegove knjige, sve njegove radove, radi se o 
iskrenom reformatoru, Evropljaninu ali prije svega patrioti, demokrati, Čehu koji je rekao "jesam za 
Evropsku uniju, ali nisam da Češka nestane i neću nikad glasati za to da se u Briselu ili 
Vašingtonu glasa suprotno volji Parlamenta u Pragu". 
  I ja danas takođe ponavljam te riječi, jeste Pokret za promjene, jeste bio, i jeste za to Crna 
Gora bude članica NATO saveza, ali  kao što smo rekli 2006. godine, ne može niko  ovdje donijeti  
odluku da ona bude održiva osim građana Crne Gore na fer i poštenom referendum. 
 Poštovani građani, Crna Gora nije slobodna zemlja. Izbori se kradu. Meni je žao što neke  
kolege iz opozicije, posebno iz manjinskih naroda, prihvataju da  učestvuju  u političkoj korupciji to 
je sramotno. Dakle, ne možete biti Albanac ako nijeste slobodan Albanac, ne možete biti Bošnjak 
ako nijeste slobodan Bošnjak, ne možete biti Crnogorac ako nijeste slobodan Crnogorac. Svako 
ko daje podršku i sarađuje sa režimom Mila Đukanovića gubi svoj nacionalni identitet postaje rob, 
ako ste rob vi nijeste ni iz jedne nacije vi ste rob. Prema tome, svako ko podržava  Mila 
Đukanovića i DPS nije to radio iz svog ubjeđenja nego je radio iz interesa.  Kao što  izučavajući 
istoriju samo u onim segmentima koji su politički važni za Crnu Goru, saznao sam od meni važnih 
bošnjačkih  intelektualaca  koji se bave time da niko u Crnoj Gori  nije primio islam silom. Dakle, 
svi bivši Crnogorci,  pravoslavci, hrišćani, Srbi su islam primili zato što im je to donosilo neku 
korist, oslobađanje  poreza, bolji posao, manje mlaterinja. Tako i danas  savremene političke 
poturice, molim vas da mi ovdje ne uzmete za zlo, svi koji podržavaju Demokratsku partiju 
socijalista i režim Mila Đukanovića, su ušli u taj režim, ne nikoga DPS nije tjerao da uđe u koaliciju, 
svi trče prema DPS-u  jer je to izvor prihoda, izvor  profita  to je plaćeno i oni žele da bolje  žive, da 
lakše žive, oni i svoje porodice tako što će  ući u režim koji uništava  narod i uništava  ovu državu. 
 Prema tome, poštovani građani zašto sada Rezolucija  o NATO-u, gospodin Đukanović, je 
2006. godine nezavisnost Crne Gore dobio uz punu podršku Rusije. U tom trenutku protiv 
nezavisnosti  bila je Evropska  unija, i protiv nezavisnosti bile su Sjedinje Amerikčke Države koje 
su preferirale neku vrstu zajedništva sa Srbijom. Gospodin Đukanović imao finansijsku, političku, 
bezbjednosnu i svaku drugu podršku Rusije. Pošao je u taj projekat, i vi znate dugo vremena  
Đukanović je sjedio na dvije stolice, i dobro sa Rusima i dobro sa Amerikancima, prevedeno, od 
Rusa da uzme pare, a od Amerikanaca da dobije političku podršku. Kad su Amerikanci vidjeli da to 
nanosi štetu interesima Sjedinjenih Američkih Država počeli su da puštaju nešto iz svoje 
dokumentacije. Pojavila se afera "Snimak", pojavila se afera "Listing" i ono što je najvažnije  
zaključena je  istraga za aferu "Telekom", đe predsjednik  Demokratske partije socijalista uzeo 7,3 
miliona eura da proda Telekom, gdje se godišnje iz Crne Gore iznosi 50 miliona eura profita. Kada 
su dobili materijale i kada su prezentirali Đukanoviću materijale o korupciji, o aferi "Telekom" on je 
postao apsolutni zagovornik NATO-a, uveo sankcije Rusiji i krenuo na put bez povratka.  
Zaobilazeći slobodno izraženu volju građana i zaobilazeći ono što je najvažnije  u ovom trenutku, 



a to je  nacionalne  interese države  Crne Gore. 
 Poštovani građani, nema prečeg interesa za državu Crnu Goru  nego da se mi  u našoj 
državi  dogovorimo šta su  naši interesi i da se odluke o Crnoj Gori donose u Crnoj Gori. Niko sa 
strane  ni Moskva, ni Vašington, ni Brisel, neće više voditi računa o interesima Crne Gore, nego mi 
ovdje ma koliko se razlikovali. Prema tome, tražeći podršku iz Brisela iz Vašingtona  protiv svoje 
braće u Crnoj Gori, koji su protiv NATO-a, to znači direktno razaranje istorijskog,  društvenog 
nacionalnog i državnog bića Crne Gore. Ne može biti valjda Hojt Ji veći prijatelj Crnoj Gori od 
Andrije Mandića, pa ne mislite valjda to. Nije on ni neprijatelj ni prijatelj, on sprovodi interese svoje 
zemlje. Međutim, mi smo ovdje spremni za interese tuđih zemalja, da dijelimo se u Crnoj  Gori, da 
izazivamo sukobe u Crnoj Gori. Naravno, da pokrivamo pljačku države Crne Gore, ne mislim, to 
se zna. Znači, za mene je istorijski datum  u novoj istoriji 17. maj  ove godine, vjerovatno ne znate  
šta se tada desilo. Tada je Svetozar Marović priznao da je šef kriminalne grupe i da je 
zloupotrijebio vlast i članstvo u Demokratskoj partiji socijalista da opljačka ovu zemlju za 450 
miliona eura i interesatno niko od ove  izdajničke opozicije koja podržava lopovsku Vladu Mila 
Đukanovića  nije našao za shodno da izađe iz te vlasti i da se pridruži slobodnim građanima Crne 
Gore Demokratskom frontu da rušimo  tu vlast koja ugrožava nacionalne interese Crne Gore.  
 Znači, poštovani građani Crne Gore,  pitanje NATO-a je pitanje slobode  i demokratije, kada 
država bude slobodna, kada bude demokratska, onda ćemo na jednom poštenom referendumu 
donijeti odluku. Ova država, nažalost, je trenutno zarobljena u privatnim interesima jednog 
čovjeka, njegove kriminalne organizacije i on je spreman sve da uradi, da pljune na našu prošlost, 
da ugrozi našu budućnost, da posvađa Crnu Goru, da upotrijebi zlikovce iz SAJ-a samo da spriječi 
suočavanje  sa novom slobodnom  i demokratskom,  pravnom državom Crnom Gorom.  
 Dakle, poštovani građani, Pokret za promjene jeste za to da Crna Gora bude članica 
NATO-a na fer i poštenom referendumu. Upozoravam  sve one  koji misle da se u Parlamentu na 
bazi pokaredenih izbora može glasati, da se na osnovu pokradenih izbora u Parlamentu izglasa 
članstvo Crne Gore u NATO. To sam prenio i čelnicima NATO saveza u nekoj svojoj internoj 
komunikaciji koju imam, obećao u ime Pokreta za promjene, nadam se da će me kolege iz 
Demokratskog fronta podržati, da će ako vi to ovdje usvojite u Parlamentu organizovaćemo  
referendum da se građani izjasne o toj vašoj prevarenoj odluci u referendumu. Prema tome, nema 
mira i stabilnosti  u Crnoj Gori bez dogovora, bez slobode i demokratije. Ako vi mislite da će Hojt Ji 
veći prijatelj  Crne Gore od Andrije Mandića i Milana Kneževića, grdno se varate. Sami moramo da 
rješavamo  svoja pitanja, a strancima  odobriti da budu gosti, ali oni neće birati vladu u Crnoj Gori,  
kao što to danas rade. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:58:05) 
 
 Hvala kolega Medojeviću. 
 Poslanik Škrelja. 
 Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 15:58:17) 
 
 Ne komentar, nego kaznenu repliku. Mislim da se Vama ne obraćam, ja se obraćam 
predsjedniku Skupštine, pa što horski reagujete. /upadice/ 
 Uvaženi gospodine predsjedniče, gospodin Medojević, evo strpite se trideset sekundi, je u 
svom izlaganju  rekao da ni jedan Albanac,  prethodno je rekao  za manjinske  stranke, ali je onda 
rekao ni jedan Albanac koji pripada  partiji  gospodina Mila Đukanovića  nije slobodan Albanac. 
Tako ste rekli .../upadica/ 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:59:33) 
 
 Kolege, kolega Pavloviću, pa dozvolite mi. Ne morate da se obraćate poslaniku. Molim vas, 



da dopustimo kolegi Škrelji da završi. Izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 15:59:39) 
 
 Ja sam tražio, Vama sam se obratio ukoliko nemam pravo, vi ocjenite. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 15:59:45) 
 
 Imate po više osnova pravo da dobijete kaznenu repliku, da jer ste vrlo /upadice/ ... Da jer 
je Poslovnik takav, kad ga budete mijenjali, dozvolite, da izuzmemo pominjanje predsjednika 
partije,  upotrijebili ste neke riječe koje ste vrijeđali određeni klub poslanika ovdje, tako kaže 
Poslovnik, koje su bile poprilično uvredljive, ali... /upadice/   Pa dobro, preslušajte svoje  izlaganje. 
 Kolega Škrelja, možemo li to da završimo sa proceduralnim reagovanjem jer ćemo da 
izazovemo cijeli niz drugih proceduralnih reagovanja koja su jednake  zlouptrebama  i odužiće se. 
Imamo dogovor svih klubova da u 17.30 h završimo glasanje,  i bojim se pošto  idu završna 
izlaganja  nećemo uspjeti sve da  završimo, a imamo takvo  vrstu dogovora. 
 Dakle, ako hoćete da nam pomognete, opet kažem ako  možemo  u okviru proceduralnog 
reagovanja  bio bih Vam zahvalan. 
 Izvolite, jedan minut. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 16:00:46) 
 
 Hvala. 
 Znači,  gospodin Medojević je rekao, da kažem ono što meni ne pripada /upadice/ 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:01:07) 
 
 Hoćemo li da pustimo. /polemika/ 
 Izvinite možemo li da dopustimo kolegi Škrelji da završi.  Kolega, stvarno mislim da je na 
dobroj liniji, na dobroj praksi ovog... /polemika/ Ne, nećemo dozvoliti  zbog  vremena. /upadice/ 
 Kolega Škrelja, izvolite. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (17.06.16 16:01:37) 
 
 Gospodin prethodnik, pošto  ne voli da mi se  spominje ime, a ja volim da budem direktan  
je rekao da  ni jedan  Albanac koji pripada  Demokratskoj partiji nije slobodan Albanac. Samo hoću 
da mu kažem, da se veoma slobodno i komotno osjećam i Demokratskoj partiji socijalista i u Crnoj 
Gori. Ne daj bože da mi zavisi sloboda od takvih kao što je gospodin Medojević. Za razliku od 
njega, što je jedina slobodna teritorija - ulica, u Crnoj Gori, meni nije ulica slobodna teritorija, meni 
ulica služi za prolaz, a ne za život i za vaspitanje na takvim mjestima. Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:02:13) 
 
 Hvala, kolega Škrelja.  
 Hoćete li prvo, kolegi Pavloviću, da damo proceduralno? Izvolite, kolega Pavloviću. 
 
 
 KOČA PAVLOVIĆ (17.06.16 16:02:25) 
 



 Gospodine predsjedavajući, Vama se obraćam. 
 Sa mjesta sam konstatovao da je ono na šta se pozvao kolega Škrelja, da to nije tačno i 
možete preslušati stenogram, sasvim izvjesno nije tačno. Ovo na šta se pozvao nije tačno. Rekao 
sam da sjedne, da nije tačno. On je krenuo da me ćutka, on vjerovatno misli ili možda nije to 
mislio, ali ne znam krenuo je valjda da me prepada, da možda imaju neki kriminalni klanovi koji 
stoje iza njega, ovi u čijim bazenima se kupa i tako dalje. E džabe ti je sve to, je li ti jasno. Džabe ti 
je i tebi i svima vama, sve vam je to džabe. /upadice/ Kad god hoćete bilo ko od vas, je li vam 
jasno? Sve ćemo vas, ne mi, vaš šef će vas sve poslati u zatvor, jednoga po jednog. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:03:25) 
 
 Kolega Pavloviću, kolega Jeliću, dozvolite. 
 Upravo ovo je možda primjer da moramo da čuvamo i sebe od nekih riječi. Tačno je rekli 
ste - sjedi tu, na šta je, tačno da je, kolega Škrelja rekao - ćuti tu. Mislim da nije primjereno ni 
jedno ni drugo, ajmo to da podvedemo pod ono što moje kolege nekad znaju da kažu, podizanje 
temperature i hajmo da idemo dalje da privodimo sjednicu, jer vjerujem da nam ne treba ovakva 
vrsta ili tip obraćanja između nas samih unutar ove sale. Opet kažem, potpuno razumijem nekad 
podizanje političke temperature i dobro je da ostajemo u granicama onoga što ja ipak mislim da 
jeste korektnost.  
 Kolega Medojeviću, ja bih ako dozvoljavate išao u završna izlaganja. Znam, ali imaćete 
priliku. Želite li da nastavimo ovu vrstu debate? Želi i poslanik Nimanbegu. Postoji opasnost, samo 
upozoravam, da nećemo završiti u predviđeno vrijeme. Dakle, postoji opasnost i u tom slučaju 
ćemo morati da skratimo završna izlaganja, da budem krajnje otvoren, jer postoji čvrst dogovor sa 
Kolegijuma da se završava do 17.30. Ja imam namjeru da ispoštujem to. Tako da nema problema, 
idemo na skraćenje završnih diskusija. Kolega Medojević je prije vas tražio, jer se odnosi direktno 
na diskusiju kolege Škrelje. Vi imate komentar. U redu. 
 Izvolite, kolega Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 16:05:11) 
 
 Gospodine Medojeviću, imam komentar na Vaše izlaganje, a koji se odnosi na, neću biti 
pretenciozan, cjelokupnu vašu političku djelatnost ili rad do sada. Po meni Vi imate jedan izuzetan 
evolutivni put kojim ste ušli u politiku, a to Vam pominjem, kolega Medojeviću, iz razloga što Vi ste 
za NATO ili vi ste za nezavisnost Crne Gore, a rekli ste da nezavisnost nije bilo vrijeme 2006. To 
uzimam sebi slobodu, ... bili u Pokretu za nezavisnost i sada ste za NATO, a niste za NATO, 
nejasne su vam poruke. Zašto vam komentarišem? U onome što ste rekli negiraću ono oko 
slobode ili oko ne slobode ili oko ropstva, ali govoriću vam o stabilnosti. Da je politička 
predvidljivost, mi koji donosimo političke odluke, moramo imati jedan stabilan teren ili položaj kako 
ćemo politički djelovati. Koje su političke poruke stabilnosti koju vaši ljudi koji sjede u vašoj klupi 
šalju evo dva dana. Jedan bi zastavam ušao u carski Prizren, drugi bi govorio da Albanci jedva 
čekaju da rasparčaju Crnu Goru, a to je poruka sukoba budućnosti, to je poruka sukoba za 
budućnost.  
 Ja vam govorim da i vaši prijatelji su više NATO nego ono što vi radite, kolega Medojeviću 
ja smatram da Vi ovo radite nesvjesno, nego željom da politički preživite i opet dođete u 
Parlament. Izgubili ste potpuno ono gdje ste krenuli sa Pokretnom za promjene kad sam vam ja 
dao glas za predsjednika, kad ste govorili da je Kosovo kod Evropske unije priznata činjenica i 
sjedite u klupi sa onima koji negirate i sve to. Vaša politička evolucija je takva, to je vaše političko 
pravo, ali vas samo upozoravam da samo kratkim pregledom onoga što ste govorili prije deset 
mjeseci, ste govorili da Crna Gora neće dobiti poziv za NATO, i takvih ste imali do sada prognoza 
da zbilja vam niko ne može vjerovati nikakvu prognozu. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:07:57) 



 
 Hvala, kolega Nimanbegu. 
 Pravo na odgovor, poslanik Nebojša Medojević. 
 
 
 NEBOJŠA MEDOJEVIĆ (17.06.16 16:08:02) 
 
 Kolega Nimanbegu, neće dugo proći pa ćete vidjeti, a nadam se da toliko znate. Osnov 
stabilnosti jedne države je sloboda, demokratija, vladavina prava, poštovanje ljudskih prava, a 
osnov svega toga su fer i slobodni izbori. Dakle, vi  podržavate politiku koja krade izbore. Znači, to 
nije država Crna Gora, to nije interes Albanaca u Crnoj Gori, vjerujte. Vi podržavate politku iza koji 
stoji organizovani kriminal. Imam svakodnevno komunikaciju sa mojim prijateljima Albancima sa 
Kosova koji ovo isto govore. Da je vlast na Kosovu mafijaška i da se mafijaši u regionu Milo 
Đukanović, Hašim Tači i drugi u regionu povezuju u balkansku konfederaciju organizovanog 
kriminala, da je narod opljačkan, da su države nestabilne, da je sudstvo korumpirano. Zbog toga 
vaši sunarodnoci, Albanci sa Kosova, masovno bježali u Zapadnu Evropu i Sejdinjene Američke 
Države. Prema tome, vi podržavate radije mafiju, kriminal, nego da sjednete i zajedno sa 
pravoslavcima u Crnoj Gori, Crnogorcima i Srbima dogovorimo modus operandi i modus vivendi 
kako da država Crna Gora bude zajednička kuća za sve.  
 Ako Vi mislite da treba podržavati mafiju, sve dotle dok mafija radi protiv interesa srpskog 
naroda to je pogrešna politika, zato je nastao Demokratski front. Bilo je dosta Crnogoraca koji su 
1998. godine, počev od Miška Perovića vlasnika "Vijesti", vidjeli priliku da saradnjom sa DPS-om 
postaju milioneri, milijarderi i da služe interesima Sjedinjenih Američkih Država. Gospodine 
Nimanbegu, ja sam bio prvi izbor Sorosa za Crnu Goru 1998. godine, bio sam od njega lično 
pozvan, sastao se sa njim kad Vi vjerovatno tada ste i dalje trgovali, bavili se trgovinom, ne znam 
čime ste se bavili, ja sam 1998. godine bio pozvan u Skoplju imao sam sa njim sastanak. Bio sam 
član Sorosove fondacije u Crnoj Gori. Bio sam prvi pik Sorosa u Crnoj Gori, ali kada se desio 
napad NATO-a na SRJ, ne mogu ja koji sam protestvovao protiv napada na Dubrovnik ove 
gospode i protiv zločina u Bosni i Hercegovini da ćutim kada je NATO bombardovao moju zemlju. 
Bio sam protiv napada NATO-a na SRJ, štitio sam interese svojih rođaka, prijatelja, civila, 
nevažno kojih. Tog trenutka kad sam rekao da sam protiv NATO intervencije u SRJ i da će NATO 
intervencija ojačati Miloševića, što je bila istina i to se desilo, poslije su morali 100 miliona dolara 
da ulože da tu razbijenu opoziciju skupe i lično sam učestvovao u tim akcijama, vjerovatno neko i 
zna ovdje, oko ... kada sam ja rekao da sam protiv NATO intervencije dobio sam zahvalnicu od 
gospodina Sorosa, više niste član Upravnog odbora. Znači, meni je iznad svega sloboda na prvom 
mjestu i demokratija na prvom mjestu, a ne da ja služim interesima nekog trećeg oficira ovdje u 
Ambasadi Sjedinjenih Američkih Država i da idem redovno da mu dajem izvještaje. Ja sam 
patriota Crne Gore, što sam špijun CIA, a neprijatelj sam što sarađujem sa FSB-om. Ne, ja hoću 
slobodne ljude, crnogorske državljane, i ako pratite evoluciju ili moj politički put vidjećete da je 
uvijek ista linija, demokratija, patriotizam, interes države Crne Gore, dogovor u Crnoj Gori, 
poštovanje manjinskih prava i poštovanje ljudskih prva. Ono što je fudament Demokratskog fronta, 
to je ono što je istina, Crna Gora jeste pravoslavna, srpsko-crnogorska, hrišćanska kulturna 
matrica u kojoj treba da ima mjesta za sve. Bolje da se dogovorimo na vrijeme i kao što znate, 
gospodine Nimanbegu, ja sam prvi pomenu u crnogorskom Parlametnu od ne Albanaca da je 
albansko pitanje otvoreno, da su Albanci nezadovoljni u Crnoj Gori, da potpuno razumijem ako 
imaju određene nacionalne ili teritorijalne afinitete prema djelovima teritorije. Samo treba oko toga 
da se dogovorimo i oko svega, to je za mene uvijek bilo demokratsko pitanje, ali ako vi mislite da 
ćete tako što ćete služiti Sjedinjenim Američkim državama, ostvariti vaše interese u Crnoj Gori iza 
leđa pravoslavne većine u Crnoj Gori, onda idete u konflikt i to nije dobra politika. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:12:07) 
 
 Hvala kolega Medojeviću. 
 Da li možemo, s obzirom da se prvi javio poslanik Knežević, nakon toga poslanik Popović, 



ali je istina da se trenutno.... /polemika/ 
 Mogu li samo ja da završim kolega Nimanbegu. 
 Izvolite, slušao sam sve. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 16:12:38) 
 
 Razgovarali ste sa vašim saradnikom,  mogu upotrijebiti više instrumenata koji mogu doći 
do riječi. Da li je to ispravka pogrešnog navoda, zato što je on govorio da sam se ja nekad bavio 
trgovinom, način na koji je  pokazivao, može biti da je omalovažavanje ... 
 Dozvolite, želim politički da mu odgovorim i dozvolite da je  ovo proceduralna reakcija. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:13:13) 
 
 Polako, polako, kolega Nimanbegu, polako. /polemika/ 
 Kolega Medojeviću, polako. 
 Kolega Nimanbegu, kao prvo, između ostalog moj posao podrazumijeva i trenutne 
konsultacije sa generalnim sekretarom, odnosno njigovim zamjenicima koji sjede sa moje lijeve 
strane, a to ne isključuje da mogu da slušam šta je kazao gospodin Medojević. 
 Dva, poslovnički ne postoji druga opcija izuzev ako hoćete proceduralno da se obratite 
meni. Dakle, Vi ste se javili za komentar, odgovor na komentar kolege Medojevića. Poslovnički 
kažem ne postoji.  
 Izvolite ako hoćete  proceduralno obratite se i to je jedina mogućnost poslovnička. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 16:13:48) 
 
 Hvala.  
 Ja ne želim da zloupotrijebim Poslovnik gledajući u vas razmišljajući o drugom čovjeku. 
 Gospodine Medojeviću, ova vaša priča bi mogla da ima prođu kod konzistentnosti vaše, jer 
....  
 Gospodine Pajoviću, proceduralno vam se obraćam, dozvolite mi minut.... 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:14:12) 
 
 Ne obraćate mi se proceduralno kad pominjete ime i prezime poslanika. Prije toga kažete 
da nećete, nakon toga hoćete. Dajmo, ako smo imali dobru koncentraciju dva dana, dajmo da je 
zadržimo i posljednjih sat ili sat i po, meni se makar čini vrlo korisne diskusije koju smo imali. 
Dakle, nemate pravo po Poslovniku. 
 Izvolite saopštite nam to što mislite. U redu nećete biti uskraćeni ali nemojte se baviti 
političkim odgovorima ka drugim poslanicima, na to nemate pravo. Izvolite. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 16:14:55) 
 
 Ono što je prethodnik govorio može se smatrati u tome da je veoma opasna priča. Zašto? 
Za nas kao predstavnika manjinskih naroda, ako se ovdje govori o pravoslavnoj i državotvornoj 
većini, to je poruka  nama manjinskim narodima. I to je poruka da smo mi ovdje strani ili da radimo 
protivu interesa i tu ste svi morali ili reagirati, i to je poruka koja nije od danas, to je poruka koja ide 
i javnost ovo sluša i gleda i zato sam ja morao intervenisati ili proceduralno ili kao što mislim da 
imam pravo zato što je bio netačan navod, jer ni trgovina nije nečasna. Radio sam za Ujedinjene  
nacije u to doba, 1998. godine, radio sam za Ujedinjene nacije i standardi rada, ako sam i od njih 
naslijedio, su veoma etički čisti i ne može nam se prišiti ili nalijepiti etiketa da radimo za nečiji 



interes, kupljeni. To se, nažalost i čuje često ovdje u ovom domu. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:16:03) 
 
 Hvala Vam  kolega Nimanbegu. 
 Tražili su proceduralno Milan Knežević i nakon njega poslanik Andrija Popović. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 16:16:13) 
 
 Tražio sam proceduralno obraćajući se Vama vaše veličanstvo zbog toga što me kolega 
Nimanbegu spomenuo u komentaru na izlaganje kolege Medojevića, rekavši - sjedite sa onim koji 
je saopštio da bi volio da uđe u Prizren sa trobojkom kao oslobodioc i kao kralj Nikola. Da, ja želim 
da dobijem kaznenu repliku po istom osnovu kao što je dobio /upadice/ ne mogu, je li tako.  
 Dobro, ja samo gospodine Pajovićuć želim da vam kažem nisam rekao da bih ušao nego 
da ću ući u carski grad Prizren sa trobojkom to obećavam gospodinu Nimanbegu i čitavoj ovoj 
iredenti koja je od Ulcinja napravila albanski grad u kojem je Hašim Tači počasni građanin. Ulcinj 
više nije crnogorski grad i to svi trebaju da znaju ovdje u Crnoj Gori. A oni koji ovdje lementiraju 
nad sudbinom manjina nalaze se u vlasti sa Milom Đukanovićem i kroje kapu nama koji smo 
državotvorni narod ovdje u Crnoj Gori već vjekovima.  
 Dakle, za manje od godinu dana gospodine Nimanbegu, ući ću u carski grad Prizren sa 
trobojkom, evo to vam obećavam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:17:52) 
 
 Kolega Kneževiću, možemo li da se čujemo kolege. /polemika/ 
 Kao prvo, pošto vi mene često znate da zamolite, ja bih vas zamolio da me ne oslovljavate 
sa vaše visočanstvo, veličanstvo, visočanstvo, sve jedno. Imam ime i prezime, imam funkciju, ako 
vam smeta funkcija imam ime i prezime. To je prva molba. 
 Druga, da ste produbili polemiku i dinamiku polemike sa ovim i da ja sad imam obavezu da 
dam i poslaniku Nimanbegu takođe proceduru koju će takođe i on da prekrši u minut, jer sam želio 
da se ova polemika na ovu temu završi između kolege Medojevića i kolege Nimanbegua. Dakle, 
dozvolite mi da imam isti aršin, dozvolite mi.  
 Kolega Nimanbegu imate jedan minut. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (17.06.16 16:18:45) 
 
 Hvala Vam predsjedniče Pajoviću. 
 Gospoda će ući u Prizren sa zastavama za godinu dana, nego žalim što nijesu mogli imati 
neku svadbu i lijepo poći po mladu i vratiti je ovdje i da se lijepo druže i da se izljube sa narodom 
tamo, a ne poslati poruku da će to biti agresija. Zbog toga, drago mi je da gospodin koji je imao 17 
godina da sve NATO ratnike i okupatore na Kosovu da sad istjera ih, napadne, kao što je prije sat 
vremena ovdje, imao je tih 17 godina, eto danas se sjetio, ali eto, bolje možda ikad nego nikad, ali 
biće nikad. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:19:44) 
 
 Kolega, ne, ne, niste u pravu. Želim da završim na paritetnoj osnovi 1:1. Dozvolio sam vam 
da se proceduralno javite. Bilo je, reći ćemo zloupotrijebljeno tih minut, ali ste se razjasnili šta ste 
kazali i ovamo smo rekli niti je kolega Škrelja dobio kaznenu repliku, niti kolega Nimanbegu, 
sačekajte da završim. Sačekajte, niko nije dobio iako su padale teške riječi tipa iredenta, i tipa 



ulaska u druge države i osvajanje i tome slično. 
 Kolega Kneževiću, ja vam ne dam riječ. Meni možete, evo izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 16:20:29) 
 
 Gospodin Nimanbegu je zloupotrijebio komentar na gospodina Medojevića, istovremeno 
polemišući i sa mnom i sa gospodinom Mandićem. I ne dajete pravo nama na kaznenu repliku po 
Poslovniku i nije, pravo da vam kažem, dozvolite. A znate li u čemu je ovdje suština, gospodine 
Pajoviću? Što je lakše ući sa trobojkom u Priziren nego u Ulcinj. E zbog toga je ovdje čitava ova 
halabuka i ne date riječ poslanicima Demokratskog fronta, ali ja neću insistirati. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:21:05) 
 
 Hvala kolega Kneževiću. 
 Dozvolite, kolega Nimanbegu, /upadice/ kolega Nimanbegu dozvolite da nam pomognete 
jer ovo neće da se završi. Samo malo, kolega, ne možete dok Vam ne dam riječ.  
 Dakle, bio sam tolerantan, ovo je otišlo negdje gdje ne treba da ode. Ili ćemo ovo da 
prekinemo ili dajem pauzu od 10 minuta.  
 Čeka još kolega Popović na proceduralno reagovanje i dozvolite. Ja bih Vas zamolio da to 
bude jedna rečenica i najljubaznije vas molim da ne bude bilo kakvog uvredljivog karaktera, uz svo 
dužno poštovanje svega što je rečeno. ..... 
 
 
              GENCI NIMANBEGU 
 
 
            Povodom netačnih navoda i imam pravo na reagovanje. Posebno imam pravo i reći ću koji 
je netačan navod. Da se sa trobojkom srpskom ne može ući u Ulcinj, to je izrazito netačan navod, 
navod koji daje informaciju ljudima koji ne žive u Ulcinju da se tamo nešto strašno dešava. To je 
zloupotreba i namjera gospodina Kneževića koji to dugo radi. Nemojte sipati ulje na vatru tamo 
gdje nema vatre. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:22:33) 
 
 Hvala Vam, gospodine Nimanbegu.  
 Procedura, Andrija Popović. Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.06.16 16:22:38) 
 
 Hvala. 
 Predsjedniče, Vama se obraćam. Molim Vas, morate obratiti pažnju kako vodite sjednicu 
Skupštine. Dakle, odustao sam od diskusije da bih uštedio deset minuta kao jedan od predlagača 
rezolucije da bi toliko bilo komentara koji su prerasli na nivo diskusije od deset minuta, a da Vi to 
uopšte ne kontrolišete. Vjerujte, mene je stid što sam čuo danas, a treba da se stidi čitava ova 
Skupština što se napravilo od multikonfesionalne i multikulturalne Crne Gore. Dajte pauzu da se 
ovo malo smiri, dajte pauzu pola sata. Molim vas, dajte pauzu. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:23:55) 
 
 S obzirom da je praksa ovog parlamenta da se uvijek izađe u susret predstavnicima svakog 



poslaničkog kluba kao što sam izašao i vama prije par dana, u ime Kluba kolega Popović je tražio, 
dajem deset minuta pauze i nastavljamo sa završnim diskusijama. Izvolite. 
 
 
 

PAUZA 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:40:22) 
 
 Poštovane kolege,  
 Idemo sa završnim izlaganjima ispred klubova. Prvo završno izlaganje ima kolega Andrija 
Popović. Izvolite, sa vrlo važnom napomenom da je dužina završnog izlaganja maksimalno šest 
minuta, jer toliko imamo prostora do završetka televizijskog prenosa.  
 Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.06.16 16:40:55) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Ovo ne može. Dakle, dogovorili smo se deset minuta, a ja sam odustao od svog izlaganja 
od deset minuta da bih uštedio, tako da to ne dolazi u obzir da moje izlaganje bude pet minuta. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:41:15) 
 
 Kolega, biće onako kako ja kažem. I ja sam odustao od cijelog mog završnog izlaganja da 
biste vi možda dobili, takav je dogovor ukoliko želimo danas da usvojimo rezoluciju. Ukoliko želite 
da to prolongiramo za narednu sedmicu, nisam saglasan i molim Vas da se držite vremena koje je 
dogovoreno. Nažalost, ali tako je kako je. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (17.06.16 16:41:37) 
 
 Slušajte, vi znate da sam ja sportista. Ne možete Vi pravila igre mijenjati u drugom 
poluvremenu poslije petnaest minuta igre, to ne dolazi u obzir. Dogovoreno je na Kolegijumu tako, 
ne mogu se sada mijenjati.  
          Dakle, Liberalna partija kao jedan od predlagača Predloga rezolucije o podršci o učlanjenju 
Crne Gore u NATO. Živimo u vremenu kad se, slobodno mogu reći, kreiraju sudbonosne odluke i 
temelji za modernu crnogorsku državu. Nakon burnih istorijskih procesa koji su obilježili protekle 
decenije u Crnoj Gori, ali i regionu jugoistočne Evrope, naša društva uspjela su da se izbore i 
povrate pozicije konkurentnih naroda Evrope, težeći ka sistemu modernih i demokratskih država, 
velike evropske porodice kojoj smo oduvijek i pripadali. Posmatrajući istorijski hod crnogorske 
države procesi EU i NATO integracija mogu se shvatiti smao kao kontinuitet vjekovne politike i 
jasnog pozicioniranja Crne Gore na strani saveznika demokratskih država svijeta. Sila pobjednica 
u Prvom i Drugom svjetskom ratu i sila koje i danas predstavljaju moderne i najprogresivnije snage 
u svijetu koji se zahvaćen ekonomskom i finansijskom krizom, ponovo polarizuje i zahtijeva od nas 
snažan demokratski stav. 
 Vrijedi podsjetiti da je Crna Gora tada kao kraljevina, odnosno knjaževina, bila država koja 
je započela tradiciju mirovnih misija i međunarodnog rješavanja konflikata dijalogom ispred 
Ujedinjenih nacija i naroda Evrope i svijeta. Prva takva  misija bila je na Kritu i to 1897.godine 
nakon sukoba tamošnjih Grka i Turaka, a takve i slične misije crnogorska vojska revnosno 
nastavlja i danas služeći u mirovnim misijama.  
 Ono što dodatno pokazuje da Crna Gora jeste na pravom putu, da je njen demokratski 
izbor kvalitetan i neupitan, jesu i stalni pokušaji pojedinih snaga da se svojim demagoškim 



metodama i retorikom nametnu širokim narodnim masama sa idejama euroskepticizma i 
zatvaranja Crne Gore,  te njenog otklona od demokratskog svijeta. To bi značilo i osnaživanje onih 
politika koje su donosile i donose nestabilnost i nesigurnost državi i regionu kako su to činili na 
ovim prostorima bezbroj puta, a najsvježije u posljednjoj deceniji prošlog vijeka. 
 Konačno se mora garantovati sigurnost i ojačati naša volja za snažnijim tempom i 
zajedničkim djelovanjem koje će značiti punopravno članstvo u NATO savez, možda već i tokom 
ove godine, a što će značiti trajni mir Crnoj Gori i Balkanu. Takvo naše djelovanje, jasno je, mora 
biti usmjereno na oblasti koje je i sami vrh NATO saveza ranije targetirao, kao suštinske probleme 
i prepreke našoj državi na putu punopravnog članstva u ovom savezu. Prije svega mislim na 
organizovani kriminal, korupciju, osnaživanje sudske vlasti, tužilaštva, ali i reformu bezbjednosnih 
službi. 
 Ono što danas definitivno možemo da kažemo jeste da je crnogorska politička elita 
ogledana u izvršnoj, zakonodavnoj i sudskoj vlasti u posljednjih par godina učinila pozitivne 
pomake u smjeru pomenutih reformi. Crna Gora je iz krize tužilaštva izašla sa snažnim izborom 
novog državnog tužioca iza kojeg je stala tropetinska većina narodnih poslanika u našem 
Parlamentu. U konačnom to jeste suština još jednog demokratskog procesa i dijela reformi u 
NATO i EU integracijama, procesa stvaranja društva vladavine prava i stvaranja pravne države 
koja će počivati na principima ustavnosti, zakonitosti, ličnim slobodama svakog građanina, 
odnosno građanke Crne Gore. 
 Isto tako, vjerujemo da je Crna Gora kao mala država uspjela principijelno da održi svoju 
prepoznatljivu poziciju u smislu spoljne politike uprkos širokom dijapazonu pritisaka različitih 
struktura.  
 Kako mi ovo vaše vrijeme, koje ste naknadno rekli, ističe, evo ja ću odustati od čitave ove 
diskusije. Ovdje ludi pobjeđuje zbunjenoga i normalnoga i ja sam kriv što ovo svaki put istrpim na 
ovaj način. 
 A ono što je najvažnije, dakle ja bih htio da čestitam istorijski uspjeh našem bokseru Dejanu 
Zlatičaninu koji je u lakoj kategoriji najcjenjenije WBC verzije, osvojio istorijsku titulu šampiona 
svijeta, to sam već uradio u ime Liberalne partije. 
 Drugo, htio bih da čestitam našim paraolimpijcima Radmilu Baraninu i Marijani Goranović 
koji su na evropskom prvenstvu osvojili, Baranin je osvojio zlatnu, danas i srebrnu medalju, 
Marijana osvojila prekjuče srebrnu medalju u bacanju kugle. Dakle fantastični uspjesi i ovo je prvi 
put da Crna Gora u paraolimpijskom sportu osvaja medalje na najvišim evropskim, odnosno 
svjetskim takmičenjima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:48:06) 
 
 Hvala kolega Popoviću. 
 Sljedeći završnu riječ ispred Kluba Socijalističke narodne partije ima poslanik Srđan Milić. 
Izvolite. 
 
 
 SRĐAN MILIĆ (17.06.16 16:48:21) 
 
 Hvala Vam. 
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Imali smo priliku da u ova dva dana čujemo elaboraciju zašto je nekome bilo potrebno da 
predlaže ovakvu rezoluciju u proceduru u Skupštini Crne Gore. Imali ste prilike da čujete jedne iste 
i ponovljene argumente od onih koji su predlagali. Međutim, nijeste čuli ništa oko onoga šta bi 
trebalo napraviti da se naplati poreski dug, da li se može vratiti odredba u Zakonu o penzijskom i 
invalidskom osiguranju, da najbolji prosjek 15 godina bude osnov za penzije, a ne da vas pljačkaju 
sa prosjekom od 40 godina. Nijeste čuli na koji način poboljšati zdravstveni sistema, ali možete 
čuti da se biju doktori po Kliničkom centru. Nijeste čuli kako osloboditi plaže po Crnoj Gori, ali 
možete da vidite u medijima kako se građani samoorganizuju i neće proći, kako god da se zove, 
bilo koji strateški investitor ove vlasti, to što namjeravaju da naprave da i od Budve i od Budvana,  



i od nas svih naprave građane drugog reda. Jer to nije bila temi.  
 Tema je bila predložiti rezoluciju gdje bismo se ponovo posvađali, nadam se da ne planirate 
do izbora još jednu rezoluciju predlagati i zamolio bih  zaista predstavnike međunarodne 
zajednice, ako dolaze ovamo da ne dolaze tim povodom. Evo svaki čas po jedna rezolucija se 
predlaže, da bi se neko izveo na čistac. Da bi pokušali da se dogovorimo. Oko čega? Oko toga što 
govorite da Crna Gora dobija s tim ako bude ušla u NATO vojni savez, da jednu tezu koja je 
diskriminatorska, koja je zastiđe Crne Gore, za koju ni predsjednik Parlamenta niti niko iz 
rukovodstva nije reagovao, a to je da ako uđemo u NATO vojni savez bićemo sa civilizovanim 
narodima. Jesu li to, predsjedniče Parlamenta, oni koji nijesu u NATO savez - necivilizovani? Ko to 
dijeli narod na civilizovane i necivilizovane? 
 Pa druga teza, kada budemo ušli u NATO vojni savez biće bolja ekonomska situacija u 
Crnoj Gori, a oni koji nijesu u NATO vojnom savezu su u teškoj ekonomskoj situaciji.  
 E pa, pošto imate probleme sa brojkama da ih malo kažem. Bilo je tu nekih teza, najveći 
rast GDP u Evropi ima Crna Gora. Švedska 4,1%, Malta 6,3%, Irska 7,8% rasta GDP-a. Zemlje 
koje nijesu članice NATO vojnog saveza, ali jesu članice Evropske unije. 
 Civilizacija kažete. Zemlje u kojima je najbolji život na svijetu Finska, Švedska, Irska, 
pogledajte. Najbolji obrazovni sistem na svijetu Finski obrazovni sistem. Onda dolazite ovđe da 
nas ubeđujete oko toga, da bismo mi trebali da se sada raspravljamo. Jer, NATO vojni savez 
pomaže da se obezbijedi vladavina prava. Ko je bio ovđe na vlasti 18 godina, ko je doveo 
vladavinu prava na ovaj nivo? Da vam je posljednji kišobran koji želite da izvučete da pred ovaj 
narod da kažete - uđimo u NATO, i tog momenta ćemo riješiti sve situacije u Crnoj Gori. To je 
neistina.  
 Zašto bježite od državnoga referenduma o punopravnom članstvu u NATO? Jedni bježe 
zbog toga što nemaju stav i ne treba im referendum jer bi morali da kažu zašto su - za ili protiv 
NATO-a. Drugi kažu, donijećemo odluku u Skupštini Crne Gore, to je izuzetno opasno jer ćete 
pretvoriti kampanju za parlamentarne izbore u kampanju ko je za i protiv NATO vojnog saveza. 
Treći, najbrojniji, kažu - nećemo državni referendum u punopravnom članstvu, jer potpuno logično 
imaju strah od svog biračkog tijela. I znaju da njihovo biračko tijelo ne želi da vidi Crnu Goru u 
punopravnom članstvu u NATO-u.  
 Izbori između Amerike i Rusije, za svakoga patriotu u Crnoj Gori je jednostavan. Za svakog 
ko hoće da se vrati tradicionalnim vrijednostima, ko želi da poštuje Crnu Goru u svim svojim 
kapacitetima, izbor je Crna Gora. Izbor je da se ovđe nađe zajednički jezik o tome kako ćemo 
rješavati probleme građana, jer od ovoga što ste pričali svo vrijeme, braneći ovu rezoluciju, 
građani Crne Gore, nemaju ništa. Zbog toga će ići Klub poslanika SNP-a sa rezolucijom o 
državnom referendumu, o punopravnom članstvu u NATO-u, a to ćete imati prilike, poštujući ono 
što sam vam rekao u direktnom sada obraćanju, završavajući moju diskusiju vrlo brzo. Hvala vam 
velika. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 16:54:17) 
 
 Hvala kolega Miliću.  
 Sljedeća završna diskusija ispred Kluba Socijaldemokratske partije poslanik Ranko 
Krivokapić. Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.16 16:54:26) 
 
 Poštovane kolegenice i kolege,  
 Ako smo se oko nečeg složili, to je da su svi bili da se odluči u Crnoj Gori. Da se ovđe 
odluči oćemo li u NATO ili nećemo. Ako to nije djelovalo uvjerljivo, razlog je što uvijek je dolazilo 
ono ali, pa bi išlo ili na jednu ili na drugu stranu, ili na Zapad ili na Istok. I to nije čudno za male 
narode, mali narodi vazda imaju neku potrebu da nađu sigurnost uz nekog većeg. Čudno je ako mi 
nijesmo svjesni da je  to uvijek koštalo više, nego što bi trebalo ovaj narod. Kad su te odluke bile 
odluke drugih, a ne nas.  



 Mi iz Socijaldemokratske partije, vjerujemo da je to naša odluka. Za nas je to bila odluka i  
1990. godine, kad nije bila laka, to je bila opasna, ali eto poslije 26 godina doživljava svoju 
potvrdu. Znali smo što Crnoj Gori i tada, kad se raspala bivša domovina, može donijeti sigurnost. I 
sada mislimo da je bivša domovina, da je bilo liderstva, spremnosti na demokratiju, elementarne 
mudrosti - mogla preživjeti. Međutim, desilo se što se desilo i sljedeća sigurnost je mogla biti 
NATO. NATO nije nikakav univerzalni odgovor na sve naše probleme, NATO je odgovor na jedan 
suštinski problem, a to je zajednica bezbjednosti i zajednica vrijednosti.  
 U dijelu bezbjednosti dijagnoza je jasna, krenula je seoba naroda preko Balkana, krenula je 
ekonomska kriza, čak i vrlo umjereni, ljudi kao što je bivši premijer Italije - Monti, koji je dugo radio 
u bankama, govore o mogućnosti sukoba u Evropi. Henri Kisindžer piše da je svijet u neredu. I što 
mali narod treba da radi? Da te velike vjetrove ne ośeti i da nađe neku sigurnu luku, bar za neki 
period. Nema univerzalog odgovora za sva vremena. Ušli smo na ... 2014.godine, izgubili državu 
1918. godine, ali sada je NATO bez alternative za Crnu Goru, po svim objektivnim parametrima. 
Emotivno - najmanje prava na emotivno mi imamo. Ne zato što često mijenjamo emocije, pa nam 
se ne može vjerovati, nego zato što je to lege artis, pravilo struke za nas. Moramo raditi ono što je 
najbolje i najracionalnije, za naš narod što je državni interes, on treba da bude trajnija kategorija. 
SDP ima tu satisfakciju da je od progonjene ideje došao do ideje koju podržava većina ovog 
parlamenta. Takve odluke su uvijek liderske odluke. Ne može običan građanin na referendumu 
znati elemente globalne politike, ne može običan građanin na referendumu znati kako se 
bezbjednost kreira i koji su elementi bezbjednosti i koliko košta jedan avion. Gledajte što čuva 
nebo Srbije, nemaju trap aviona koji nije kupila Titova Jugoslavija, trap aviona, a kamoli avion. 
Gledajte što čuva nebo Hrvatske, takođe MIG -21 im je u osnovoj opremi. Da nema velike 
alijanase, nebo nad njima i nad nama, ne bi bilo naše i to su ti racionalni elementi sa kojima se 
lako možemo složiti i nijesu pitanja za da i ne, suviše su to složena pitanja za da i ne. U ovom 
parlamentu svi zajedno u većim parlamentima nego što je ovaj nemamo dovoljno znanja iskustva i 
odgovora za to, ali kao elita mnogo više nego što običan građanin može znati što mu NATO 
donosi na kraći, a što na duži rok.  
 Prvi put u hiljadu godina, a mi volimo da se gađemo vjekovima u Crnoj Gori, a ja ću se 
gađati sa hiljadu godina, ovaj region Balkan pripada ponovo istom društveno ekonomskom 
sistemu. Od podjele Rimskog carstva nijesmo bili u istom sistemu, političko-ekonomskom, sad je 
to isti revnosni sistem, demokratija, vladavina prava, sve ono što čini Savjet Evrope da ne 
obrazlažem dalje zbog vremena. U tom vrednosnom sistemu su oko nas tako reći svi u NATO-u. 
Je li neko za referendum u Bosni i Hercegovini oko NATO-a? Nije. I to će morati da odluče ljudi 
tamo. Pa i tamo bi se znala neka većina, mislim da i oni odlučuju tamo, da i manjina odlučuje 
tamo, ali elita će morati da odlučuje.  
 SDP želi da ta zajednica vrijednosti dobije i potvrdu u našem amandmanu i ovi shvate kao 
raspravu u pojedinostima, nećemo uzimati raspravu o pojedinostima povodom amandmana.  
 Predložili smo amandman koji glasi:" Imajući u vidu značaj vladavine prava za proces 
NATO integracija Skupština ohrabruje sve političke subjekte, da nakon utvrđene krivične, 
sprovođenjem političke odgovornosti svih lica za koje je dokazano da se ogriješilo o zakon po 
osnovu djelima organizovanog kriminala i korupcije, primjerom pokažu poštovanje standarda koji 
važi u NATO zemljama i političku kulturu koja se u njima njeguje, time iskrenu posvećenost NATO 
integracijama." Amandman koji poziva na elementarnost u onome što je zajednica NATO 
vrijednosti koja je proklamovana, amandman na koji poziva Evropska unija. Evropska unija traži 
kod nas da sprovedemo političku odgovornost za krivična djela u posljednjem izvještaju, znači nije 
ni kreacija samo NATO orjentacije, ali nemamo podršku. To što su neki protiv ovoga, potvrđuje 
našu tezu da je za neke NATO presuda, a ne nagrada iako su formalno za NATO. Više ovim 
odbijanjem pokazuju koliko su za NATO, nego prihvatanjem ovog amandmana. Dozvolite mi, a 
toliko znamo, ovo će morati biti ispunjeno, željeli vi to ili ne koji nećete da podržite ovaj 
amandman, mislim na one koji su za NATO. Ovo će kao i mnoge druge stvari koje su vam 
djelovale nemoguće doći, kao što vam je, kao i 1990. godine djelovalo nemoguće da nećete stići 
do Karlobaga, Virovitice i šta ono bješe još, zaboravio sam liniju, Karlovac. Tako i sada morate 
znati da će uz krivične dolaziti i politička odgovornost koja nije tako /prekid/ nego je samo znak da 
se pokaže politička volja i orijentacija nekog političkog subjekta.  SDP je ovo bila samo prilika da 
pokaže ta elementarna iskrenost i stvarna posvećenost NATO vrijednostima, ali dobro je imati 



dokaze za vrijeme koje dolazi. Mi znamo, sve što smo krenuli izgurali smo, tako ćemo i ovo. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:02:20) 
 
 Hvala poslaniče Krivokapiću. 
 Sljedeći u ime Posebnog kluba poslanika, poslanik Mladen Bojanić ima riječ. 
 
 
 MLADEN BOJANIĆ (17.06.16 17:02:34) 
 
 Poštovani građani,  
 Kao i u prethodnim izlaganjima, vama ću se obraćati. 
 Za početak ću polemisati, odnosno opovrgnuti jednu tezu koju ste čuli toliko puta potpuno 
pogrešnu da Evropa, da počiva,  ima oslonac na dva stuba jedan je EU, a drugi je NATO. Nije 
Evropa tako slaba, tako krhka da svega 50 godina postoji i da nam gurate tu pogrešnu tezu da 
Evropa zavisi od NATO-a i od Evropske unije. Ne. Ko iole nešto zna, zna da Evropa ima puno 
duže stubove i puno čvršće zasnovani na, u prvom redu geografskim činjenicama, a onda 
istorijskim, kulturnim, civilizacijskim, tako da ne prihvatam podmetanje te teze. 
 Ono što sam siguran i znam na čemu ova vlast, na kojim stubovima počiva, to su četiri 
stuba. Jedan je, da kažem nezakonito prisvajanje državne imovine za koju još nije dokazano ili 
krađa državne imovine za one koji su to priznali, tako da nije problem nazvati to krađom. 
 Drugi je krađa prava na istinu. Sve ove prethodne krađe, odnosno afere, mnoge su ostale 
bez pravnog i političkog epiloga, i dodatno režimski mediji nam kradu pravo na istinu. Rezultat ove 
dvije prve krađe je treća krađa, krađa prava na slobodno političko djelovanje, izražavanje i 
glasanje.  
 I naravno, sve tri rezultiraju četvrtom - krađom izbora  i na osnovu toga tu smo gdje smo. Vi 
vlast, mi ovamo opozicija. 
 Građani, imate izbor. Ovo nije gotova stvar, ne treba se predavati, treba se boriti protiv ovih 
pošasti. Dakle, imamo izbor, jedan izbor da se pomirite sa svim tim i pristanete. Drugi je izbor da 
pružimo otpor takvoj budućnosti, takvom beznađu u koje nas gura ova vlast. Nemojte očekivati od 
NATO- a bilo kakvu pomoć. Neće NATO smjenjivati ovu vlast, kao dokaz vidite i sami da Vlada 
simulira vladavinu prava i većinsku podršku građana, a NATO se pretvara da vjeruje u to. Svi 
pošteno, pa ko koga prevari. 
 Glas za NATO je glas za betoniranje ove vlasti. Nemojte naivno vjerovati da će ulaskom 
Crne Gore u NATO bog zna se promijeniti što po pitanju vladavine prava. NATO neće donijeti 
veću bezbjednost Crnoj Gori. Zar vam nije dovoljno primjera po svijetu, samo što može da nam 
donese ulazak u NATO je uvoz terorizma u Crnu Goru. Nasilje se hrani nasiljem. NATO neće 
donijeti nikakvu demokratiju, poboljšanje demokratije u Crnoj Gori, za to treba sami da se 
izborimo. Pogledajte demokratije u zemljama nakon njihovih intervencija i njihove pomoći u 
sprovođenju demokratije. NATO neće donijeti ekonomski prosperitet, zaboravite. Pod ovakvom 
vladavinom prava kakvu imamo u Crnoj Gori insistiranje na stranim investicijama po njihovim 
uslovima je raj za investitore, a pakao za zaposlene. Kao dokaz čuli ste najavu premijera pred 
Američkom privrednom komorom da će raditi na subvencioniranju kamata stranim investitorima za 
gradnju hotela visoke kategorije i da će raditi na izmjeni zakona u pravcu fleksibilnosti radnih 
mjesta. To je samo eufenizam za nesigurna radna mjesta, to traže strani investitori. 
 Jedini izlaz iz ove situacije je smjena vlasti, valjda je to jasno svakom građaninu Crne Gore. 
I treba nam, ne NATO, treba nam vlada ekonomskog povjerenja. Treba nam vlada u koju će 
građani da vjeruju institucijama, institucije građanima, u kojima će zaposleni i poslodavci da 
vjeruju jedni drugima, u kojima će klijenti da vjeruju  bankama, a ne da ih banke varaju. Vlada koja 
će voditi ekonomsku politiku baš suprotno od onoga što nas uče bogate zemlje i to NATO 
perjanice. Nisu one postale bogate na mitu o slobodnoj trgovini.  
 Nema slobodnog protoka roba, kapitala, ljudi, taj protok je jednostran. Upravo suprotno, 
nametnuli su slobodnu trgovinu kad su oni ojačali. Pogledajte /prekid/ koji nijesu slušali njihove 



savjete, pogledajte uspješnu Sjevernu Koreju, pogledajte uspješnu Kinu, i Švajcarska se dugo 
opirala tome sve dok nije postala to što jeste.  
 Kao zaključak, ajmo mi da zaštitimo prvo svoje interese pa onda da rješavamo svjetske 
probleme. Šta ćemo mi u Zapadnu Saharu, šta ćemo mi u Avganistan? Protektorat i vojni savez 
nikad nije donio svijetlu budućnost građanima. Ajmo da se izborimo za referendum, civilno, 
nenasilno, zakonito, za fer referendum, odlučimo - ne u NATO na referendumu i gradimo svoju 
zemlju onako kako mi mislimo i onako kako treba, a ne kako nam drugi kažu da ispunjavamo 
njihove želje. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:08:28) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći izlaganje ima u ime Kluba Demokratskog fronta poslanik Andrija Mandić. Izvolite 
kolega. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (17.06.16 17:08:38) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore, 
 Juče sam u ime Demokratskog fronta prosto otvorio priču o tome zbog čega se donosi ova 
rezolucija iako je jedna gotovo identična donijeta u septembru prošle godine i poslanici 
Demokratskog fronta su vrlo argumentovano objašnjavali zašto se to radi. Dakle, što se tiče same 
Skupštine nije bilo potrebe da se ide u ovu akciju, ali je negdje sa neke međunarodne adrese, od 
strane Ambasade Sjedinjenih Američkih Država, prosto inicirana takva akcija, kako bi se dodatno 
disciplinovao tim B. Tim B čine oni ljudi iz opozicije koji su u datom momentu odlučili da podrže 
Vladu Mila Đukanovića. Vladu koja je bila sklona padu i Vladu koja je nakon 24. oktobra i nakon 
dešavanja krajem januara bilo nemoguće zadržati u postojećim gabaritima i u podršci koju je imala 
ovdje u Skupštini Crne Gore, da se nije na određeni način priključio jedan dio opozicije, koji je 
podržao NATO vladu jer je to ono što je najvažnije za ove adrese sa strane koji žele da teritoriju 
Crne Gore uklope u teritoriju NATO država. 
 Dakle, jedan veoma proziran plan, jedno prevaspitanje koje se nekada pokušavalo i sa 
strankom na čijem sam čelu, kada smo imali lokalne izbore u Nikšiću, pokušavala se i tada 
prevaspitati Nova srpska demokratija i druge stranke koje su bile na pozicijama da Crna Gora ne 
treba da bude članica NATO saveza. Dakle, igrala se jedna veoma ozbiljna igra kako bi se ljudi 
koji su bili protiv nečega preveli da budu za. 
 Neko sa strane, a pogotovo u vašingtonskoj i briselskoj administraciji, veoma pažljivo 
analiziraju Crnu Goru. Na osnovu ponašanja Demokratske partije socijalista procjenjuju da tako 
mogu da se ponašaju sa svima. Demokratska partija socijalista, jedna vjerolomna stranka, stranka 
koja je od nekadašnjih pozicija granica na lijevoj obali Neretve, granica tamo Karlobag, Virovitica, 
Ogulin, kako govori bivši predsjednik Parlamenta, došla na poziciju da su danas najveći 
zagovornici podržavaoci učlanjenja Crne Gore u NATO. I taj koji sjedi u Vašingtonu, koji razmišlja 
o Crnoj Gori, nemojte da mislite da je to predsjednik Sjedinjenih Američkih Država. Sa Crnom 
Gorom se bavi tamo neki oficir, treći, četvrti, peti u State departmentu, bavi se jedna grupa 
kongresmena i senatora koji su bezbjednosno vezani za strukture bezbjednosti Sjedinjenih 
Američkih Država, dakle oni su procijenili da mogu sve prevaspitati kao što su prevaspitali Mila 
Đukanovića i Demokratsku partiju socijalista. Da sve mogu prevesti na tu drugu stranu, jer eto, 
takva je procjena, što bi rekao Jovo Kapičić Tamari Nikčević, kada ga je Josip Broz Tito pitao, i 
postavio je samo jedno pitanje, " A što ste Jovo  vi Crnogorci tako nepozdani".  
 Dakle, mi imamo jednu veoma veliku slabost da možemo čas ovako, čas onako i taj koji 
razmišlja o nama, koji procjenjuje da može čas ovako, čas onako, odabrao je Demokratsku partiju 
socijalista i većinu opozicionih stranaka misleći da ih može prevaspitati. Da ih može podesiti da od 
NATO saveza koji nas je trovao i bombardovao mogu danas da nas ubijede da je to kulturno 
umjetnička organizacija, da je to ekonomski savez, da je to glumačka trupa koja obilazi Crnu Goru 
i da mi sada treba samo da budemo učesnici u toj maškaradi i da postanemo dio toga.  



  Kako u Crnoj Gori uvijek postoji i neko ko se suprostavlja tome, mi iz Nove srpske 
demokratije, Demokratske narodne partije i Pokreta za Pljevlja predložili smo određene 
amandmane kojima zagovaramo ono što je istorijska Crna Gora. Dakle, da Crna Gora bude vojno 
neutralna, da Crna Gora ne učestvuje u igrama velikim i da se te igre mogu odlomitu o glavu, da 
ostanemo mimo ovih sukoba civilizacije i da nipošto ne mijenjamo civilizacijski krug. Svaka 
promjena civilizacijskog kruga može nas odvesti na pogrešnu stranu. Nemojte da se rukovodite 
samo, poštovane kolege, logikom frižidera. Evo, Indijanci u Americi nikada bolje uslove nijesu 
imali nego danas. Mogu slobodno i da imaju hrane u rezervatima koliko hoće, mogu da dobiju 
alkohola koliko god žele, čak i narkotika ako treba mogu da ih snadbiju, ali oni nestaju kao narod i 
nestaju kao civilizacija koja je nekada pokrivala /prekid/ da uništimo ono što je nekada bila Crna 
Gora.  
 Demokratski front zagovara snažno danas ideju koju smo otpočeli u Demokratskom frontu, 
Nova srpska demokratija, DNP i Pokret za promjene, da se okrenemo sebi, da znamo na čemu 
počiva Crna Gora, da napravimo pomirenje i izgradimo mostove prema onima koji su najviše 
posvađani, podijeljeni, a to je mostove među pravoslavnim hrišćanskim bićem koje je i stvorilo 
Crnu Goru.  
 Mi nažalost imamo tu podjelu koja je počela 1997. raspadom jedinstvene Demokratske 
partije socijalista kada je pravoslavna manjina odlučila da uz pomoć nacionalnih manjina pobijedi 
svoje rođake. Mislimo da to nije dobar put i on mora da se završi i zato smo promovisali jednu 
novu ideologiju, promovisali jedan novi odnos koji je dobar za Crnu Goru. Crna Gora današnja, 
pričao sam o tome juče, koja je pred raspadom, zemlja gdje svako vuče na svoju stranu, zemlja 
gdje nas ubjeđuju oni koji bi sjutra željeli da rastoče Crnu Goru i za koje, da se ne lažemo, ja imam 
i razumijevanja, bliži su im neki drugi okviri, bliži su im njihovi sunarodnici. 
 Ta današnja Crna Gora je veoma opasno mjesto ako ne pronađemo jednu novu formulu, i 
moj kolega Nebojaša Medojević je dao dobru ponudu ne samo u ime njegove stranke, nego u ime 
Demokratskog fronta, da sjednemo da se dogovorimo, da napravimo Crnu Goru u kojoj ćemo svi 
moći slobodno da živimo. Ako neko misli da može ovako nasilno i na prevarni način da jedan dio 
Crne Gore podredi sebi i da ga spodvede za zadovoljenje interesa nekoga sa strane, ja mislim da 
ste se vi grdno prevarili i da to može da ima nesagledive posljedice po ovu malu zemlju.  
 Dakle, jedna pružena ruka od strane Demokratskog fronta, ali pružena na principima, ne 
pružena na interesima, jer ovo na interesima što vi pružate ruku evo imamo prilike da vidimo kroz 
ovu Vladu izbornog povjerenja, oduševljenja i ne znam kako sve kolega Milan Knežević, koji će 
obrazlagati naše amandmane, je naziva. Mi moramo da pronađemo jednu novu formulu 
organizovanja u samoj Crnoj Gori, koja će zadovoljiti sve nas i da u toj novoj formuli bude 
ispoštovana volja većine tako što ćemo moći imati izjašnjavanja naroda. Ali ne izjašnjavanja kao 
što je bilo ono iz  2006. godine u čemu su mnogi priželjkivali da najvještiji među onima koji kradu 
izbore ukradu za njihove potrebe i taj referendum. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:16:35) 
 
 Hvala, kolega Mandiću.  
 I posljednje izlaganje u završnoj riječi ispred Demokratske partije socijalista, Obrad Mišo 
Stanišić.  
 Izvolite, kolega Stanišiću. 
 
 
 OBRAD MIŠO STANIŠIĆ (17.06.16 17:16:44) 
 
 Hvala Vam, gospodine predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani,  
 Pa evo, s pravom smo se i ovoga puta našli na istoj temi, a to je naše NATO integracije. 
Potpuno se slažem sa kolegama i iz opozicije i iz vlasti koji su govorili da je prava tema na 
dnevnom redu. Ja to pozdravljam, i jeste.  
 Zašto po drugi put razmatramo rezoluciju o članstvu naše zemlje u NATO? Ima više 



razloga.  
 Prvo, došlo je do prekompozicije na političkoj sceni u Crnoj Gori. Neki poslanici su prešli iz 
nekih klubova, prešli u neke partije koje nijesu parlamentarne, formirali su klubove koji nijesu 
parlamentarni i promijenili su svoje mišljenje o članstvu naše države u NATO, a došli su na 
prgoramu NATO integracija u ovaj parlament, a od tog programa su odustali i napustili svoje 
partije.  
 Dalje, dosta se toga i kad su NATO integracije u našoj državi desilo između ove prve i 
druge rezolucije.   
 Prvo, mi smo 2. decembra dobili poziv za članstvo u NATO. Dalje, 19. maja ove godine naš 
premijer je potpisao Pristupni protokol naše države za članstvo u NATO i za kratko vrijeme se 
desilo da su za deset dana četiri države članice NATO Saveza naše prijateljske države Island, 
Slovenija, Mađarska i Slovačka ratifikovale Pristupni protokol. Očekivati je da i naredna dinamika 
bude takva i da će Crna Gora možda i do kraja ove godine imati verifikovane pristupne protokole 
svih država članica NATO-a.  
 Dalje, još se nešto desilo. Desili su se protesti koji su počeli 27. septembra prošle godine u 
Crnoj Gori i oni su trajali do nedavno, čini mi se da još traju i da je glavna tema protesta, da su bile 
anti NATO protesti i ne bih rekao samo anti NATO, nego i anti evropski protesti. Tome smo i bili 
svjedoci danas da je jedan od čelnika od lidera rekao - kako ima saradnju sa ljudima iz Velike 
Britanije koji su za referendum i koji su za to da Velika Britanija izađe iz Evropske unije.  
 Znači, potvrđuju se one teze da protesti nijesu bili samo anti NATO, nego su bili i anti 
evropski, da ih ne nazivamo da su bili nacionalistički, anti civilizacijski itd, itd.  
 Dobro je da smo temu NATO  integracija sa ulice preselili u ovaj dom i dobro je da smo se 
ispričali, svako je imao argumente za i protiv. Samo da vam kažem uvažena gospodo, da mi ćemo 
u ovom parlamentu da li u ovom sazivu, a ja se nadam  u narednom koji će imati mnogo više 
pristalica za NATO nego danas, a i danas ih ima dosta, da ćemo prvo donijeti odluku kako da se 
izjasnimo, da li će to biti u Parlamentu ili referendum. Ustavna kategorija je i  jedno i drugo, to je 
na nama i niko ne može tu odluku donijeti bez nas ovdje. To je po Ustavu, to nas po Ustavu 
sleduje, a nemojmo sada da pričamo. Referendum, odluka u Parlamentu, o tome ćemo se 
dogovoriti, to je pred nama, ali moramo provo da dobijemo ratifikaciju protokola od svih država 
članica NATO saveza.  
 Uvažene kolege Crna Gora ne ulazi u NATO da bi s nekim ratovala. Crna Gora ulazi u 
NATO  da nikad rata ne bude na ovim prostorima. I Crna Gora ne ulazi u NATO  sa željom da ona 
bude jedina na ovom prostoru, nego trebaju sve bivše članice, bivše nam zajedničke države da 
postanu članice NATO Saveza. Zašto? Da nam se ne ponavlja istorija svako 30-40 godina i da se 
ne bijemo između sebe.To je cilj svih država na Zapadnom Balkanu, svih koje misle dobro i 
regionu, a i svjetskom miru.  
 Mislim da ne možemo pričati da mi ulaskom u NATO želimo da raskinemo prijateljske veze 
sa našim tradicionalnim prijateljima. Ne, mi želimo da imamo te veze isto kao te prijateljske zemlje 
što imaju prijateljske odnose sa velikim brojem država članica NATO saveza. Želim ovom prilikom 
da u ime Kluba Demokratske partije socijalista odam priznanje i zahvalnice zvaničnoj Srbiji koja 
nijednog trenutka do sada nije stala na putu Crne Gore ka evroatlasnkim integracijama. Želim da 
izrazim zahvalnost.  
 Gospodo, još jedan veliki razlog jeste da Crna Gora kao mali sistem i mala država, ali sa 
velikom tradicijom i veoma bogatom istorijom ulazi u NATO savez da bi sačuvala svoj suverenitet i 
teritorijalni integritet, jer još u nekim glavama ne samo van Crne Gore nego i u Crnoj Gori postoje 
neki velikodržavni projekti, a kojh nema bez Crne Gore. /prekid/ ... koji hoće referendum za NATO, 
a ne priznaju referendum iz 2006. godine.  
 E, pa gospodo neće moći. Ne priznajete referendum iz 2006. godine, a hoćete da 
raspravljate o budućnosti  Crne Gore u NATO. Hoćete referendum, vjerovatno da biste rekli, e to 
je pokradeno itd. Priča o NATO-u iz '90-ih godina, ja mislim da je to pase priča. Neki pričaju da su 
bili za NATO prije nego što su se rodili, pa u 90-im godinama niko nije o NATO-u pričao. Mi smo 
se između sebe o jadu zabavili, raspadala nam se  država. Prema tome, a kad smo govorili o 
NATO-u Demokratska partija socijalista je došla do svakog svog birača i člana i ispričala prednosti 
o NATO članstvu naše države. Neki nigdje nijesu mrdnuli, iako su za NATO više oslobodili 
kampanju protiv DPS-a, nego što su bili za NATO. Najveća zasluga Demokratske partije socijalista 



što je procenat pristalica građana /prekid/ u Crnoj Gori iznad 47%. To je DPS-a djelo, ostali su 
sjedjeli i čekali rezultate. Kao što su neki  čekali rezultate izbora i na krilima rada Demokratske 
partije socijalista sjedali u ove klupe, a sad poslije 20 godina, mi smo iz DPS-a kriminalci, a oni su 
političke moralne gromade. Neće moći gospodo, samo da vam kažem, da će Crna Gora ubrzo biti 
29. članica  NATO saveza, a zatim i 29. članica  Evropske unije.  
 Hvala. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:23:20) 
 
 Hvala kolega Stanišiću. 
 Kolege poslanici, izgleda da bi mogli još jedan dan da produžimo, imali bi tema. Dobro. 
 Zahvaljujem se predstavniku predlagača koji je zbog uštede vremena i efikasnosti rada  
odustao od svoje završne riječi. 
 Konstatujem da je pretres završen i stekli su se svi uslovi da idemo na glasanje. 
 Podsjećam Predlog rezolucije o podršci učlanjenju Crne Gore u NATO predlagači su 
poslanici mr Milutin Simović, dr Miodrag Vuković, Mevludin Nuhodžić, Obrad Stanišić, dr Predrag 
Sekulić, Suljo Mustafić, Goran Tuponja, dr Damir Šehović, Ljerka Dragičević, Genci Nimanbegu i 
Andrija Popović.  
 Odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Na Predlog rezolucije podnijeto je šest amandmana i to: Zakonodavni odbor jedan 
amandman, koji je sastavni dio Predloga rezolucije. /upadice/ 
 Hvala na intervenciji. 
 Idemo na glasanje o izjašnjavanju. 
 Izvolite, odlučuje se većinom glasova prisutnih poslanika. 
 Hvala kolege. 
 Ukupno je glasalo 70 poslanika, 46 za, 24 protiv, nema uzdržanih, inače prije ovoga smo 
završili jedinstven pretres, a sad nastavljamo sa amandmanima. 
 Zakonodavni odbor  jedan amandman koji je sastavni dio Predloga rezolucije.  
 Poslanik dr Miodrag Vuković, jedan amandman koji je sastavni dio Predloga rezolucije.  
 Takođe poslanici: Andrija Mandić, Milan Knežević, Janko Vučinić, dr Strahinja Bulajić, 
Predrag Bulatović, Slaven Radunović, Vladislav Bojović, Emilo Labudović, dr Ljiljana Đurašković, 
Milutin Đukanović, dr Budimir Aleksić i dr Novica Stanić, tri amandmana o kojima treba glasati.  
 Poslanici: dr Izet Bralić i dr Draginja Vuksanović, jedan amandman o kojem treba glasati.  
 Prelazimo na obrazloženje amandmana o kojima treba da se izjasnimo.  
 Koliko sam shvatio poslanik Knežević, u ime tri amandmana poslanika Demokratskog 
fronta. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 17:26:18) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Pajoviću. 
  Slobodna Crna Goro,  
           Amandmani koje smo mi podnijeli u stvari predstavljaju kontra rezoluciju. Zato što smo znali 
da ako bi se kojim slučajem opredijelili da podnosimo rezoluciju ona se ne bi nikad našla na 
dnevnom redu. Jer, novokomponovana parlamentarna većina uz pomoć satelita iz opozicije 
nikada ne bi uvrstila na dnevni red rezoluciju o održavanju refrenduma. Ova naša rezolucija je glas 
razuma, ova naša rezolucija je dolazak jagnjeta među vukove. Ova naša rezolucija je boravak 
Hrista na Golgoti, jer vam nudimo zbog budućnosti Crne Gore, nudimo vam da prihvatite ove 
amandmane u kojima ćete se obavezati da se odluka o učlanjenju Crne Gore u NATO isključivo 
može donijeti na referendumu. Kolege iz parlamentarne većine i Vlade izbornog uzbuđenja i 
razgolićenja treba da znate da je veliki teret uprtili na vaša nejaka pleća. Uprtili ste ga zato što 
vam je prije toga na dan njihove nezavisnosti američka ambasadorka stavila samare zavisnosti i 
formirala Vladu koja treba da pokaže sljedeće, da su se promijenile stvari od 16. septembra i da 
ovdje danas nema onih koji su glasali protiv rezolucije 16. septembra, a reći ću da nema  DEMOS-



a, nema Demokrata, a URA iako je prisutna u stvari je odsutna. Takođe, želim da se obratim i 
Socijaldemokratskoj paritiji  i njenom predsjedniku Ranku Krivokapiću koji je takođe dio ovog 
samar eksperimenta, američke ambasadorke, zato što će biti prinuđen da glasa za rezoluciju o 
NATO-u, iako se nalazi u "opoziciji" iako nijesu prihvaćeni njegovi amandmani. Time je sva ona 
priča o tome kako su zapadne NATO ambasade zaljubljene u filozofiju Ranka Krivokapića pala u 
vodu. Time je pala u vodu i priča da će Ranko Krivokapić ostati predsjednik Skupštine jer to neće 
dozvoliti američka ambasadorka. Vidjeli ste po rezultatima glasanja u američkoj ambasadi ih ima 
toliko da svi čekaju u redu i da ona ne zna što će sa njima izuzev poslanika Demokratskog fronta. 
Zato, ovo je sve u preambuli naravno, poštovani građani Crne Gore želim da pošaljem poruku 
mira, da pozovem na razum, jer su ovdje neke kolege iz DPS-a jasno poslale poruku da će se 
odluka donijeti u Skupštini Crne Gore. Ukoliko donesete odluku u Skupštini Crne Gore rizikujete 
veliku nestabilnost i rizikujete da će neka sljedeća parlamentarna većina takođe donijeti odluku o 
izlasku Crne Gore iz NATO-a. Tako ćemo svake četiri godine ulaziti i izlaziti iz NATO-a kao neko 
ko je popio teglu ricinusa.  
 Zato, poštovani građani Crne Gore, ja u ime Demokratskog fronta  želim da saopštim, da mi 
ostajemo privrženi onome što smo 2012. godine utvrdili kao temelj naše političke borbe, a to je 
srpsko-crnogorsko pomirenje, eliminisanje svih podjela  i da pošaljem ja poruku - svi oni koji su 
napadali Pokret za promjene, dok smo mi govorili o NATO-u i o našim različitostima, vidjeli su ova 
dva dana, da su oni naši korektni prijatelji, pošteni partneri. Jer za razliku od onih koji se foliraju, 
oni su jasno za referendum i nikad u ovoj Skupštini neće dići ruku za učlanjenje Crne Gore u 
NATO. Još sam na preambuli, ja sam podnio čitavu kontra rezoluciju i završavam. Za razliku od  
onih koji su posnim danima protiv NATO-a, a ostalim danima za NATO. Za razliku od  onih koji su  
na anti NATO glasovima dobijali stotine hiljada glasova, za razliku od onih koji su pljunuli na naše 
žrtve 1999. godine, mi ćemo ostati dosljedni zavjetu naših predaka, ili da iskoristim samo  jedan 
stih  koji je  obilježio naše proteste 27. septembra "I kad nam muške uzmete živote, grobovi naši 
boriće se sa vama". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:32:42) 
 
 Hvala poslaniče Kneževiću, shvatio sam da poslanik  Krivokapić želi riječ. 
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.16 17:32:57) 
 
 Zabrinutos koja nažalost kasni 25 godina. Ovo je replika. /upadica/ 
 Tri put mi je ime spomenuo u vrlo negativnom kontekstu. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:33:13) 
 
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.16 17:33:18) 
 
 Kolega Knežević je zakasnio 25 godina. Ovakve sam ja slušao tokom rata sa kolegom 
Medojevićem, koji su stizali do Prizrena, nešto su i do Tokija stizali, naravno kad je došlo vrijeme 
za odgovornost posakrivali su se. Kad je došlo vrijeme za one izgubljene teritorije. /upadice/ Molim 
vas, sa kozacima su naravno jahali, bes samara ili sa samarom, ali su jahali sa kozacima i kad je 
došlo vrijeme da se pitaju đe su oni momci što su poginuli, đe su oni domovi što su srušeni, đe su 
one fabrike u koje više ne možemo ući, onda su postali demorkate. Onda su za Evropsku uniju  i 
NATO. 
 E kolega Kneževiću, nemojte, kasnite, predugo kasnite, nije ovo retorika koja ičemu vrijedi 



nego istorijskim filmovima. Nije u redu, Vi ste čovjek koji imate svoje personalitet, ne treba Vam 
slika  predsjednika Putina da biste imali lik. Imate svoj lik, svoju prepoznatljivost. Mijenjate slike  
jedanput Milošević, drugi put  Putin,śutra će biti Vučić, preksjutra će biti  ne znam ko.  Ne ide to, Vi 
imate svoj personalitet, ja nikad ničiju sliku ođe nisam dizao, ni ja ni SDP, naša politika je jedina u 
ovom parlamentu  koja nije gubila ratove, nije gubila živote nije se mijenjala i koja je pobjeđivala.  
 Prema tome, dajte vratite se ođe, mnogo sam više ja visokih Rusa i zvaničnika sreo nego 
Vi. I mnogo sam više  čuo o Crnoj Gori od njih nego Vi. Prema tome,  stanite malo i smjestite sebe 
u realnost. U ovo vrijeme, u ove probleme i vremenske okvire koje možete rješavati. Manite se 
Prizrena, manite se svih ostalih velikih teritorija, vama je mjera ne dalje od ove ulice kako je vi 
zovete, ne dalje od ove ulice  ne možete dobačiti,   u visokoj politici.  
 Prema tome, držite se ovih pet koraka do izlaza, ne zagonite se tamo đe ne možete. Tek 
kad budene nešto tamo učinjeli držite nekom prediku. O nezavisnosti  o zavisnosti,  o autoritetu, 
itd. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:35:47) 
 
 Hvala, poslaniče Krivokapiću.  
 Po kojem osnovu  kolega Kneževiću. /upadica/ Nemate. Samo malo, kolega Kneževiću, 
sačekajte. 
 Prvo, nemate pravo na komentar, radi se o replici na koju je poslanik Krivokapić imao 
pravo. Druga stvar je da imam dogovor sa svima vama, uključujući i Vas, da završimo za tri minuta 
zajedno sa glasanjem. Ako možete to da sabijete u 15-20 sekundi, ja bih Vam bio zahvalan.  
 Ako možete 20 sekunid proceduralne rasprave potpuno svjesno da ćete je prekršiti i molim 
Vas da se obraćate meni, a ne poslaniku Krivokapiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (17.06.16 17:36:40) 
 
 Gospodine Pajovću, ja sam svjestan činjenice  da nijesmo mogli biti svi rođeni istoga dana 
kad i bivši predsjednik Krivokapić, a mislim da bi za Crnu Goru bilo bolje da neki nisu bili ni rođeni. 
Što se tiče Tokija mogu da kažem sa zadovoljstvom da sam makar sa emocijama bio u Tokiju  
1991. godine, kada je fudbalski klub Crvena Zvezda bila prvak svijeta. Što se tiče ovih  agresija i 
ulica ili ne znam čega, pa upravo je kabinet, ja vjerujem da ste i vi zatekli tamo, gospodina 
Krivokapića isčičkan NATO i američkim zastavama. On se pokrivao sa NATO i američkim 
zastavama i zamislite sada ovo. 
 Poštovani gospodine Pajoviću, ovdje je u Skupštini Crne Gore nepodnošljiva  vrućina. I 
kada smo tražili  da se upale ovdje ventilatori  iz DPS-a i  parametarne većine  saopšteno nam je 
da se ne mogu paliti zato što Ranko Krivokapić ponio pumpu koja ladi Skupštinu. Zamislite, do 
čega je došao bivši predsjednik Skupštine, em je ponio pumpu, em mora da glasa za njihovu 
rezoluciju. Zamislite, i nije nikakav problem gospodine Pajoviću, ja ću se laditi na onoj ulici  
zajedno sa građanima Crne Gore. Dozvolite. Razumijem ogorčenost gospodina  Krivokapića, na 
Rusiju i razumijem zašto mrzi sve rusko, jer imam pouzdane informacije da gospodin Krivokapić 
ne smije uću u Rusiju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:38:15) 
 
 Hvala Vam. 
 Ja bih da pređemo na amandmane ako ste saglasni. 
 Izvolite. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (17.06.16 17:38:29) 
 



 Evo priznajem da sam uzeo pumpu i napumpao gospodina Kneževića, da je velik kao 
Putin, kao Rusija, kao velika Srbija  i da lebdi kao što vidite po  ovoj sali. Pumpa je očigledno dala 
neke rezultate, postali ste balon, a znate kako baloni prolaze. Hvala vam. 
 
 
 PREDŚEDNIK DARKO PAJOVIĆ (17.06.16 17:38:50) 
 
 Hvala poslaniče Krivokapiću. 
 Idemo na glasanje. 
 Dakle, stavljam na glasanje prvi amandman. To su amandmani poslanika Mandića, 
Kneževića, Vučinića, Bulajića, Bulatovića, Radunovića, Bojovića, Labudovića, Đukanovića, 
Aleksića, Stanića i Đuraškovićeve. 
 Idemo na prvi amandman. 
 Glasamo  za prvi amandman. 
 Hvala. 
 Ukupno je glasalo 65 poslanika, 24 za, 41protiv, nema uzdražnih, konstatujem da 
amandman nije dobio potrebnu većinu. 
 Stavljam na glasanje amandman 2 takođe poslanika Mandića, Kneževića, Vučinića, 
Bulajića, Bulatovića, Radunovića, Bojovića itd. 
 Izvolite.  
 Hvala. 
 Ukupno je glasalo 60 poslanika, 19 za, 41 protiv, uzdržanih nije bilo, konstatujem da ni 
drugi  amandman nije dobio potrebnu većinu. 
 Ista grupa poslanika  predložila je i treći amandman  za koji se sad izjašanjavamo. 
 Izvolite, izjasnite se - treći amadnam iste grupe poslanika. 
 Hvala, kolege. Glasalo je 60 poslanika, 19 za, 41 protiv, bez uzdržanih, konstatujem da  
amandman nije dobio potrebnu većinu.  
 Prelazimo na glasanje  amandmana poslanika Bralića i Vuksanovićke. 
 Stavljam na glasanje  amandmane. 
 Izvolite. 
 Hvala kolege. Ukupno su glasala 52 poslanika, sedam za, 40 protiv, pet uzdržanih, 
konstatujem da amandman nije dobio  potrebnu većinu. 
 I na kraju stavljam na glasanje  Predlog  rezolucije  u cjelini i pozivam vas da  se izjasnimo.  
 Izvolite. 
 Hvala, kolege. Ukupno su glasala 74 poslanika, 48 za, 26 protiv, nije bilo uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština usvojila Predlog rezolucije o podršci integraciji Crne Gore u NATO.  
 Kolega Damjanović se javio proceduralno. Izvolite, kolega Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (17.06.16 17:42:51) 
 
 Poštovani građani, gospodine predsjedniče Parlamenta,  
 U skladu sa članom 115 sa zadnjim stavom - poslije završenog javnog glasanja predsjednik 
utvrđuje rezultate glasanja i objavljuje da li je predlog o kome se glasalo usvojen ili nije usvojen. 
Možemo da konstatujemo da ste negdje utvrdili rezultate glasanja. Možda je bilo potrebno da 
poslije rezultata glasanja gdje je 48 glasalo za, što je pad podrške u odnosu na prethodno 
glasanje kada je u septembru bilo 50 za, da ste rekli da nije obezbijeđena čak ni ona tropetinska 
većina od 49 poslanika. Hvala vam. 
 


